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DILIGÈNCIA :  Per fer constar que, amb aquesta data, s’obri el llibre d’actes de les sessions 
de l’ajuntament de Capdepera en Ple, corresponents a l’any 2014, numerats des del núm. 
2014PLE0003. 
 
 
 
 
 
  
 
 

Capdepera, a 1 de febrer de 2014 
Secretària , 

 
 
 
 
 

Maria del Mar Terol Andrés. 
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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM.: 1/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA CELEBRADA EL DIA 20 DE GENER DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                            Ple de l’Ajuntament de Capdepera 
Caràcter de la sessió:                   Extrardinària 
Convocatòria:                                Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                 1 
Data de celebració:                    20 de gener de 2014 
Lloc:                                              Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   13:01 hores 
Hora de finalització:                     13:06 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Carme Riera Barrantes  
Sra. Catalina Isabel Llabata Mas 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
 
No hi assisteixen:  Sr. Fernando David Martínez Colom, Sr. Miquel Riera Muñoz i Sr. Mateu 
Melis Tous          
                  
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés 
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas          
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ORDRE DEL DIA 
 
EXP. NÚM. 62AG/2013: ESTUDI I CATALOGACIÓ DELS LLOCS DE FEINA DE L’AJUNTAMENT DE 

CAPDEPERA: RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA. 

 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió en primera 
convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
El Batle dóna lectura a la proposta següent: 
 
ANTECEDENTS: 
En sessió del Plenari que va tenir lloc dia 12 de desembre de 2013, es va aprovar inicialment 
l’estudi i catalogació dels llocs de feina de l’Ajuntament de Capdepera. 
 
Atès que aquesta aprovació inicial es va publicar al BOIB num. 173 de 17 de desembre de 
2013 i es va sotmetre l’expedient a informació pública per termini de 15 dies.  
 
Atès que, durant el termini d’exposició pública de l’expedient s’han presentat les següents 
al·legacions: 

- Escrit RE núm. 29 de 3.01.14: Srs. Llorenç Melis Nadal i Gillermo Nadal Mas. 
- Escrit RE núm. 83 de 7.01.14: Sra. Antonia Rojas Hurtado. 
- Escrit RE núm. 71 de 7.01.14: Sra. Maria del Mar Colomer i Termens. 
- Escrit RE núm. 8717 de 30.12.13: Sra. Francesca Pascual Garau. 
- Escrit RE núm. 8638 de 20.12.13: Sra. Catalina Ramis García. 
- Escrit RE núm. 8708 de 30.12.13: Sr. Pablo de Maria Aranda. 
- Escrit RE núm. 79 de 7.01.14: Sr. Pablo de Maria Aranda. 

 
Vist l’informe emès per l’entitat Rodríguez Viñals,S.L, en relació a les al·legacions 
formulades, on s’informa sobre la desestimació d’aquestes.  
 
ES PROPOSA l’adopció del següent ACORD: 
 
Primer. Desestimar les al·legacions formulades, i detallades abans, en relació a l’aprovació 
inicial de l’estudi i catalogació dels llocs de feina de l’Ajuntament de Capdepera, d’acord amb 
l’establert a l’informe emès per l’entitat Rodríguez Viñals,S.L.  
 
Segon. Modificar  la descripció del lloc de feina núm. 60, en relació al camp horari, sense que 
afecti al resultat de la valoració. 
 
Tercer. Aprovar definitivament l’estudi i catalogació dels llocs de feina de l’Ajuntament de 
Capdepera.   
 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle dóna la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que manifesta que no cal llegir el informe de Rodríguez Viñals i que la seva 
votació serà una abstenció. 
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Sense més intervencions, se sotmet a votació: 
  
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (8 UCAP-
PSOE) I 6 ABSTENCIONS (2 PSM-ENTESA i 4 PP), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres del Consistori i els assistents són CATORZE. 

No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 13:06h, de 
la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 
           EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                            Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia vint de gener, consta de cinc folis, numerats des del núm. 2014PLE000003  al  
2014PLE000007 . 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 2/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA, 
DE DIA 6 DE FEBRER DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                            Ple de l’Ajuntament de Capdepera 
Caràcter de la sessió:                  Ordinària 
Convocatòria:                              Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                 2 
Data de celebració:                    6 de febrer de 2014 
Lloc:                                              Sala de Plens de l’Ajuntament 
Hora d’inici:                                20:00 hores 
Hora de finalització:                  22:13 hores 
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sra. Catalina Isabel Llabata Mas                                               
Sr. Fernando David Martínez Colom                     
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                     
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous     
 
No hi assisteixen: Sra. Margalida Servera Ferrer i Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
                             
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés 
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas          
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 12.12.13 i 20.01.14. 
 
II.- EXP. NÚM. 149AG/2013: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DE LA VENDA 
AMBULANT EXERCIDA EN ELS MERCATS SETMANALS DE CAPDEPERA I CALA RAJADA. 
 
III.- EXP. NÚM. 14AG/2014: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSOE, UCAP, ES GRUP I PSM-
ENTESA A L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA: DECLARACIÓ DELS SÍMBOLS D’INTERÈS LOCAL I 
EN FAVOR DE LA LLIBERTAT D’EXPRESSIÓ. 
 
IV.-  EXP. NÚM. 15AG/2014: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSOE, UCAP I PSM-ENTESA A 
L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA: SOBRE LLEI DE PROTECCIÓ DE LA VIDA DEL CONCEBUT PERÒ 
NO NASCUT. 
 
V.-  EXP. NÚM. EXP. NÚM. 105GMA/13: ESTUDI MODIFICACIÓ TARIFES D’AIGUA DE “AGUAS 
DE CANYAMEL,S.L”  
  
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
VII- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se desenvolupar la sessió de manera 
vàlida en primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ: 12.12.13 i 20.01.14. 
 
En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 
de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si algú té alguna 
observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els dies 12/12/13 
i 20/01/14, i de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor 
perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles al·legacions, 
si fos el cas. 
 
El batle explica que hi ha un error de transcripció i que a l’ordre del dia falta la sessió del 
19/12/2013, de la qual s’ha expedit una còpia, i que si no hi ha inconvenients també 
s’aprovarà avui. S’accepta per assentiment.  
 
Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que és 
disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són quinze, són aprovades 
les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els dies 12 de desembre de 2013, 19 de 
desembre de 2013 i 20 de gener de 2014. 
 
 

II.- EXP. NÚM. 149AG/2013: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DE LA VENDA 
AMBULANT EXERCIDA EN ELS MERCATS SETMANALS DE CAPDEPERA I CALA RAJADA. 

El batle cedeix la paraula a la Sra. Antònia Caimari, Regidora de Mercats, que llegeix la 
proposta següent: 
 
ANTECEDENTS: 
 

A la sessió del Plenari de dia 5 de setembre de 2013 es va aprovar inicialment la 
modificació de l’Ordenança Reguladora de la venda ambulant exercida en els mercats 
setmanals de Capdepera i Cala Rajada. 

 
Atès que aquesta aprovació inicial es va publicar al BOIB núm. 139 de 10 d’octubre de 

2013 i l’expedient es va sotmetre a informació pública durant un termini de 30 dies per a que 
les persones interessades hi poguessin presentar reclamacions.  
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 Atès que durant el termini d’exposició pública de l’expedient es va presentar un escrit 
d’al·legacions, mitjançant RE núm. 8634 de 20.12.13, del Sr. Miguel Gispert Estrada, en 
representació de la ASOCIACION DE VENDEDORES AMBULANTES DE BALEARES. 
 

Vist l’informe emès per l’assessor jurídic de la Corporació, en relació amb les al·legacions 
formulades, on es proposa la desestimació d’aquestes: 

 
“En relación al escrito de alegaciones formulado por la Asociación de Vendedores 

Ambulantes de Baleares y, en su nombre D. Miguel Gispert Estrada, referido a la Ordenanza 
reguladora de la venta ambulante en los mercados semanales de Capdepera y Cala Ratjada, 
se manifiesta lo siguiente:  

 
A).- En el apartado primero del escrito, el alegante se refiere al penúltimo párrafo del 

artículo 19 de la Ordenanza aprobada inicialmente, que regula la documentación requerida 
para la presentación de solicitudes de licencia para las personas físicas y jurídicas o 
cooperativas y establece para estas últimas que “en caso de cooperativas, se autorizará una 
sola licencia por cada epígrafe del IAE de que sea titular”. 

 
La argumentación del alegante se orienta en el sentido de que, tratándose de 

cooperativas no se puede establecer relación de epígrafe de IAE a una licencia, ya que son los 
socios cooperativistas los que de forma individualizada solicitan la licencia. 

 
El planteamiento, al entender del que suscribe, resulta incompatible con la condición 

que se destaca por el alegante, de persona jurídica de la cooperativa, lo que le confiere la 
titularidad de las licencias de IAE, requisito para ejercer la actividad, por lo que resulta lógica 
la norma de la Ordenanza cuando vincula la autorización a las licencias de IAE de que 
disponga dicha persona jurídica. 

 
Por otra parte, se ha de hacer la observación de que la norma citada del artículo 19 

mantiene la redacción que se daba en la Ordenanza de 2008 sin que se aleguen, ni existan, 
motivos para modificar el régimen establecido con anterioridad. 

 
B).- La segunda y tercera alegación se fundamentan en directiva 2006/123 CE y 

concretamente en los requisitos prohibidos y los requisitos a evaluar para el acceso al 
ejercicio de una actividad de servicios, entendiendo que la valoración de 10 puntos a las 
personas en demanda de nueva ocupación en la baremación que regula el artículo 21 de la 
Ordenanza, referido a otorgamiento de nuevas autorizaciones, podría dar lugar a un trato 
discriminatorio en perjuicio de los que desde hace tiempo están desarrollando la actividad en 
el municipio y mercados. 
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Cabe señalar que las prohibiciones de límites establecidos en el artículo 14 de la 
Directiva europea y la necesidad de justificar aquellos establecidos en el artículo 15 de la 
misma, quedan exceptuadas cuando las disposiciones concretas, como la Ordenanza, 
respondan a razones de interés general, siendo evidente que la facilitación de acceder a las 
autorizaciones en demanda de primera ocupación se ha de enmarcar en el contexto del 
problema del paro, totalmente trascendente actualmente en el país, considerando el suscrito 
que el punto concreto al que se alude en la alegación no incumple la directiva europea.  

 
C).- En cuanto a la alegación cuarta, referida a la Disposición Transitoria, que es 

calificada como desigualitaria y discriminatoria al infringir, según el escrito formulado,  el 
artículo 13 de la Directiva antes citada, lo cual regula el procedimiento de autorización, 
estableciendo la prohibición de que los trámites para obtener aquella sean no adecuados, no 
objetivos o no imparciales, ni deberán tener carácter disuasorio o retrasar indebidamente la 
prestación del servicio, debiendo garantizar a los interesados que se dé curso a la solicitud lo 
antes posible. La Disposición Transitoria, contra lo que se alega en los términos expuestos, lo 
único que exige es la disposición de la carta artesanal para las licencias en el mercado de 
esta naturaleza y establece un procedimiento y plazos lo suficientemente amplios y no 
engorrosos para disponer de dicho documento, que viene impuesto por la legislación 
autonómica. 

En ningún caso considera el suscrito que la fórmula establecida en dicha Disposición 
Transitoria infrinja las disposiciones del artículo 13 de la directiva Europea. 

 
El apartado quinto del escrito de alegaciones plantea la posibilidad de extender el 

mercado artesanal a otros puntos del término municipal diferentes de Capdepera y Cala 
Ratjada, cuestión ésta de carácter político en la que se este informante no tiene nada que 
indicar, sometiendo la misma a la decisión que proceda por parte del Consistorio”. 
 
 
ES PROPOSA adoptar el següent ACORD: 
 
Primer. Desestimar les al·legacions formulades en relació amb l’aprovació inicial de la 
modificació de l’Ordenança reguladora de la venda ambulant exercida en els mercats 
setmanals de Capdepera i Cala Rajada, d’acord amb l’establert a l’informe jurídic.  
 
Segon. Aprovar definitivament les modificacions dels articles 20, 22, 25 i 45 i la derogació de 
l’art. 24 de l’Ordenança reguladora de la venda ambulant exercida en els mercats setmanals 
de Capdepera i Cala Rajada. 
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Tercer. Publicar íntegrament el text de l’Ordenança amb les modificacions aprovades, de 
conformitat amb allò que s’estableix a l’art. 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases de règim local, i l’art. 103 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre.” 
 
No hi ha intervencions i se sotmet a votació: 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-ES GRUP) I 5 ABSTENCIONS (3 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal 
de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
 
III.- EXP. NÚM. 14AG/2014: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSOE, UCAP, ES GRUP I PSM-
ENTESA A L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA: DECLARACIÓ DELS SÍMBOLS D’INTERÈS LOCAL I 
EN FAVOR DE LA LLIBERTAT D’EXPRESSIÓ. 
 
El batle cedeix la paraula al Sr. Pere Fuster, Portaveu del Grup PSM-Entesa, que llegeix la 
següent proposta: 
 
“Els grups municipals PSOE, UCAP, ES GRUP i PSM-Entesa a l’Ajuntament de Capdepera 
sotmeten a la consideració del PLE la següent: 
 
                                                    PROPOSTA  
Declaració dels símbols d’interès local i en favor de la llibertat d’expressió. 

L’apartat 2) b) de l'article 4 de la Llei sobre l'ús dels símbols institucionals de les Illes 
Balears, aprovada pel Parlament de les Illes Balears a la sessió de dia 19 de 
desembre, estableix que a més dels símbols oficials de les Illes Balears estan permesos 
aquells altres símbols “representatius de declaracions oficials d'interès local, autonòmic, 
nacional o internacional”. 
 L'Estatut d'Autonomia (article 88.1), la Constitució Espanyola (article 20.1), la 
Declaració de Drets Humans, els Pactes internacionals de drets civils i polítics i de drets 
econòmics, socials i culturals; i la Convenció Europea de Drets de l’Home i Llibertats 
Fonamentals, consagren com un dret fonamental expressar i difondre lliurement els 
pensaments, les idees i les opinions mitjançant la paraula, l’escriptura o qualsevol altre mitjà 
de reproducció. La Constitució precisa que “l’exercici d’aquest dret no podrà ser restringit per 
mitjà de cap tipus de censura prèvia”. 
 Els ajuntaments, com a poder públic, tenen el deure de respectar, protegir i promoure 
els drets fonamentals, entre ells el de la llibertat d’expressió i el dret a la participació plural 
de la societat civil en la vida pública, a opinar, a dissentir i a manifestar qualsevol desacord, a 
través de diferents formes expressives. 
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 La senyera de les quatre barres és un símbol tradicional de la identitat de Mallorca i 
les Illes Balears. El senyal de les barres vermelles va ser el senyal heràldic personal i familiar 
dels nostres reis fins a Ferran el Catòlic, incloent-hi els monarques de la branca privativa de 
Mallorca, que no hi feren cap modificació. Sense deixar de ser un símbol personal i familiar, 
amb el temps esdevingué un símbol territorial de cada un dels estats de la Corona d’Aragó. 
D’aquesta manera, a l’escut dels reis posteriors als Reis Catòlics hi ha, entre d'altres, el senyal 
quadribarrat, convertit definitivament en símbol territorial, representació inequívoca de tots i 
cada un dels estats de la Corona d’Aragó. Tant a les Illes com a la resta de la Corona d’Aragó 
els símbols del rei són els símbols del regne i, essent el rei la màxima autoritat, els seus 
símbols estan per damunt qualsevol altre.  
 La quadribarrada, a més, té una relació molt estreta amb el poble de Capdepera, 
formant-ne part del patrimoni històric i simbòlic. En el que avui és el nostre municipi va tenir 
lloc un fet històric decisiu en el marc de la conquesta catalano-aragonesa de les nostres illes. 
Va tenir lloc a  l’any 1232, quan el Rei en Jaume I arribà fins al que aleshores es coneixia com 
a Cap de la Pera, acompanyat de tropa i estendard – evidentment, la senyera quadribarrada 
– i en aquesta contrada, després de les pertinents negociacions, es va signar el que es coneix 
com a Tractat de Capdepera, pel qual els musulmans de l’illa de Menorca passaven a ser 
feudataris del nostre rei. 
 A partir del segle XVI, quan l’escut personal del rei ja no era el blasó dels quatre pals, 
les Illes s’ompliren d’escuts quadribarrats que a dia d'avui encara són presents a multitud 
d’escuts municipals, monuments i edificis, tant civils com religiosos. Actualment, la senyera 
constitueix un element present en la vida pública i emprat habitualment pel moviment 
associatiu i també com a símbol habitual a les nostres festes. Així, la senyera és present a 
l’escut de l'Associació de Gent Major “Ca Nostra” de Capdepera, tal com es pot comprovar a 
la fotografia que s’adjunta; a les banderes que l’Obreria de l’Esperança penja pel poble 
durant els dies d’aquesta festa; i present, en definitiva, a pràcticament totes les festes del 
poble, a finestres i balcons.    
  En definitiva, la senyera de les quatre barres és un símbol propi i tradicional de la 
identitat de Mallorca i les Illes Balears utilitzat a tot arreu i que forma part del patrimoni 
simbòlic del poble de Capdepera, per la qual cosa escau declarar-lo formalment com a símbol 
d’interès local als efectes de l’article 4 de la Llei de símbols 
 Així mateix, moltes escoles, també en el nostre poble, han adoptat un llaç amb la 
senyera de les quatre barres com a expressió de compromís amb la llengua catalana i la seva 
normalització. Per la qual cosa, aquest ajuntament, a fi de preservar-los de la ignomínia 
d'una censura prèvia governamental i de respectar la seva llibertat, sigui per a aquest símbol 
en concret o per als que considerin adients en la seva tasca civicoeducativa, declara també 
símbols d’interès local els símbols que aprovin els centres escolars. 
 La declaració de símbol oficial d’interès local per part de l'Ajuntament del llaç 
quadribarrat o de qualsevol altre símbol expressió de la llibertat de consciència i de la 
llibertat ideològica, ha de tenir l’efecte de permetre l’ús d’aquests símbols sense la necessitat 
de cap autorització prèvia de la conselleria competent, i poden ser penjats a tots els edificis 
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afectats als serveis públics de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears ubicats en el seu 
municipi.  
          Igualment, i relacionat amb la polèmica dels símbols, cal destacar la preocupant 
aparició de símbols d’origen feixista, incitadors a l’oci i defensors de valors clarament 
contraris al nostre ordenament constitucional que el nostre municipi creu que ha de prohibir, 
en defensa precisament dels valors de la democràcia i la Constitució.  
 Per tot això, els grups municipals PSOE, UCAP, ES GRUP i PSM-Entesa a l’Ajuntament 
de Capdepera proposen els següents  
                                                

Acords  
 
 1.- Declarar la senyera de les quatre barres (inclòs el llaç quadribarrat) com a símbol 
oficial d’interès local als efectes de l'apartat 2) b) de l'article 4 de la Llei sobre l'ús dels 
símbols oficials de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
 2.- Declarar com a símbols oficials d’interès local totes aquelles manifestacions 
simbòliques aprovades pels centres escolars del municipi als efectes d’atorgar-los el caràcter 
de símbol permès per al centre escolar corresponent, alliberant-lo de l’autorització prèvia, 
establert a l’article 4, apartat 2) b). 
 3.- Rebutjar les ingerències competencials que s’han produït amb l’aprovació de la Llei 
9/2013, sobre l’ús dels símbols institucionals de les Illes Balears. 
 4.- Instar el Govern de les Illes Balears a retirar de manera immediata aquesta Llei 
que afecta l’autonomia de les corporacions locals. 
 5.-  Prohibir l’exhibició feta per part de particulars o entitats associatives a espais 
públics de simbologia que inciti a l’odi, que exalti o representi dictadures contràries als valors 
democràtics de la Constitució Espanyola, i particularment les que representin simbologia 
nazi. 
 6.- Establir les mesures necessàries per al correcte compliment d’aquests acords. 
 7.- Remetre una còpia d’aquest acord al Govern de les Illes Balears, al Consell de Mallorca i a la 

Delegació del Govern d’Espanya a Palma.”    

 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle cedeix la paraula al portaveu del 

PP, el Sr. Joan Ferrer, que manifesta que s’esperava aquesta proposta, però que li sorprèn 
que el PSM parli de Reis quan pensava que ells eren republicans. Li ha sorprès que el 
quadribarrat formi part de Capdepera, perquè l’escut no el té per enlloc, i que l’any 1999-
2003 es va posar en marxa una bandera de Capdepera verda i blanca que pareixia del Betis o 
l’Escolar i no té quadribarrats. Comenta que no ha vist cap símbol estrany o fascista a cap 
edifici públic.  
 

Explica que l’Estat, mitjançant el Reial Decret 2612/1982, de 24 juliol, entre altres 
funcions en l'àmbit de l'Administració Local va traspassar a la Comunitat Autònoma la 
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concessió a les Corporacions Locals de tractaments, honors o distincions, així com 
l'atorgament als municipis i illes de títols, lemes i dignitats, amb instrucció prèvia 
d'expedient, i l'aprovació d'escuts heràldics municipals, amb un informe previ de la Reial 
Acadèmia de la Història. En el marc d'allò establert a l'Estatut d'Autonomia, la competència 
de la nostra comunitat autònoma en matèria de règim local és doble: legislativa, en matèria 
d'organització i de règim jurídic dels ens locals, i executiva, mitjançant funcions de 
coordinació de l'activitat d'aquests. L'article 10 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, estableix que "cada municipi s'identifica pel 
seu nom oficial i pot tenir un escut o distintiu, una bandera i un himne municipal". Per tant, 
els símbols oficials del municipi poden ser l'escut, la bandera i l'himne municipal. Així mateix, 
el Ple pot aprovar o modificar, per acord de la majoria absoluta, aquests símbols concrets , o 
alterar la seva denominació, seguint en tot cas el procediment legalment establert. Ara bé, 
conforme estableix el Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual es va aprovar el 
Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals: "la concessió a 
les entitats locals de tractaments, honors o prerrogatives especials, així com l'atorgament a 
les mateixes de títols, escuts, banderes, blasons, lemes i dignitats s'efectuarà per l'òrgan de 
govern competent de la Comunitat Autònoma, prèvia la instrucció d'expedient". 
 

Continua dient que la recentment aprovada Llei 9/2013, de 23 de desembre, sobre 
l'ús dels símbols institucionals de les Illes Balears, té per objecte regular els símbols oficials 
de les Illes Balears i determinar quins símbols es poden utilitzar o col·locar en els immobles o 
mobles afectes a serveis públics de la comunitat autònoma de les Illes Balears. El que es 
pretén amb això és garantir al màxim l'exigència constitucional que l'Administració Pública 
serveix amb objectivitat els interessos generals, per la qual cosa cap atac a la llibertat 
d'expressió es pot veure en la mera exigència que en els espais afectes a un servei públic 
únicament es puguin exhibir els símbols oficials de les Illes Balears.  

 
Explica que el servei públic i els seus béns, per aquesta exigència de neutralitat i 

objectivitat, i per estar dirigits al conjunt de la ciutadania, han d'estar al marge de qualsevol 
expressió particular dels seus servidors, sigui política, social o de qualsevol àmbit, i tal 
actitud és la millor garantia de l'òptima valoració per la totalitat dels ciutadans i -com no 
podia ser d'una altra manera- la Llei considera com a símbol oficial de les Illes Balears els 
oficials dels municipis. Per tant, l'escut municipal és, per se, un símbol oficial reconegut per 
la Llei, que no necessita per això de cap declaració.  
 

Comenta que per contra, l'ensenya de les quatre barres, bandera oficial de Catalunya 
i el llaç quadribarrat no són símbols oficials ni de les Illes Balears ni del municipi de 
Capdepera. La bandera de quatre barres vermelles en fons groc és un dels símbols oficials de 
Catalunya, segons el seu Estatut d'Autonomia (art. 8), que recorda sobre aquest tema que la 
protecció jurídica dels símbols de Catalunya és la que correspon als altres símbols de l'Estat, 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE00017 
 

Llibre Actes Plenaris 17 

i, a més, atribueix a la Generalitat la competència exclusiva sobre la regulació, l'ordenació, la 
configuració i la preservació dels símbols de Catalunya (art. 167). 
 

El Sr. Ferrer diu que la pròpia normativa autonòmica, amb vista a preservar els 
símbols nacionals, no permet la utilització de la bandera de Catalunya com a fons d'una 
bandera municipal (art. 37 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.) i 
que no sembla, per tant, que l’Ajuntament de Capdepera pugui adoptar cap classe d'acord 
que suposi la utilització d'un símbol propi d'una altra Comunitat Autònoma, reconegut 
estatutàriament. 

 
D'altra banda, explica que el fet que alguns escuts o banderes d'alguns municipis de 

Mallorca incloguin les quatre barres no permet inferir que aquestes integrin per si soles un 
símbol tradicional del municipi, ni que formin part del seu patrimoni simbòlic, com es pretén 
en el text de la moció. El símbol del municipi de Capdepera és el seu escut (i/o bandera), 
amb tots els seus elements integrants; no la senyera catalana. 

 
Afegeix que l'article 4 de la Llei 9/2013, de 23 de desembre, té l'objecte que té, que 

no és un altre que establir quins símbols es poden utilitzar o col·locar en els béns immobles o 
mobles afectes als serveis públics propis de la comunitat autònoma de les Illes Balears i no 
conté, per tant, cap habilitació legal a favor de les Corporacions Locals amb vista a establir 
nous símbols municipals més enllà del que sobre aquest tema disposa la normativa de règim 
local.  
 

Continua dient que deixant de costat que, donada la seva significació, qualsevol 
procediment d'adopció, modificació o rehabilitació d'un símbol d'un municipi hauria de 
garantir la concurrència del major pluralisme i participació ciutadana, tals com la informació 
pública, així com la necessitat de majoria qualificada per poder ser aprovats, i resulta obvi 
que una pretensió tan genèrica i indefinida com la proposta no garanteix cap d'aquests 
extrems, sinó que fins i tot propicia que les més capritxoses manifestacions d'un determinat 
col·lectiu es puguin erigir en elements identitaris de tota una col·lectivitat, cosa inaudita en 
un Estat de Dret. 

 
Explica que rebutgen el punt relatiu als centres docents, per ser aplicables a aquest 

àmbit concret les disposicions previstes a la Llei 9/2013, atès que els centres escolars són 
béns afectes a un servei públic competència de la Comunitat Autònoma i que per a ells és 
fonamental respectar les normes aprovades al ple, parlament o congrés.  

 
Manifesta que no volen entrar a avaluar els motius que els condueixen a adoptar 

aquesta actitud, si bé sí que pot aprofundir en l'obligació que tenim tots de sotmetre'ns a 
l'ordenament jurídic que regeix i arbitra les normes que se'ns han donat per viure en 
democràcia. 
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Pregunta al Batle si és conscient que és el batle de tots els ciutadans, estiguin d’acord 

o no amb les seves postures. Li reclama que retiri la camiseta de la façana de l’Ajuntament, 
ja que està segur que si el batle fos qualsevol persona dels altres grups que governen no hi 
seria. Diu textualment: “Que farà amb els membres del PP? Ens destituirà? Evidentment no 
ho farà, ja que ho féu el 30 de juliol de 2011. Ens traurà a fora de la sala de Plens? Vostè te 
unes obligacions i el seu talant es tindria que modificar”. 
 

El batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que 
l’obsessió malaltissa del PP amb Catalunya el duu a confondre coses i a parlar de diferents 
maneres a municipis diferents. Diu que confonen amb malícia la bandera oficial de Catalunya 
amb la bandera de quatre barres. Són iguals però la simbologia i ús són diferents. Explica que 
quan Inca o Campos van aprovar el seu escut no l'aprovaren perquè fos la bandera de 
Catalunya, sinó perquè formava part de la història del seu municipi. S’està declarant oficial la 
bandera quadribarrada, no la de Catalunya, com a part pròpia de la nostra història. La llei de 
símbols té una excepció, aquells símbols que es declarin d’interès local; i és el que fan. La 
quadribarrada ha format part de Capdepera quan el Rei Jaume I va signar un tractat de pau 
al poble. Posa l’exemple del Club de la tercera edat de Capdepera, que té la quadribarrada. 
Diu que la prevenció és el millor. Per tant, val més deixar clar el dels símbols feixistes. És 
llibertat d’expressió penjar llaços a edificis municipals, i ara mateix hi ha una majoria política 
que entén els llaços penjats a l’Ajuntament i que representen la majoria del poble. Explica 
que les banderes oficials de Mallorca seguiran penjades. Es parla d’un símbol d’interès local 
que es podrà penjar a edificis públics i cases particulars, sense tenir por que et posin multes. 
Manifesta que esperen que al futur la gent del poble pugui penjar la quadribarrada com a 
mostra de la representació de la nostra cultura i llengua i que no creu que la 'Gestapo de 
Bauzà' vengui a despenjar aquestos símbols. 
 

El Sr. Ferrer diu que han estat molt educats i que el PSM ha estat qui ha parlat de 
'Gestapo', i que davant casa seva han pintat símbols nazis durant molts d’anys amb 
comentaris com “peperos fora, putes peperos”, i es veu el talant de cap on va. Diu que a 
casa seva penjarà el que voldrà sense ofendre ningú, i que hi ha llibertat d’expressió.  

 
El Sr. Fuster contesta que la repressió que es fa cap als docents és semblant a la d’una 

policia com la Gestapo. El Sr. Ferrer diu que es tracta de respectar les decisions 
democràtiques.  
 

El batle diu que els regidors tenen llibertat de vot a l’hora de votar la proposta.  
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 12 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-ES GRUP i 2 PSM-ENTESA) I 3 VOTS EN CONTRA (PP), ja que és DISSET el nombre 
legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 
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Es fa un recés de 7 minuts. (20:35-20:42) 
 
 
IV.-  EXP. NÚM. 15AG/2014: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSOE, UCAP I PSM-ENTESA A 
L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA: SOBRE LLEI DE PROTECCIÓ DE LA VIDA DEL CONCEBUT 
PERÒ NO NASCUT. 
 

El batle llegeix la següent proposta: 
 
Els grups municipals PSOE, UCAP i PSM-ENTESA a l’Ajuntament de Capdepera sotmeten a la 
consideració del ple la següent proposta 
 
PACTE LOCAL A FAVOR DELS DRETS SEXUALS I REPRODUCTIUS 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
A les Conferències sobre Població i Desenvolupament (El Cairo, 1994) i a la IV Conferència 
Mundial de les Dones (Beijing, 1995) es definiren els drets sexuals i reproductius com un 
conjunt de nous drets. Fan referència al control respecte de la pròpia sexualitat, a decidir 
lliurement i responsablement sense veure's subjectes a la coerció, la discriminació i la 
violència; el dret de totes les parelles i individus a decidir de manera lliure i responsable el 
nombre i espaiament dels seus fills i a disposar de la informació, l'educació i els mitjans per a 
això, així com a aconseguir el nivell més elevat de salut sexual i reproductiva. 
 
L'Organització Mundial de la Salut insta amb urgència a promoure a tot el món l'avortament 
legal i segur com un dels seus drets reproductius i dret fonamental de les dones, 
independentment d'on visquin. 47.000 dones moren cada any com a conseqüència 
d’avortaments insegurs. 
 
El Consell d’Europa a la seva resolució 1607 d’abril de 2008 estableix l’avortament com un 
dret de les dones i convida els membres de la UE a despenalitzar aquesta pràctica, allà on 
sigui delicte, garantir-ne l’accés d’una manera segura i aixecar les restriccions existents.  
 
L’any 2010 Espanya legisla una llei de terminis que respecta el dret a una maternitat lliure, 
respectant la llibertat de les dones a la interrupció voluntària de l'embaràs (IVE) en 
consonància amb les legislacions del nostre entorn europeu. La Llei de 2010 és, a més, una 
llei que garanteix la necessària informació de les dones i obliga a un període de reflexió abans 
que es puguin sotmetre a una interrupció voluntària de l'embaràs: les dones són informades 
de totes les prestacions, ajudes i drets que els corresponen si desitgen continuar amb 
l'embaràs, així com de les conseqüències mèdiques, psicològiques i socials derivades de la 
prossecució de l'embaràs o de la seva interrupció, i de la possibilitat de rebre assessorament 
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abans i després de la intervenció.  
 
L’evidència comparada ens mostra que els països amb menors índexs d'avortaments -
Alemanya, Bèlgica i Holanda- són també els que tenen una legislació més permissiva. Els seus 
plans d'estudi inclouen l'assignatura d'educació sexual. Les lleis restrictives d’avortament no 
redueixen el nombre d’interrupcions voluntàries de l’embaràs, només incrementen el nombre 
de dones mortes que avorten en la clandestinitat i en condicions insalubres.  
 
Davant l’anunci del Govern d’Espanya de derogar l’actual Llei orgànica 2/2010, de Salut 
Sexual i Reproductiva i de la Interrupció voluntària de l’embaràs, apel·lem als valors de 
llibertat i d’igualtat recollits a la Constitució espanyola i a la llibertat de decidir de les dones 
en relació amb els seus drets sexuals i reproductius. Retallar en aquests drets significaria 
tutelar les dones només pel senzill fet de ser dones. Sense llibertat per decidir no hi ha 
igualtat. Sense igualtat no hi ha democràcia.  
 
Amb l'Avantprojecte aprovat pel Govern: 
 
Se suprimeix el dret de les dones a interrompre el seu embaràs en les primeres catorze 
setmanes, considerant-se com a delicte despenalitzat només en els supòsits de violació i 
"greu perill per a la vida o la salut" de la dona, privant-la del seu dret a decidir sobre la seva 
maternitat. Només es podrà interrompre la gestació quan s'acrediti un risc per a la salut 
física o psíquica de la mare durant les 22 primeres setmanes. Per evitar que sigui una porta 
oberta per acabar amb embarassos no desitjats la dona haurà de reunir dos informes mèdics 
de facultatius de centres diferents i aliens a la clínica on es practicaria, li explicaran els riscos 
que suposa la intervenció i un altre metge haurà de signar un certificat en què s'especifiqui 
que se li ha atorgat tota la informació pertinent perquè pugui prendre una decisió "lliure" 
després de reflexionar durant set dies. 
 

Se suprimeix també, per tant, el supòsit de malformacions o anomalies fetals incompatibles 
amb la vida, que havia justificat la interrupció de l'embaràs des dels anys vuitanta del segle 
passat.  
 
Aquesta norma no només suposarà una greu reculada de més de trenta anys per a la 
legislació espanyola en aquest àmbit, i l'incompliment de compromisos internacionals en 
matèria de drets sexuals i reproductius i de llibertat de les dones a decidir sobre la seva 
maternitat, sinó que situaria Espanya com un excepció en tota Europa, on en els últims anys 
cap país havia legislat cap enrere en aquesta matèria, mentre que les dones espanyoles 
sofriran aquesta reculada després d'haver comptat amb una de les legislacions més 
avançades, més segures, amb majors efectes en la prevenció d'embarassos no desitjats i que 
havia aconseguit reduir el nombre d'avortaments en l'últim any. 
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La nova llei de l'avortament és clarament un altre clar retrocés en els drets ja consolidats que 
fins ara teníem, una llei molt restrictiva que empeny la dona a avortar en la clandestinitat o a 
l'estranger. Les que tenguin doblers aniran fora i les que no avortaran en la clandestinitat, 
amb el risc de mort i conseqüències greus per a la salut que això suposa. Les dones es veuran 
abocades a la irresponsabilitat absoluta a la seva salut. Ara gairebé el 90% de les dones 
avorten per decisió pròpia, cosa que amb la nova llei ja no es podrà fer i s'haurà d'al·legar 
risc físic o psíquic per a la dona. 
 
Aquesta normativa ha provocat un enorme rebuig social de la ciutadania espanyola i 
europea, de les organitzacions socials, professionals i feministes; i a més ha motivat l'aparició 
de declaracions de membres del seu propi partit, incloses les d'algunes dones que ocupen 
càrrecs públics, discrepant del seu contingut, i la crítica de dirigents i mitjans de comunicació 
a l'estranger, on només ha collit la felicitació de formacions polítiques d'extrema dreta 
d'altres països. 
 
Per tot això, els grups municipal PSOE, UCAP i PSM-ENTESA a l’Ajuntament de Capdepera 
proposen al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
1. Instar el Govern d'Espanya a retirar immediatament i no continuar la tramitació de 
l'Avantprojecte de Llei Orgànica per a la protecció de la vida del concebut i dels drets de la 
dona embarassada, pel qual pretén revisar la legislació vigent a Espanya sobre salut sexual i 
reproductiva i interrupció voluntària de l'embaràs. 
 
2. Instar el Ministeri d’Ocupació i Seguretat Social que atengui les conseqüències de no 
atendre totes les dones que no puguin interrompre el seu embaràs, amb tot el que això 
implica, tant per a fills no desitjats com per als casos d'infants amb deficiències. 
 
3. Promoure un pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius i de la interrupció 
voluntària de l’embaràs que: 
 

- Parteixi del reconeixement del respecte als drets sexuals i reproductius de les dones 
com a drets humans.  
 

- Impulsi mesures d’educació sexual i planificació familiar per tal que totes les persones 
puguin conèixer i gaudir plenament la seva sexualitat, evitant embarassos no 
desitjats, i coneixent les mesures per evitar les malalties de transmissió sexual, 
especialment entre la població adolescent.  

 
- Impulsi les consultes específiques per als joves dins l’àmbit sanitari, per tal que 

aquests puguin consultar lliurement tots els seus dubtes en temes de sexualitat.  
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- Faciliti l’administració dels mètodes anticonceptius més adients, incloent la píndola 
del dia després, si és necessària, garantint la intimitat i la confidencialitat dins el 
sistema públic de salut. 

 
- Garanteixi la interrupció voluntària de l’embaràs dins del marc de la llei de terminis 

que suposa la Llei 2/2010, de Salut Sexual i Reproductiva i de la Interrupció voluntària 
de l’embaràs en el sistema públic de salut, garantint la intimitat i la confidencialitat. 

 
 
Aprovada aquesta proposta es comunicarà al Congrés dels Diputats. 
 

Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle cedeix la paraula al portaveu del 
PP, el Sr. Joan Ferrer, que manifesta que el PP quan es va presentar a les eleccions del 2011 
al programa electoral exposava que modificaria la llei de l’avortament perquè era necessari. 
Manisfesta que el tema no és polític, sinó de consciència, i es demana la llibertat de vot als 
membres del grup municipal. Diu que no poden entrar dins una lluita en la qual sí o sí s’han 
de tenir infants amb malformacions o embarassos no desitjats. Diu que de la moció estan 
d’acord en el punt 3, i insten a negociar el punt 1. Explica que el punt 2 és el més complicat, 
perquè s’ha d’arribar a acords i no que sigui una lluita política.  
 

El batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que 
manifesta que hi votaran a favor. Afegeix que el PP incloïa aquest tema al programa, però 
que també es comprometia a no apujar els imposts. El de l'avortament diu que és un tema 
seriós i que es torna anys enrere i que ja no hi és a cap país civilitzat. Diu que entenen que la 
llei no creava problemes i no hi havia necessitat de canvis, i el problema més greu farà que la 
gent que vulgui avortar ho hagi de fer a llocs clandestins; per això s’ha de donar llibertat de 
decisió a tenir o no un fill amb malformacions.  
 

El batle expressa que hi ha llibertat de vot. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 12 VOTS A FAVOR (9 UCAP-
PSOE-ES GRUP, 2 PSM-ENTESA I 2 PP ) I 3 ABSTENCIONS (1 PP I 2 UCAP ), ja que és DISSET 
el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 
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V.-  EXP. NÚM. EXP. NÚM. 105GMA/13: ESTUDI MODIFICACIÓ TARIFES D’AIGUA DE 
“AGUAS DE CANYAMEL,S.L”  

El batle cedeix la paraula al regidor de Medi Ambient, el Sr. Albert Llull, que diu que 
es presenta l’estudi sense l’ambigüitat que hi havia a les tarifes.  
 
ANTECEDENTS: 
 

Atès l’escrit RE núm. 3836 de 12 de juny de 2013, presentat per “AGUAS DE 
CANYAMEL,S.L” mitjançant el qual aporta proposta de noves tarifes adaptades al nou model 
de tarifes progressives. 

Posteriorment, mitjançant l'escrit RE núm. 7748, de 15 de novembre de 2013, l’esmentada 
entitat aporta una modificació de la proposta anterior. 

Atès els informes emesos pel Tècnic Municipal, de 28 d’agost de 2013 i 28 de gener de 
2014. 

Vist l’informe emès per l’Interventor, de dia 30 de gener de 2014.   
 
ES PROPOSA adoptar el següent ACORD: 
 
Primer. APROVAR les tarifes següents: 

QUOTA DE CONSUM  (€/m3) 

 

Bloc de consum 
 

I II III IV 

Platja de Canyamel 0,46 0,69 1,38 2,76 

Costa de Canyamel 0,68 1,02 2,04 4,08 

Consum municipal 0,46 
 
QUOTA DE SERVEI (€/mes) 
 

Habitatge/ 
Apt. turístic 

Plaça hotelera Bar,restaurant Comerç, local Indústria i obra 

4,88 1,95 24,41 14,65 19,53 
 
Segon. Remetre l’expedient a la Comissió de Preus de les Illes Balears per a que l'aprovin. 
 

Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle cedeix la paraula al portaveu del 
PP, el Sr. Joan Ferrer. Ferrer expressa que no han tingut coneixement de la proposta fins fa 
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una setmana i, normalment, quan hi ha una sol·licitud d’una empresa d’aigua se sol donar a 
l’oposició perquè la revisi, perquè al final afecta als ciutadans i han de poder fer els comptes 
i dir la seva. Per aquest motiu s’abstindran.  

 
El Sr. Llull diu que n’hi haurà més i que se'ls passarà.  

 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 12 VOTS A FAVOR (10 
UCAP-PSOE-ES GRUP i 2 PSM-ENTESA) I 3 ABSTENCIONS (PP), ja que és DISSET el nombre 
legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 
 
 

El batle explica que ha de passar un punt per urgència, que és l’autorització del ple 
per signar un conveni de col·laboració amb l’Agència tributària de les Illes Balears a 
Capdepera en matèria de trànsit i seguretat viària. Diu que es justifica per una baixa de llarga 
durada d’un funcionari que gestiona la negociació de multes. El conveni té una vigència i es 
podrà revisar quan sigui necessari.  
 
SOTMESA A VOTACIÓ LA URGÈNCIA, S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES 
GRUP) I 5 ABSTENCIONS (3 PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
El batle explica el següent conveni: 

 
“Conveni de col·laboració entre l’Agència Tributària de les Illes Balears i l’Ajuntament de 
Capdepera per a la gestió d’expedients sancionadors en matèria de trànsit i seguretat 
viària  
 
Parts 
 
José Vicente Marí Bosó, president de l’Agència Tributària de les Illes Balears, amb 
competència per aquest acte en virtut de l’article 7.2 b de la Llei 3/2008, de 14 d’abril, de 
creació i regulació de l’Agència Tributària de les Illes Balears. 
 
Rafael Fernández Mallol, batle de l’Ajuntament de Capdepera, facultat per a aquest acte per 
l’acord del Ple municipal de dia 6 de febrer de 2014. 
 
Antecedents 
 
1. L’Ajuntament de Capdepera ha delegat a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears les 

competències relacionades amb la recaptació en període voluntari i executiu de diversos 
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tributs i d’altres ingressos, que es va instrumentar mitjançant la signatura del 
corresponent Conveni entre ambdues Administracions el dia 30 de desembre de 1988. 
 

2. La Comunitat Autònoma de les Illes Balears exerceix les competències delegades per mitjà 
de l’Agència Tributària de les Illes Balears, creada per la Llei 3/2008, de 14 d’abril, a la 
qual, segons l’article 2 g, correspon exercir les funcions de recaptació i, si s’escau, de 
gestió, d’inspecció i de liquidació dels recursos de titularitat d’altres administracions 
públiques que, mitjançant una llei, un conveni, una delegació de competències o un 
encàrrec de gestió, siguin atribuïdes a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.  

 

3. La gestió dels expedients sancionadors en matèria de trànsit i seguretat viària i la 
recaptació de les multes corresponents que els òrgans competents de l’Ajuntament de 
Capdepera imposen en l’exercici de les seves competències, comporta una problemàtica 
específica, que justifica l’articulació d’un conveni que faci possible un servei de recaptació 
d’aquestes multes de més qualitat, tot tenint en compte que la finalitat de les sancions és 
l’efecte d’exemplificació. 
 
Així mateix, atès el desenvolupament de noves eines de gestió del procediment 
sancionador en matèria de trànsit per part de l’Agència Tributària de les Illes Balears, com 
també les modificacions introduïdes per la Llei 18/2009, de 23 de novembre, per la qual es 
modifica el text articulat de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles de motor i seguretat 
viària, aprovat pel Reial decret legislatiu 339/1990, de 2 de març, es considera convenient 
que el conveni inclogui, d’una banda, la possibilitat d’utilitzar per part dels agents de 
policia local de l’Ajuntament les aplicacions desenvolupades en la seva tasca de control 
del trànsit i, si escau, formular denúncies, mitjançant eines i instruments informàtics i 
telemàtics, i, de l’altra, que les persones denunciades pugin conèixer els detalls de la 
infracció denunciada i fer el pagament mitjançant el Portal web de l’Agència Tributària de 
les Illes Balears (http://www.atib.es).  
 

4. D’acord amb el que disposen els articles 3, 6 i 9 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 
règim jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú, les 
administracions públiques es regeixen, pel que fa a les seves relacions, pel principi de 
cooperació i, pel que fa a la seva actuació, pel principi d’eficàcia en el servei als ciutadans, 
i poden subscriure convenis de col·laboració que, en el cas que afectin corporacions locals, 
s’han de regir pel que estableix la legislació reguladora del règim local. 
 

5. L’article 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, estableix 
que la cooperació econòmica, tècnica i administrativa entre l’Administració local i les 
administracions de l’Estat i de les comunitats autònomes, tant en serveis locals com en 
assumptes d’interès comú, s’ha de desenvolupar amb caràcter voluntari sota les formes i 
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en els termes que preveuen les lleis, i pot tenir lloc, en tot cas, mitjançant els consorcis o 
convenis administratius que se subscriguin. 
 

El Ple de l’Ajuntament de Capdepera en la sessió duta a terme el dia 6 de febrer de 2014 ha 
adoptat, entre d’altres, l’acord d’aprovar el Conveni de col·laboració amb l’Agència 
Tributària de les Illes Balears per a la gestió d’expedients sancionadors en matèria de trànsit i 
seguretat. 

 
Ambdues parts ens reconeixem mútuament la capacitat legal necessària per formalitzar 
aquest Conveni, d’acord amb les següents 
 

Clàusules 

1.  Objecte del Conveni 
 

L’objecte d’aquest Conveni és la realització, en règim de prestació de serveis, per part de 
l’Agència Tributària de les Illes Balears (d’ara endavant, ATIB), de determinades tasques 
relacionades amb la tramitació dels expedients sancionadors de l’Ajuntament de 
Capdepera (d’ara endavant, l’Ajuntament) en matèria de trànsit i seguretat viària, 
d’acord amb el que estableixen les clàusules següents. 
 
S’exclouen d’aquest Conveni els expedients sancionadors relatius a faltes en matèria de 
trànsit i seguretat viària, i les sancions previsibles o certes de quantia inferior a 40 euros.  

 
 

2. Competències en matèria sancionadora 
 

1. En virtut d’aquest Conveni l’Ajuntament no delega cap competència sancionadora en 
matèria de trànsit i seguretat viària.  
 
D’acord amb això, l’ATIB, mitjançant el servei territorial de la recaptació de zona 
Mallorca (d’ara endavant, recaptació de zona), únicament farà els treballs materials que 
siguin necessaris per tramitar els expedients sancionadors en matèria de trànsit i 
seguretat viària i l’Ajuntament dictarà els actes administratius corresponents. 
 
2. L’Ajuntament ha de mantenir actualitzat en tot moment el quadre d’infraccions i 
d’imports en funció de les modificacions fetes en l’Ordenança corresponent i ha de 
comunicar a l’ATIB qualsevol modificació o canvi que s’efectuï. 
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3.    Aplicacions i eines informàtiques i telemàtiques 

 
1. L’ATIB ha de desenvolupar les tasques a què es refereix aquest Conveni mitjançant les 
seves aplicacions informàtiques i telemàtiques. 
 
2. En el cas que l’Ajuntament ho sol·liciti, l’ATIB ha de posar a la seva disposició els 
mitjans materials necessaris per tal que els agents de policia puguin dur a terme la seva 
tasca de control del trànsit i, si escau, formular denúncies, mitjançant eines i instruments 
informàtics. En particular, a més de l’elaboració i el manteniment de les aplicacions i els 
programaris informàtics, l’ATIB ha de subministrar, en funció de les necessitats de 
l’Ajuntament i a sol·licitud d’aquest, els terminals (amb la targeta de transferència de 
dades corresponent) i les impressores (amb lector de targeta bancària) necessàries, com 
també el paper per a les impressores. 
 
En el cas que s’utilitzin els terminals, la persona denunciada que disposi del corresponent 
certificat digital admès per l’ATIB, pot consultar els detalls de la infracció comesa 
mitjançant l’aplicació “Carpeta fiscal” del Portal web de l’ATIB (http://www.atib.es), en 
la que també podrà consultar els seus deutes pendents i pagades.  
 
 

4.   Tasques que ha de dur a terme la recaptació de zona i resolució de recursos 
 

1. La recaptació de zona ha de dur a terme els treballs materials i el suport necessaris 
per tramitar els expedients sancionadors en matèria de trànsit i seguretat viària que li 
encarreguin els òrgans competents de l’Ajuntament, com també la recaptació en via 
voluntària i executiva de les multes corresponents. En tot cas, la recaptació de zona 
notificarà els actes administratius dictats per aquests òrgans.  
 
Així mateix, la recaptació de zona cada quinze dies ha de preparar les comunicacions 
pertinents a l’Ajuntament de les sancions per la comissió d’infraccions greus i molt greus 
fermes en via administrativa que impliquen la pèrdua de punts en els permisos i les 
llicències de conducció,  per tal que l’Ajuntament les tramiti a la Direcció Provincial de 
Trànsit amb els mitjans que s’estableixin a aquest efecte. No obstant, en el cas que 
l’Ajuntament així ho sol·liciti, la comunicació de la pèrdua de punts a la Direcció 
Provincial de Trànsit la podrà fer directament la recaptació de zona a través de les 
aplicacions i sistemes d’interconnexió establerts a l’efecte. 
 
2. Els recursos contra els actes dictats per l’Ajuntament en el si dels expedients 
sancionadors els ha de resoldre l’Ajuntament mateix, sense perjudici de la possible 
col·laboració de la recaptació de zona en el cas en què l’Ajuntament ho demani. 
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5.    Formes de pagament de les sancions 

 
El pagament anticipat, en període voluntari i en període executiu del les multes 

es pot fer a qualsevol oficina de les entitats de crèdit col·laboradores a aquest efecte de 
l’ATIB.  

Així mateix, pel que fa al pagament anticipat i en període voluntari també es pot 
fer en les entitats financeres autoritzades a l’efecte per l’Agència Tributaria i també per 
via telemàtica mitjançant la passarel·la de pagaments telemàtics del Portal de l’ATIB 
[http://www.atib.es > Tributs locals > Pagament de multes de trànsit (període 
voluntari)], que possibilita l’emissió telemàtica del corresponent justificant del 
pagament realitzat. 

 
Tanmateix, en el cas que es facin servir les eines informàtiques a què es refereix la 
clàusula 3.2 d’aquest Conveni, els agents de policia podran cobrar les multes per mitjà 
de terminals subministrats per l’ATIB mitjançant targeta de crèdit i/o dèbit.  
 
Pel que fa al pagament en via executiva, en el cas disposar d’un certificat digital admès 
per l’ATIB, també es podrà fer per mitjà de la Carpeta fiscal del Portal de l’ATIB 
[http://www.atib.es > Carpeta fiscal], que possibilita l’emissió telemàtica del justificant 
del pagament realitzat. 

 

 
6.  Contraprestació econòmica 
 

1. Per cada expedient sancionador en matèria de trànsit i seguretat viària en què, 
d’acord amb el que preveu aquest Conveni, intervingui la recaptació de zona, 
l’Ajuntament ha d’abonar a l’ATIB la quantitat de 38 euros. No obstant això, en el cas en 
què l’ingrés de la sanció es faci abans de dictar-se la resolució sancionadora, ha de 
satisfer la quantitat de 22 euros.   
 
No obstant això, en el cas que l’Ajuntament faci servir les eines informàtiques a què es 
refereix la clàusula 3.2 d’aquest Conveni, l’Ajuntament ha d’abonar a l’ATIB les 
quantitats següents: 
 
— En tot cas, com a cost per inici de gestió, 3 euros per cada infracció carregada 
mitjançant els terminals subministrats per l’ATIB a l’Ajuntament. 
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— 25 euros en el cas que l’ingrés de la sanció es faci abans que, si escau, es dicti la 
resolució sancionadora. 

 
— 30 euros en el cas que l’ingrés de la sanció es faci en el termini voluntari de pagament 
obert amb la notificació de la resolució sancionadora. 

 
— 37 euros en el cas que l’ingrés de la sanció es faci en el període executiu de pagament. 

 
És a càrrec de l’Ajuntament el cost de les reposicions dels terminals i de les impressores 
subministrades. Aquest cost es descomptarà de la liquidació anual a què es refereix 
l’apartat 3 d’aquesta clàusula. 
 
2. Les quanties indicades en l’apartat anterior s’han de revisar anualment de manera 
automàtica per aplicació de la variació anual de l’índex de preus de consum per a les Illes 
Balears entre els mesos de gener i desembre de l’any immediatament anterior publicat 
per l’Institut Nacional d’Estadística.  

 
3. El producte obtingut per la recaptació en període voluntari de les sanciones no 
formarà part de la base de càlcul de les bestretes mensuals establertes en el Conveni de 
recaptació de 30 de desembre de 1988. Així mateix, la contraprestació meritada en virtut 
d’aquest Conveni serà incompatible amb la retribució prevista per a la recaptació en via 
executiva en l’esmentat Conveni de recaptació de 30 de desembre de 1988 o la que 
resulti d’aplicació com a conseqüència de la modificació del mateix. 
 
4. Anualment, l’ATIB ha de liquidar el compte resultant de la recaptació de les sancions i 
de la contraprestació econòmica meritada a favor de l’ATIB. Si la quantitat recaptada és 
superior a aquesta contraprestació econòmica, s’ha d’ingressar la diferència a 
l’Ajuntament, i, en cas contrari, no s’hi ha d’ingressar cap quantitat. En aquest darrer 
cas, la diferència a favor de l’ATIB s’ha de compensar amb els ingressos derivats de la 
recaptació dels anys posteriors. 
 
5. Una vegada resolt definitivament aquest Conveni, s’ha de liquidar el compte resultant 
de la recaptació de les sancions i de la contraprestació econòmica meritada a favor de 
l’ATIB. Si la quantitat recaptada és superior a aquesta contraprestació econòmica, s’ha 
d’ingressar a l’Ajuntament la diferència, i, en cas contrari, no s’ha d’ingressar cap 
quantitat. En aquest darrer cas, la diferència a favor de l’ATIB no és exigible a 
l’Ajuntament i el deute es considera extingit.  
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7.    Condicions d’ús i protecció de dades 
 
1. L’ús de les dades no comporta, en cap cas, que l’ATIB n’adquireixi la titularitat. A tots 
els efectes, la titularitat correspon a l’Ajuntament. 
 
2. L’ATIB es compromet a aplicar, respecte a les dades de caràcter personal que li 
subministri l’Ajuntament, el que estableix la Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, 
de protecció de dades de caràcter personal, el Reial decret 1720/2007 de 21 de 
desembre pel que s’aprova el reglament de desenvolupament de la Llei orgànica 
15/1999 i altres disposicions de desplegament o complementàries que siguin d’aplicació.  
 
3. L’ATIB es compromet a no utilitzar aquestes dades amb altres finalitats distintes de les 
que es descriuen en aquest Conveni i de les que corresponguin en exercici de les funcions 
de gestió recaptatòria o de cobrament de deutes. Se’n prohibeix qualsevol tipus de 
cessió, transferència o comunicació, ni tan sols per a la seva conservació, a altres 
persones.  
 
L’ATIB coneix que si destina les dades a una altra finalitat, les comuniqui o les utilitza 
incomplint les estipulacions d’aquest Conveni, serà considerada també responsable del 
tractament i respondrà de les infraccions en què hagués incorregut. 
 
4. L’ATIB únicament tractarà les dades conforme a les instruccions del responsable del 
tractament i per al compliment de les  tasques relacionades amb l’objecte d’aquest 
Conveni. 
 
5. Una vegada resolt definitivament aquest Conveni, l’ATIB procedirà a la destrucció de 
les dades personals als quals hagi tingut accés així com qualsevol suport o documents en 
els quals constin tals dades o les retornarà a l’Ajuntament. 
 
6. S’adjunta com a annex al present Conveni el document de mesures de seguretat que 
l’encarregat del tractament es troba obligat a implementar d’acord amb allò que preveu 
l’article 12 de la Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre. 
 
 

8.  Durada del Conveni 
 

Aquest Conveni té una vigència de - anys i s’ha de considerar com a primer any el 2014. 
S’ha d’entendre tàcitament prorrogat quan finalitzi, per terminis successius idèntics de - 
anys naturals, llevat que qualsevol de les parts, amb una antelació mínima de 6 mesos, 
manifesti la seva denúncia.” 
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El batle explica que és un servei per gestionar a través de PDA les multes de trànsit. Diu 
que corre pressa, perquè no caduqui el termini de les sancions, i que es redactarà el text 
definitiu i es passarà als portaveus.  

Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el 
Sr. Joan Ferrer, que diu que per la vigència hi estan d’acord i que la mesura, una vegada 
aprovada, estaria bé que fos per sempre, per a que els policies puguin estar al carrer i no a 
l'oficina.  

El batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que 
això vol dir que les multes de trànsit que posa la Policia municipal i el seu cobrament les farà 
l’Agència tributària i no l’Ajuntament, com s’ha fet fins ara. Diu que per cada multa que 
l’Agència cobri es queda uns 22-38€, i no tenen clar que sigui un bon negoci, i que hauria 
estat bé fer un estudi i que una persona de l’Ajuntament fes aquesta feina. Per això 
manifesta que s’abstindran.  

El batle explica que sense les mesures urgents d’estabilitat pressupostària ells tindrien 
un funcionari que fes aquesta feina, però que ara s’ha de fer una gestió eficient i és una 
solució per sortir de l’impàs, però no se sap el termini. Si d’aquí un any les xifres no quadren 
es rescindirà el conveni.  
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 13 VOTS A FAVOR (10 
UCAP-PSOE-ES GRUP i 3 PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre 
legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 
 
 
 
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
Es donen per assabentats dels decrets 354 al 386 del llibre de 2013 - 2014. 
 
 

El batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que demana 
sobre la resolució del contracte d’una màquina per desbrossar els camins. Vol saber si s’ha 
acabat el contracte o ha estat una decisió de l’Ajuntament.  
 

El batle explica que el Consell Insular de Mallorca va cedir el tractor als pobles 
conveniats, però el problema és de contractació del personal, i davant la mesura que no el 
podien contractar varen decidir eliminar el conveni i donar el servei directament des de 
l’Ajuntament. El Sr. Fuster demana qui el farà. El batle diu que s’ha de mirar com es farà 
perquè encara no ho saben, i que ells no tenen maquinària. Diu que si es tragués a licitació 
sortiria més a compte. Explica que abans hi havia queixes dels veïnats, i amb aquesta licitació 
es faran nets els camins del terme municipal.  
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VII- PRECS I PREGUNTES. 
 
 El batle cedeix la paraula a la regidora de Serveis Socials, la Sra. Ivón Renaud, que fa 
referència al ple del 12 de desembre per una pregunta del PSM-ENTESA, en relació a l’ajuda a 
domicili. Manifesta que no és veritat el que va dir el Sr. Fuster; manifesta que no hi ha hagut 
queixes de cap treballador de Serveis Socials, i que les substitucions es fan immediatament 
perquè el servei ho necessita. En aquest sentit, el pagament es fa igual, com amb el personal 
extern a l’Ajuntament.  
 
 El batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que diu que el 4 de juliol 
es va aprovar una moció del PP sobre energia elèctrica i vol saber com està. El Sr. Sebastià 
Sureda contesta que és complex, ja que els estudis estan fets i s’espera que el 2014 es pugui 
treure i el 2015 entri en vigor, i diu que les OCAS van incloses. El batle diu que és complicat 
perquè és parla del municipi sencer, i que tot d’una que es tingui l’esborrany els avisaran.  
 
 El Sr. Ferrer demana quins criteris ha seguit per asfaltar el carrer de l’església. El Sr. 
Sureda diu que s’ha partit per Capdepera i s’han triat els carrers Església, Ses Pedreres, 
Constitució i es Clapers; i la setmana que ve a Cala Rajada, on hi ha tot el nucli. El Sr. Ferrer sap 
que hi ha una partida però parla del carrer de l’Església. El Sr. Sureda diu que durà el plànol i 
en xerraran.  
 
 El Sr. Ferrer demana al Sr. Melis sobre l’informe de la sala multiusos. El Sr. Melis diu 
que no és prioritari aquests informes tècnics i que el Sr. Ferrer ja té una resposta de la 
secretària sobre aquest punt. El Sr. Ferrer diu que ho demana perquè el Sr. Melis va dir que 
volia transparència sobre aquest tema. El Sr. Melis diu que ell fa passes en la part econòmica.  
 
 Demana a Serveis Socials sobre dues mocions aprovades per unanimitat: una sobre els 
aliments. La Sra. Ivon Renaud contesta que hi ha un conveni signat entre l’IMAS i una cadena 
de supermercats del municipi, que doten d’aliments tots els municipis. Diu que cada vegada 
que es reparteixen aliments des de l’Ajuntament, una persona s’encarrega d’anar als 
supermercats a cercar aquells que tenen per a tirar. L’altra cadena de supermercats dóna els 
aliments a Palma i des d’allà es reparteixen. El Sr. Ferrer diu que manca la campanya 
informativa i la Sra. Renaud contesta que a totes les persones que van a demanar aliments 
se’ls informa. El Sr. Ferrer diu que si la Policia veu gent que cerca aliments dins els contenidors, 
que ho notifiquin a Serveis Socials.  
 També demana sobre la moció d’afectats per les hipoteques i el Sr. Sureda contesta 
que sobre la plusvàlua es va modificar. La Sra. Renaud comenta també que als usuaris se’ls 
informa de la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca. 
 
  
 El Sr. Ferrer demana a Turisme sobre la renovació dels fullets. La Sra. Carme Riera diu 
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que s’està encarregant ella mateixa dels nous fullets, amb tota la informació de què disposa, i 
així com s’acabin se n’aniran a impremta.  
 Per una altra banda, li pregunta si és partidària de celebrar la festa gai com a turisme. 
La Sra. Riera contesta que l’any passat es va demanar parer als comerços sobre aquest tema i 
aquests varen manifestar que notaven una petita apujada en aquest sector turístic. En aquest 
sentit, el Sr. Ferrer lamenta que abans es feia un certamen de piano i que l’esperit era 
transmetre el nom de Capdepera per tot el món i era un reclam important, costava 70.000€, 
però gairebé estava tot subvencionat. En aquest sentit, expressa que es podria tornar a posar 
en marxa, perquè atreia turisme cultural. El batle diu que el regidor d’Hisenda i ell parlaren 
amb l’ATB el 2011 i els manifestaren que no hi hauria subvencions. En aquest sentit, matisa 
que si aconsegueixen una subvenció per organitzar novament el concurs no hi ha cap 
problema, però que en els millors temps l’Ajuntament hi destinava 60.000€, a més de la 
subvenció. El Sr. Ferrer expressa que s’han de moure, perquè això és promoció. Sobre això el 
batle replica que el certamen gai sí que té gent interessada i que ha parlat amb gent que està 
estudiant fer una línia d’hotel gai friendly.  
 
 Demana a Medi Ambient sobre Horts Urbans. El Sr. Albert Llull contesta que estan 
preparats, però que per fer la sol·licitud hi ha tres possibilitats i per demanar una parcel·la s’ha 
de fer un curset, que es durà a terme al març. La terra no és molt fèrtil i haurem de mesclar 
compost amb fems.  
 D'altra banda, el Sr. Ferrer diu que les boques d’incendi de Canyamel no funcionen i la 
brutor és considerable, i si es pega foc la sortida és difícil. El Sr. Llull contesta que hi ha un 
informe sobre les boques d’incendi i té un cost elevat.  
 El Sr. Ferrer demana si es taparan els contenidors. El Sr. Llull diu que es va fer la prova 
de tapar-ne alguns i la gent deixa els fems a fora del contenidor.  
 Sobre les cuques diu que els pins públics manifesta que se n'encarrega COEXA i els 
caçadors ho fan a llocs privats.  
 
 A Educació demana sobre els Consells Infantils i de Joventut. La Sra. Antònia Caimari 
diu que als Consells escolars no hi ha nins, només al de l’IES. En aquest sentit, el Sr. Ferrer 
expressa que hi ha aprovat un consell local de joventut i que, per tant, té armes per asseure’s 
amb els nins, i que seria millor a través dels consells escolars. La Sra. Caimari diu que les 
comissions estan emmarcades dins l’Any de l’Educació a Capdepera, i que la idea va sorgir dins 
la comissió permanent d’Educació. Explica que hi estan implicats els tres directors dels centres 
escolars. Diu que la idea és que s’impliquin en la vida activa del municipi i ells també puguin 
opinar.  
 
 El Sr. Ferrer li diu al regidor de Joventut que hi ha un Consell local de Joventut i no es 
reuneixen. El Sr. Fernando Martínez contesta que han cregut oportú amb la tècnica no 
convocar-lo.  
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 Demana a Mobilitat si el telèfon dels taxis és municipal; la Sra. Riera diu que només 
se'n paga el manteniment. Demana la factura.  
 
 Pregunta si hi haurà cap inversió a Capdepera des del Govern. El batle diu que ho estan 
mirant i que com que varen decidir fer una inversió a Cala Rajada podran participar-hi. 
Aleshores el batle explica que la inversió del Govern és plurianual.  
 
 Per acabar, parla de la possibilitat que els autobusos puguin passar pel Carrer Port, 
perquè es va realitzar una inversió a dit carrer i és possible que l’empedrat es pugui moure 
amb el temps. El batle contesta que s’ha de negociar amb la DGT una alternativa a aquesta 
prescripció tècnica que ha imposat AUMASA.  
 
 El batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que la 
reforma circulatòria no seria necessària si no baixen pel Carrer des port.  
 Per una altra banda, demana sobre la demanda de contenciós administratiu contra 
l’empresa i projectista de l’abocador de Son terrassa. El batle diu que no ho sap. El Sr. Fuster 
diu que és urgent que l’Ajuntament entri una demanda contenciosa-administrativa contra el 
projectista i empresa, perquè com més es passi el tema més problemàtic per als governants i 
per al poble, i l’addenda acaba al maig del 2015.   
 També pregunta sobre el contenciós per recuperar de Costes les obres de la carretera 
des Carregador, i el batle diu que està posat.  
 
 Demana a Educació sobre els criteris que s’han seguit per admetre la gent als cursets 
del Centre Cap Vermell. La Sra. Caimari contesta que els ha establert el SOIB amb l’Escola 
d’Hosteleria. El Sr. Fuster diu que la majoria dels que han quedat fora són persones amb una 
certa edat i amb obligacions familiars, i que una vegada exclosos veuen complicat poder fer 
feina. La Sra. Caimari diu que una de les condicions era que un 30% havia de ser d'entre 16 i 30 
anys, però hi ha gent de més de 40 anys. El Sr. Fuster manifesta que l’Ajuntament, com a part 
implicada, havia de pitjar una mica més i mirar per aquesta gent. La Sra. Caimari diu que hi ha 
20 places i hi ha hagut moltes sol·licituds. En aquest sentit, passa a informar sobre alguns 
cursos:  
- La primera setmana d’Operacions Bàsiques de Cuina la feren al Centre Cap Vermell i després 
se n’anaren a l’Hotel Cala Gat. 
- Operacions bàsiques de bar i restaurant es realitza íntegrament al Cap Vermell. 
El Sr. Fuster demana si el Cap Vermell té llicència de formació, i la Sra. Caimari diu que sí. El 
batle diu que la llicència de formació no l'atorga l’Ajuntament, sinó que el SOIB homologa les 
aules per impartir la formació. Explica que tots els espais on es desenvolupa la formació estan 
homologats.  
 
 Pregunta sobre l’Any de l’Educació i vol saber si les activitats estan consensuades. La 
Sra. Caimari contesta que sí, amb la comissió de pares, AMIPAS i directors dels centres. El batle 
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diu que hi ha un Consell Escolar i aquest ho ha de transmetre al professorat. El Sr. Fuster diu 
que li ha arribat que els professors no han participat al llistat d’activitats i que no saben de què 
va.  
 
 Demana sobre la temporada turística a Cala Rajada al petit comerç. La Sra. Caimari diu 
que s’ha reunit amb ells i que depèn dels mesos i del comerç, però que els  va anar millor que 
els altres anys.  
 
 Pregunta sobre les cuques i que quan es peguen els tirs ja no hi són dins la bossa. El Sr. 
Llull diu que ho mirarà.  
 
 A Turisme demana quina ha estat la tasca de la regidora els mesos d’hivern per 
planificar la temporada turística. La Sra. Riera diu que es fan passes però que és difícil fer feina 
sense personal. Informa que s’ha començat el Pla estratègic, que es fan programes de rutes 
d’excursions, d’activitats, els fullets a nivell digital. El Sr. Fuster demana sobre la idea de l’equip 
de govern sobre el turisme.  
 
 Li pregunta al Sr. Melis quan es podran banyar a la piscina. El Sr. Melis diu que quan 
l’aigua estigui a una temperatura raonable, abril.  
 

 
Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 22:13h, de 

la qual jo, la Secretària, done fe. 
 

 
           EL BATLE                                                            LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia sis de febrer, consta de vint-i-nou folis, numerats des del núm. 2014PLE000008  al  
2014PLE000036 . 
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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM.: 3/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA CELEBRADA EL DIA 19 DE FEBRER DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Extraordinària 
Convocatòria:                                Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                  3 
Data de celebració:                     19 de febrer de 2014 
Lloc:                                              Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   11:34 hores 
Hora de finalització:                     11:49 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Carme Riera Barrantes                                               
Sr. Fernando David Martínez Colom                     
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous    
       
 No hi assisteixen: Sr. Sebastià Sureda Rosselló i Sra. Sra. Catalina Isabel Llabata Mas 
                             
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas                                   
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.-  EXP. NÚM. 31AG/2014: CESSAMENT DEL CÀRREC DE REGIDOR DEL SR. SEBASTIÀ SUREDA 
ROSSELLÓ. 
 
II.- EXP. NÚM. 32AG/2014: RENÚNCIA ANTICIPADA DELS CÀRRECS DE REGIDOR/A  DEL SR. 
JOSÉ UCEDA GONZÁLEZ I DE LA SRA. MARIA ESPERANZA MOREY PELLICER. 
 
III.- EXP. NÚM. 33AG/2014: RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDORA DE LA  SRA. CATALINA 
ISABEL LLABATA MAS  
 
 
Assisteixen el nombre legal de membres per a la vàlida celebració de la sessió en primera 
convocatòria, per la qual cosa el president declara oberta i pública la sessió. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.-  EXP. NÚM. 31AG/2014: CESSAMENT DEL CÀRREC DE REGIDOR DEL SR. SEBASTIÀ 
SUREDA ROSSELLÓ. 
 

El batle llegeix la proposta següent:  
 

PROPOSTA D’ACORD CESSAMENT DE REGIDOR 
 

ANTECEDENTS 
 

Atès el decret de cessament del regidor D.Sebastià Sureda Roselló de dia 17 de 
febrer. 
 

Atès l’escrit de renuncia de l’acta de regidor del D. Sebastià Sureda Roselló. 
 

PROPOSTA ACORD: 
 

PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidor de l'Ajuntament 
que realitza D.Sebastià Sureda Roselló. 

 
SEGON. Comunicar aquest Acord a la Junta Electoral Central perquè remeti aquesta 

les credencials dels següents en la llista. 
 

Es pren coneixement. 
 

Obert el torn d’intervencions, el batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan 
Ferrer que diu que ja no se sorprèn, però vol recordar el discurs d’investidura després de la 
moció de censura perquè deia que el batle anterior havia estat incapaç de formar un govern 
estable després d’un mes, i que l’Ajuntament volia un govern estable. Diu que el batle actual 
és un inestable al govern perquè des de que és el batle hi ha una crisi de govern darrera una 
altra, i això no afavoreix a la governabilitat. Diu que això demostra la seva incapacitat per 
dirigir un grup de persones per fer un projecte que no saben quin és més que retalls i 
pujades de taxes. Afirma que perd la confiança amb el regidor d’hisenda no per asfaltar un 
carrer, i vol saber els motius reals pels quals ha perdut la confiança amb el regidor d’hisenda.  
 

El batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster que vol 
aclarir si és un cessament o una renúncia perquè l’ordre del dia diu cessament, però el batle 
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ha llegit un escrit de renúncia per part del Sr. Sureda. Continua dient que el millor que li pot 
passar a Capdepera és arribar a final de legislatura i passar pàgina a aquests 4 anys, perquè 
això fa mal a la classe política en general. Diu que estant en crisi és impossible mantenir una 
línia de treball creïble i coherent i fer projectes a mig-llarg termini.  
 

El batle contesta que no han de passar pena pels projectes que encapçalen els partits 
governants, que el tenen molt clar i que el projecte el formen persones i que continuen tot i 
que hi hagi canvis de regidors. Diu que no han de passar pena igual que al Govern només 
queden dos consellers del primer nomenament. Manifesta que ningú ha d’estar a un lloc si 
troba que la seva tasca ha acabat. Diu que hi ha unes directrius i tenen clara la tasca fins el 
2015. Que hi ha un cessament al càrrec de regidor i una renúncia a l’acta de regidor, que és 
personal. Que la diferència entre el cessament i la renúncia entre els dos regidors és un tema 
de futur personal i laboral dels regidors, a un li convenia un cessament i a l’altre una 
renuncia, i a partir d’aquí durà a que s’incorporin dos regidors més.  
 

El Sr. Ferrer diu que no li ha contestat la pregunta de per quins motius ha perdut la 
confiança perquè sinó pensaran que ha estat un compongo entre el batle i el regidor 
d’hisenda.  
 

El batle contesta que les causes de la renúncia en forma de cessament del Sr. Sureda 
han estat provocades perquè la seva tasca a l’Ajuntament ell l’ha donada per finalitzada. A 
partir d’aquí, la única solució que teníem era en forma de cessament i és per això, per manca 
de confiança perquè el procés que han de continuar està basat en una confiança amb l’equip 
de govern. Però les àrees de Vies i Obres i hisenda continuaran amb les directrius que 
teníem marcades. 
 

El Sr. Ferrer demana si és que el regidor no ho feia amb les directrius marcades. El 
batle contesta que sí però que el regidor va trobar que fins aquí havia d’arribar. El Sr. Ferrer 
diu que no ha respost però que dóna per entès els motius.  
 
 
 
II.- EXP. NÚM. 32AG/2014: RENÚNCIA ANTICIPADA DELS CÀRRECS DE REGIDOR/A  DEL SR. 
JOSÉ UCEDA GONZÁLEZ I DE LA SRA. MARIA ESPERANZA MOREY PELLICER. 
 

El batle llegeix la següent proposta: 
 
PROPOSTA D’ACORD RENUNCIA ANTICIPADA DE REGIDOR/A 
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ANTECEDENTS 
 
Ateses les renúncies anticipades presentades el dia 13 d’aquest mes per D. José Uceda 
González i Maria Esperanza Morey Pellicer al càrrec de regidor per raons personals. 
 
 
PROPOSTA ACORD: 
 
PRIMER. Prendre coneixement de les renuncies presentades. 
 
SEGON. Comunicar aquest Acord a la Junta Electoral Central perquè remeti aquesta les 
credencials de la Sra Mónica Viejo Becerra, següent a la llista, dels que van concórrer a les 
últimes eleccions municipals, perquè pugui prendre possessió del seu càrrec » 
 

Es pren coneixement. 
 
 
 
III.- EXP. NÚM. 33AG/2014: RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDORA DE LA  SRA. CATALINA 
ISABEL LLABATA MAS  
 

El batle llegeix la proposta següent:  
 
PROPOSTA D’ACORD RENUNCIA DE REGIDORA 
 
ANTECEDENTS 
 
Atesa la renuncia presentada el dia 10 d’aquest mes per la Sra. Catalina Isabel Llabata Más al 
càrrec de regidora per raons personals. 
 
PROPOSTA ACORD: 
PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidora de l'Ajuntament que 
realitza Dª Catalina Isabel Llabata Más. 
 
SEGON. Comunicar aquest Acord a la Junta Electoral Central perquè remeti aquesta les 
credencials del Sra Isabel Blanes Gayà, següent a la llista, dels que van concórrer a les 
últimes eleccions municipals, perquè pugui prendre possessió del seu càrrec » 
 

Es pren coneixement. 
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El batle cedeix la paraula al portaveu d’UCAP, el Sr. Albert Llull que llegeix una carta escrita 
per la Sra. Catalina Isabel Llabata Mas.  
 
No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President s’aixeca la sessió a les 11:49h, 
de la qual cosa jo, la Secretària, done fe. 

 
 
        EL BATLE                                                     LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                        Maria del Mar Terol Andrés. 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia denou de febrer, consta de set folis, numerats des del núm. 2014PLE000037  al  
2014PLE000043 . 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 4/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
QUE VA TENIR LLOC DIA 6 DE MARÇ DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    4 
Data de celebració:                       6 de març de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                     21:40 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando David Martínez Colom                     
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
                             
No hi assisteixen:  Sra. Carme Riera Barrantes i Sr. Mateu Melis Tous          
                             
Interventor:  Sr. David Martínez Sánchez de Rojas                                   
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 6.02.14 I 19.02.14. 
 
II.- EXP. NÚM. 38AG/2014: PRESA DE POSSESSIÓ DE LA SRA. MÓNICA VIEJO BECERRA, COM A 
REGIDORA SUBSTITUTA.  
 
III.- EXP. NÚM. 39AG/2014: PRESA DE POSSESSIÓ DE DE LA SRA. ISABEL BLANES GAYÀ, COM 
A REGIDORA SUBSTITUTA. 
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 8/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA ICIO. 
 
V.-  EXP. NÚM. EXP. NÚM. 154GMA/2013: ESTUDI DE REVISIÓ DE TARIFES DE 
SUBMINISTRAMENT DE “DISTRIBUCIONES NA TACONERA, C.B”.  
  
VI.- EXP. NÚM. 43AG/2014: PROPOSTA PARTIT POPULAR DE CAPDEPERA: PLA 
D’ACCESSIBILITAT I ELIMINACIÓ DE BARRERES ARQUITECTÒNIQUES. 
 
VII.- EXP. NÚM. 44AG/2014: PROPOSTA PARTIT POPULAR DE CAPDEPERA: REBUIG A LES 
PROSPECCIONS PETROLÍFERES A LES ILLES BALEARS.   
 
VIII.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
IX- PRECS I PREGUNTES. 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS: 6.02.14 I 19.02.14. 
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els 
dies 06/02/14 i 19/02/14, de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a 
cada regidor perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles 
al·legacions, si fos el cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són quinze, són 
aprovades les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els dies 06 de febrer i dia 19 
de febrer de 2014. 

 

II.- EXP. NÚM. 38AG/2014: PRESA DE POSSESSIÓ DE LA SRA. MÓNICA VIEJO BECERRA, COM 
A REGIDORA SUBSTITUTA  

 
El Batle llegeix la següent proposta: 

 
ANTECEDENTS 

 
l'Ajuntament, per acord del Ple celebrat a la sessió extraordinària de data 19 DE 

FEBRER de 2014, va acordar la presa de coneixement del cessament del Sr. Sebastià Sureda 
Roselló del lloc de regidor a l'Ajuntament, en compliment de l'article 9.4 del Reial decret 
2586/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'organització, funcionament 
i règim jurídic de les entitats locals. 

 
L'Ajuntament va sol·licitar a la Junta Electoral General que li fos enviada la credencial 

de la Sra. Mònica Viejo Becerra, següent en la llista de les eleccions municipals celebrades en 
data 22 de maig de 2011. Aquesta credencial va ser rebuda per l'Ajuntament el dia 5 de 
març, amb núm. 1423 d'entrada al Registre General de l'Ajuntament. 
 

el dia 5 de març de 2014 ha presentat la corresponent declaració sobre causes de 
possible incompatibilitat i sobre qualsevol activitat que li proporcioni o pugui proporcionar 
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ingressos econòmics, juntament amb una declaració dels seus béns patrimonials. De 
conformitat amb les obligacions que estableixen la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del 
règim electoral general, i la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local. 

 
Per tot això, es proposa al Ple d'aquest Ajuntament, l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
Acceptar la presa de possessió de la Sra. Mònica Viejo Becerra del càrrec de regidora de 
l'Ajuntament, en substitució del Sr. Sebastià Sureda Roselló, després del cessament d'aquest. 
 
I per això, i complint amb el procediment legalment establert, la Sra. Mónica Viejo manifesta 
el següent: 
 
«Promet per la meva consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de 
regidora de l'Ajuntament de Capdepera amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la 
Constitució, com a norma fonamental de l'Estat». 
 

La Secretària li lliura la credencial de regidora. 
 

Després de la presa de possessió com a regidora, la Sra. Mònica Viejo Becerra 
s’incorpora a la Sessió. 
 
 
 
III.- EXP. NÚM. 39AG/2014: PRESA DE POSSESSIÓ DE LA SRA. ISABEL BLANES GAYÀ COM A 
REGIDORA SUBSTITUTA  
 

El Batle llegeix la següent proposta: 
 

ANTECEDENTS 
 

L'Ajuntament, per acord del Ple celebrat a la sessió extraordinària de data 19 DE 
FEBRER  2014, va acordar la presa de coneixement de la renúncia voluntària de la Sra. 
Catalina Isabel Llabata Más del lloc de regidora a l'Ajuntament per raons personals, en 
compliment de l'article 9.4 del Reial decret 2586/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova 
el Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals. 

 
L'Ajuntament va sol·licitar a la Junta Electoral General que li fos enviada la credencial 

de la Sra. ISABEL BLANES GAYÀ, següent en la llista de les eleccions municipals celebrades en 
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data 22 de maig de 2011. Aquesta credencial va ser rebuda per l'Ajuntament el dia 5 de 
març, amb número d'entrada 1422 al Registre General de l'Ajuntament. 
 

El dia 5 de març de 2013 ha presentat la corresponent declaració sobre causes de 
possible incompatibilitat i sobre qualsevol activitat que li proporcioni o pugui proporcionar 
ingressos econòmics, juntament amb una declaració dels seus béns patrimonials. De 
conformitat amb les obligacions que estableixen la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del 
règim electoral general, i la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local. 

 
Per tot això, es proposa al Ple d'aquest Ajuntament, l'adopció del següent 

 
ACORD 
 
Acceptar la presa de possessió de la Sra. ISABEL BLANES GAYÀ del càrrec de regidora de 
l'Ajuntament, en substitució de la Sra. Catalina Isabel Llabata Más, després de la renúncia 
voluntària d'aquesta. 
 
I per això, i complint amb el procediment legalment establert, la Sra. Blanes manifesta el 
següent: 
 
«Promet per la meva consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de 
regidora de l'Ajuntament de Capdepera amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la 
Constitució, com a norma fonamental de l'Estat». 
 

La Secretària li lliura la credencial de regidora. 
 

Després de la presa de possessió com a regidora, la Sra. ISABEL BLANES GAYÀ 
s’incorpora a la Sessió. 
 

A continuació, el Sr. Batle pronuncia unes paraules de benvinguda a les dues 
regidores. 

Es fa un recés de 2 minuts. 
 
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 8/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA ICIO. 
 El Batle llegeix la següent proposta: 

MODIFICACIÓ DE L´ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L´IMPOST SOBRE 
CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES. 
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Vista l´actual redacció de l´ordenança fiscal reguladora de l´impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres. 
 
Vist que a l´apartat destinat a regular les normes de gestió no es concretava el moment en el 
qual s´havia d´emetre la liquidació, circumstància aquesta que ha donat lloc a certes 
confusions a l´hora d´emetre l´esmentat document, així com reclamacions per part dels 
contribuents. 
 
Vist  l´art. 102.4 del RDL 2/2004, pel qual s´aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, on es determina que l´impost es merita en el moment d´iniciar-se la 
construcció, instal·lació o obra. 
 
Vist  l´art. 103.1 del RDL 2/2004, pel qual s´aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, on es determina que una vegada obtinguda la llicència, es presenti 
declaració responsable, o s´iniciin les obres sense els requisits abans descrits, es practicarà 
una liquidació provisional a compte. 
 
Propòs a aquest Plenari: 
 
Primer.- Aprovar la nova regulació de la referida ordenança, de forma que quedi clarament 
determinat el moment d´efectuar la liquidació, d´acord amb els preceptes abans esmentats. 
 
Segon.- En cas que s´aprovi la proposta, que es publiqui l´anunci d´aprovació inicial al BOIB,  
al tauler d´edictes municipal i a un diari de màxima difusió. 
 

Se sotmet a votació, 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE) I 7 ABSTENCIONS (5 PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
 
V.-  EXP. NÚM. EXP. NÚM. 154GMA/2013: ESTUDI DE REVISIÓ DE TARIFES DE 
SUBMINISTRAMENT DE “DISTRIBUCIONES NA TACONERA, C.B”  

Aquest punt queda sobre la taula per a posteriors comissions informatives.  
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VI.- EXP. NÚM. 43AG/2014: PROPOSTA PARTIT POPULAR DE CAPDEPERA: PLA 
D’ACCESSIBILITAT I ELIMINACIÓ DE BARRERES ARQUITECTÒNIQUES. 
 

El Batle cedeix la paraula al portaveu del Partit Popular, el Sr. Joan Ferrer, que llegeix 
la següent proposta: 
 
AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 

El Grup Municipal del Partit Popular a l'Ajuntament de Capdepera, mitjançant el seu 
portaveu, Joan Ferrer Flaquer, i d’acord amb el que es preveu al Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals presenta la següent Moció per al seu 
debat i votació al proper Ple Ordinari. 

TÍTOL: Pla d’accessibilitat i eliminació de barreres arquitectòniques. 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
Al municipi de Capdepera, a qualsevol del seus indrets, les barreres arquitectòniques són una 
constant que impedeix la igualtat d’accés i desplaçament de les persones discapacitades, 
sense que ni tan sols es garanteixin itineraris de vianants accessibles des de i cap a les zones 
més rellevants des municipi. 
En funció de la zona urbana on ens situem podem trobar: 

• Invasió sistemàtica de vehicles aparcats a zones de vianants. 

• Voravia i calçada separades per voreres a distint nivell. 

• No respectar l’amplada mínima de 1’5 m en voravies. 

• Terrasses de bars que no respecten la zona marcada i que aquesta tampoc compleix 
amb la normativa vigent. 

• Passos de vianants a distints nivells que les voravies. 

• Discontinuïtat de voravies amb o sense pas de vianants, en cruïlla, sense ser 
rebaixades. 

• Accessos a edificis municipals sense possibilitat per poder-hi accedir les persones 
discapacitades. 

• Voravies on els equipaments impedeixen l’accés de persones incapacitades. 
 
En no garantir-se dita accessibilitat, es produeixen situacions d’autèntic perill i s'impedeix el 
desplaçament pel municipi amb plena seguretat, no tan sols per als nostres propis ciutadans 
amb diversitat funcional, sinó també als visitants i turistes amb aquestes circumstancies i les 
seves famílies, i això suposa un pèssim reclam per al municipi. A més, això no és sols un tema 
de qualitat turística o urbana, sinó un requisit legalment exigible. 
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Per les raons abans exposades, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Capdepera l'adopció 
dels següents 
 
ACORDS 

- L’Ajuntament de Capdepera realitzarà una anàlisi que posi de manifest les actuals 
barreres arquitectòniques de tot el nostre municipi. 
- S’elaborarà un Pla d’Accessibilitat urbana, que marqui les actuacions, objectius i 
terminis per complir amb l’adaptació del municipi a la normativa vigent en matèria 
d’accessibilitat. 
- Un cop tinguem els dos punts acabats, s’inclourà una partida als propers 
pressupostos fins que es dugui a terme la total eliminació de barreres 
arquitectòniques.  

 
El Sr. Joan Ferrer diu que durant el mes passat havien presentat dues mocions. Referent 

a la present, diu que hi ha l’obligació de complir amb la normativa vigent de barreres 
arquitectòniques i que després d’anys de parlar-ne i no fer-se cap feina s’ha presentat la 
moció perquè hi hagi un compromís de tots els governs per a que cada any es destini una 
quantitat als pressuposts per eliminar les barreres arquitectòniques.  
 

Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-
ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que la proposta els sembla bé i hi votaran a favor, però 
falta concreció sobre l’estudi de les mancances per saber quan es farà. El Sr. Ferrer diu que 
l’anàlisi seria durant el 2014.  
 

El Batle manifesta que la legislatura passada es va fer un estudi i pla d’accessibilitat de la 
zona de Cala Rajada. Però s’ha de negociar la partida pressupostària perquè, per exemple, 
eixamplar les voravies suposa una reforma important. Se n’ha de parlar i si s’ha de destinar 
part de la inversió del 2014 es pot fer, perquè al final és un pla d’embelliment.  
 

El Sr. Ferrer diu que sí, però que no es poden oblidar la resta de nuclis urbans. Hi ha 
molts d’obstacles i amb la moció volem un compromís: a partir del 2015 destinar-hi una 
quantitat anual.  
 

El Batle dóna el compromís de l’equip de govern.  
 

Se sotmet a votació, 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA S’APROVA PER UNANIMITAT, ja que és 
DISSET el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE.  



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE00052 
 

Llibre Actes Plenaris 52 

 
VII.- EXP. NÚM. 44AG/2014: PROPOSTA PARTIT POPULAR DE CAPDEPERA: REBUIG A LES 
PROSPECCIONS PETROLÍFERES A LES ILLES BALEARS.   
 

El Batle cedeix la paraula al portaveu del Partit Popular, el Sr. Joan Ferrer, que llegeix 
la següent proposta: 
 
AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 

El Grup Municipal del Partit Popular a l'Ajuntament de Capdepera, mitjançant el seu 
portaveu, Joan Ferrer Flaquer, i d’acord amb el que es preveu al Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, presenta la següent Moció per al seu 
debat i votació al proper Ple Ordinari. 

MOCIÓ 
 
REBUIG A LES PROSPECCIONS PETROLÍFERES A LES ILLES BALEARS 
 
A la Conferència de Presidents celebrada el dia 28 de gener, a Eivissa, s'ha posat de manifest 
el consens de totes les institucions en el rebuig a les prospeccions petrolíferes a les Illes 
Balears. 
 
Durant la reunió, el president del Govern Balear va manifestar el rebuig contundent del 
Govern i de la resta d'institucions a les prospeccions petrolíferes en les Illes Balears, 
assegurant que es duran a terme totes aquelles accions que s'estimin oportunes, 
consensuades amb els presidents dels Consells Insulars, per evitar aquestes prospeccions.  
 
De fet, el Govern des de l'inici de legislatura ha apostat per les energies renovables, 
promocionant el transport amb vehicles elèctrics per tal d'evitar la contaminació ambiental. 
Amb iniciatives com la Mesa per a l'Impuls de la Mobilitat Eléctrica a les Illes Balears, 
conformada per representants institucionals d'àmbit autonòmic, insular i municipal, així com 
representats socials i empresarials.  
 
El dia 30 de gener, el Ple de la Comissió Balear de Medi Ambient (CMAIB), òrgan ambiental 
substantiu de les Illes Balears, s’ha tornat a oposar als projectes de prospeccions petrolieres 
que diverses empreses volen dur a terme al Mediterrani. 
 
Entre d'altres acords, s'ha acordat demanar al Ministeri de Medi Ambient, Agricultura i 
Alimentació i al Ministeri d’Indústria, Energia i Turisme la necessitat que tots els projectes 
s’incloguin en un únic pla i que se subjectin a una avaluació ambiental estratègica conjunta, 
tal com recull la Llei 42/2007, de 13 de desembre, del patrimoni natural i de la biodiversitat.  
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No es tracta de la primera vegada que la CMAIB adopta un acord negatiu a les prospeccions; 
el passat mes d’abril de 2013 aquest òrgan ambiental també va informar negativament 
sobre un primer projecte al golf de Lleó, entre les costes de Catalunya i Menorca.  
 
La CMAIB justifica aquesta decisió en les conseqüències greus, i en alguns casos irreversibles i 
fins i tot letals que la contaminació acústica produïda per les ones utilitzades per les 
prospeccions sísmiques 2D amb canons d’aire tindria en la majoria de la important fauna 
marina i en els recursos pesquers que hi ha a la zona. També fa constar a l’informe la 
“gravetat ambiental en cas d’abocament accidental” que es produiria en el cas hipotètic que 
explotessin les bosses d’hidrocarburs trobades i l’afectació directa no solament de 
l’ecosistema marí, sinó també del turisme, principal motor econòmic i font de riquesa de les 
Illes Balears.  
 
Així mateix, el novembre de 2012, el Conseller de Medi Ambient va remetre una carta al 
ministeri, mantenint la postura de rebuig del Govern sobre les prospeccions, que queda 
reflectida a les dues PNL aprovades per unanimitat pel parlament balear, i incidint en la 
necessitat que el govern estudiés fórmules per aturar aquesta iniciativa.  
 
Per tot això,  
 
 
ACORDA 
 

- L’Ajuntament de Capdepera expressa la seva postura contrària a les prospeccions 
petrolíferes en les proximitats de l’arxipèlag de les Illes Balears. 
- Instar el Govern de les Illes Balears que prengui mesures per aturar aquestes 
prospeccions petrolíferes. 
- Remetre còpia d’aquest acord al Govern de les Illes Balears i a la Delegació del Govern 
a Palma.    

- Instar els Diputats representants de la circumscripció de Balears al Congrés dels 
Diputats per a que votin en contra de qualsevol iniciativa que permeti la realització de 
les prospeccions. 

 
El Sr. Ferrer expressa que l’Ajuntament de Capdepera s’hauria de manifestar en contra 

de les prospeccions petrolíferes a Balears i que sempre s’ha intentat tenir unes zones com la 
reserva marina, platges netes, turisme de qualitat i millorar l’entorn.  
  

El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que 
volen afegir un quart punt que digui “instar i requerir a tots els diputats que representen les 
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Illes Balears en el Congrés que votin en contra de qualsevol llei o reglament que permeti fer 
les prospeccions”.  
 

El Sr. Ferrer diu que la paraula “qualsevol” s’ha de llevar. El Sr. Fuster explica que la idea 
és que votin en contra de les prospeccions petrolíferes.  
 

Es fa un recés de 3 minuts.  
 

El Batle manifesta que el quart punt quedaria: “Instar els diputats representants a la 
circumscripció de les Illes Balears al Congrés dels Diputats perquè votin en contra de 
qualsevol iniciativa que permeti la realització de les prospeccions”.  

 
Se sotmet a votació, 

 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER UNANIMITAT, ja que és 
DISSET el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE.  

 
 
VIII.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
Es donen per assabentats dels decrets 387 al 402 del llibre de 2013 - 2014. 
 

El Batle llegeix el següent decret:  
 
Exp.: 126AG/2011: Determinació, organització i funcionament dels òrgans col·legiats. 
Sec. Gral. 
Assumpte: Delegació de Competències de Batle 

RESOLUCIÓ DE BATLIA 

 Atès que el dia 19 de febrer de 2014 l’Ajuntament Ple va prendre coneixement de les 
renúncies del Sr. Sebastià Sureda Rosselló i de la Sra. Catalina Isabel Llabata Mas als càrrecs 
de Regidors d’aquest Ajuntament, i de les renúncies anticipades com a regidors d’aquesta 
Corporació del Sr. José Uceda González i de la Sra. María Esperanza Morey Pellicer, el dia 6 
de març de 2014 prendran possessió com a Regidores la Sra. Mónica Viejo Becerra i la Sra. 
Isabel Blanes Gayà. 
 
 En virtut de les atribucions que em confereixen els articles 21.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases del règim local, i 46.1 i 52 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, aprovat pel Reial Decret 2568/1986, 
de 28 de novembre. 
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RESOLC 

PRIMER.- Realitzar les següents DELEGACIONS: 
 
 

REGIDOR ÀMBIT DE LA DELEGACIÓ 

Albert Llull Ginard 
Medi Ambient i TIC 

Ivón Daniela Renaud Mas Serveis Socials, Sanitat, Gent Gran, 
Habitatge i Immigració 

Mónica Viejo Becerra Vies i Obres, Cementiri i Protecció Civil 

Carmen Riera Barrantes  Turisme, Mobilitat, Sector Primari i 
Patrimoni   

Carmen Corraliza Gallardo Cultura, Festes i Fires 

Fernando Martínez Colom Joventut i Esports. 

Antonia Caimari Bauzà Educació, Agenda Local 21, Teixit 
Empresarial,Participació ciutadana i Arxiu 

 
SEGON.- Nomenar membres de la Junta de Govern Local els següents Regidors: 
 
Sr. Albert Llull Ginard 
Sra. Ivón Daniela Renaud Mas 
Sra. Carmen Riera Barrantes 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo 
Sr. Mateu Melis Tous 
 
TERCER.- Nomenar TINENTS BATLES els següents Regidors: 
 
PRIMER TINENT DE BATLE: Sr. Albert Llull Ginard 
SEGON TINENT DE BATLE: Sr. Mateu Melis Tous 
TERCER TINENT DE BATLE: Sra. Carmen Corraliza Gallardo 
QUART TINENT DE BATLE:  Sra. Carmen Riera Barrantes 
CINQUÈ TINENT DE BATLE: Sra. Ivon Daniela Renaud Mas 
 
QUART.- NOMENAMENT DELS REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN ELS ÒRGANS 
COL·LEGIATS I INSTITUCIONS EN LES QUALS HA DE SER REPRESENTADA.- 
- Patronat de Turisme:  Sra. Carme Riera Barrantes.  
- Fundació Castell de Capdepera: Sra. Carme Riera Barrantes. 
 
CINQUÈ- De la present Resolució es donarà compte al Ple a la primera sessió ordinària que se 
celebri i, a més a més, es notificarà personalment als designats, es publicarà al Butlletí Oficial 
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de la Comunitat Autònoma i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament, sense perjudici de la seva 
efectivitat des de l'endemà d'haver-se adoptat la present Resolució. 
 
Ho mana i ho signa el Sr. Batle-President, Rafel Fernández Mallol, a Capdepera, sis de març 
de dos mil catorze. 
 

El Batle explica que hi ha dos expedients per urgència: el primer, fixació del règim de 

dedicació i retribució.  

Primera urgència 

Es vota la urgència. 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE) I 7 ABSTENCIONS (5 PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

El Batle llegeix la proposta. 

 
FIXACIÓ RÈGIM DE DEDICACIÓ 

Vista la proposta elabora per la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears per la fixació 
de les retribucions dels càrrecs electes locals de les Illes Balears. 
 

 
PROPÒS al Ple de l’Ajuntament: 
 
Únic.- Establir els següents règims de  dedicació i de retribucions: 
 

NOM RETRIBUCIONS  
PERCENTATGE 
DEDICACIÓ 

RETRIBUCIONS 
SEGONS 
DEDICACIÓ 

Fernández Mallol, Rafel (PSOE)/ 
BATLE 

42.400,00 100% 42.400,00 

Corraliza Gallardo, Carmen (PSOE) 33.920,00 75% 25.440,00 

Renaud Mas, Ivon Daniela (PSOE) 33.920,00 75% 25.440,00 

Caimari Bauza, Antonia (PSOE) 33.920,00 75% 25.440,00 
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Viejo Becerra, Mónica (PSOE) 33.920,00 75% 25.440,00 

Llull Ginard, Luis Alberto (UCAP) 33.920,00 50% 16.960,00 

Riera Barrantes, Carmen (UCAP) 33.920,00 75% 25.440,00 

Martínez Colom, Fernando David 
(UCAP) 

33.920,00 50% 16.960,00 

 

Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del 
PP, el Sr. Joan Ferrer, que diu que està sorprès amb els números. En poc temps s’ha passat 
de tenir un súper regidor que s’ha desinflat fins al 50%. Expressa que fa poc que va assumir 
Esports i que aquesta àrea ha passat per molts de regidors i que ara la torna assumir el Sr. 
Martínez. Expressa que al final l’interès de servei públic no es veu, sinó que per sobre 
destaquen els interessos privats. Manifesta que no es pot jugar i passar les àrees d’un a 
l’altra. També li sorprèn que avui entrin dues noves regidores: una amb el 75% de dedicació i 
l’altra amb 0%. Pregunta a la Sra. Blanes si no vol gestionar cap àrea. 

 
La Sra. Isabel Blanes contesta que no pot en pot gestionar cap.  
 
El Sr. Ferrer diu que si és així se’n pot anar, perquè qui es fica en política és per 

gestionar àrees, no per anar només a votar. Diu que no hi ha vocació de serveis i li demana 
que faci un pensament. Al Sr. Llull li demana serietat.  

 
El Sr. Llull explica que al ple va tenir una reducció de jornada, atès que havia entrat 

un nou tinent de batle i les feines es podien repartir d’una altra manera; tenia motius 
laborals que li exigien dedicar més temps al seu negoci. En aquest sentit, manifesta que la 
reducció que s'aprova avui es deu a motius laborals. No és agradable renunciar a una àrea i 
no n'està satisfet, però el que hi ha al carrer és complicat. Manifesta que a un partit mentre 
la persona continua una feina el nom no importa. No serà cap trasbals.  

 
El Sr. Ferrer diu que no ha demanat explicacions del ball de persones a UCAP, sinó de 

la dedicació. S’entén que hi ha problemes, però li rebat que ell es va presentar a una 
candidatura amb unes obligacions i les té oblidades. El Sr. Llull contesta que el que s’ha de 
discutir és la problemàtica de les àrees i res més.  

 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que 

és impossible seguir una línia de feina coherent amb tants de canvis de cartera.  Per fer una 
feina seriosa es necessita un projecte de quatre anys i una persona al capdavant.  
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El Batle diu que el projecte està traçat i el Batle manté les línies. Que s’arribarà a bon 
port al 2015.  

 
Se sotmet a votació, 

 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE) I 7 ABSTENCIONS (5 PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 
 

Segona urgència 

El Batle argumenta la urgència per una carta del Govern Balear de data 4/3/2014. 

Se sotmet a votació, 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER UNANIMITAT, ja que és 
DISSET el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

El Batle cedeix la paraula a la Sra. Ivon Renaud, regidora de Serveis Socials, que 
llegeix la declaració següent: 

Declaració institucional del 8 de març, Dia Internacional de la Dona 
 
Dia 8 de març de l’any 1908, 129 dones treballadores es tancaren en una fàbrica tèxtil de 
Nova York per reclamar millores salarials i contra l’esclavitud. Moriren cremades. És per això 
que l’Assemblea General de les Nacions Unides va establir el 8 de març com el Dia 
Internacional de les Nacions Unides pels Drets de les Dones, amb l’objectiu de commemorar 
l’esforç per aconseguir la igualtat, per continuar creant les condicions més favorables per a 
l’eliminació de la discriminació contra les dones i per fomentar la seva plena participació en 
el procés de desenvolupament social. 
 
Per tant, un any més, dia 8 de març, les dones de tot el món alçam la nostra veu per 
denunciar injustícies i reivindicar els nostres drets, així com per recordar les persones que al 
llarg de la història han lluitat amb valentia contra la discriminació que patim. 
 
Hem avançat en la legislació, tant en l’àmbit de la Unió Europea com en els àmbits nacional, 
regional, insular i municipal, però també hem d’avançar en la realitat del dia a dia. En la 
normativa es garanteixen els drets de les persones, però la realitat ens ho nega. Encara 
persisteixen moltes desigualtats entre dones i homes: 
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- La taxa d’activitat laboral de les dones és un 13,54 % més baixa que la dels homes. 
- El 97,2 % de les persones amb contracte a temps parcial són dones. 
- El salari mitjà anual de les dones és un 22,5 % menor que el dels homes. 
- Les persones que demanen excedències per a la cura d’infants i gent gran continuen 

essent les dones en un 92 %. 
- Les dones dediquen el 91,9 % del seu temps a activitats que tenen a veure amb la cura 

de la llar i de la família; per tant, quasi no tenen temps per a altres activitats 
personals2. 

 
Un dia com avui, dia 8 de març, el que reclamem és una justa i digna aspiració a la qual el 
conjunt de la societat s’ha de sumar, especialment els homes, perquè sense la seva 
col·laboració no ho aconseguirem.  
 
La resposta, el canvi, no tan sols ha de ser de la societat, sinó també de les institucions 
públiques, de manera transversal i amb mesures que ajudin a minvar les desigualtats 
existents en tots els àmbits. 
 
L’impuls de la igualtat d’oportunitats entre dones i homes en tots els àmbits, especialment en 
l’educació, el treball i l’emprenedoria, ha de ser, amb la participació de tota la societat, un 
compromís de feina de totes les administracions. 
 
Les administracions públiques hem de promoure mesures per incentivar la inserció laboral de 
les dones i vetllar per la igualtat en l’accés a un lloc de feina, la permanència i la promoció, 
així com per la millora de les condicions per al desenvolupament professional de totes les 
persones. 
 
Cal afavorir la conciliació de les persones que fan feina, no tan sols impulsant mesures 
adients, sinó també engegant campanyes destinades a fomentar la coresponsabilitat en la 
cura dels fills i filles i d’altres persones dependents, per tal que homes i dones puguin 
desenvolupar lliurement i equilibradament els seus drets i deures en aquests àmbits. 
 
Des d'aquí demanam a tota la societat, a totes les institucions i a les associacions de dones 
que commemorin el Dia Internacional de la Dona, la millor oportunitat per reclamar 
coherència des de la unitat i amb respecte a les diferències.  
 
Avui, 8 de març de l'any 2014, renovam una vegada més la nostra confiança en les persones i 
en la nostra capacitat de lluitar per aconseguir més avenços, així com el nostre ferm 
compromís per, entre tots, dones i homes, construir una societat més justa, més lliure i més 
igualitària. 
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Se sotmet a votació, 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER UNANIMITAT, ja que és 
DISSET el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
IX- PRECS I PREGUNTES. 
 

El batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer: 
 
En primer lloc, demana sobre el mercat medieval, per saber si hi ha cap novetat. La 

Sra. Carmen Corraliza diu que no, i avança que se'n farà una comissió informativa. Informa 
també que el gestionarà l’Ajuntament. Es demana quin tipus de parades aniran al Castell. La 
Sra. Corraliza diu que es reuniran amb el Patronat per poder-hi posar artesania.  
 

En segon lloc, demana a Educació sobre l’Escola d’Estiu i la contractació de l’empresa. 
La Sra. Antònia Caimari contesta que trauran una plica. El Sr. Ferrer pregunta si s'abaixaran 
els preus dels nins, si l’empresa ofereix una baixa. El batle diu que si hi ha la possibilitat legal 
de reduir es farà, perquè com més barat més gent hi podrà accedir. El Sr. Ferrer manifesta 
que Capdepera és el municipi on aquest servei és el més car de la comarca de Llevant i ha 
suposat una baixada de nins. Per això, cal oferir la possibilitat a les famílies perquè hi 
apuntin els nins.  
 

D'altra banda, el Sr. Ferrer demana quines obres s'estan realitzant al Centre Melis. La 
Sra. Caimari diu que s’han buidat els enderrocs de la casa, que estaven a una païssa, i s’ha 
trobat una biga defectuosa i s’està arreglant. Un tècnic i un arquitecte estan vetllant aquest 
tema. El Sr. Ferrer diu que el centre té mancances que s’han d’arreglar. El Batle diu que han 
tingut una visita del Consell de Mallorca per evitar que les reformes desvirtuassin el centre, i 
es fan els tràmits per declarar-lo museu i dins el monument no rompre el caràcter del casal. 
S’ha demanat un director d’obra per la biga fluixa i no patir cap ensurt.  
 

Pel que fa a Esports, el Sr. Ferrer pregunta sobre la piscina i vol saber com se'n farà 
l’explotació. El Sr. Fernando Martínez contesta que ell és regidor des d’avui, però que les 
línies estan marcades. El Sr. Albert Llull diu que a l’estiu hi haurà dues activitats: Estiu 
Esportiu i cursos de natació, i ara s’afegeix l’obertura de la piscina. Es farà una gestió directa 
de les activitats, parlant amb una empresa que deixi monitors i que estiguin a disposició de 
l’Ajuntament. Diu que es fa un organigrama per saber quanta gent es necessita. Gestió 
directa contractant monitors. El pressupost està gairebé tancat i es parla de dos contractes 
menors: Estiu Esportiu i piscina.  
 

Quant a  Urbanisme, el Sr. Ferrer demana sobre les fitxes de Patrimoni, perquè és 
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important posar en marxa les noves normes subsidiàries. El Batle diu que el que s’havia 
contractat la legislatura passada és inviable per la Llei de contractes; s’han d’afegir les 40 
fitxes que l’empresa no va tenir en compte de la zona rural. Se’ls ha demanat que acabin el 
que tenien fet -i que ja està llest- i es faci la tramitació. A més, s’ha demanat pressupost a 
altres empreses per seguir amb la tasca però usant aquestes fitxes fetes i aquest any 
quedarà clar com s’ha d’acabar de gestionar, perquè depèn de l’import que els donin. Diu 
que el catàleg ha d’estar fet per a la legislatura que ve començar amb les NNSS. Diu que 
l’entrebanc ha estat a causa d’una qüestió administrativa de contractació.  
 

El Sr. Ferrer pregunta sobre l’RPT. El Batle diu que s’ha adjuntat informació sobre la 
valoració i els tècnics els varen dur a Delegació de Govern i s’han fet uns aclariments que ens 
varen demanar. Ells volien la catalogació de feines i els preocupa menys la valoració i report 
econòmic. Estan a l’espera que els lliurin el requeriment, només els varen demanar més 
informació.  
 

Sobre el bus a Capdepera, el Batle diu que la DGT els ha de donar cita a Palma per 
mirar de no fer la despesa d’haver de girar els dos carrers, i a veure si a la concessionària li 
va bé: que el carrer Port-Llum segueixin essent de pujada i el carrer Gómez Ulla, de doble 
sentit. Pensen que a l’abril hi podria haver servei. Pel que fa a les parades de Cala Rajada, no 
sap si s’usen o no, i depèn de la DGT. En aquest sentit, el  Sr. Ferrer demana si això afectaria 
les festes de la tercera edat del Club Ca Nostra. Davant això el Batle respon que per a 
aquests actes puntualment es podria anul·lar la parada i agafar les exteriors que hi ha ara.  
 

Continuant amb Urbanisme, el Sr. Ferrer pregunta qui farà d'instructor d’infraccions 
urbanístiques. El Batle diu que encara no ho han parlat. El Sr. Ferrer pregunta que si a Cala 
Gat s’han de fer dotacions de serveis el 2014, per què es gasten doblers a asfaltar els carrers. 
El Batle contesta que s’han tapat alguns clots i que feia temps que els veïnats ho 
demanaven. Diu que s’ha fet una actuació mínima sobre clots importants. El Sr. Ferrer 
demana sobre el pagament voluntari de quotes i el Batle contesta que encara no s’han 
notificat les quotes d’urbanització a Cala Gat. Diu que la mesura va sortir a Cala Provençals 
per donar facilitats perquè es pugui pagar.  
 

En segon lloc, el batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere 
Fuster, que demana sobre la piscina i sobre els pressuposts que es fan, per esbrinar si són 
climatitzats o no. El Sr. Llull contesta que es parla sobre temperatura ambient.  
 

També demana sobre la catalogació de llocs de feina, i la Secretària diu que s’ha 
sol·licitat una ampliació de la informació; s’hi s’han incrementat les retribucions, de quin 
tipus, quins llocs, i sobre temes pressupostaris. Explica que Delegació de Govern no aprova la 
valoració, simplement fa requeriments per si s’ha d’anul·lar o no, i s’espera que contestin.  
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El Sr. Fuster demana sobre el passeig marítim i el Batle diu que s’executarà a principis 
de novembre i que tornarà a passar per Participació Ciutadana i Junta de portaveus. El Sr. 
Fuster pregunta per la partida d’inversions a Cala Rajada i el Batle diu que encara no s’ha 
marcat cap directriu: es prioritza l’estabilitat pressupostària i que, per tant, no vol dir que hi 
sigui el milió d’euros; es faran els projectes consensuats i sempre vinculats a liquidesa.   
 

Pregunta sobre la instal·lació de clavegueram a una zona de Cala Rajada i quedava 
una segona fase i saber si ho tenen present. El Batle diu que sí, que en aquella zona eren dos 
projectes que se solapaven, un del FOMIT i l’altre un POS (Pla d’Obres i Serveis). Els projectes 
hi són però se n’ha de parlar. Diu que s’asfalta amb la consciència que els carrers puguin 
aguantar el clavegueram a cinc anys vista.  
 

El Sr. Fuster parla de la plaça dels Mariners i les cadires col·locades. Vol saber si es 
marcaran unes pautes. El Batle contesta que demana disculpes perquè s’ha reestructurat el 
servei perquè el policia encarregat està de baixa, i que ara ho fan des de l’administració de 
Policia i tenen ordres de prioritzar aquest tema.  
 

Pregunta per la senyalització amb boies de Cala Gat. El Sr. Llull diu que tenen la 
notificació d’aprovació, però els varen dir que no frissassin, i no sap per quan serà.  
 

Per acabar, demana a Educació sobre el caos sense precedents que es viu als cursos 
de cuina que realitza el SOIB a Capdepera. La Sra. Caimari diu que això de “caos” no és així. 
Diu que el curs va començar amb un professor els dos primers mòduls i els altres dos els 
imparteix un altre professor. Ha vengut el segon professor dut pel SOIB i l’Escola d’Hosteleria 
i que potser no imparteixi les classes com les feia l’altre. El Sr. Fuster diu si no hi va haver un 
intent d’amotinament dels alumnes a causa de la baixa qualitat del professor. La Sra. Caimari 
diu que els alumnes presentaren les seves queixes i ells ho digueren a l’Escola d’Hosteleria, 
que s’ha personat i ha arreglat les diferències, però són maneres d’ensenyar diferents. El Sr. 
Fuster pregunta si va venir un inspector i va dir que la cuina on es feien les classes mereixeria 
ser tancada. La Sra. Caimari diu que no. El Sr. Fuster demana si l’inspector va dir als alumnes 
que de curs de cuina, res, i que feien un curs de “mozo de economato”. El batle intervé dient 
que abans d’aixecar falsos testimonis s’informin i contrastin les informacions que els arribin. 
El Sr. Fuster comenta que li ho han dit dues persones diferents. Diu que no és el tipus de curs 
que s’havia ofert als alumnes, sinó un de més baix. La Sra. Caimari explica que el curs és 
d’Operacions bàsiques de cuina i el Sr. Fuster diu que les receptes han baixat de dificultat i 
que hi ha alumnes decebuts. La Sra. Caimari diu que el curs comença amb comportament i 
higiene dins una cuina, i el següent nivell és més avançat. El Sr. Fuster continua dient que el 
curs està patrocinat per una empresa important i se suposa que alguns d’aquests alumnes 
acabaran fent feina al complex de Canyamel. La Sra. Caimari diu que el curs era per a gent a 
l'atur que hi volgués accedir; no hi ha cap promesa. El batle explica que amb el curs tindran 
un certificat de qualitat professional i que és un programa que s’ha posat en marxa des de la 
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Conselleria d’Educació per augmentar la qualitat turística a partir de la formació. El títol el 
podran presentar a l’empresa i hi haurà una selecció, però no s’ha dit mai que 
automàticament amb el títol tinguessin feina a l’hotel. El Batle manifesta que els municipis 
turístics dels costats tenen enveja perquè Capdepera té una extensió de l’Escola d’Hosteleria 
de les Illes Balears. Diu que s’ha de ser benèvol als inicis de qualsevol escola i si hi ha algun 
alumne ha trobat que el curs no estava a la seva alçada l’equivocació no és el mestre, sinó de 
l’alumne per haver-se apuntat a un curs bàsic. El Sr. Fuster diu que la idea que ell tenia era 
de tenir un nivell de cuina que els permetés fer feina a establiments de qualitat. El Sr. Fuster 
manifesta que les condicions en què s'imparteix el curs no són les idònies. El Batle l’acusa de 
posar-se a la boca una sèrie de paraules que no s’hauria de posar. El Sr. Fuster diu que no hi 
caben a la cuina i que no hi ha fogons per a tots. El batle diu que el curs obliga a tenir 15 
punts calents i hi són. El Sr. Fuster diu que els alumnes han escrit una carta conjunta de 
queixa i indignació a l’Escola d’Hosteleria, i la Sra. Caimari diu que l’Escola ha comprovat si 
les queixes eren així com deien els alumnes. El batle diu que pot concertar una visita a totes 
les dependències com a grup polític que és. El Sr. Fuster diu que es fia dels alumnes sobre 
l’estat de la cuina i la manera d’ensenyar del professor. El Sr. Fuster diu que impera la llei del 
silenci de cara a l’exterior i demana seriositat.  
 

No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 
21:40h, de la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 
          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia sis, consta de vint-i-un folis, numerats des del núm. 2014PLE000044 al  
2014PLE000064 . 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 5/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
QUE VA TENIR LLOC DIA 3 D’ABRIL DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    5 
Data de celebració:                       3 d’abril de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                     21:40 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando David Martínez Colom                     
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
 
    No hi assisteix: Sra. Antònia Caimari Bauzà                 
                             
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas                                   
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE00066 
 

Llibre Actes Plenaris 66 

 
ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 6.03.14. 
 
II.- EXP. INTER NÚM. 2/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA PREU PÚBLIC SERVEI 
PRESTACIÓ AJUDA A DOMICILI. 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 10/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DELS PREUS 
PÚBLICS PER A LA PRESTACIÓ DE SERVEIS O REALITZACIÓ D’ACTIVITATS MUNICIPALS. 
 
IV.- EXP. INTER NÚM. 11/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC 
PER A L’ÚS D’INSTAL·LACIONS ESPORTIVES I REALITZACIÓ D’ACTIVITATS ESPORTIVES DEL 
SERVEI MUNICIPAL D’ESPORTS (SME) DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA. 
 
V.-  EXP. NÚM. 151AG/13: REGLAMENT MUNICIPAL DEL SERVEI PÚBLIC DE VIATGERS EN 
AUTOMÒBILS DE TURISME. MODIFICACIÓ 
  
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
VII.- PRECS I PREGUNTES 

 
 

 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se desenvolupar la sessió de manera 
vàlida en primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ: 6.03.14  
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 
06/03/14, de la qual s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor 
perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles al·legacions, 
si fos el cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són QUINZE, és aprovada 
l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 06 de març de 2014. 

 
 
II.- EXP. INTER NÚM. 2/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA PREU PÚBLIC 
SERVEI PRESTACIÓ AJUDA A DOMICILI. 
 
El Batle llegeix la següent proposta:  
 
PROPOSTA DE BATLIA 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA 
 
Vist que en data 30 de desembre de 2013 es va publicar el nou import del salari mínim 
interprofessional. 
 
Vist que a l’ordenança reguladora del preu públic per servei de teleassitència es referencien 
les bonificacions previstes en base al salari mínim interprofesional vigent a l’any 2013. 
 
Propòs a aquest plenari: 
 
Primer.- Aprovar la nova regulació de la referida ordenança, en la qual es faci referència  al 
SMI vigent al moment de la meritació del preu públic. 
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Segon.- En cas que s'aprovi la proposta, que es publiqui l’anunci d’aprovació inicial al BOIB, al 
tauler d’edictes municipal i a un diari de màxima difusió. 
 
No hi ha intervencions i se sotmet a votació.  
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA S’APROVA PER 11 VOTS A FAVOR (9 UCAP-
PSOE-ES GRUP I 2 PSM-ENTESA) I 4 ABSTENCIONS (PP), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són QUINZE.  

 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 10/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DELS PREUS 
PÚBLICS PER A LA PRESTACIÓ DE SERVEIS O REALITZACIÓ D’ACTIVITATS MUNICIPALS. 
 
El Batle llegeix la següent proposta:  
 
PROPOSTA DE BATLIA 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER SERVEIS MUNICIPALS. 
 
Vist que en compliment del pla d´ajust municipal es varen apujar els preus públics i  taxes 
municipals d´acord amb la variació de l´IPC interanual. 
 
Vist que com a resultat de dita modificació es va incrementar el preu públic establert pel 
servei d´aparcament de cala Agulla. 
 
Atès que aquest servei concret requereix l´expedició del corresponent tiquet i que l'increment 
de preu suposaria la compra de nous tiquets i la destrucció dels actuals. 
 
Propòs a aquest Plenari: 
 
Primer.- Deixar sense efecte l´increment de preus públics corresponent a servei               
d´aparcament a cala Agulla per a vehicles.   
 
Segon.- En cas que s´aprovi la proposta, que es publiqui l´anunci d´aprovació inicial  al BOIB, 
al tauler d´edictes municipal i a un diari de màxima difusió. 
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El Batle explica que amb l’increment de l’IPC comporta un canvi d’un cèntim als vehicles de 
turisme i la reimpressió de tots els tiquets. Per aquests motius la proposta és deixar els preus 
anteriors i l’any que ve fixar els preus que la llei estableix .  
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que diu que això fa com a rialles, perquè s’aproven uns preus i després s’han de 
tornar a enrere. Els pareix correcte, però vol saber si no s’incompleix el pla d’ajust, que 
preveu l'apujada d’IPC.  
 
El Sr. Interventor explica que la finalitat del pla d’ajust és sanejar els comptes municipals i 
amb aquesta apujada s’aconsegueix l’efecte contrari; si hem de reimprimir tots els tiquets 
però tal com s’exposa a l’informe, es pot acumular en futurs exercicis l’augment no realitzat 
en aquest. 
 
Per la seva banda, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, 
que diu que en algun moment s’hauran de tornar a imprimir tiquets. El Batle diu que a 
mitjan temporada de l’any passat imprimiren tiquets sense la previsió de l’IPC per a aquesta 
temporada. El Sr. Fuster diu que amb la inflació així com està pot ser que l’any que ve 
l'apujada també sigui de cèntims. El Batle diu que si és el cas s’haurà de pensar si cal fixar un 
nou preu o no.  
 
Se sotmet a votació: 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA S’APROVA PER 11 VOTS A FAVOR (9 UCAP-
PSOE-ES GRUP I 2 PSM-ENTESA) I 4 ABSTENCIONS (PP), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
 
IV.- EXP. INTER NÚM. 11/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU 
PÚBLIC PER A L’ÚS D’INSTAL·LACIONS ESPORTIVES I REALITZACIÓ D’ACTIVITATS 
ESPORTIVES DEL SERVEI MUNICIPAL D’ESPORTS (SME) DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA. 
El Batle cedeix la paraula al regidor d’Esports, el Sr. Fernando Martínez, que llegeix la 
següent proposta:  
 
PROPOSTA REGIDOR D´ESPORTS 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PEL SERVEI DE PISCINA COBERTA 
CLIMATITZADA. 
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Ateses les actuals circumstàncies econòmiques, que no permeten l´obertura de la piscina 
municipal climatitzada. 
 
Atès que el disseny de la piscina i de la seva coberta permetria la seva utilització més enllà 
dels mesos d´estiu. 
 
Propòs a aquest Plenari: 
 
Primer.- Modificar l´actual ordenança municipal reguladora del preu públic d´accés a les 
instal·lacions esportives i incloure-hi un nou preu públic per a la utilització de la piscina 
coberta sense climatització. 
 
Segon.- En cas que s´aprovi la proposta, que es publiqui l´anunci d´aprovació inicial  al BOIB, 
al tauler d´edictes municipal i a un diari de màxima difusió. 
 
El Sr. Martínez comenta que la idea de modificar l’ordenança ve per la previsió d’obrir la 
piscina aquest estiu. Pel que fa als preus, mitjançant l’informe econòmic de l’interventor 
s’han estipulat 2,5€ d’entrada puntual per natació lliure i un abonament de 25€ per a 10 
banys.  
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que manifesta que ell no li donarà l’enhorabona -com va fer la revista 
Faxdepera-, però que després de tres anys de parlar de piscina comencen a abaixar el preu, 
tot i que sigui poc. Demana quins seran els horaris per als usuaris.  
El Sr. Martínez diu que la idea és que del 19 fins al 31 de maig hi hagi jornades de portes 
obertes, amb entrada gratuïta per a tots els usuaris, de 7 del matí fins a les 20h. I a partir de 
juny fins a finals de setembre, o fins que la temperatura de l’aigua ho permeti, tenir un 
horari estimat de 7h a 11h i 16h a 20h. Però tot això va lligat a un plec per desenvolupar les 
activitats d’aquest estiu i els horaris es poden millorar. Afegeix que la plica que s’està 
preparant serà de l’Estiu Esportiu i els cursos de natació, amb una millora de fer-se càrrec de 
la natació lliure.  
El Sr. Ferrer diu que la previsió seria de juny – setembre. Diu que els preus continuen sent 
més cars que els de la piscina d’Artà, la qual compleix amb la normativa vigent i està 
climatitzada. Per tant -comenta-, es vol obrir una piscina de cara al públic incomplint la 
normativa sanitària del Govern Balear.  
El Sr. Martínez diu que no, que la intenció és obrir amb totes les llicències i característiques 
complides. El Sr. Ferrer demana si s'obrirà la piscina si no es compleix la normativa. El Sr. 
Martínez diu que no, que si alguna normativa no es pot complir no s’obrirà. El Sr. Ferrer diu 
que a dia d’avui n’hi ha dues que no es compleixen. El Sr. Martínez diu que a dia d’avui la 
piscina no té menys que quan el Sr. Ferrer era Batle i estava oberta. El Sr. Ferrer diu que 
parla d’obrir la piscina de cara al públic, no dels cursos de natació. Demana si hi ha algun 
informe tècnic sobre si es compleix la normativa. El Sr. Martínez diu que no, però que s’ha 
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comentat i s’estudia, i que hi ha una partida prevista de 20.000€ per a l’obertura de la 
piscina i que si no es pot obrir al públic, almanco els cursos de natació seran més llargs.  
El Sr. Ferrer demana pels preus. El Sr. Martínez diu que l’informe de l’interventor ha fixat 
aquests preus. El Sr. Ferrer diu que els preus són una aberració, perquè són els més cars i 
perquè el 2007 el seu partit apostava perquè els preus fossin més barats.  
El Batle intervé demanant que s’ajustin a parlar de l’expedient d’intervenció i la resta ho 
facin a precs i preguntes.  
El Sr. Ferrer diu que el 2007 s’aprovaren uns preus públics perquè el partit d’UCAP ho va 
exigir i dins el 2008 UCAP governava i ja no li agradaren els preus. Diu que no s’ofereixen els 
mateixos serveis que a la resta de piscines, però sí el preu més car. El Sr. Martínez repeteix 
que s’han cenyit a l’informe d’intervenció.  
El Batle diu que a Artà hi ha una concessió administrativa i l’Ajuntament subvenciona una 
part important de la despesa de la piscina.  
El Sr. Ferrer diu que no donaran suport en aquests preus.  
El Batle diu que ja que ha sortit el tema de la piscina donarà veu a tots els portaveus que en 
vulguin parlar, perquè no torni a sortir el tema a precs i preguntes. Aleshores, cedeix el torn 
al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que demana quins eren els preus que hi 
havia aprovats abans. El Sr. Martínez diu que l’entrada lliure eren 6€, però que s’ha afegit un 
annex que diu “sense climatització”. El Sr. Fuster diu que el preu de 2,5€ per dia surt a 75€ 
mensuals. Diu que és una mica car, sobretot per atreure clientela durant l’estiu. Comenta 
que la gent del municipi va a altres piscines veïnes i que paguen abonaments mensuals i/o 
anuals i això pot ser una barrera perquè la gent véngui aquí. El Sr. Martínez diu que s’ha 
intentat rescabalar-ho amb les dues setmanes de portes obertes. El Sr. Fuster diu que 
l'estratègia per captar gent hauria de ser més agressiva dins el que permet la llei, perquè a 
l’estiu la gent pot anar a nedar a la mar. Per això manifesta que el grup polític que 
representa s’abstendrà de votar aquesta proposta. 
El Batle comenta que comparar la gestió d’Artà amb la nova llei no té sentit, perquè 
prohibeix subvencionar serveis que no són de competència municipal, i s’haurà de canviar ja. 
Quan fixin els preus del servei real ja sí que aquests es podran comparar. I tot seguit cedeix 
la paraula al portaveu d’UCAP, el Sr. Alberto Llull, que diu que vol deixar clar que amb el que 
han dit tant el Sr. Martínez com ell no es volen llevar les culpes. Diu que l’informe de 
l’interventor està ajustat a la situació econòmica, i que la intenció era obrir la piscina amb un 
preu el més barat possible, però el resultat ha estat el que s’ha pogut. A més, demana 
retòricament si hi ha una normativa que afecti l’obertura de la piscina de cara al públic i una 
per als cursos d’estiu; diu que creu que no i que s’han de preocupar de complir-la amb vista 
a la salut dels usuaris.  
Per una altra banda, el Batle cedeix la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que 
diu que coincideix amb el portaveu del PSM-ENTESA. Manifesta que el preu hauria de ser 
més barat, i diu que amb la nova normativa els Serveis Municipals no poden ser deficitaris. 
Comenta que el que s’ha volgut és fer la prova d’obrir amb els mitjans que hi ha. Diu que 
està preparat per fer estadístiques i saber quants d’usuaris tendrà la piscina i poder prendre 
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decisions amb dades reals. Pel que fa als abonaments, no saben si amb els mitjans que hi ha 
serviran o no. I quant a la normativa, diu que serien uns irresponsables si obrissin sense tots 
els informes a favor. 
En segon lloc, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que està 
decepcionat amb el discurs del Sr. Melis, recriminant-li que sap totes les traves d’UCAP el 
2007 per no obrir la piscina. Diu que els preus eren més barats que els actuals i els varen 
tirar per terra. Recorda que la piscina es paga amb impostos dels ciutadans, i fa saber al Sr. 
Martínez que no regala res amb els quinze dies de portes obertes.  
El Sr. Martínez i el Sr. Ferrer discuteixen.  
El Batle torna a cedir la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que diu que 
comparteix les paraules del Sr. Ferrer, però que ara som a l'any 2014 i per als ciutadans s’ha 
d’aparcar el passat.  
El Batle diu que s’han de defensar els interessos del poble i que el poble vol que s’obri la 
piscina, tal com “va demanar el Rei Melcior”. Diu que l’Ajuntament ha fet un esforç i que si 
no es compleix el que marca el decret de la piscina, no s’obrirà. Diu que cadascú pot oferir el 
seu coneixement per poder obrir-la amb totes les garanties de sanitat.  
S’ha incorporat a la sessió el Sr. Miquel Riera. 
 
Se sotmet a votació: 
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-ES GRUP), 5 VOTS EN CONTRA (PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM-ENTESA), ja que és DISSET 
el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són SETZE. 

 

V.-  EXP. NÚM. 151AG/13: REGLAMENT MUNICIPAL DEL SERVEI PÚBLIC DE VIATGERS EN 
AUTOMÒBILS DE TURISME. MODIFICACIÓ 

El Batle cedeix la paraula a la regidora de Mobilitat, la Sra. Carme Riera, que llegeix la 
següent proposta: 

 

Propuesta desde la Regiduría de Movilidad para la subsanación de errores en el 
Reglamento de los Taxis  
 

Una vez publicado en el BOIB de fecha 16 de Enero de 2014 el vigente Reglamento 
municipal del servicio público de viajeros en automóviles de turismo.  
 

En base a las correspondientes consultas jurídicas, habiendo querido este 
Ayuntamiento regular en un sentido el artículo referente a las transmisiones de licencias de 
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vehículos de autotaxi, y entendiéndose en el texto del citado Reglamento sentido diferente, 
se hace necesario modificar el texto del mismo en lo relativo al siguiente párrafo:  

 
Art 8, apartado D) expone “Cuando la licencia tenga una antigüedad superior a 5 años, el 
titular podrá transmitirla, previa autorización del Ayuntamiento de Capdepera, al conductor 
asalariado de la propia licencia con permiso de conducir y ejerciendo la profesión durante al 
menos 1 año, pudiéndose justificar mediante la última nómina.  
 
Como punto a parte, tras las recientes comunicaciones con la empresa MOVISTAR, donde en 
un principio indicaban que la titularidad del número de teléfono 971.56.56.56 pertenece al 
Ayuntamiento de Capdepera y, posteriormente, al solicitarse mediante escrito dicha 
titularidad y últimas facturas, la empresa MOVISTAR declara haber cometido un error, 
puesto que la titularidad de dicho número pertenece a una persona física, se hace necesario 
rectificar el articulado de este Reglamento en los puntos correspondientes a las referencias a 
esta numeración, los cuales son los siguientes:  
 
Art. 16, punto 1º, párrafo 4, apartado A) expone: “Llamando a la centralita del servicio de 
Taxis del Ayuntamiento de Capdepera, 971. 82.69.69 o 971.56.56.56”.  

Art. 16, punto 6º, apartado 5 expone: “Cuando un establecimiento hotelero no cumpla con 
las obligaciones de llamar al teléfono de Taxis de Capdepera: el 971.82.69.69 o 
971.56.56.56.”  
 
Por otro lado, analizadas las necesidades del servicio de taxis en la localidad de Capdepera, 
se hace pertinente el modificar las 2 plazas de taxi situadas en el Carrer Llum de la localidad 
de Capdepera para desplazarlas a la Plaça de la Constitució de la misma localidad.  
Art 16, punto 1º, párrafo 1º en el apartado siguiente: - Capdepera 2 taxis para los miércoles 
de mercado en carrer Llum.  
 
Como consecuencia de los extremos anteriormente citados, desde esta Regiduría se 
PROPONE LA ADOPCIÓN AL PLENO DEL SIGUIENTE ACUERDO: Que con la máxima urgencia 
sea revisado para su modificación el presente Reglamento, quedando los puntos 
anteriormente citados de la siguiente forma:  
 
Art 8, apartado D) expone “Cuando la licencia tenga una antigüedad superior a 5 años, el 
titular podrá transmitirla, previa autorización del Ayuntamiento de Capdepera, al conductor 
asalariado de la propia licencia con permiso de conducir y ejerciendo la profesión durante al 
menos 1 año en la misma licencia, pudiéndose justificar mediante la última nómina.  

Art 16, punto 1º, párrafo 1º en el apartado siguiente: - Capdepera 2 taxis para los miércoles 
de mercado en la Plaça de sa Constitució.  
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Art 16, punto 1º, párrafo 4, apartado A) expone: “Llamando a la centralita del servicio de 
Taxis del Ayuntamiento de Capdepera, 971. 82.69.69”.  

Art 16, punto 6º, apartado 5 expone: “Cuando un establecimiento hotelero no cumpla con las 
obligaciones de llamar al teléfono de Taxis de Capdepera: el 971.82.69.69.  
 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que demana si no passa res 
per rectificar, ja que se sabia que el telèfon de radiotaxi era d’un particular. Diu que la 
regidora es va encaparrotar que aquest telèfon era públic, i no ho era, almanco fins al 2011. 
Expressa que el fet que la regidora vagi a dos plens mentint és indigne d’un representant 
d’un govern i que el Batle l’hauria de destituir. La llàstima és que s’hagi tardat quatre mesos 
a rectificar una errada enorme, i diu que el que ha aconseguit dins el gremi dels taxistes és 
obrir un enfrontament entre dos sectors: lliures i associats. Diu que hi ha taxis que han 
funcionat amb dos telèfons i això ha creat un greuge comparatiu amb els taxis que han fet 
servir només el telèfon municipal. Diu que hauria estat generós per part de la regidora 
escoltar l’oposició. Demana serietat a l’hora de fer feina. Per això diu que s’abstendran a 
aquesta votació.  
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que demana si la 
modificació es publicarà al BOIB i, per tant, costarà doblers.  
El Batle diu que la situació és la següent: la regidora va fer el possible pensant que el telèfon 
era municipal i que, a partir d’aquí, tothom es pot equivocar. Diu que tot i que costi doblers 
s’ha de solucionar.  
 
El Sr. Fuster demana si els dos taxis de la plaça Constitució només hi seran els dies de 
mercat, i diu que s’hauria de replantejar que hi fossin cada dia a l’estiu. Per això, també 
manifesta que s’abstendran a votar aquesta proposta.  
 
El Batle diu que quan la plaça es faci referència com a punt de servei públic ells mateixos ho 
posaran en marxa.  
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu d’UCAP, el Sr. Alberto Llull, que diu que en el supòsit 
que UCAP estigués a l’oposició i el PP governés, davant la situació que el partit de l’oposició 
té les factures del telèfon, les hi hauria fet arribar.  
 
El Sr. Ferrer diu que els seus antecessors no actuaven d’aquesta manera i que ell no tenia 
maldat; simplement és que la regidora ha passat d’aquesta informació.  
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VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-ES GRUP), I 7 ABSTENCIONS (5 PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal 
de membres de Consistori i els assistents són SETZE. 

 
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS.:   
 
Es donen per assabentats dels decrets 403 al 424 del llibre de 2013 - 2014. 
 
 
 
VII.- PRECS I PREGUNTES 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que demana a la regidora de 
Mobilitat, la Sra. Carme Riera, pels controls dels taxis. La Sra. Riera diu que hi ha expedients 
sense tancar de l’any passat, i que una vegada tancats es faran reunions amb el nou 
reglament i, després, la inspecció dels taxis. El Sr. Ferrer demana si els expedients encara 
oberts són greus. La Sra. Riera diu que els quatre que hi ha són greus. El Sr. Ferrer demana si 
no es poden retenir les llicències, si es compromet la seguretat dels usuaris. Per això demana 
que els expedients es tanquin tot d’una. El Batle diu que hi va haver una situació 
d’anormalitat quan es feren les revisions.  
 
Per una altra banda, el Sr. Ferrer pregunta sobre les galeres. La Sra. Riera diu que en 
començaran dues, perquè n’hi ha 4 amb expedient obert.  
 
El Sr. Ferrer demana per què el carrer Mestre Vicenç Nadal és de doble sentit menys en un 
tram. El Batle diu que ho mirarà.  
 
El Sr. Ferrer pregunta a la regidora de Turisme què significa 'turisme'. La Sra. Riera diu que és 
l’àrea més important. El Sr. Ferrer diu que podria reunir el Patronat de Turisme i que hi ha 
moltes coses per discutir. Diu que és una eina important de diàleg on hi ha representats 
molts de col·lectius del poble.  
 
En aquest sentit, demana com va anar la ITB. La Sra. Riera diu que no es va reunir amb cap 
touroperador, però quan l’Associació hotelera es va reunir amb una sèrie de gent ella hi va 
anar com a representant de l'Ajuntament. Diu que l’estand era diferent i el lloc, molt 
estratègic: afegeix que va quedar al·lucinada de la quantitat de gent que coneix Cala Rajada, 
i gent major amb bona impressió del lloc. El Sr. Ferrer diu que és molt important saber què 
pensa de la zona el touroperador, i que les reunions a Berlín són per saber què pensa el 
client quan torna a Alemanya.   
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Per altra banda, pregunta sobre una treballadora de l’Ajuntament encarregada del SICTED. 
La Sra. Riera diu que el SICTED emmarca àrees de turisme. I afegeix que si aquesta 
treballadora fa tasques de l'àrea de Promoció fora del SICTED, factura a part. En aquest 
sentit, comenta que a l’abril fa una promoció de Capdepera i això és una cosa puntual. 
El Sr. Ferrer demana quines actuacions ha de fer l’Ajuntament pel que fa al SICTED. La Sra. 
Riera diu que hi havia rutes culturals per Capdepera, ampliació de concerts, millora de llocs 
públics i accés de persones amb mobilitat reduïda a l’OIT de Capdepera. En aquest sentit el 
Batle diu que el tècnic del SICTED de la Conselleria li va donar l’enhorabona perquè de tots 
els ítems marcats per al 2013 a Capdepera s’havien aconseguit. 
 
A la regidora de Vies i Obres, li demana qui ha marcat les directrius per asfaltar els carrers de 
Cala Rajada. La Sra. Mónica Viejo diu que des de batlia es va prioritzar la posada a punt de 
Cala Rajada, i dins el projecte s'hi preveia asfaltar una sèrie de carrers. Es va presentar un 
estudi i es va valorar, entre ella i batlia, quins eren els que s’havien d’asfaltar. El Batle diu 
que s’havia fet un mapa d’ intervencions sense que perillés el clavegueram.  
 
El Sr. Ferrer demana sobre el mural del Port. El Batle diu que hi ha hagut un petit problema 
administratiu, però que ja està arreglat. La regidora de Cultura, la Sra. Carmen Corraliza, diu 
que si tot va bé començaran les obres dimarts.  
 
Pregunta sobre una visita guiada al Centre Melis els assistents de la qual varen quedar a fora. 
La Sra. Riera diu que d'això no en té constància, sinó que la visita va començar amb retard, 
però que hi va entrar tothom.  
 
Demana al batle sobre els tiqueters i la venda ambulant. El Batle diu que continuaran amb la 
tasca de l’estiu passat. Diu que hi ha un resum preparat i es recordarà quina és la normativa 
del municipi. De la venda ambulant diu que la presència aquest estiu passat ha estat més 
baixa que els altres anys i afegeix que s’ incidirà en aquest aspecte. Es farà una reunió amb 
tots els col·lectius per informar-ne. 
 
Pregunta a la regidora de Turisme sobre la plica d’atenció i promoció turística. La Sra. Riera 
diu que s’ha modificat i s’ha publicat avui.  
 
Per acabar, demana al batle sobre un acte del Patronat del Castell on en un fragment deia: 
“El Sr. Alcalde propone que sea un ente público y que la intervención la llevaría la secretaria 
del Ayuntamiento, o sea, que estaría regulado por el Ayuntamiento. Los patrones seguirán 
existiendo pero la última palabra la tendría la junta de portavoces, que la presidiría la 
secretaria de Ayuntamiento” . La pregunta és: què vol dir amb això? El Batle diu que ell no 
sap si va dir això d’aquesta manera, però que l’estructura del Patronat encara no és la 
definitiva. El Sr. Ferrer diu que s’entén que dins els pressuposts municipals hi hagi els del 
Castell, però així com queda redactat pareix que el Patronat és un ens que farà el que digui 
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l’Ajuntament. El Batle diu que s’ha de legalitzar el Patronat seguint els informes de 
secretaria. El Sr. Ferrer diu que el Patronat ha de funcionar com un ens autònom. El Batle diu 
que se li ha de donar cobertura legal al Patronat i se cenyiran a la legalitat.  
 
En segon lloc, el batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster. 
També reprèn el tema del Patronat del Castell. En aquest sentit, està segur que la llei 
permetrà que el Patronat del Castell, format pel teixit associatiu i empresarial del poble, 
sigui el que tengui la darrera paraula. Acaba corregint que li agradaria que fos així i per això 
s’han de reunir i decidir uns estatuts definitius. El Batle respon que cal saber quina serà la 
figura legal que ha de tenir el Patronat.  
 
Pel que fa a les galeres, demana quins són els motius pels quals hi ha quatre expedients 
oberts, i la Sra. Riera diu que per maltractar animals i que les denúncies varen venir 
derivades del departament de Medi Ambient. El Sr. Llull diu que hi ha un informe del 
veterinari. El Sr. Fuster diu que amb la llei s’ha de mirar que aquesta gent no torni a tenir lloc 
a Cala Rajada amb les galeres. El Sr. Llull diu que amb el reglament de galeres la Policia 
actua.  
 
El Sr. Fuster pregunta sobre les boies de cala Gat, i el Sr. Llull respon que ha parlat amb el 
biòleg de la zona i que el projecte està aprovat, però falta la partida per posar-ho en marxa.  
 
Pel que fa al mural [de Gustavo] del moll, demana si aquest té la seguretat d’aguantar un 
nou temporal. La Sra. Carmen Corraliza diu que l’asfalt que es va desprendre estava 
malament, i que un nou temporal pot afectar el mural. Així i tot el Batle matisa que per 
reforçar-ne la protecció es fa servir una cola més forta i que Ports ha requerit a l'Ajuntament 
disposar d'una assegurança del mural i de responsabilitat civil.  
 
Demana si hi ha novetats pel que fa als possibles aparcaments al carrer Gómez Ulla. El Batle 
diu que no hi ha novetats, que s’ha demanat a tres propietaris i no han contestat. Seria com 
un lloguer per poder aparcar en aquestes zones. El Sr. Fuster demana sobre els doblers per 
invertir a Cala Rajada. El Batle contesta que s’han de consensuar els projectes, però que fins 
dia 2 de novembre no començarà res. A més, diu que si no hi ha liquidesa no es realitzarà la 
inversió. El Sr. Fuster diu que s’han de seure per veure què fan amb els doblers 
pressupostats.  
 
A la regidora de Vies i Obres li comenta que l’antic regidor tenia pendent veure amb els 
altres portaveus quines zones de la via pública es podien ocupar per taules i cadires. Prega 
que la regidora els reuneixi per parlar-ne.  
 
A la regidora de Mobilitat, li diu que hi ha una partida per fer un estudi de la implantació 
d’una xarxa de carrils bici i demana que s’hi faci feina.  
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Per acabar, pregunta si hi ha hagut alguna reunió amb l'Ass. Hotelera i de Bars Nocturns per 
parlar de la temporada turística. El Batle diu que està pendent de començar una reunió amb 
Bars de vespres i discoteques, una amb hotelers i una amb comerciants i recordar el consens 
de la plataforma del tema dels renous i signar-lo de nou per aquest estiu. El Sr. Fuster diu 
que els tiqueters reparteixen publicitat d’uns locals concrets. El Batle diu que l’any passat es 
van reunir amb els locals que hi col·laboren i que aquest any es vol intentar que la 
informació arribi a diaris estrangers per evitar que vénguin nous tiqueters i que, a més, fan 
pressió als d’aquí.  
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 
21:40h, de la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 

         EL BATLE                                                              LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia tres d’abril, consta de quinze folis, numerats des del núm. 2014PLE000065  al  
2014PLE000079. 
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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM.: 6/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA QUE VA TENIR LLOC DIA 28 DE D’ABRIL DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Extraordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    6 
Data de celebració:                       28 d’abril de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                  10:00 hores 
Hora de finalització:                    10:50 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Carme Riera Barrantes                       
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sr. Mateu Melis Tous   
                                   
No hi assisteixen: Sr. Fernando David Martínez Colom,  Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                             
i Sra. Antònia Ballester Colom. 
                             
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas                                   
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.-  SORTEIG MEMBRES MESES ELECTORALS. 
 

II.- EXP. NÚM. 71AG/14. SUBVENCIÓ: PROJECTES D’INVERSIÓ I ACTUACIONS PER A LA 
MILLORA DE L’OFERTA TURÍSTICA A L’ILLA DE MALLORCA, CORRESPONENTS A 
L’EXERCICI 2014. 

 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
Abans de començar amb l’ordre del dia el Batle demana un canvi d’ordre i que el segon punt 
sigui el primer per poder tramitar al més aviat possible l’expedient, perquè avui és el darrer 
dia per presentar la sol·licitud de subvenció.  
 

Se sotmet a votació la urgència: 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER UNANIMITAT, ja que és 
DISSET el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són ONZE. 

 
 
I.-  EXP. NÚM. 71AG/14. SUBVENCIÓ: PROJECTES D’INVERSIÓ I ACTUACIONS PER A LA 
MILLORA DE L’OFERTA TURÍSTICA A L’ILLA DE MALLORCA, CORRESPONENTS A L’EXERCICI 
2014.  
 
S’incorporen a la sessió: el Sr. Pere Fuster, Sr. Miquel Riera i Sr. Albert Llull. 
 
El Batle llegeix la proposta següent:  
 

PROPOSTA BATLIA 

En virtut de la resolució de 14 de març del president del Consorci per a la millora de les 
Infrastructures Turístiques i per al foment de la Desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de 
Mallorca per la qual s’aproven la convocatòria pública i les bases per a la selecció dels 
projectes d’inversió i les actuacions per a la millora de l’oferta turística a l’illa de Mallorca, 
corresponent a l’exercici 2014 i publicada a BOIB número 43 de 29 de març de 2014 s'ha 
efectuat la convocatòria de subvencions.  
 
En virtut de les mateixes, es concedeixen ajuts a la realització de projectes d’inversió i les 
actuacions per a la millora de l’oferta turística a l’illa de Mallorca, responen a algunes de les 
actuacions incardinades en les finalitats següents: 
 
a) Rehabilitar zones turístiques mitjançant operacions d'esponjament, entre d'altres. 
b) Incentivar la reconversió d'establiments d'allotjament turístic obsolets en projectes socials, 
culturals, educatius o lúdics i esportius, que, en tot cas, han de preservar el medi ambient. 
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c) Fomentar de manera directa i indirecta qualsevol activitat que persegueixi la 
competitivitat, la diversificació i la desestacionalització de l'oferta turística de cada una de 
les illes. 
d) Desenvolupar projectes per incrementar la qualitat de l'oferta turística. 
e) Impulsar projectes d'investigació científica, desenvolupament i innovació tecnològica 
(I+D+I) que tenguin relació amb l'àmbit turístic. 
f) Dur a terme qualssevol altres activitats amb els objectius de millorar la qualitat de les 
infrastructures turístiques, la seva competitivitat, de diversificar i desestacionalitzar l'oferta i 
de consolidar la posició de lideratge en matèria turística.  
 
 

- DESPESES SUBVENCIONADES:  
 
Les inversions i/o actuacions seleccionades seran cofinançades en un 80 % amb fons del 
Consorci per a la Millora de les Infrastructures Turístiques i per al Foment de la 
Desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de Mallorca, i en un 20 % amb càrrec als 
ajuntaments. 
 
En cap cas el finançament pel Consorci no superarà els 500.000 €, i l'Ajuntament ha 
d’assumir els excessos de l'esmentada quantitat.  
 
 
D'acord amb allò establert a la Resolució de la convocatòria, les sol·licituds de subvenció 
hauran de realitzar-se mitjançant Acord Plenari.  
 
És per tot això que aquesta Batlia,  
  
PROPOSA 
  
PRIMER.- participar en la convocatòria pública del Consorci per a la Millora de les 
Infraestructures Turístiques i per al Foment de la Desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de 
Mallorca per a la selecció dels projectes d'inversió i actuacions per a la millora de l'oferta 
turística en l'illa de Mallorca, corresponent a l'exercici 2014. 
 
SEGON.- Elevar aquesta proposta al plenari, per a la seva consideració. 
 
El Batle explica que un dels requisits és tenir el vistiplau de l’Associaicó Hotelera i que per 
tant, duen tres projectes: reforma i embelliment del Passeig Marítim; l’Oficina de Turisme a 
la plaça dels Pins i reforma i embelliment d’un tram del carrer de l’Agulla (entre Can bestard 
i la rotonda del Port). Diu que l’opció que presenta l’equip de govern és la reforma de 
l’enllumenat del sector 7 perquè a la legislatura passada hi va haver un robatori de coure per 
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tota l’illa i també al sector 7. Se va encomanar un projecte de reforma d’aquest enllumenat 
públic i per tant la proposta és afegir a la convocatòria aquesta reforma.  
 
Obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, 
que diu que en principi que l’Ajuntament presenti aquesta reforma del sector 7 de Canyamel 
és adequat i sobretot perquè una de les propostes del PP en els pressuposts era aquesta, 
perquè hi ha l’obligació per part de l’Ajuntament de mantenir i garantir que l’enllumenat 
públic sigui adequat, i a més, s’ha de pensar amb el bot qualitatiu que li espera a la zona. Diu 
que amb l’oportunitat del Govern de fer la inversió els hi pareix perfecta la proposta. 
Respecte als projectes de l’Associació Hotelera diu que no poden compartir que un projecte 
només se’n faci una part per el cost que té, com passa amb el carrer de l’Agulla, a més diu 
que calen inversions prèvies a Elionor Servera i que el tram de Cala Agulla se pugui 
peatonalitzar. Diu que cal mirar el futur i la desestacionalització i per tant apostar per una 
senyalització per connectar el municipi amb l’inici de la via verda. Acaba dient que votaran a 
favor.  
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster que diu que 
l’Ajuntament ha d’aprofitar la inversió, però que no el punt de què l’Associació Hotelera hagi 
de donar el vistiplau, perquè no és una associació elegida democràticament. Diu que pareix 
una intromissió a la decisió democràtica del ple. Respecte al temps diu que només n’han 
pogut parlar el cap de setmana i el temps ha estat curt, perquè la gent del poble hauria 
d’haver pogut votar. Pel que fa als projectes manifesta que hi ha d’haver consens en elegir 
què se fa al passeig marítim; al carrer de l’Agulla no coneixien el projecte; l’OIT diu que és 
necessària, i comenta que a properes edicions els hi agradaria incloure l’ampliació del 
passeig de ses Atzavares des de n’Aguait fins es Carregador. Diu que el sí a participar a la 
subvenció el tenen, però que el sí als quatre projectes sense temps per haver-ne parlat no el 
pot donar i que per tant el PSM-ENTESA s’abstendrà per les formes de la Conselleria de 
Turisme i per les condicions que han posat. 
 
El Batle explica que la proposta de Batlia és participar però amb una sèrie de projectes. Diu 
que la culpa no la té la Conselleria de Turisme sinó l’Ajuntament per no haver estat previsor i 
tenir projectes consensuats pel turisme de Cala Rajada. Diu que a la legislatura passada se’n 
varen preparar un parell que estan pendents d’execució i que els de Cala Rajada se varen 
aturar per una sèrie de raons. Diu que el projecte més consensuat és la reforma del passeig 
marítim i que ja es va duu a participació ciutadana.  
 
El Sr. Fuster diu que el fet que l’Associació Hotelera hagi de dir sí als projectes que es 
presenten complica que el seu partit pugui votar a favor. 
 

Se sotmet a votació, 
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VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 13 VOTS A FAVOR (9 UCAP-
PSOE-ES GRUP, 4 PP) I 1 ABSTENCIÓ (PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són CATORZE. 

 
 
II.- SORTEIG MEMBRES MESES ELECTORALS. 
 
Vist que pel Reial Decret 213/2014 , de 31 de març , es va efectuar la convocatòria 
d'Eleccions al Parlament Europeu , i que, de conformitat amb l'article 26 de la Llei Orgànica 
5/1985 , de 19 de juny, del Règim electoral general , s'ha de procedir a la designació per 
sorteig públic entre les persones incloses en la llista d’electors de la Mesa corresponent, del 
president i els vocals de cada taula . 
 
Resultant en virtut de reiterats Acords de la Junta Electoral Central (Acord de 9 de febrer de 
2000 sobre el sorteig per designació dels ciutadans que han de formar part de les meses 
electorals) , el Ple d'aquesta corporació 
 
ACORDA 
 
PRIMER. Procedir a realitzar el sorteig públic per tal de designar els presidents i vocals de 
cada mesa electoral, així com a dos suplents per a cada un dels membres de la Mesa. 
 
Prèvia determinació de les persones que poden concórrer al sorteig públic, de conformitat 
amb l'apartat 2 de l'article 26 de Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim electoral 
general, es realitza el sorteig informàticament. 
 
Les persones designades han de ser menors de seixanta-cinc anys i han de saber llegir i 
escriure. El president haurà de tenir el títol de Batxiller o el de Formació Professional de 
segon grau o, subsidiàriament, el Graduat Escolar equivalent. Així mateix, els càrrecs de 
president i vocal de cada mesa són obligatoris i no poden ser exercits pels qui es presentin 
com a candidats. 
 
SEGON . De conformitat amb els resultats del sorteig , designar els següents membres de les 
meses electorals : 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 001, MESA A. 
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TITULARS 
 
- President: DNI 41690142C, Elector núm. 0287. 
- Vocal 1º: DNI 75418115B, Elector núm. 0223. 
- Vocal 2º: DNI 78202698F, Elector núm. 0162. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 18223288C, Elector núm. 0679. 
-De President: DNI 78202633B, Elector núm. 0594. 
-De Vocal 1º: DNI 24174479F, Elector núm. 0569. 
-De Vocal 1º: DNI 31305431Q, Elector núm. 0433. 
-De Vocal 2º: DNI 50313738, Elector núm. 0163. 
-De Vocal 2º: DNI 5161, Elector núm. 0064. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 001, MESA B. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 18226471Y, Elector núm. 0012. 
- Vocal 1º: DNI 43135722G, Elector núm. 0350. 
- Vocal 2º: DNI 18223379L, Elector núm. 0457. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 50318576G, Elector núm. 0331. 
-De President: DNI XD523440, Elector núm. 0354. 
-De Vocal 1º: DNI 18219560H, Elector núm. 0391. 
-De Vocal 1º: DNI 18217598B, Elector núm. 0403. 
-De Vocal 2º: DNI 14901231Z, Elector núm. 0115. 
-De Vocal 2º: DNI 18227276Y, Elector núm. 0141. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 002, MESA A. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 43135871S, Elector núm. 0534. 
- Vocal 1º: DNI 09349442B, Elector núm. 0255. 
- Vocal 2º: DNI 43005281L, Elector núm. 0250. 
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SUPLENTS 
 
-De President: DNI X2617045J, Elector núm. 0006. 
-De President: DNI 74668746M, Elector núm. 0171. 
-De Vocal 1º: DNI 37338954H, Elector núm. 0211. 
-De Vocal 1º: DNI 41620676Z, Elector núm. 0190. 
-De Vocal 2º: DNI 24155828D, Elector núm. 0003. 
-De Vocal 2º: DNI 18226396T Elector núm. 0288. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 002, MESA B. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 37336837V, Elector núm. 0450. 
- Vocal 1º: DNI 18216919E, Elector núm. 0120. 
- Vocal 2º: DNI 42943607P, Elector núm. 0672. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 18217694S, Elector núm. 0340. 
-De President: DNI 18220378P, Elector núm. 0610. 
-De Vocal 1º: DNI 07566289W, Elector núm. 0209. 
-De Vocal 1º: DNI 76916458L, Elector núm. 0243. 
-De Vocal 2º: DNI 18227909H, Elector núm. 0457. 
-De Vocal 2º: DNI 22104534Q, Elector núm. 0292. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 003, MESA U. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 18222815F, Elector núm. 0659. 
- Vocal 1º: DNI 78195575Z, Elector núm. 0545. 
- Vocal 2º: DNI 41692031T, Elector núm. 0415. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 41694486V, Elector núm. 0434. 
-De President: DNI 40564711W, Elector núm. 0473. 
-De Vocal 1º: DNI 70801604Z, Elector núm. 0535. 
-De Vocal 1º: DNI X2107816G, Elector núm. 0041. 
-De Vocal 2º: DNI 42978834E Elector núm. 0460. 
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-De Vocal 2º: DNI 37342224E, Elector núm. 0371. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 004, MESA A. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 76915985Y, Elector núm. 0634. 
- Vocal 1º: DNI 33261014R, Elector núm. 0642. 
- Vocal 2º: DNI 18226495F, Elector núm. 0467. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 78728400K, Elector núm. 0576. 
-De President: DNI 18222300K, Elector núm. 0205. 
-De Vocal 1º: DNI 31318910V, Elector núm. 0568. 
-De Vocal 1º: DNI 41584373M, Elector núm. 0599. 
-De Vocal 2º: DNI 42975576F Elector núm. 0566. 
-De Vocal 2º: DNI 05273102F Elector núm. 0495. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 004, MESA B. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI X2452790R, Elector núm. 0007. 
- Vocal 1º: DNI 41517000E, Elector núm. 0093. 
- Vocal 2º: DNI 18216489Y, Elector núm. 0350. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 05193403A, Elector núm. 0405. 
-De President: DNI 37336771C, Elector núm. 0251. 
-De Vocal 1º: DNI 41535373H, Elector núm. 0156. 
-De Vocal 1º: DNI 24173207T, Elector núm. 0417. 
-De Vocal 2º: DNI 37336202A, Elector núm. 0126. 
-De Vocal 2º: DNI X4976125Y, Elector núm. 0016. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 005, MESA U. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 18222089V, Elector núm. 0336. 
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- Vocal 1º: DNI 18219528D, Elector núm. 0299. 
- Vocal 2º: DNI 41520095N, Elector núm. 0342. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 18219555J, Elector núm. 0606. 
-De President: DNI 78211690Y, Elector núm. 0202. 
-De Vocal 1º: DNI 06963480T, Elector núm. 0009. 
-De Vocal 1º: DNI 18224263Y, Elector núm. 0538. 
-De Vocal 2º: DNI 29799066J, Elector núm. 0775. 
-De Vocal 2º: DNI 37339306W, Elector núm. 0841. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 006, MESA A. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 41659098A, Elector núm. 0213. 
- Vocal 1º: DNI 08777404Y, Elector núm. 0178. 
- Vocal 2º: DNI 78194600M, Elector núm. 0151. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 41537333T, Elector núm. 0582. 
-De President: DNI 71265808D, Elector núm. 0029. 
-De Vocal 1º: DNI 37340788N, Elector núm. 0528. 
-De Vocal 1º: DNI 26210260N, Elector núm. 0074. 
-De Vocal 2º: DNI 31617871R Elector núm. 0608. 
-De Vocal 2º: DNI 18223625N, Elector núm. 0086. 
 
DISTRICTE 01, SECCIÓ 006, MESA B. 
 
TITULARS 
 
- President: DNI 18217154G, Elector núm. 0393. 
- Vocal 1º: DNI 41616702L, Elector núm. 0665. 
- Vocal 2º: DNI 41390609Q, Elector núm. 0272. 
 
SUPLENTS 
 
-De President: DNI 18220448D, Elector núm. 0042. 
-De President: DNI 41524489J, Elector núm. 0269. 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE00090 
 

Llibre Actes Plenaris 90 

-De Vocal 1º: DNI 52336525W, Elector núm. 0533. 
-De Vocal 1º: DNI 18223193V, Elector núm. 0384. 
-De Vocal 2º: DNI 31638661E, Elector núm. 0377. 
-De Vocal 2º: DNI X0016517A, Elector núm. 0006. 
 
 
TERCER . Notificar la referida designació com a President i vocals de les meses electorals , als 
interessats, en el termini de tres dies . 
 
 
QUART . Comunicar el present Acord a la Junta Electoral de Zona 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 
10:50h, de la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia vint-i-vuit d’abril, consta de dotze folis, numerats des del núm. 2014PLE000080  al  
2014PLE000091. 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 7/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
DE DIA 8 DE MAIG DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    7 
Data de celebració:                       8 de maig de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   13:30 hores 
Hora de finalització:                    14:26 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                             
No hi assisteixen: Sra. Carme Riera Barrantes, Sr. Fernando Martínez Colom i Sr. Luís Alberto 
Llull Ginard. 
                             
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS 3.04.14 I 28.04.14. 
 
II.- EXP. NÚM. 1SS-09/13: MODIFICACIÓ REGLAMENT AJUDES ECONÒMIQUES. 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 19/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST CRÈDIT EXTRAORDINARI. 

IV.- EXP. INTER NÚM. 25/2014: REC 2014. 

 
V.-  MODIFICACIÓ PLANTILLA. 

VI.- EXP. NÚM. 82URB/12: MODIFICACIÓ PUNTUAL 1/2013 DE LES NN.SS. 

 
VII.- DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT D’OBJECTIUS DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012. 
 
VIII.-  DONAR COMPTE DE L'EXP. INTER NÚM 16/2014: MARCS PRESSUPOSTARIS 2014/2017. 
 
IX.-  DONAR COMPTE DE L'EXP. INTER NÚM 17/2014: SEGUIMENT PLA D’AJUST PRIMER 
TRIMESTRE 2014. 
 
X.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
XI.- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 3.04.14 I 28.04.14. 
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els 
dies 03/04/14 i 28/04/14, de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a 
cada regidor perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles 
al·legacions, si fos el cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són catorze, són 
aprovades les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els dies 03 d’abril i dia 28 
d’abril de 2014. 
 
 
 
II.- EXP. NÚM. 1SS-09/13: MODIFICACIÓ REGLAMENT AJUDES ECONÒMIQUES. 
 
El Batle cedeix la paraula a la regidora de Serveis Socials, la Sra. Ivón Renaud, que llegeix la 
següent proposta:  
 
EXP. NÚM: 1SS - 09/13 
 
ASSUMPTE: MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT PER A LA REGULACIÓ DE LES AJUDES ECONÒMIQUES DELS 
SERVEIS SOCIALS DE L'AJUNTAMENT DE CAPDEPERA. 
 

REGIDORIA DE SERVEIS SOCIALS 
 
 
La Regidoria de Serveis Socials de l'Ajuntament de Capdepera trasllada la següent proposta a 
plenari per ser aprovada. 
 
Antecedents 
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Vist que a l'actual reglament de les ajudes econòmiques dels serveis socials de l’Ajuntament 
de Capdepera, publicat al BOIB núm. 142, de data 17 d'octubre de 2013, al seu article 5.1 
estableix que: “Les ajudes d’alimentació s’atorgaran en funció del  barem establert. Si hi ha 
menors, l’ajuda serà quinzenal; si no, mensual. Es podran concedir per 3 mesos, renovables 
per a 3 mesos més. Amb un màxim de 6 mesos consecutius”.  
 
Vista la situació de recessió econòmica i que s’ha contrastat que l’ajuda mensual si no hi ha 
menors al domicili és insuficient. 
 
Vist que s'ha detectat un error a l'article 6. Requisits generals. 
 
Per tot això, vist l’informe de les treballadores socials de data 2 de maig de 2014, des de la 
regidoria de Serveis Socials es realitza la següent  
Proposta 
 

1. Modificar la redacció de l'article 5, punt 1 en els termes següents: 
 
On diu:  
 “Alimentació: aquestes ajudes s’atorgaran en funció del barem establert. Si hi ha 
menors l’ajuda serà quinzenal; si no, mensual. Es podran concedir per a 3 mesos, renovables 
per a 3 mesos més. Amb un màxim de 6 mesos consecutius”. 
 
Ha de dir: 
 “Alimentació: aquestes ajudes s’atorgaran en funció del barem establert. Les ajudes 
d'aliments en forma de tiquet seran mensuals per a persones soles i quinzenals per a famílies 
de 2 o més membres, encara que no hi hagi menors al domicili. Es podran concedir per a 3 
mesos, renovables per a 3 mesos més. Amb un màxim de 6 mesos consecutius”. 
 
 
2. Modificar l'últim paràgraf de l'article 6 en els següents termes: 
 
On diu: (Art. 12) 
 
Ha de dir: (Art. 11) 
 
No hi ha intervencions i se sotmet a votació.  
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VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (7 UCAP-
PSOE-ES GRUP I 2 PSM-ENTESA) I 5 ABSTENCIONS (PP), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són CATORZE. 

 
 
III.- EXP. INTER NÚM. INTER NÚM. 19/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST CRÈDIT 
EXTRAORDINARI. 
 
El Batle llegeix la proposta següent:  
 
 
“PROPOSTA DE LA REGIDORA DE VIES I OBRES 
 

S´ha informat per part del cap de la brigada municipal de vies i obres,  la 
impossibilitat de continuar amb el normal funcionament del departament degut a les avaries 
que han deixat inutilitzables bona part dels vehicles que tenen adscrits. 

 
 

-      Atès que es una situació sobrevinguda, que s´ha de solventar al present exercici. 
 

- Atès que la despesa per adquirir nous vehicles per la brigada municipal de vies i obres 
no estava contemplada als pressuposts municipals 2014. 

 
 
Es proposa donar de baixa crèdits per import de 50.000€ de l´aplicació pressupostària 155 
619000  “Inversions infraestructures”, i crear una partida que contempli la despesa adalt 
esmentada.” 
 
 
Una vegada obert el torn d’ intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-
ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que s’han d’adquirir els vehicles si són necessaris, però 
s’estranya que no hi hagués previsió d'això quan es feren els pressuposts. Diu que hi votaran 
a favor però posen de manifest la falta de previsió i rigor quan s'elaboren els pressuposts.  
 
Se sotmet a votació. 
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VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (7 UCAP-
PSOE-ES GRUP I 2 PSM-ENTESA) I 5 ABSTENCIONS (PP), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són CATORZE. 

 

IV.- EXP. INTER NÚM. 25/2014: REC 2014 

 
El Batle llegeix l’informe d’intervenció següent:  
 

“INFORME D´INTERVENCIO 

ASSUMPTE: Expedient de reconeixement extrajudicial 25/2014 

 
David Martínez Sánchez de Rojas, interventor de l´Ajuntament de Capdepera, vist l´expedient 
de reconeixement extrajudicial de crèdits 25/2014, incoat per aprovar despeses municipals 
que incompleixen la normativa contractual i/o pressupostària  per import total de 31.316,9€, 
segons el que disposa l´art. 26 RD 500/1990 i d´acord amb el que estableix l´article 214 RDL 
2/2004, de 5 de març, que aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
emet el següent informe: 
PRIMER.-  Es presenta a aprovació una relació de factures per import total de 31.316,9€ 
corresponents a despeses no aplicades als pressuposts dels exercicis que corresponen a cada 
despesa, dites factures es troben conformades pels responsables del servei. 
No obstant, cal diferenciar la factura presentada per l´entitat “El costurero de la xana, S.L.” 
per import de 25.202,44€, ja que compta amb diverses irregularitats: es tracta d´un servei 
facturat amb molt de retràs en relació amb la seva prestació (en alguns casos mes d´un any), 
consten a l´expedient dues factures amb diferents noms en referència als mateixos serveis, 
als albarans apareix el nom comercial d´una empresa ja disolta i no consta a dits albarans el 
CIF de l´empresa. 
A la vista de la situació plantejada, abans del reconeixement de l´obligació, s´hauria 
d´acreditar per part del reclamant, que a la data de l´emissió dels albarans tenia possibilitat 
d´actuar, i que ho podia fer sota el nom comercial “Grues Gabellines”, en cas contrari no 
quedaria correctament acreditat que l´ara reclamant pugui ser titular del dret de cobrament 
corresponent, ja que la utilització d´un nom comercial d´una empresa disolta, i la manca de 
NIF als albarans, genera dubtes sobre qui ha prestat efectivament el servei. 
SEGON.- L´article 26 RD 500/1990 disposa, en concordança amb l´article 214 TRLRHL, que 
amb càrrec als crèdits de l´estat de despeses de cada pressupost només es podran contreure 
obligacions derivades d´adquisicions, obres, serveis i d´altres prestacions o despeses en 
general realitzades dins l´any natural del propi exercici pressupostari. 
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No obstant, afegeix el mateix article, s´aplicaran als crèdits del pressupost vigent, al moment 
del seu reconeixement, entre d´altres, les obligacions procedents d´exercicis anteriors a les 
quals fa referència l´article 60.2. RD 500/1990. 
TERCER..-L´article 60.2. RD 500/1990, al qual remet la base 19 de les d´execució del 
pressupost general de l´Ajuntament, concreta que correspon al Ple de l´entitat, el 
reconeixement extrajudicial de crèdits. 
QUART.- No obstant el que estableixen els esmentats articles, el reconeixement extrajudicial 
de crèdits pot suposar un incompliment del principi d´anualitat pressupostària i, igualment, 
de l´article 173.5. TRLHL, que prohibeix expressament l´adquisició de compromisos de 
despeses d´un import superior al crèdit autoritzat, circumstància que podria determinar 
l´exigència de responsabilitat dels gestors al servei de l´entitat que hagin realitzat les 
despeses. 
El reconeixement extrajudicial possibilita l´aprovació de despeses que, si bé s´han dut a terme 
sense respectar la normativa vigent, han suposat un benefici per l´entitat que en tot cas, 
d´acord amb reiterada doctrina del Tribunal Suprem, està obligada a abonar el seu cost, per 
a evitar-ne un enriquiment injust.  
S´evita, igualment, el recurs per part dels creditors a la intervenció del poder judicial,  atès 
que l´article 21 de la Llei 47/2003, de 26 de novembre, General Pressupostària, fixa com a 
exigibles per l´Hisenda Pública les obligacions resultants de sentències judicials. 
Per tot l´exposat es conclou que d´acord amb la normativa vigent, en opinió del subscrit i 
amb la salvetat abans exposada, és possible el reconeixement extrajudicial de la resta de 
crèdits, que haurà d´aprovar el Ple de la Corporació si ho considera convenient.” 
 
El Batle explica que les factures que es duen a aprovació són les següents: 3.513,69€; 
253,58€; 2.323,20€; 24€ i fora del REC en quedarà una de 25.202,44€ pendent de la 
justificació.  
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 

Joan Ferrer, que diu que l’informe és correcte però que l'empresa Grues Gabellines és un 

problema i que, per tant, s’abstindran de votar aquesta proposta perquè les factures s’han de 

pagar, sobretot les que estaven pressupostades. 

 
No hi ha més intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE00099 
 

Llibre Actes Plenaris 99 

 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 7 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal 
de membres de Consistori i els assistents són CATORZE. 

 
 
V.-  MODIFICACIÓ PLANTILLA 
 
El Batle llegeix la proposta següent:  

PROPOSTA BATLIA 

Atès el seguiment del pla d’ajustament acordat a la sessió plenària de data 30 març 
2012, que establia el compromís d’amortitzar les places de les persones que es jubilaven.  

Ateses les circumstàncies especials i de necessitat a l’àrea de Policia Local.  

Atès que en data 30/4/2014, la Intervenció va emetre un informe sobre la despesa que, 
si escau, implica la modificació de la plantilla. 

Atès el dictamen de la Comissió Informativa d’ASSUMPTES PLENARIS, de data 
30/4/2014. 

Atès l’Informe de Secretaria de data 30/4/2014, i de conformitat amb allò que disposa 
l’article 22.2.i) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es 
proposa l’adopció del següent  

  ACORD 

PRIMER. Esmenar els errors de la plantilla de 2014, publicada al BOIB núm. 19 de 6 de 
febrer. 

SEGON. Aprovar inicialment la modificació de la plantilla municipal, que té per objecte 
suprimir les places següents: 

1. Denominació: Oficial Segona. 
Complement de destinació: 11 

Complement específic: 4.596,76€ 
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2. Denominació: Peó Especialista. 
Complement de destinació:  

Complement específic: 

3. Denominació: Auxiliar Administratiu. 
Complement de destinació: 15. 

Complement específic: 5.729,50€. 

I crear les places següents: 

1. Denominació: Major. 
Adscripció: Policia Local. 
Grup: A1. 
Forma de provisió del lloc: Comissió de serveis. 
Complement de destinació: 30 

Complement específic: 51.800€. 

2. Denominació: Oficial Policia Local. 
Adscripció: Policia Local 
Grup: C1. 
Forma de provisió del lloc: Comissió de Serveis. 
Complement de destinació: 17. 

Complement específic: 11.516,82€. 

3. Denominació: Agent Policia Local. 
Adscripció: Policia Local 
Grup: C1. 
Forma de provisió del lloc: Comissió de serveis. 
Complement de destinació: 16. 

Complement específic: 8.761,76€. 

4. Denominació: Agent Policia Local. 
Adscripció: Policia Local 
Grup: C1. 
Forma de provisió del lloc: Comissió de serveis. 
Complement de destinació: 16. 
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Complement específic: 8.761,76€. 

TERCER. Sotmetre el present acord a informació pública per un termini de quinze dies 
mitjançant un anunci en el BOIB. Durant aquest termini els interessats podran examinar 
l’expedient i presentar-hi les al·legacions i reclamacions que considerin convenients. 
Transcorregut aquest termini, si no s’han presentat al·legacions, aquest acord d’aprovació 
inicial s’entendrà elevat a definitiu. 

 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que demana com afectarà als pressuposts del capítol 1 l’ocupació d’aquestes 
places. L’interventor diu que s’ha modificat el pressupost amb una transferència de crèdit i 
s’han traslladat uns 60.000€ a l’àrea del capítol 1 de Policia provinents d’altres partides, que 
en principi sobraran per la impugnació de la valoració dels llocs de treball.  
 
El Sr. Ferrer demana si això no augmentarà els pressuposts, i l’interventor diu que no, 
perquè s’ha fet una transferència. El Sr. Ferrer diu que s’abstindran de manera positiva, 
perquè hi ha una manca de dedicació a l’àrea d’Interior i serà bona la figura d’un Major i que 
es pugui veure una millora a final de temporada.  
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu que les 
places que s’amortitzen són de gent que s’ha jubilat en aquests anys. Demana com afecta 
l’amortització de les places al dia a dia de la Brigada. El Batle diu que la feina es duu 
endavant però hi ha manco capacitat de reacció. S’han repartit les feines d’altres maneres. El 
Sr. Fuster diu que té la impressió que es donen feines a empreses de petites coses que pot 
fer la Brigada. El Batle diu que no. El Sr. Fuster posa l’exemple del pas de vianants de davant 
Muller, i diu que si aquestes feines les fes la Brigada s’estalviarien doblers. El Batle diu que 
aquesta feina no la va fer la Brigada perquè no hi cabia la urgència dins les tasques de la 
Brigada. Diu que amb un cos de brigada superior i dotat de material podrien ser autònoms, 
però el Pla d’Ajust preveu l'amortització d’aquestes places. El Sr. Fuster demana que 
s’estudiïn quines feines podria fer la Brigada i que es miri si s’estalviaria més així o donant-
les a empreses privades.  
 
Per altra banda, el Sr. Fuster diu que donen una oportunitat a la proposta de la Policia per 
veure quin resultat dóna. En conclusió, diu que s’abstindran perquè es vota conjuntament.  
 
Se sotmet a votació. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 7 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal 
de membres de Consistori i els assistents són CATORZE. 
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VI.- EXP. NÚM. 82URB/12: MODIFICACIÓ PUNTUAL 1/2013 DE LES NN.SS. 

 
El Batle llegeix la següent proposta: 
 
EN RELACIÓ AMB LA MODIFICACIÓ PUNTUAL 1/2013, DE LES NNSS DE CAPDEPERA  
(ÀREA URBANA SON MOLL DE DALT) 
 
Exp.: 82URB/2012 
Assumpte: Aprovació provisional de la modificació puntual 1/2013, de les NNSS de 
Capdepera (Àrea Urbana de Son Moll de Dalt). 
 
Atès l’expedient 82URB2012, de modificació puntual 1/2013, de les NNSS de Capdepera.  
 
Atesa la memòria i els plànols d’informació i ordenació redactats per l’arquitecte municipal 
Salvador Juan Mas, en data de maig de 2013. 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió ordinària del dia 4 de juliol de dos mil tretze, 
acordà aprovar inicialment el projecte de modificació puntual 1/2013, de les NNSS de 
Capdepera (Àrea Urbana de Son Moll de Dalt). 
 
Atès que el projecte es va sotmetre a informació pública mitjançant les publicacions 
establertes legalment. 
 
Atès l’escrit d’al·legacions formulat per Rolf i Renate Teschke, mitjançant el qual proposen 
ampliar el sòl urbà a una franja de sòl rústic per tal que la seva parcel·la no es vegi afectada 
per un vial. 
 
Atès l’informe jurídic de 24/10/13, que proposa la desestimació de les al·legacions, atès que 
la proposta implicaria la modificació de les previsions dels equipaments i el seu conseqüent 
augment en funció de la major superfície del sòl urbà. 
 
Atès que mitjançant ofici s’han sol·licitat informes a diversos organismes i que aquests no 
han donat resposta en els respectius terminis, és procedent, de conformitat amb l’art. 83.4 
de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, del règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú, prosseguir amb les actuacions. 
 
Atès l’informe del jurista assessor Joan Mir, de data 7/04/14, ateses les actuacions de 
l’expedient, és procedent atorgar l'aprovació provisional i remetre a continuació l’expedient 
al Consell Insular per ser resolt de forma definitiva. 
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Per tant,  
PROPÒS QUE EL PLE ACORDI: 
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació puntual 1/2013, de les NNSS de Capdepera 
(Àrea Urbana de Son Moll de Dalt). 
 
Segon.- Remetre l’expedient al Consell Insular per a que l'aprovi de forma definitiva. 
 
Tercer.- Desestimar l'única al·legació formulada. 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, al Batle cedeix la paraula al membre del PP, el Sr. 
Miquel Riera, que explica que el matrimoni que ha presentat al·legacions va edificar l’any 
1962 i tampoc va al·legar res l’any 86, i ara, amb les NNSS, no es pot fer ampliació de sòl 
urbà i com que no se pot modificar tota la urbanització per una ampliació d’una parcel·la ho 
veuen bé.  
 
No hi ha més intervencions.  
 
Se sotmet a votació. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 7 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS, ja que és DISSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són CATORZE. 

Se sotmet a votació per segona vegada, després de ser informats que no es pot aprovar amb 
aquest nombre de vots. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, NO S’APROVA PER 7 VOTS A FAVOR 
(UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS, ja que és DISSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són CATORZE i és necessària una majoria absoluta per aprovar-la. 

 
 
 
VII.- DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT D’OBJECTIUS DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012. 
 
El Batle cedeix la paraula a l’ Interventor, que diu que és una mesura de la Llei d’estabilitat 
pressupostària que obliguen a fer una previsió de com evolucionaran els pressuposts del 
2015. Explica que quan es carregaren al web del Ministeri les dades dels pressuposts 2014 i  
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miren si s’està complint la regla de la despesa i l’objectiu d’estabilitat pressupostària, diu 
que es genera un informe, del qual s’ha de donar compte al ple, i diu que aquest es 
compleix.   
 
No hi ha intervencions i el Batle passa al següent punt. 
 
 
 
VIII.-  DONAR COMPTE DE L'EXP. INTER NÚM 16/2014: MARCS PRESSUPOSTARIS 
2014/2017. 
 
L’interventor diu que també s’ha de donar compte d’això i que van fer una previsió de com 
evolucionaran ingressos i despeses de l’Ajuntament, que es poden consultar a Intervenció.  
 
No hi ha intervencions i el Batle dóna pas al següent punt.  
 
 
 
IX.-  DONAR COMPTE DE L'EXP. INTER NÚM 17/2014: SEGUIMENT PLA D’AJUST PRIMER 
TRIMESTRE 2014. 
 
L’Interventor informa que aquesta és una altra obligació trimestral i que no ha sortit res en 
negatiu. Diu que es posa de manifest que els ingressos en el primer trimestre evolucionen 
amb més retard que les despeses, perquè aquestes se solen concentrar d’estiu a final d’any.  
 
El Batle diu que la Secretària l’ha informat que la modificació puntual de NNSS no es pot dur 
a terme d’aquesta manera, perquè es necessiten 9 vots a favor, i demana si algú hi pot votar 
a favor. Tornen al punt 6 per tornar a votar.  
 
 
 
X.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
Es donen per assabentats dels decrets 425 al 448 del llibre de 2013 - 2014. 
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XI.- PRECS I PREGUNTES 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que diu té: 4 preguntes per a 
Mobilitat, 3 per Turisme, 6 per Patrimoni, 2 per a Esports i 1 per a Educació, per saber com  
 
està el tema de l’explotació de l’escola d’estiu. La Sra. Antònia Caimari diu que han tingut 
mesa de contractació i s’han d’esmenar una sèrie de deficiències per part de les empreses. 
Diu que s’han presentat 2 ofertes a escola estiu i teatre i 4 a escola esportiva.  
 
El Sr. Ferrer demana què passarà amb el dictamen que va rebre. El Batle diu que després del 
Mercat Medieval en parlaran.  
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que pregunta al 
departament de Vies i Obres com és que l’aparcament de cala Agulla es posa en 
funcionament al maig i no més prest, com es feia abans. La Sra. Mónica Viejo diu que s’ha 
cenyit a la línia de l’any passat i s’obri més tard perquè la proporció de cotxes que hi pot 
haver abans de Setmana Santa no és alta com per tenir personal contractat. El Sr. Fuster 
demana qui contracta el personal, i la Sra. Viejo diu que una empresa privada i, abans, 
l’Ajuntament. El Batle diu que minimitzen el dèficit. La Sra. Viejo diu que en principi seguiran 
així en els següents anys.  
 
El Sr. Fuster diu que pel que fa a l'ocupació de pública amb taules i cadires, fa falta control i 
unes línies iguals per a tots, i s’ha de fer sobre el terreny i mirar d’arribar a acords entre tots 
els partits polítics. La Sra. Viejo diu que les persones que s’encarreguen del tema fan que es 
respecti la demarcació que tenen. El Sr. Fuster demana una comissió informativa sobre 
aquest tema.  
 
El Sr. Fuster diu que han rebut queixes sobre un hotel a Son Moll que fa obres després de 
Setmana Santa. Diu que la normativa parla d’aixecar estructures però que les obres que es 
fan són més molestes que aixecar estructures, i diu que hi ha més hotels que també fan 
obres a Cala Rajada. Manifesta que això no es pot permetre, sobretot a zones de molta 
afluència turística. Tot i que creï llocs de feina les obres es poden fer abans. S’han de marcar 
uns límits clars en aquests aspectes.  
 
El Sr. Fuster pregunta sobre un permís a una empresa d’aigua per regar un camp de golf. El 
Batle diu que no n'ha fet el seguiment i no sap com ha acabat.  
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Sobre la piscina, demana si el personal que se n’encarregarà serà de l’Ajuntament o 
s’externalitzarà. El Sr. Mateu Melis diu que la idea és que sigui personal propi però una 
vegada se sàpiga quin nombre d'usuaris hi haurà es decidirà què es fa.  
 
Per acabar, diu que el bus a determinades hores del dia segueix deixant la gent a l’antiga 
parada, segons han dit alguns usuaris. El Batle diu que ho preguntarà, però que les altres 
parades continuen en funcionament, i que no tenen constància que el bus no arribi al centre 
de Capdepera.  
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 
14:26h, de la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia vuit de maig, consta de setze folis, numerats des del núm. 2014PLE000092 al  
2014PLE000107. 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 8/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
DE DIA 5 DE JUNY DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    8 
Data de celebració:                       5 de juny de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                    21:52 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
 
No assisteix :   Sr. Mateu Melis Tous i    Sr. Miquel Riera Muñoz. 
                                       
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 8.05.14. 
 
II.- EXP. NÚM. 82URB/12: MODIFICACIÓ PUNTUAL NN.SS SON MOLL DE DALT 1/2013. 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 2/2013: FIXACIÓ RÈGIM RETRIBUCIONS CÀRRECS ELECTES. 
 
IV.- DONAR COMPTE DEL DECRET D’ORGANITZACIÓ I DELS MEMBRES INTEGRANTS DE LES 
COMISSIONS INFORMATIVES.  
 
V.- DECRETS I RESOLUCIONS.  
 
VI.-  PRECS I PREGUNTES. 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 8.05.14 
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 
8/05/14, de la qual s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor perquè 
en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles al·legacions, si fos el 
cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és desset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són quinze, s’aprova 
l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 08 de maig de 2014. 
 
 
II.- EXP. NÚM. 82URB/12: MODIFICACIÓ PUNTUAL NN.SS SON MOLL DE DALT 1/2013. 
 
El Batle llegeix la següent proposta: 
 
EN RELACIÓ AMB LA MODIFICACIÓ PUNTUAL 1/2013, DE LES NNSS DE CAPDEPERA  
(ÀREA URBANA SON MOLL DE DALT) 
 
Exp.: 82URB/2012 
Assumpte: Aprovació provisional de la modificació puntual 1/2013, de les NNSS de 
Capdepera (Àrea Urbana de Son Moll de Dalt). 
 
Atès l’expedient 82URB2012, de modificació puntual 1/2013, de les NNSS de Capdepera.  
 
Atesa la memòria i els plànols d’informació i ordenació redactats per l’arquitecte municipal 
Salvador Juan Mas, en data de maig de 2013. 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió ordinària del dia 4 de juliol de dos mil tretze, 
acordà aprovar inicialment el projecte de modificació puntual 1/2013, de les NNSS de 
Capdepera (Àrea Urbana de Son Moll de Dalt). 
 
Atès que el projecte es va sotmetre a informació pública mitjançant les publicacions 
establertes legalment. 
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Atès l’escrit d’al·legacions formulat per Rolf i Renate Teschke, mitjançant el qual proposen 
ampliar el sòl urbà a una franja de sòl rústic per tal que la seva parcel·la no es vegi afectada 
per un vial. 
 
Atès l’informe jurídic de 24/10/13, que proposa la desestimació de les al·legacions, atès que 
la proposta implicaria la modificació de les previsions dels equipaments i el seu consegüent 
augment en funció de la major superfície del sòl urbà. 
 
Atès que mitjançant ofici s’han sol·licitat informes a diversos organismes i que aquests no 
han donat resposta en els respectius terminis, és procedent, de conformitat amb l’art. 83.4 
de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, del règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú, prosseguir amb les actuacions. 
 
Atès l’informe del jurista assessor Joan Mir, de data 7/04/14, ateses les actuacions de 
l’expedient, és procedent atorgar l'aprovació provisional i remetre a continuació l’expedient 
al Consell Insular per ser resolt de forma definitiva. 
 
Per tant,  
PROPÒS QUE EL PLE ACORDI: 
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació puntual 1/2013, de les NNSS de Capdepera 
(Àrea Urbana de Son Moll de Dalt). 
 
Segon.- Remetre l’expedient al Consell Insular per a que l'aprovi de forma definitiva. 
 
Tercer.- Desestimar l'única al·legació formulada. 
 
No hi ha intervencions.  
 
Se sotmet a votació. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER MAJORIA ABSOLUTA  9 
VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE) I 6 ABSTENCIONS (4PP I 2 PSM-ENTESA), ja que és DESSET el 
nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 
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III.- EXP. INTER NÚM. 2/2013: FIXACIÓ RÈGIM RETRIBUCIONS CÀRRECS ELECTES 
 
PROPOSTA DE BATLIA 
FIXACIÓ REGIM DE DEDICACIÓ 
Vista la proposta elaborada per la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears per a la 
fixació de les retribucions dels càrrecs electes locals de les Illes Balears. 
 
PROPÒS al Ple de l’Ajuntament: 
 
Únic.- Establir els següents règims de  dedicació i de retribucions: 
 

NOM RETRIBUCIONS PERCENTATGE 
DEDICACIÓ 

RETRIBUCIONS 
SEGONS 

DEDICACIÓ 
Fernández Mallol, Rafel 
(PSOE)/ BATLE 

42.400,00 100% 42.400,00 

Corraliza Gallardo, Carmen 
(PSOE) 

33.920,00 75% 25.440,00 

Renaud Mas, Ivon Daniela 
(PSOE) 

33.920,00 75% 25.440,00 

Caimari Bauza, Antonia 
(PSOE) 

33.920,00 75% 25.440,00 

Viejo Becerra, Mónica (PSOE) 33.920,00 75% 25.440,00 

Riera Barrantes, Carmen 
(UCAP) 

33.920,00 75% 25.440,00 

Martínez Colom Fernando 
David (UCAP) 

33.920,00 50% 16.960,00 

Blanes Gayà, Isabel(UCAP) 33.920,00 75% 25.440,00 

Melis Tous, Mateu (ES GRUP)  50%  

 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que esmenta el següent:  
Per al PP, a aquest punt que es du a aprovació ja hi estan acostumats, ja que el plantegen 
cada parell de mesos; creuen que probablement s'haurien d'abstenir de votar aquest punt o 
no acudir al ple. Allò xocant, sorprenent, és que ens trobam amb un regidor que gestiona 
una àrea tan delicada com Hisenda, amb una dedicació del 50%, però que no té sou, i això 
els pareix perfecte. Essent així el PP hi ha de votar en contra, no perquè el Sr. Melis no tingui 
sou, sinó perquè creu -o el PP creu- que si hi ha un senyor que és capaç de gestionar una 
àrea com Hisenda sense sou -que és la més important de l’Ajuntament, per al bon 
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compliment d’ajust pressupostari, etc..-, allò que s’hauria de fer a dia d’avui és reduir els 
sous d'un grapat de regidors, perquè l’àrea d’Hisenda suposa més feina que la que poden fer 
altres regidors a les seves àrees. Per tant, aquests s’haurien de reduir la dedicació i la 
retribució.  
El PP no està d’acord ni en les retribucions ni en la dedicació que es du avui a aprovació. Si hi 
hagués una sèrie de regidors que es disminuïssin els sous el PP hi estaria d’acord. 
 
En segon lloc, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que 
manifesta que, pel que fa a les retribucions, la postura del PSM ja l’han donada a conèixer. 
Per a ells, o bé 2, 3 o 4 persones de l’equip de govern amb molta dedicació haurien de dur 
tota la feina i les altres haurien de cobrar només per assistències, o el repartiment s'hauria 
de fer d'una manera més adequada a la que es fa, amb una dedicació del 25% màxim. 
Creuen que això és el que demana la ciutadania actualment i el que s’ha d’aplicar. 
 
No hi ha més intervencions.  
 
Se sotmet a votació. 
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE), 4 VOTS EN CONTRA (PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM), ja que és DESSET el nombre legal 
de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
 
IV.- DONAR COMPTE DEL DECRET D’ORGANITZACIÓ I DELS MEMBRES INTEGRANTS DE LES 
COMISSIONS INFORMATIVES.  
Exp.: 126AG/2011: Determinació, organització i funcionament dels òrgans col·legiats. 
Assumpte: Delegació de Competències de Batle 

RESOLUCIÓ DE BATLIA 

 En virtut de les atribucions que em confereixen els articles 21.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i 46.1 i 52 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, aprovat per Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre 

RESOLC 

PRIMER.- Realitzar les següents DELEGACIONS: 
 

REGIDOR ÀMBIT DE LA DELEGACIÓ 

Isabel Blanes Gayà Medi Ambient i TIC 

Ivón Daniela Renaud Mas Serveis Socials, Sanitat, Gent Gran, 
Habitatge i Immigració 
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Mónica Viejo Becerra Vies i Obres, Cementiri i Protecció Civil 

Carmen Riera Barrantes  Turisme, Mobilitat, Sector Primari i 
Patrimoni   

Carmen Corraliza Gallardo Cultura, Festes i Fires 

Fernando Martínez Colom Joventut i Esports 

Mateu Melis Tous Hisenda 

Antònia Caimari Bauzà Educació, Agenda Local 21, Teixit 
Empresarial,Participació ciutadana i Arxiu 

 
SEGON.- NOMENAMENT DELS REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN ELS ÒRGANS 
COL·LEGIATS I INSTITUCIONS EN LES QUALS HA DE SER REPRESENTADA.- 
- Consorci per a la defensa del Medi Ambient i la naturalesa: Isabel Blanes Gayà. 
- Junta Rectora i Autoritat de Gestió del Parc natural de la Península de Llevant: Isabel 
Blanes Gayà. 
 
TERCER.- Es donarà compte de la present Resolució al Ple a la primera sessió ordinària que 
se celebri; a més a més, es notificarà personalment a les persones designades i es publicarà 
al Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament, sense 
perjudici de la seva efectivitat a partir de l'endemà d'haver-se adoptat la present Resolució. 
 
Ho mana i ho signa el Sr. Batle-President, Rafel Fernández Mallol, a Capdepera, 30 de maig 
de dos mil catorze. 
 
 
DONAR COMPTE AL PLE DE DELS MEMBRES INTEGRANTS DE LES COMISSIONS 
INFORMATIVES DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
Atès l’article 125.1 c), l’adscripció concreta a cada comissió dels membres de la corporació 
que n'hagin de formar part en representació de cada grup, es realitzarà mitjançant escrit del 
portaveu de cada grup dirigit al Batle, i se'n donarà compte al Ple.  D’igual forma, es podrà 
designar un suplent per a cada titular. 
Així doncs, la composició de les comissions informatives és la següent: 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA D’HISENDA, ESPECIAL DE COMPTES 
PSIB-PSOE: 
Rafel Fernández Mallol, titular 
Mónica Viejo Becerra, substitut 
UCAP:  
Albert Llull Ginard, titular 
Carmen Riera Barrantes, substitut 
PP:  
Joan Ferrer Flaquer, titular 
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Pedro Sansó Flaquer, substitut 
PSM ENTESA: 
Pere Fuster Nadal, titular 
Antònia Ballester Colom, substituta 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA DE MEDI AMBIENT 
PSIB-PSOE: 
Ivon D. Renaud Mas, titular 
Carmen Corraliza Gallardo, substituta 
UCAP: 
Isabel Blanes Gayà, titular 
Albert Llull Ginard, substitut 
PP: 
María Pilar Garcia Rosa, titular 
Miguel Riera Muñoz, substitut 
PSM ENTESA: 
Antònia Ballester Colom, titular 
Pere Fuster Nadal, substitut 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA D’EDUCACIÓ, CULTURA, ESPORTS, JOVENTUT, FESTES I TIC 
PSIB-PSOE:  
Antonia Caimari Bauzà, titular 
Carmen Corraliza Gallardo, substituta 
UCAP:  
Fernando Martínez Colom, titular 
Isabel Blanes Gayà, suplent 
PP: 
Margalida Servera Ferrer, titular 
Pedro Sansó Flaquer, suplent 
PSM ENTESA: 
Antònia Ballester Colom, titular 
Pere Fuster Nadal, substitut 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, SEGURETAT CIUTADANA, PROTECCIÓ CIVIL I 
MOBILITAT 
PSIB-PSOE:  
Rafel Fernández Mallol, titular 
Mónica Viejo Becerra, suplent 
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UCAP:  
Carmen Riera Barrantes, titular 
Albert Llull Ginard, substitut 
PP: Pedro Sansó Flaquer, titular 
Miguel Riera Muñoz, suplent 
PSM ENTESA: 
Pere Fuster Nadal, titular 
Antònia Ballester Colom, suplent 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
 
COMISSIÓ DE TURISME, TEIXIT EMPRESARIAL I PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
PSIB-PSOE: 
Antonia Caimari Bauzà, titular 
Rafel Fernández Mallol, substitut 
UCAP: 
Carmen Riera Barrantes, titular 
Isabel Blanes Gayà, substitut 
PP:  
Margalida Servera Ferrer, titular 
Maria Pilar Garcia Rosa, suplent 
PSM ENTESA: 
Pere Fuster Nadal, titular 
Antònia Ballester Colom, suplent 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS SOCIALS, GENT GRAN, HABITATGE, IMMIGRACIÓ I 
SANITAT 
PSIB-PSOE: 
Ivon D. Renaud Mas, titular 
Carmen Corraliza Gallardo, substituta 
UCAP:  
Isabel Blanes Gayà, titular 
Carmen Riera Barrantes, substitut 
PP: 
Maria Pilar Garcia Rosa, titular 
Margalida Servera Ferrer, suplent 
PSM ENTESA: 
Antònia Ballester Colom, titular 
Pere Fuster Nadal, substitut 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
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COMISSIÓ INFORMATIVA D’URBANISME, VIES I OBRES I CEMENTIRI 
PSIB-PSOE: 
Rafel Fernández Mallol, titular 
Mónica Viejo Becerra, substitut 
UCAP:  
Carmen Riera Barrantes, titular 
Albert Llull Ginard, substitut 
PP:  
Miguel riera Muñoz, titular 
Joan Ferrer Flaquer, substitut 
PSM ENTESA: Pere Fuster Nadal, titular 
Antònia Ballester Colom, suplent 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
 
 
COMISSIÓ D’ASSUMPTES PLENARIS 
PSIB-PSOE: 
Rafel Fernández Mallol, titular 
Mónica Viejo Becerra, substitut 
UCAP:  
Albert Llull Ginard, titular 
Carmen Riera Barrantes, substitut 
PP:  
Miguel riera Muñoz, titular 
Joan Ferrer Flaquer, substitut 
PSM ENTESA: Pere Fuster Nadal, titular 
Antònia Ballester Colom, suplent 
ES GRUP: Mateu Melis Tous, titular 
 
 
Ja que és DESSET el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE: ES 
DONEN PER ASSABENTATS. 

 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-
ENTESA, el Sr. Pere Fuster Nadal. Manifesta que el PSM no es ficarà en les qüestions que han 
dut el Sr. Albert Llull a prendre la decisió de deixar de gestionar algunes àrees. El Sr. Llull ha 
adduït qüestions personals o laborals en les quals el PSM no hi entra ni en surt. Ara, 
això sí, allò evident i que afecta el ciutadà és que aquesta modificació quan falta un any per 
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acabar la legislatura crearà un greu perjudici als ciutadans, com tots i cada un dels canvis 
constants que hi ha hagut en aquesta legislatura; és a dir, no es pot pretendre posar en 
marxa un projecte, dur endavant idees i projectes, amb el canvi constant de persones a les 
distintes àrees. Per tant, quan falta un any per acabar la legislatura, que ara el Sr. Llull deixi 
Medi Ambient, una àrea que ha gestionat tota la legislatura, i la deixi en mans d'una altra 
persona al PSM li sembla que resultarà perjudicial, perquè ara aquesta altra persona s’haurà 
de fer amb l’àrea, conèixer com funciona, conèixer les persones, els treballadors,... i és 
absurd. El PSM respecta el fet que ha dut el Sr. Llull a prendre aquesta decisió, però això és 
tornar posar en evidència una vegada més la impossibilitat que durant aquesta legislatura hi 
hagi una mica de continuïtat i estabilitat. 
 
 
V.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
Es donen per assabentats dels decrets 449 al 462 del llibre de 2013 - 2014. 
 
 
 
VOTACIÓ DE L’URGÈNCIA: MOCIÓ PSM-ENTESA. 
Juan Ferrer diu que no hi votaran ni a favor ni en contra, s’abstindran. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA URGÈNCIA, S’APROVA PER 11 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-PSM-ENTESA) I 4 ABSTENCIONS (PP), ja que és DESSET el nombre legal de membres 
de Consistori i els assistents són QUINZE. 

El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que llegeix la 
següent Moció:  
 
El grup municipal del PSM-ENTESA a l’Ajuntament de Capdepera presenta a la consideració 

del Ple la següent 

M O C I Ó 

 
Cap a una societat democràtica 

 
 
 La  notícia feta pública el 2 de juny de 2014, d’abdicació del Rei en favor del seu fill 
suposa situar-se en un supòsit de fet freturós de regulació al qual cal donar resposta 
immediata. L’article 57 de la Constitució estableix taxativament el caràcter hereditari de la 
Corona, i així ho disposa en el seu apartat primer: “La Corona d’Espanya és hereditària en els 
successors de S. M. Don Joan Carlos I de Borbó, legítim hereu de la dinastia històrica.” Com 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000119 
 

Llibre Actes Plenaris 119 

veiem, res diu respecte de la possibilitat d’abdicació en favor d’aquesta o una altra persona 
ni quant a la possibilitat de donació prèvia a la defunció, i l’herència és l’únic mecanisme 
previst per la Carta Magna, l’origen de la qual únicament pot venir mortis causa. 
 
 L’abdicació del rei obre una porta per a seguir avançant cap a la democràcia total i 
cap a una societat realment moderna. Per això, des del sentiment i defensa de la democràcia 
real i participativa, consideram que ara és el moment de donar la veu al poble i fer possible 
la realització d’un referèndum per saber què pensa i quin sistema  vol la ciutadania, 
república o monarquia, i sigui ella qui voti el cap de l’Estat. 
  
 Cal oferir a la ciutadania la possibilitat de manifestar-se mitjançant referèndum sobre 
la possibilitat que tots els càrrecs públics i representatius de l’Estat espanyol, inclosa el cap 
de l’Estat, siguin designats mitjançant elecció dels ciutadans i ciutadanes, ja siga de manera 
directa o a través dels seus representants, tal com estableix l’article 23 Constitució 
Espanyola”. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Capdepera adopta els següents 

 

ACORDS 

 
 Primer.- El Ple de l'Ajuntament de Capdepera reconeix el dret a decidir sobre 
qualsevol aspecte de la vida política que tenen els ciutadans, les ciutadanes i els pobles, i 
insta el Govern Espanyol a celebrar un referèndum per a decidir si la forma política de l'Estat 
ha de ser la de monarquia parlamentària o la de república, segons consignen l'article 92 de la 
Constitució Espanyola i la Llei Orgànica 2/1980 de 18 de gener, sobre la regulació de les 
diferents modalitats de referèndum, sense perjudici de la corresponent modificació de la 
Constitució. 
 
 Segon.- El Ple de l'Ajuntament de Capdepera insta el Govern de les Illes Balears a reconsiderar l’ús del 
Palau de Marivent a fi de permetre l’accés públic a tota la ciutadania, així com també a notificar a la Casa Reial 
que, amb el seu canvi de titular, el Palau de Marivent deixa de ser d’ús exclusiu per a les vacances dels seus 
membres. 
 
 Tercer.- El Ple de l'Ajuntament de Capdepera insta el Govern de les Illes Balears a deixar d’aportar un 
milió i mig d’euros anuals al manteniment del Palau de Marivent per a residència privada de la Família Reial. 

 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer. Aquest manifesta que: Com bé s'ha reconegut, la Corona d'Espanya és 
hereditària en els successors de Sa Seva Majestat don Juan Carles de Borbó i així ho regula la 
Constitució. I és així ens agradi o no. El Sr. Ferrer continua la seva intervenció explicant que 
té una espècie de dejà vu, perquè ell ja ha viscut aquests fets; ell en el seu moment ja va 
votar si volia monarquia o república. Indica que cada 20 anys hem de fer unes votacions a 
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veure si ens agrada això o això altre. I manifesta que ell ja ha votat al respecte i, com ell, 
molts de ciutadans que a dia d’avui estan al nostre municipi; i també ho han fet a la resta de 
l’Estat. En aquell moment es va decidir que es volia una monarquia. Per tant, no creu que 
quan un rei abdiqui sigui el moment de fer fora la monarquia a marxes forçades. És molt 
usual que les monarquies europees pervinguin mentre segueixin essent útils a la ciutadania, i 
això demostra que la Corona d’Espanya mereix Cum Laude, (això no ho diu ell, sinó que ho 
ha extret d'El País, del Sr. Cebrián -que no té res que veure amb el PP- i també ho va dir 
Santiago Carrillo, que va afirmar que Juan Carlos seria “El breve”). Amb això el Sr. Ferrer vol 
dir que la presència, l’actitud que ha tengut la Corona ha estat important, perquè la 
Transició es dugués a terme d’una manera tranquil·la i es poguessin aglutinar tots els partits; 
per a que hi pogués haver una llibertat d’expressió i es pogués arribar on s’ha arribat a dia 
d’avui. Per tant, des del PP tenen clar que la figura del President d’Espanya -no del President 
del Govern, sinó del President d’Espanya, en aquest cas del Rei- és una figura que ha aportat 
i aporta imparcialitat a les decisions polítiques i que ha estat molt important per a la 
transició i la reconciliació dels espanyols i l’obertura cap a Europa. I segueix reforçant la seva 
intervenció dient que a dia d’avui la monarquia dóna estabilitat. Si hom mira la premsa, els 
espanyols tenen altres preocupacions com l’atur o la inseguretat més que saber si ens 
entrarà un Rei o ens entrarà la República; això no interessa gaire als espanyols. I acaba amb 
unes paraules del Fiscal General de l’Estat: “no podem parlar del que no existeix”. I de 
moment la veritat és la Constitució. I adreçant-se al Sr. Batle li manifesta que si els partits 
que ell representa volen un referèndum li pareix molt bé: han de governar Espanya i canviar 
la Constitució Espanyola, però mentre no sigui així el PP hi votarà en contra.  
 
En segon lloc, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster. 
Aquest contesta al Sr. Ferrer arran del que ha expressat sobre la Constitució, que diu  que va 
votar i no es toca... atès que no fa ni un any PP i PSOE d'un dia per l’altre varen canviar un 
article de la Constitució per limitar el deute de l’Estat per imposició de la Unió Europea i la 
Troica; és a dir, per a unes coses en dos dies la Constitució està canviada i fulminada i per a 
d'altres no la podem tocar, perque això és històric. A parer del Sr. Fuster la Constitució es 
canvia quan interessa.  
 
D'altra banda, quant a la lloança del Rei que n'ha fet el Sr. Ferrer, la pot entendre i compartir 
en part; és a dir, valora que durant uns anys el rei fos una figura important i necessària per a 
reforçar la democràcia, però duim 30 i escaig de democràcia, creu que som grans ja en 
aquest estat, hem après a conviure, hem après a governar-nos, a respectar-nos i, per tant, 
creu que tampoc no passa res si es comença a qüestionar la necessitat de tenir un cap 
d’estat hereditari; és a dir, deixar que el poble decideixi què vol. Això és una moció, és 
l’esperit; després ja es veuria quin seria el camí: si primer modificar la Constitució en el 
Parlament i després dur-la a referèndum -que és el més lògic jurídicament parlant- o si feim 
un referèndum que sigui vinculant per als diputats. 
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El Sr. Joan Ferrer vol recordar al Sr. Fuster el que ja ha dit. Efectivament, PP i PSOE es posen 
d’acord per modificar la Constitució per un punt; es necessiten aquests dos partits per posar-
se d’acord i a dia d’avui no s'hi posaran. El que el Sr. Ferrer volia és incitar el PSM a entrar a 
governar amb el PP o amb el PSOE, i que com a condició els exposi que s’ha de modificar la 
Constitució si no no hi ha President i li posa l'exemple de si ara mateix el Sr. Fuster se'n va a 
Anglaterra, Holanda i Bèlgica, el trauran defora. I conclou la seva intervenció dient que a 
Espanya l’any  77 o 78 es va votar aquest tema i el que no es pot fer és cada dues 
generacions poder votar. 
 
El tercer torn d'intervencions és per al Sr. Albert Llull, portaveu de UCAP. Comenta que amb 
l’equip de govern s'ha arribat a l’acord de donar llibertat de vot sobre aquest tema, perquè 
és un tema personal. De tota manera vol comentar que com a moció hauria estat més senzill 
votar amb un punt que fos el referèndum que no amb aquest segon i tercer punts. Cadascú 
votarà com trobarà que ha de votar. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA MOCIÓ, S’APROVA AMB EL VOT DE QUALITAT DEL 
BATLE, SUMAT ALS 5 VOTS A FAVOR (2 PSM-ENTESA, 3 PSOE) 5 VOTS EN CONTRA (1 UCAP, 
4 PP) I 5 ABSTENCIONS (3 UCAP, 2 PSOE), ja que és DESSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
 
VI.-  PRECS I PREGUNTES 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer.  
 
En primer lloc, el Sr. Ferrer expressa que avui fa exactament 3 mesos que hi va haver la 
darrera modificació del règim de retribucions en els regidors del govern i aquest dia va 
comentar al Sr. Llull que havia passat de ser un súper regidor (amb un 95% de dedicació) a 
ser un regidor amb una dedicació del 75% i desinflat, fins a un 50%, i anticipava que a la 
pròxima sortiria pel portal sense res. El Sr. Ferrer confirma que s'han complert les seves 
hipòtesis sobre el futur del Sr. Llull: passa a ser no-res, no gestiona cap àrea, no té cap 
dedicació, no cobra sou. I en aquest sentit recorda que ja va comentar al Sr. Llull que quan 
una persona es fica en política és per a gestionar àrees. I això ho recorda a la Sra. Blanes, que 
és qui passa a substituir el Sr. Llull en el càrrec. En aquest sentit, el Sr. Ferrer vol recordar 
part del que UCAP expressava com a partit al seu programa electoral: “[UCAP] és una 
agrupació de ciutadans que treballen amb entusiasme per un objectiu comú, Capdepera i el 
seu municipi; l’objectiu d’UCAP és treballar pel nostre poble des del sentit comú, el consens i 
les pluralitats d’opinions. Creiem amb les persones disposades a donar-ho tot per millorar el 
seu poble”. En aquest sentit, el Sr. Ferrer es queixa al Sr. Llull que UCAP va actuar justament 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000122 
 

Llibre Actes Plenaris 122 

de manera contrària quan van firmar una moció de censura en contra d'un batle elegit 
democràticament, un batle que va ser elegit en el Ple -li agradés o no-. I continua retraient-li 
que la realitat del seu programa electoral i l'actitud demostrada són diferents. “Vostès, 
UCAP, manifesten que més que mai fan falta partits polítics i persones decidides a actuar des 
del bé comú, des del diàleg amb la gent del carrer, tenint en compte les seves preocupacions, 
temor i inquietuds”, i recorda novament al Sr. Llull que dins aquest pla ell ja no hi és. 
Continua rebatent el programa d'UCAP: “Opinem que se necessiten persones que garantitzin 
el bon funcionament. Des d'UCAP volem dir als nostres votants que fent ús del vot de 
confiança obtingut farem que n’estigui el poble a l’abast per aconseguir un govern 
responsable i sobretot que miri pel benestar del municipi”. Això és el que vostès diuen i és el 
que han venut aquests darrers tres anys. El dia de la moció de censura -i bastarà agafar l’acte 
del meu discurs- li vaig dir que entrava un equip de govern inestable i des d'UCAP s’ha donat 
total inestabilitat al govern: se n’ha anat el número 1, se n’ha anat el número 2, se n’ha anat 
el número no sé quin -el 5 per mi-, i el número 3 ha passat de ser el braç dret del Batle, 
l’home de confiança, a ser no-res. I això evidentment fa que la situació del Govern segueixi 
essent totalment inestable, perquè al final es té clar que el Sr. Llull avui segueix essent el 
primer tinent de Batle, però no té dedicació. I es qüestiona què passarà el dia en què el Sr. 
Batle no hi sigui per complir l’expedient, i el Sr. Llull tampoc hi sigui. Vat aquí l’eslogan de 
l'UCAP: “UCAP, 100% compromís”. I demana al Sr. Llull quin compromís és el seu a dia d’avui 
amb el poble de Capdepera? 
 
El Sr. Llull rebat el Sr. Ferrer dient-li que el seu punt de vista i el de Ferrer són ben diferents. 
Manifesta que ell, com a primer tinent de batle, si vol estar mitja hora dins l’Ajuntament hi 
pot estar; si hi vol estar una hora, també, i si hi vol estar vuit hores, també hi pot estar. 
Afegeix que com a primer tinent de batle pot fer la feina que consideri necessària per actuar 
d'acord amb l'eslogan representava la campanya del seu partit, ben igual que si gestiona o 
no cap àrea. I referent al “compromís”, respon al Sr. Ferrer dient que aquest compromís 
d'UCAP el decidiran els ciutadans, i que aquest tema no ha de preocupar tant al Sr. Ferrer, 
perquè ell considera que les àrees estan molt ben cobertes pels seus companys. Així, a dia 
d’avui tendrà una llibertat per supervisar la seva feina particular que no tenia, i ha de fer la 
feina de camp que és necessària fer -sobretot quant tens un tècnic cap de baixa-, amb la 
tranquil·litat que els seus companys faran la feina perfectament ben feta. I conclou dient que 
entén el discurs tremendista del Sr. Ferrer, però lògicament no el comparteix. 
 
El Sr. Ferrer diu no és un discurs tremendista, sinó un discurs real. I entén que el Sr. Llull no 
el comparteixi. 
  
El Sr. Llull rebat el Sr. Ferrer dient-li que no està en possessió de la veritat: no pot dir què és 
un discurs real, ja que és la seva opinió sobre la situació.  
 
Sr. Ferrer li rebat dient “Com que no? Si fa un any vostè era el braç dret del Batle, en el qual 
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el Govern es recolzava perquè vostè fes la feina i ha passat del 95% de dedicació al 75%; del 
75% al 50%; i del 50% al 0?”. 
 
I el Sr. Llull respon al Sr. Ferrer dient-li que no aconseguirà que ell, al·legant motius laborals, 
s'empegueeixi de la seva resolució. Recorda novament que el Sr. Ferrer li havia augurat les 
següents paraules: “T'estàs desinflant i acabaràs”, davant les qual el Sr. Llull va respondre 
que “faria les passes que hagués de fer per compaginar la seva vida privada amb la seva vida 
política”; i senzillament és el que ha fet. I ara és aquí com a tinent de batle. 
 
I el Sr. Ferrer el reprèn dient que la darrera vegada que el Sr. Llull va ser tinent de batle el va 
visitar a l'Ajuntament dues vegades i no n'hi va trobar cap; i es queixa que no l’encalçarà. 
Manté la seva fermesa a manifestar que exercir de Batle ha d'estar per damunt qualsevol 
feina, per damunt qualsevol cosa, fins i tot per davant la feina personal de cadascú i per 
sobre de la persona. Un Batle representa tot el poble de Capdepera, no només és el Batle 
d'UCAP, i com a Batle hom té l'obligació de ser a l'Ajuntament. Per això, davant aquesta falta 
d'exercir com cal de tinent de batle, i en virtut del que pregona UCAP al seu programa 
electoral, el Sr. Ferrer demana al Sr. Llull que faci un exercici d’honradesa i entregui la seva 
acta; li demana que se'n vagi i que en el seu lloc el substitueixi el president del partit, que és 
el següent en la llista, i marqui les directrius que calgui. Ningú millor que ell ho pot fer en 
aquest moment. Diu al Sr. Llull que val més que dediqui l’esforç al seu negoci i que deixi la 
política en mans de la gent que vulgui fer política, de la gent que té vocació de servei, de la 
gent que es vulgui molestar per fer política. 
 
Com a segon punt dels Precs i Preguntes presentats pel PP, el Sr. Ferrer s'adreça a la 
Regidora de Mobilitat dient que hi ha taxis que cobren el preu que els ve en gana i demana a 
la regidora si ho sap.  
 
La Regidora de Mobilitat, la Sra. Carmen Riera, contesta que sí que ho sap, i afegeix que el 
Batle ha de nomenar un policia per controlar aquest tema i a més, s'ha demanat també 
col·laboració a la Guàrdia Civil que quan faci el control a les rotondes també controli el tema 
de les tarifes de taxi. El policia encarregat també ha de fer complir el nou Reglament de 
taxis.   
 
I sobre els taxis, el Sr. Ferrer planteja una nova pregunta a la Sra. Carmen Riera: On canvien 
les tarifes urbanes i les interurbanes? I demana, per exemple, com es consideraria un viatge 
a Canyamel.  
  
La Sra. Carmen Riera respon que les zones les marca la Conselleria i, segons aquests barems, 
anar a Canyamel es consideraria urbana. 
 
El Sr. Ferrer continua insistint amb un tercer aspecte sobre taxis. Demana a la Sra. Riera si 
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sap que té denúncies de taxistes, i a més la informa que ell personalment ha vist dos taxis 
que estafen els clients marcant un nombre de clients que no correspon al llum de damunt el 
cotxe -concretament un amb el 2 encès i l’altre amb el 4 encès, cosa que vol dir que el que 
duia el 4 encès estafava els clients que duia a dins, i això ja s’ha repetit un parell de vegades-.   
 
Sobre aquest tema la Sra. Carmen Riera respon que hi ha denúncies de taxistes entre ells, de 
la qual cosa en té coneixement el policia que se n’encarrega.  
 
Sobre aquest policia encarregat de taxis el Sr. Ferrer demana si només n'hi ha un amb un 
torn de 7 o 8 hores o n'hi ha algun més? A la qual cosa la Sra. Carmen Riera respon  que 
només es pot disposar d'un policia per controlar aquest tema de taxis, el qual té torns 
rotatius i exerceix aquesta tasca segons el torn. 
 
Davant això el Sr. Ferrer continua demanant a la Sra. Riera si no pot donar cap explicació a 
dia d’avui de fins a quin punt hi ha expedients. Què pensa fer al respecte? Es pensa retirar 
les llicències als taxistes que estafin els clients? 
 
La Sra. Riera respon que si aquests taxis estan incomplint el reglament se'ls aplicarà la sanció 
que estableix el reglament. 
 
Un quart tema sobre taxis que el Sr. Ferrer planteja a la Sra. Riera és haver permès que el 
telèfon de ràdio taxi fos oficial, cosa que ha provocat una guerra oberta dins el gremi de 
taxistes. En aquest sentit, Ràdio Taxi entén que el número és seu; hi ha gent que telefona al 
telèfon municipal i hi ha gent que ho fa a Ràdio Taxi i els associats de ràdio taxi surten de la 
coa, i això el Sr. Ferrer creu que no està permès. 
 
La Sra. Riera respon al Sr. Ferrer sobre aquest tema informant-lo que aquest tema s’ha 
passat al departament jurídic municipal i s'està esperant que se'ls digui què han de fer, 
perquè en principi el telèfon 971 56 56 56 no és un telèfon municipal i no pot estar dins el 
reglament.  
 
El Sr. Ferrer continua el debat sobre aquest tema dient que entén que els taxistes que són a 
ca seva no vulguin estar a la parada, i que es telefona al 56 56 56, però a la parada hi ha 
establert un ordre i s’ha de complir. D'altra banda, afegeix que aquest tema s'agreuja perquè 
s'utilitzen mòbils particulars de taxistes, hi ha comissions a hotels i demana a la regidora si 
n'és conscient, a la qual cosa la regidora respon que no. 
 
El Sr. Ferrer acusa la regidora d'ignorar aquest tema. I li diu que en té molts testimonis a 
través de WhatsApp i els hi pot mostrar, si vol. Cal prendre decisions i si s’han de deixar 1, 2, 
3 o 4 llicències sense atorgar es deixin, però el client en tot moment ha de tenir clar que ha 
de pagar un import fix, cobrant el mateix preu un taxista que un altre, atès que tots tenen 
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els mateixos drets.  
 
Un quart tema referent a Mobilitat que el Sr. Ferrer planteja a la Sra Riera és referent al 
servei de galeres, atès que l'any anterior s'havien detectat unes deficiències en el servei 
arran dels quals semblava que mentre els expedients no estiguessin arxivats no hi hauria 
més servei d'aquestes galeres i resulta que l'any 2014 aquestes presten servei. Demana qui 
du aquest tema. 
 
Davant aquest dubte el Sr. Llull respon dient que la tècnica de Medi Ambient, Marga Servera, 
va tramitar una còpia d'aquest expedient al veterinari de la Conselleria. El zelador de Medi 
Ambient, Nadal Guiscafrè, ha intentat saber en quin estat està el tema, donat que la 
Conselleria no ha contestat, i per altra banda també es va passar aquesta informació a 
l’Inspector de Policia, que és qui té la potestat per executar el reglament de galeres, perquè 
prengués la determinació de si hi hagués aquestes diligències obertes d'impedir o no a 
aquesta gent estar al carrer. Davant la manca de resposta per part de la Conselleria, una 
persona d’Urbanisme i un zelador de Medi Ambient faran una nova inspecció, atès que, 
segons el reglament, se'n pot fer una cada any, a veure si les quadres i els animals estan en 
bon estat. Aleshores la feina del departament de Medi Ambient i de la regidora Carme Riera 
han arribat al tècnic que ha d’executar aquesta tasca de supervisió. I la Sra. Riera afegeix que 
aquestes setmanes passades s’han vigilat les galeres, ja que aquestes varen iniciar el servei 
abans de la temporada.  
 
En cinquè lloc, també referent a Mobilitat, el Sr. Ferrer demana si, així com els taxis, les 
galeres tenen uns preus fixats. 
 
La Sra. Riera respon que no perquè ho hauria d'analitzar la Conselleria i estipular dins el 
reglament. 
 
En sisè lloc el Sr. Ferrer s'adreça a la regidora de Cultura i Festes, Sra. Carmen Corraliza.   Li 
demana pel cost de la gala de Mister Gay que es va celebrar la setmana passada a la plaça 
dels Pins.  
 
La Sra. Carmen Corraliza respon que d'entre 10.000€ i 11.000€. 
 
Davant aquest cost el Sr. Ferrer suggereix a la Sra. Corraliza que aquests doblers es destinin a 
Educació (Sra. Caimari) per ajudar a abaratir preus de les escoletes d'estiu.  
 
La Sra. Corraliza respon el Sr. Ferrer dient que aquests doblers no pertanyen a les mateixes 
partides, sinó a Turisme. 
 
I el Sr. Ferrer encara demana si els vestuaris utilitzats per a la gala encara hi són. La Sra. 
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Corraliza diu que no, que se'ls endugueren el passat divendres.  
 
En setè lloc, el Sr. Ferrer s'adreça a la Sra. Caimari i li demana sobre els preus de les escoles 
d'estiu, fent una comparativa de preus entre municipis veïns (a Sant Llorenç 147€, a Artà 
150€, a Son Servera 140€ i Capdepera 200€). Recorda que fa uns mesos va demanar a la Sra. 
Caimari que en lloc d’adjudicar aquest servei a dit es tragués per concurs. Al final això no ha 
servit de res, perquè s'ha tornat a adjudicar el servei a la mateixa empresa. Creu que s'hauria 
d'haver emfasitzat millor la puntuació per a aquella empresa que hagués ofert una abaixada 
de preus, cosa que hauria repercutit en moltes famílies de Capdepera.  
 
Davant això la Sra. Caimari respon que sí s'han aplicat uns criteris per descomptes. Les 
clàusules de la plica establien que s’adjudicaven 2 punts per cada 10 euros que s'abaixessin; i 
després hi havia una altra part en la qual es puntuava amb 0.5 per descomptes que es fessin. 
En aquest sentit, l'empresa que ha resultat adjudicatària, va abaixar el preu de la quinzena 
(de 125€ a 100€), i també hi ha una sèrie de descomptes que abans no es preveien i ara es 
tenen en compte. 
 
El Sr. Ferrer insisteix sobre aquest tema dient que no li sembla normal que els preus de 
Capdepera siguin un 25% més cars que a la resta de la comarca. Posa l'exemple que  dos 
mesos d’escoleta d'estiu suposen 800€ per a una família amb 2 fills, cosa que suposa el sou 
d’un dels dos, i això és molt car. I la Sra. Caimari li respon que li hauria agradat que aquest 
preu fos més barat. 
 
El Sr. Ferrer insisteix dient que tal vegada s'hauria d'haver elaborat un plec amb unes altres 
condicions, i així intentar oferir un preu econòmicament més competitiu a la baixa. Demana 
que per favor es faci millor per a l’any que ve. 
 
En vuitè lloc, demana sobre Turisme. Quina empresa ha guanyat la gestió de la Informació 
Turística del Centre Cap Vermell? També demana si els treballadors són del poble. La Sra. 
Riera respon que l’empresa guanyadora és Site Gestión de Proyectos SLU, i que les persones 
que hi treballan en part són del poble.  
 
En novè lloc, s'adreça a la Sra. Blanes i li demana quines noves direcctrius politiques vol 
marcar dins l’àrea de Medi Ambient a partir d’ara. Demana com pensa gestionar el tema de 
l’abocador, la situació actual, ja que el seu antecessor no ha fet res al respecte. 
 
La Sra. Bel Blanes respon que les darreres notícies que té és que el tema està en mans 
jurídiques. 
 
El Sr. Ferrer continua amb aquest tema i demana a la Sra. Blanes quan creu que es repararà, 
perquè hi havia una part l’any passat que va desaparèixer, la situació no està molt clara; hi 
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ha un compromís de tornar uns doblers dins un any o dins el pròxim exercici econòmic. 
 
La Sra. Bel Blanes respon que creu que aquest tema l’haurà de demanar a Albert Llull. 
 
En desè lloc, el Sr. Ferrer es torna adreçar a la Sra. Blanes. Li demana per la voluntat de 
regenerar la platja de cala Agulla. També li demana si sap si la depuradora de Font de sa Cala 
té la capacitat per absorbir tots els pous negres de la zona quan hi hagi la dotació de serveis. 
I també planteja aquesta pregunta al Sr. Batle.  
 
El Sr. Batle, Rafel Fernández, respon: Del tema de les depuradores tenim els informes tècnics 
que van lligats al projecte de Cala Provençals, que diuen que [la depuradora] podrà assumir 
perfectament. Tot i això creu (i això ho vàrem compartir fa mig any amb el Conseller 
Company) que no som conscients de l’alarma que tenim a Mallorca, Capdepera inclosa. Les 
depuradores de Mallorca estan quasi a punt de col·lapsar-se i diu al Sr. Ferrer que la seva 
iniciativa és molt profitosa i hauríem de demanar al Govern Balear que fixi un tant per cent 
del pressupost del Govern per a invertir en les depuradores, i això dit pel Conseller 
Company. 
 
El Sr. Ferrer respon que li pareix perfecte que es dugui endavant. La preocupació del seu 
partit, així com la de molts de veïnats de Font de sa Cala, és que la depuradora a dia d’avui 
no està preparada per rebre tota la porqueria que hi afegirem. Creu que hauríem de 
començar a fer feina i negociar amb el Govern Balear perquè faci una inversió i augmenti la 
capacitat d’aquesta depuradora.  
 
També vol fer sabre al Batle que està content per l’asfaltatge del Camí de na Maians, però es 
queixa que les canalades que van cap a la bassa d’on els regants han de collir l’aigua no 
estan preparades per aguantar la pressió atmosfèrica dels motors, tota la canonada pot 
petar (ja que l'actual aguanta 1 atmosfera i mitja, els motors estan preparats per a 5 
atmosferes), hi ha una instal·lació deficient de canonades, i no en culpa batlia, però 
l'adverteix que s’han de canviar. 
 
El Batle respon al Sr. Ferrer dient que creu que el problema és al reves; la inversió que es va 
fer era per a la comunitat de regants. La canonada dels regants pot suportar 5 atmosferes. El 
que no les pot suportar és el tub que abans anava directament de la depuradora al Golf de 
Roca Viva i ara passa per la bassa. Per tant, la bassa impulsa amb 5 atm. i el tub no pot 
suportar aquesta pressió i peta. Això ha passat aquesta setmana i el Golf R.V no ha pogut 
regar durant un dia. Tota la informació la té la Regidora de Vies i Obres, que és qui s’ha 
ocupat de solucionar el problema. S’ha trobat una solució tot d'una: Tragsa tenia previst 
deixar el golf sense regar 3 dies, i momentàniament s’ha trobat la solució de canviar la 
canonada que va de la bassa al Golf R.V. 
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En onzè lloc, Juan Ferrer s'adreça a la Regidora de Medi Ambient per demanar-li sobre la 
recollida del reciclatge, que ara fa l’Ajuntament i abans gestionava el Consell Insular i  
assumia el cost. Ara l’Ajuntament reb uns diners pel servei i nosaltres demanem que 
repercuteixi a la baixa en els rebuts del fems dels ciutadans i les empreses. I una altra cosa, 
que es posin les tapadores als contenidors de fora vila, ja que sense tapadores s’enterra de 
bosses de fems. I també demana que es realitzi una Comissió Informativa on es mostrin els 
controls de qualitat de la recollida de fems i de la neteja viària, perquè s'està pagant un 
servei que no es presta. Pot garantir que l’empresa que realitza la neteja viària estafa 
l’Ajuntament de Capdepera, perquè no compleix amb el plec de condicions que es va 
aprovar i firmar amb aquest Batle. Per tant, el PP vol veure els serveis i el control de qualitat, 
igual que amb la recollida de fems, i això afecta als ciutadans, al dia a dia, i Cala Rajada, 
Canyamel, Cala Mesquida, Sa Font de sa Cala i Capdepera són un municipi turístic.  
 
El Sr. Llull respon. En primer lloc, comenta que el Batle ja li ha explicat tot allò referent al 
camí de na Maians, i això és una tema relatiu a l’àrea de Vies i Obres i no de Medi Ambient.  
 
D'altra banda, cala Agulla és una platja que està documentada fotogràficament i els biòlegs 
diuen que té una vida pròpia de regeneració i manca d'arena. A dia d’avui no falta arena a 
cala Agulla, a parer dels biòlegs, fet pel qual ni ell ni la regidora de Medi Ambient demanaran 
arena, no tenen per què. 
 
Pel que fa al tema de l’abocador, sabem perfectament que està en mans dels juristes. A dia 
d’avui del que s’ha de preocupar la regidoria de Medi Ambient és de tenir cura de si hi ha 
elixidiats, contaminació, gasos, si està inestable, si els talusos es mouen, si hi ha perillositat. 
L’abocador de Capdepera té un problema estètic que està en mans dels juristes; és a dir, és 
discutible a quina àrea pertany ara mateix el problema de l’abocador de Capdepera; és un 
problema de tots, no per atacar una regidora que acaba d’entrar al càrrec.  
 
En referència a les tapadores de fems, és pitjor tenir-les posades que llevades, perquè els 
fems acaben defora.  
 
Pel que fa a la recollida selectiva que es fa des de l’Ajuntament, abaixar el rebut de fems? La 
recollida de les voreres no es fa al mateix moment que la dels contenidors,   això ja ho sap. 
Per tant, durant unes hores el contenidor està buit i els fems de vorera hi són. Això passa ara 
i seguirà passant.  
 
I pel que fa a la recollida selectiva que recollim i cobram ara des de l'Ajuntament i abans 
assumia el Consell, no la podem abaixar mentre empatem: si un dia recollim tant que sobrin 
diners, el Sr. Llull afirma que serà el primer a proposar l'abaixada d’aquest impost. 
 
El Sr. Ferrer insisteix sobre l'incompliment del Plec de condicions de neteja viària. Diu al Sr. 
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Llull quin apartat s’incompleix. Concretament, s’ha de fer net 3 vegades manual a la setmana 
i no se'n fa cap. 
 
Davant això el Sr. Llull respon que el plec de neteja viària es compleix. Aquest té unes 
clàusules flexibles i es compleix. A dia d’avui es fa net Cala Rajada, manteniment de jardins 
de parcs infantils, amb el 50% del que es disposava abans. 
 
En dotzè lloc, el Sr. Ferrer demana al regidor d’Esports si a part dels clubs esportius que han 
anat a la piscina s’han complert les expectatives que tenien amb la gent de Capdepera. 
 
El Regidor d’Esports, Fernando Martínez, respon que les expectatives no les marcaven ells, 
sinó que s'havien compromès a obrir la piscina i l’han oberta quasi a l’estiu. Expressa que és 
normal que ara hi hagi poca afluència, però sabien que això podia passar. 
 
En darrer lloc, el Sr. Ferrer demana a la Regidora de Patrimoni sobre la selecció de la Guia 
des Castell de Capdepera. Demana quins coneixement de llengües i titulació té.  
 
La Sra. Riera explica al Sr. Ferrer que a dita plaça es van presentar 27 sol·licituds, que 
aportaren currículum. L’única persona que va presentar titulació no només en llengües sinó 
també com a guia turística va ser la guanyadora. Es va fer una selecció partint del llistat dels 
27 participants per ordre d’arribada, sense noms ni sexe, valorant l’experiència laboral i la 
titulació acadèmica. La persona seleccionada té un contracte fins a finals d’octubre. 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA.  
 
En primer lloc, el Sr. Pere Fuster demana explicacions sobre si hi ha hagut sol·licituds de la 
regeneració de la platja de cala Agulla. 
 
El Sr. Llull respon que no s’ha fet cap sol·licitud formal per a que es regeneri la platja de cala 
Agulla. 
 
En segon lloc, el Sr. Fuster, pel que fa al tema abocador, voldria saber què és el que està en 
mans de juristes. 
 
El Sr. Llull explica que es va fer un projecte que es va enviar a la Conselleria, al qual es va 
donar aprovació. I a partir d’aquí l’Ajuntament va demanar un informe pericial per  delimitar 
responsabilitats. Ara ja tenim aquest informe i està en mans de l’advocat de l’Ajuntament. 
El Sr. Batle matisa que al mateix temps es va rebre notificació que l'Ajuntament disposava de 
6 mesos per licitar i executar l’obra, perquè si no començaria un expedient de reversió de la 
subvenció. Com que els terminis no eren suficients vàrem demanar una pròrroga, que ens 
han concedit fins a gener de 2015.  
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El Sr. Fuster demana què és el que s’ha de tenir abans del gener de 2015: ¿s’ha de tenir 
aprovat el projecte o s’ha d’haver arreglat l’abocador? 
El Sr. Batle li diu que abans del 2015 hem de tenir l’abocador tancat. Administrativament 
tenim un problema, per això està en mans del jurista; i tenim en compte que als pressuposts 
de 2015 hi haurà una partida per si s’ha de revertir la subvenció. 
 
En tercer lloc, el Sr. Fuster demana al Sr. Llull amb quina periodicitat s'agranen manualment 
o amb màquines els carrers de Capdepera, Vila roja i Vila nova. Explica que fa un mes uns 
veïns de Vila roja li enviaren unes fotos d’excrements de ca damunt la voravia. Aquesta 
setmana ha rebut nova foto amb nous excrements afegits als de fa un mes. Per això vol 
saber la freqüència de neteja de les voravies. 
 
El Sr. Llull respon que les màquines agranadores duen un GPS a través del qual és fàcil sabre 
per on han passat. Una altra cosa és la qualitat del servei, perquè pot passar la màquina i no 
fer net. 
 
El Sr. Fuster diu que s’ha d’exigir a l’empresa que passin i agranin els excrements dels 
carrers, en aquest cas del carrer Son Gergori. 
 
En quart lloc, el Sr. Fuster s'adreça a la regidora de Vies i Obres comunicant-li que hi ha gent 
que es queixa per un tracte diferent a l’hora d’autoritzar taules i cadires al carrer, i sobretot 
deixar posar souvernirs a la voravia. Li arriben moltes queixes de tendes i restaurants, i com 
que no hi ha una ordenança clara en aquest aspecte demana per enèsima vegada que es creï 
una comissió de portaveus per parlar del tema d’ocupació de via pública. 
 
El Batle respon que no hi ha ningú a l’equip de Govern que faci parts i quarts amb els 
informes d’ocupació de via pública. L’any passat es va haver de requisar tota la mercaderia 
que estava fermada a cabines telefòniques, arbres fruiters..., A partir d’aquí es va fer un 
decret consensuat amb els comerciants, d'1 mt d’ocupació. El Policia que s’ocupava del tema 
està de baixa per una malaltia llarga, i enguany un comerciant ha vist dos policies nous que 
se'n cuiden del tema als quals se'ls va  prendre el pèl, tenint notificat el decret de l’any 
passat. Per tant s’ha revocat el decret i ahir es va haver d’enviar la Policia perquè retiràs 
l’ocupació d'1 metre.  
 
El Sr. Fuster diu que aquesta legislatura ha demanat per molts de llocs Canyamel, plaça dels 
Mariners, Enginyer Gabriel Roca, tram Av. Amèrica; ha demanat per molts de llocs perquè no 
hi ha una ordenança clara. 
 
Per una altra banda, el Sr. Fuster informa el Sr. Llull que ja hi ha iots i velers que han tirat 
l’àncora damunt la posidònia de cala Gat; no sap de qui és la culpa, però després d'un any  
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demanant que se senyalitzi cala Gat perquè no es pugui tirar l’àncora allà. 
 
El Sr. Llull diu que hi ha un projecte aprovat, però s’ha d’aplicar. 
 
D'altra banda, el Sr. Fuster demana sobre unes ajudes de la Unió Europea destinades a zones 
boscoses, muntanyoses de la zona de llevant per netejar. Com s’ha de procedir per accedir a 
aquestes subvencions? 
 
El Sr. Llull informa que els varen demanar quines zones podien tenir susceptibles de ser 
netejades. L’asociació hotelera es va implicar i, a la vegada, va demanar que es canviés la 
nomenclatura i que s'anomenassin Muntanyes Parc de Llevant en lloc de Muntanyes d’Artà, i 
en principi les primeres passes són elaborar un catàleg de les zones a netejar juntament amb 
un informe del departament de Medi Ambient. 
 
El Sr. Fuster demana a la Regidora de Mobilitat sobre les galeres, que cal estar molt damunt 
aquest tema per no consentir maltractament als animals.  
 
També demana pel carril bici que estè pressupostat. El Batle diu que hi ha 5000 euros i no 
donen per a gaire.  
 
I, per finalitzar, demanar al Sr. Batle si s’ha aconseguit l’extracció d'hectòmetres cúbics a la 
concessionària d'Aigua de Cala Provençals. El Sr. Batle diu que no ho ha mirat. 
  
El Sr. Fuster també demana si l’Hotel Son Moll ha pagat ocupació de via pública durant tot el 
temps que ha estat ocupat per les obres.  
 
També demana sobre el Catàleg de Camins i de Patrimoni que es té pendent, ja que el 
Consell de Mallorca va dir que no revisarà més catàlegs de camins aquesta legislatura. El 
nostre catàleg és al Consell des de l’anterior legislatura. Demana si és necessari, si hi ha 
qualque llei o qualque reglament que digui que per aprovar l’Ajuntament un catàleg de 
camins públics necessiti el vistiplau del Consell o d’una entitat superior? 
  
El Batle respon que ho desconeix però se n'informarà. 
 
El Sr. Fuster demana si no és necessari que que hi hagi una aprovació d'aquest catàleg per 
part del Consell de Mallorca. I el Batle respon que la definitiva sí. Davant això el Sr. Fuster 
suggereix que pentura es podria aprovar a l'Ajuntament i enviar-lo al Consell per a que 
s’aprovi. 
 
A això el Batle respon que del Catàleg de Patrimoni aquesta setmana n'hem tengut noves.  
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Estan fent una planimetria de tot el que s’havia fet a les fitxes, s’ha de dur aquí, s’ha 
d’aprovar inicialment, s'ha de sotmetre a exposició pública i després de l'aprovació definitiva 
remetre-ho al Consell Insular.  
 
El Sr. Fuster afegeix que aquests catàlegs són necessaris per aprovar normes subsidiàries. 
Sobre això el Batle respon que són necessaris per fer-ne la revisió, s'hi fa feina, però hi va 
haver uns problemes administratius amb l'empresa a la qual es va encomanar aquest catàleg 
de patrimoni, però ja està solucionat. 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 
21:52h, de la qual jo, la Secretària, done fe. 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia cinc de juny, consta de vint-i-sis folis, numerats des del núm. 2014PLE000108  al  
2014PLE000133. 
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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM.: 9/2014 DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA DE DIA 13 DE JUNY DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Extraordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    9 
Data de celebració:                       13 de juny de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   9:37 hores 
Hora de finalització:                    9:57 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
 
No assisteix :  Sr. Fernando Martínez Colom i Sra. Maria Pilar Garcia Rosa. 
                                       
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- EXP. INTER NÚM. 34/2014: ELECCIÓ MESURES FLEXIBILITZACIÓ PRÈSTES RDL 4/2012 I 
PROPOSTA MODIFICACIÓ PLA D’AJUST. 
 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
 
I.- EXP. INTER NÚM. 34/2014: ELECCIÓ MESURES FLEXIBILITZACIÓ PRÈSTES RDL 4/2012 I 
PROPOSTA MODIFICACIÓ PLA D’AJUST. 
 
El batle li cedeix la paraula al regidor de hisenda que explica la següent proposta: 
 

PROPOSTA DE BATLIA 
 
 
Atès que el Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques ha aprovat una resolució per la 
qual els Ajuntaments que tinguin vigents els préstecs formalitzats dins el marc del RDL 
4/2012 poden flexibilitzar les condicions actualment vigents als seus préstecs. 
 
Les opcions que plantegen són les següents:  
 

- Ampliació del termini de carència en dos anys i el d'amortització en 20 anys, amb una 
reducció mínima dels interessos. 

- Ampliació del termini de carència en un any, però no del termini d'amortització, amb 
una reducció mitjana dels interessos. 

- Reducció màxima dels interessos. 
 
Atès que la tercera opció permet amortitzar el préstec i el pla d'ajust de forma més ràpida, i 
que també és la que permetria reduir al màxim la despesa en concepte d'interessos. 
 
 
PROPÒS al Ple de l’Ajuntament: 
 
Primer.-  Sol·licitar al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques que inclogui  
l'Ajuntament de Capdepera a l'opció 3, i obtenir la màxima reducció en matèria d'interessos, 
així com donar compliment als requisits establerts per a tal fi:  
 

- Convalidar l’adhesió automàtica al punt general d'entrada de factures electròniques 
de l'AGE. 

 
- Convalidar l'adhesió automàtica a la plataforma Emprende 3 per a impulsar i agilitar 

els tràmits d'inici de l'activitat empresarial. 
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- Acordar la substitució immediata d'almenys el 30% de les vigents autoritzacions i 
llicències d'inici d'activitat econòmica per declaracions responsables (modificant les 
ordenances pertinents per a dur a terme aquesta obligació) i elaborar un informe 
d'avaluació de les normes de l'entitat local, que s'hauran de modificar perquè 
resulten incompatibles amb la Llei 20/2013. 

 
En conseqüència: 
 
    “Acceptarà i utilitzarà el Model de Declaració Responsable adjunt com a Annex a les 
esmentades “Condicions d'Ús”, conforme a les previsions de les Lleis 12/2012, de 26 de 
desembre, de mesures urgents de liberalització del comerç i de determinats serveis, així com 
les seves successives modificacions, i/o al model de declaració responsable aprovat per la 
normativa autonòmica d'aplicació, conforme a la disposició addicional desena de 
l'esmentada Llei. 
 
 No sol·licitarà cap altra documentació més que l'esmentada a l'apartat anterior 
d'aquest document, l'exigida per la normativa autonòmica específica en els casos que sigui 
d'aplicació. 
 
 Adaptarà la seva normativa pròpia al nou marc jurídic establert per la Llei 12/2012, 
motiu pel qual es posarà a la seva disposició l'Ordenança Tipus prevista i adoptada conforme 
a la disposició addicional primera número 2, així com a les successives modificacions o 
normativa específica de cada Comunitat Autònoma que correspongui. 
 
     Mantindrà permanentment actualitzada la informació a què fa referència el punt 6 
de les condicions d'ús de la plataforma, a la secció d'adhesions. 
 
 Farà un ús responsable de la plataforma conforme a la normativa de protecció de 
dades de caràcter personal, especialment advertint-ne els usuaris que les seves dades seran 
cedides estrictament per tramitar la seva sol·licitud, tret que manifestin el contrari de forma 
expressa”. 
 
Segon.- Modificar el vigent pla d'ajust de forma que l'estalvi que generi l'abaixada 
d'interessos es compensi amb la no-obligatorietat d´incrementar les taxes i preus públics 
d'acord amb l'IPC interanual. 
 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que esmenta que tenen una gran satisfacció que des de el govern central es faci 
aquesta proposta i que estudiades les tres opcions la millor es la tercera que és la de 
reducció màxima d’interessos. 
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El batle cedeix la paraula al Sr.Fuster, portaveu del PSM-Entesa que manifesta que qualsevol 
rebaixa és beneficiosa per l’Ajuntament. Que la noticia com a tal és beneficiosa però que han 
de ser coherents perquè varen votar en contra al pla d’ajust i no li poden donar suport ara. 
 
El batle manifesta que també es modifica el pla d’ajust amb la no-obligatorietat 
d´incrementar les taxes i preus públics d'acord amb l'IPC interanual. 
 
Se sotmet a votació la proposta. 
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 13 VOTS A FAVOR (9 UCAP-
PSOE-EG i 4PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM), ja que és DESSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són QUINZE. 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 
9:57h, de la qual jo, la Secretària, done fe. 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia tretze de juny, consta de sis folis, numerats des del núm. 2014PLE000134 al  
2014PLE000139. 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 10/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
DE DIA 3 DE JULIOL DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    10 
Data de celebració:                       3 de juliol de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                    21:25 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                
                             
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
Secretària:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 05.06.14. 
 
II.-  EXP. NÚM. 151AG/13: REGLAMENT MUNICIPAL DEL SERVEI PÚBLIC DE VIATGERS EN 
AUTOMÒBILS DE TURISME. RESOLUCIÓ AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA 
MODIFICACIÓ. 
 
III.- EXP. NÚM. 113AG/14: CONVENI COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL DE MALLORCA I 
L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA PER IMPLANTAR UN REGISTRE ÚNIC DE DOCUMENTS. 
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 35/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST MITJANÇANT SUPLEMENT DE 
CRÈDIT. 
 
V.- DONAR COMPTE INFORMES INTERVENCIÓ ADVERTIMENTS MES DE JUNY. 
 
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS.  
 
VII.-  PRECS I PREGUNTES. 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se desenvolupar la sessió de manera 
vàlida en primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 05.06.14 
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 
5/06/14, de la qual s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor perquè 
en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles al·legacions, si fos el 
cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és desset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són desset, s’aprova 
l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 5 de juny de 2014. 
 
 
 
II.-  EXP. NÚM. 151AG/13: REGLAMENT MUNICIPAL DEL SERVEI PÚBLIC DE VIATGERS EN 
AUTOMÒBILS DE TURISME. RESOLUCIÓ AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA 
MODIFICACIÓ. 
 
El Batle llegeix la següent proposta: 
 
ANTECEDENTS: 

 
A la sessió del Plenari que va tenir lloc dia 3 d’abril de 2014 es va aprovar inicialment 

la modificació dels següents articles del Reglament municipal del servei públic de viatgers en 
automòbils de turisme, que varen quedar redactats de la manera que segueix: 

 
Art. 8, apartat d): 
“Quan la llicència tingui una antiguitat superior a 5 anys, amb autorització prèvia de 
l'Ajuntament de Capdepera, el titular la podrà transmetre al conductor assalariat d'aquesta 
llicència amb permís de conduir i que hagi exercit la professió almenys durant 1 any en 
aquesta mateixa llicència, cosa que es pot justificar aportant l'última nòmina”.  
  
Art. 16, punt 1r, paràgraf 1r, en l’apartat següent: 
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“Capdepera: 2 taxis per als dimecres de mercat a la plaça Constitució”. 
 
Art. 16, punt 1r paràgraf 4t, apartat A): “Telefonant a la centraleta del servei de Taxis de 
l'Ajuntament de Capdepera, 971. 82.69.69”. 
 
Art. 16, punt 6è, apartat 5è: “Quan un establiment hoteler no compleixi amb les obligacions 
de telefonar a Taxis de Capdepera:el 971.82.69.69”. 

 
Atès que aquesta aprovació inicial de les modificacions abans esmentades es va 

publicar al BOIB núm. 63, de 8 de maig de 2014, i es va sotmetre l’expedient a informació 
pública per un termini de 30 dies.  
 
Atès que, durant el termini d’exposició pública de l’expedient, l’associació Taxi-agrupación 
Radio Taxi Capdepera-Cala Ratjada, mitjançant RE núm. 3058 de 29.05.14, ha presentat 
al·legacions a l’aprovació inicial d’aquestes modificacions. 
 
Vist l’informe emès per l’assessor jurídic de la Corporació, en relació amb les al·legacions 
formulades, on s’informa sobre la desestimació d’aquestes.  
 
ES PROPOSA l’adopció del següent ACORD: 
 

Primer. Desestimar les al·legacions formulades per l’associació Taxi-agrupación Radio 
Taxi Capdepera-Cala Ratjada, d’acord amb l’establert a l’informe emès per l’assessor jurídic 
de la Corporació.  

 
Segon. Aprovar definitivament les modificacions dels articles 8 i 16 del Reglament  municipal 
del servei públic de viatgers en automòbils de turisme, que quedaran redactats de la manera 
següent: 
 
Art. 8, apartat d): 
“Quan la llicència tingui una antiguitat superior a 5 anys, amb autorització prèvia de 
l'Ajuntament de Capdepera, el titular la podrà transmetre al conductor assalariat d'aquesta 
llicència amb permís de conduir i que hagi exercit la professió almenys durant 1 any en 
aquesta mateixa llicència, cosa que es pot justificar aportant l'última nòmina”.  
  
Art. 16, punt 1r, paràgraf 1r, en l’apartat següent: 
“Capdepera: 2 taxis per als dimecres de mercat a la plaça Constitució”. 
 
Art. 16, punt 1r paràgraf 4t, apartat A): “Telefonant a la centraleta del servei de Taxis de 
l'Ajuntament de Capdepera, 971. 82.69.69”. 
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Art. 16, punt 6è, apartat 5è: “Quan un establiment hoteler no compleixi amb les obligacions 
de telefonar a Taxis de Capdepera:el 971.82.69.69. 
 
Tercer. Notificar a l’associació Taxi-agrupación Radio Taxi Capdepera-Cala Ratjada l’acord 
adoptat. 
 
Quart. Aquesta modificació de l’esmentat Reglament entrarà en vigor una vegada que s’hagi 
publicat completament el seu text en el BOIB i hagi transcorregut el termini que disposa l’art. 
102 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears amb 
relació a l’article 113 de la mateixa Llei. 
 
 

 
Capdepera, 30 de juny de 2014 

 
El Sr. Batle llegeix l’informe jurídic emès per Juan Mir Cerdó en data 12 de juny de 2014: 
 
 “En relación al recurso de reposición interpuesto por David Pastor Nieto, en 
representación de Taxi-agrupación Radio Taxi Capdepera-Cala Rajada, se manifiesta lo 
siguiente: 

El escrito se dirige expresamente a alegar en relación a la modificación del 
reglamento Municipal, cuya aprobación inicial se somete a información pública, consistente 
en la supresión de la mención del nº de telefono 971.56.56.56 en el artículo 16 1º párrafo 4 
A) del propio Reglamento, al haberse adoptado el acuerdo de aprobación inicial (pleno 3 de 
abril de 2014), en el sentido indicado al pertenecer dicho número a una asociación privada y 
no municipal. 
     Se ha de señalar que el escrito debe considerarse como un escrito de alegaciones a la 
aprobación inicial y no propiamente un recurso de reposición, al constituir un acto de 
trámite. 

Sin perjuicio de ello se significa que las alegaciones formuladas se basan 
esencialmente en el hecho de que el Ayuntamiento concedió licencia de actividad a dicha 
emisora privada, lo que, en opinión del suscrito, no constituye argumento por cuanto no cabe 
duda de que la emisora funciona legalmente precisamente por disponer de dicha licencia, 
pero ello en nada afecta a la lógica voluntad municipal de que en el Reglamento figure el 
número de la emisora municipal únicamente, sin que tenga sentido incluir números de 
emisoras privadas. 
 Las razones apuntadas conducen a la conclusión de que el recurso planteado, tanto si 
se considera como tal como si se considera escrito de alegaciones, debe ser desestimado por 
cuanto nada se alega que permita poner en duda la decisión del Ayuntamiento. 
 Con independencia de todo ello, y dado el carácter alegatorio del escrito, poner de 
relieve que el funcionamiento de la emisora nº 971.56.56.56 está perfectamente ajustado a 
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la legalidad, de manera que los miembros de la entidad que formula el escrito y la propia 
entidad puedan utilizar los medios publicitarios que consideren convenientes al objeto de que 
los usuarios tengan conocimiento de dicho nº a los efectos de la utilización del servicio. 
 Procede desestimar el escrito formulado al no alegar razones que afecten a la 
legalidad del acuerdo objeto de información pública y sin perjuicio de lo que se manifiesta en 
relación a la utilización del número de la emisora privada.” 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que esmenta el següent:  
 Es mostra d’acord amb l’informe jurídic. També vol expressar la diconformitat del PP 
que aquest reglament passi per ple per tercera vegada i en cap moment no hi hagi la 
voluntat de millorar-lo. Comenta que es treu un Reglament, passa per comissió d’assumptes 
Plenaris, el seu grup s'absté; en aquest sentit, manifesta que el PP ja va avisar que 
s’equivocaven posant el número darrer de taxi, torna a passar per fer les modificacions que 
avui s’aprovaran definitivament, però a ells els hauria agradat poder aportar coses noves a 
aquest Reglament. Evidentment que l’Associació de Radio Taxi és legal, abans n’existien dues 
-que eren Radio Taxi i Tele Taxi, les quals eren il·legals, i aleshores es va legalitzar Radio Taxi, 
amb el seu número de telèfon-. Després opten per utilitzar el número de telèfon municipal, 
fins que es torna decidir posar en marxa Radio Taxi. A partir d’aquí comencen a sortir 
divergències. Segons l’art. 4 del Reglament s’ha de realitzar una reunió trimestral amb els 
representants del sector, i demana si aquestes s’han realitzat. Qui és l’interlocutor vàlid? 
 
La Sra. Carme Riera respon que hi ha un representant de cada Agrupació, i s’han realitzat 
diverses reunions i una de semestral amb tots els taxistes. 
 
El Sr. Ferrer continua dient que l’art. 5 indica que s’han de fer inspeccions i demana si es fan. 
 
La Sra. Riera contesta que de moment se n’ha fet una; comenta que aquest Reglament 
entrarà en vigor a partir del dia 5 de juliol actual i a partir d’aquesta data es tornaran a fer 
revisions anuals. 
 
El Sr. Ferrer segueix comentant que l’art. 16 esmenta que els taxis han de sortir per ordre 
d’arribada i que això s’incompleix; per això volia proposar que es facin dues parades: una per 
a l’emissora municipal i una altra per a Radio Taxi. I una altra cosa que li sorprèn molt és l’ús 
de les distintes tarifes. Això s’hauria d’especificar i informar-ne l’usuari, que ha de saber quin 
tipus de tarifa li correspon abonar. 
 
La Sra. Riera respon que aquesta informació es troba a la Plaça dels Pins, devora l’aturada de 
taxis. 
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D'altra banda, el Sr. Ferrer demana ara si hi ha taxis adaptats per a minusvàlids i la Sra. Riera 
respon que no n’hi ha cap, resposta davant la qual el Sr. Ferrer apunta que al Reglament està 
reflectit que hi pot haver un 10% de la flota de taxis adaptada per a persones munisvàlides, i 
ells proposen ampliar les llicències per a aquests vehicles. I segueix indicant que el 
Reglament també diu que l’actuació inspectora podrà mirar els precintes oficials, taxímetres, 
i sobre això darrer la Sra. Riera contesta que es mira. 
 
El Sr. Ferrer conclou la seva intervenció dient que aquestes eren les propostes que hauria fet 
si s’hagués convocat una comissió, perquè a ells el que els preocupa és l’usuari del poble i els 
turistes; volen que les persones amb minusvalidesa tenguin la possibilitat de desplaçar-se en 
taxi i que les tarifes estiguin clares; estaria bé posar un rètol amb el número de telèfon de 
l’emissora municipal a la part del darrere dels taxis. I que s’abstindran. 
 
El Sr. Batle intervé dient que volia aclarir que el que es du avui a votació és la Resolució de 
desestimació de les al·legacions i l’aprovació definitiva; comenta al Sr. Ferrer que el seu 
discurs és molt coherent, però ja es va fer l’aprovació inicial i ara s'hi fan modificacions: 
l’aportació que ha fet el jurista i l’aprovació definitiva. Tenim un Reglament adaptat al 
Reglament Estatal. Els que teníem fins ara eren d’anar per casa, fregant la il·legalitat si la 
comparàvem amb el Reglament Estatal. Sobre l’ampliació de llicències, tenim 40 llicències. El 
fet que alguna d’elles s’adapti per a poder transportar disminuïts físics podria estar bé, 
perquè augmentar les llicències seria un “coladero”, i demana al Sr. Ferrer si sap quants 
usuaris vàrem tenir l’any passat? I li respon que un, que va haver de venir en taxi des de 
Manacor. Aquests vehicles adaptats fan tots els serveis. Si ara amb 40 llicències està 
col·lapsat el servei imagini's amb 10 llicències més, faríem un prim favor al sector del taxi. 
 
El Sr. Flaquer respon que ja sap el que es discuteix avui, per això ha fet una mica d’història 
dient que és la tercera vegada que aquest reglament passa per Plenari; ja sap que avui es 
discuteix l’informe jurídic i el que es denega i li pareix correcte, però creu que hauria estat 
molt interessant que per part de l’equip de Govern s’hagués escoltat els partits de l’oposició 
-PSM i PP-, que tenen alguna cosa més a aportar. Vol aclarir que no ha parlat de 10 llicències 
més, sinó del 10% de 40, però si algun taxista vol adaptar el vehicle ja li esta bé. Pel que fa al 
tema de les tarifes urbanes i interurbanes, en aquest moment anar a Canyamel per als 
taxistes és interurbà, és com anar a Palma, i demana al batle que si considera que és un 
trajecte urbà i els taxistes interurbà, el millor seria posar indicacions a la carretera per a que 
l’usuari sabés quina és la tarifa que li pertoca abonar. 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM, el Sr. Pere Fuster, que demana com queda el 
tema dels hotels, que fins ara telefonaven al 565656. Comenta que es va parlar a una reunió 
que segons l’informe del jurista de l’Ajuntament no és il·legal telefonar a aquest número; 
una altra cosa és que el número municipal és un altre que s'especifica al Reglament, però no 
és il·legal telefonar a altres com Radio Taxi o a un taxista en particular; havíem quedat que es 
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donaria una solució a aquest tema informant-ne els establiments hotelers. El Batle respon al 
Sr. Fuster que l’acord d’aquest Ple serà remès a l’Associació Hotelera i així quedarà 
informada.  
 
No hi ha més intervencions.  
 
Se sotmet a votació la proposta. 
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-EG) I 7 ABSTENCIONS (PP-PSM), ja que és DESSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són DESSET. 

 
 
III.- EXP. NÚM. 113AG/14: CONVENI COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL DE MALLORCA I 
L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA PER IMPLANTAR UN REGISTRE ÚNIC DE DOCUMENTS. 
 
Palma, dia...........de ........................ de 2014 
 

REUNITS 
 
D’una part, la senyora Maria Salom Coll, presidenta del Consell de Mallorca, que actua en 
nom i representació d’aquesta institució, d’acord amb el que preveu l’article 20.1 del vigent 
Reglament orgànic del Consell de Mallorca i l’article 9.2, lletra q) de la Llei 8/2000, de 27 
d’octubre, de consells insulars. 
 
 
I, de l’altra, el senyor Rafel Fernández Mallol, batle president de l’Ajuntament de 
l’Ajuntament de Capdepera, que actua en nom i representació de l’esmentat Ajuntament de 
Capdepera, d’acord amb el que preveu l’article 21.1, lletra b), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local.   
 
Ambdues parts es reconeixen mútuament la capacitat jurídica i d’obrar plena, i 
 
MANIFESTEN  
 
1. Que hi ha un interès comú de facilitar que els ciutadans del municipi de Capdepera presentin 
documents davant del Consell de Mallorca.  
 
2. Que, per això, ambdues parts pretenen que, a l’hora de presentar una sol· licitud, escrit o 
comunicació adreçat al Consell de Mallorca es pugui fer en el registre d’entrada de documents de 
l’Ajuntament de Capdepera. 
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3. Que l’article 38. 4, lletra b) de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú disposa: 
 
«4. Les sol·licituds, els escrits i les comunicacions que els ciutadans dirigeixin als òrgans de les 
administracions públiques es poden presentar: [...] 
 
»b) Als registres de qualsevol òrgan administratiu, que pertanyi a l’Administració General de l’Estat, a 
la de qualsevol Administració de les Comunitats Autònomes, a la de qualsevol administració de les 
diputacions provincials, cabildos i consells insulars, als ajuntaments dels municipis a què es refereix 
l’article 121 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, o a la de la resta de 
les entitats que integren l’Administració local si, en aquest darrer cas, s’ha subscrit el conveni 
corresponent.»  
 
 
I, per subscriure el conveni establert en aquest precepte entre l’Ajuntament de Capdepera i el Consell 
de Mallorca, totes dues parts 
 
ACORDEN 
 
1. L’Ajuntament de Capdepera es compromet a:  
 
a) Admetre en els seus registres d’entrada de documents qualsevol sol·licitud, escrit o comunicació 
adreçat als òrgans de l’administració del Consell de Mallorca o a les entitats vinculades o dependents 
d’aquest, amb independència de la seva localització territorial. 
 
b) Deixar constància en els seus registres de l’entrada de les sol·licituds, els escrits i les 
comunicacions, amb la indicació en els assentaments del seu número, l’epígraf expressiu de la seva 
naturalesa, la data d’entrada, la data i l’hora de presentació, la persona interessada o l’òrgan 
administratiu remitent, la persona o l’òrgan administratiu al qual s’adreça, així com una referència al 
contingut de la sol· licitud, de l’escrit o de la comunicació que es registra. En aquests documents, s’hi 
ha de fer constar un segell que digui «D’acord amb l’article 38.4.b de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre» amb la impressió en color negre. Així mateix, ha de fer les tasques d’expedició de rebuts 
de presentació de documents, i segellat i acarament de còpies. 
 
c) Remetre immediatament els documents, una vegada registrats i, en qualsevol cas, dintre dels tres 
dies següents als de la recepció, directament als òrgans o les entitats destinatàries. L’esmentada 
remissió s’ha d’efectuar pels mitjans més adequats perquè la recepció es faci al més aviat possible.  
 
2. El Consell de Mallorca es compromet a: 
 
a) Proporcionar informació a l’Ajuntament de Capdepera sobre els òrgans que integren l’administració 
del Consell de Mallorca, així com de les seves entitats vinculades o dependents, i també d’actualitzar 
aquesta informació periòdicament. 
 
b) Facilitar a la ciutadania la informació adient sobre l’existència dels registres d’entrada de 
l’Ajuntament de Capdepera per presentar documents al Consell de Mallorca i a les seves entitats 
vinculades o dependents. 
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c) Prestar assistència tècnica i col· laboració sobre l’organització i la informatització dels registres de 
l’Ajuntament de Capdepera.   
 
3. La data d’entrada en els registres de l’Ajuntament de Capdepera de les sol·licituds, els escrits o les 
comunicacions adreçats als òrgans de l’administració del Consell de Mallorca o a les entitats 
vinculades o dependents d’aquest és vàlida a l’efecte del compliment de terminis de les persones o les 
administracions interessades, i té els mateixos efectes que si s’ha presentat en els registres d’entrada de 
documents del Consell de Mallorca.  
 
4. Aquest conveni té naturalesa administrativa i les qüestions litigioses que poden sorgir de la seva 
interpretació i aplicació queden subjectes als jutjats i els tribunals contenciosos administratius de 
Palma. 
 
5. Aquest conveni té una durada de dos anys des de la data de la firma, termini que és automàticament 
prorrogable per altres dos anys, excepte si alguna de les parts el denuncia expressament amb una 
antelació mínima d’un mes a la data de l’extinció. 
 
També es pot extingir per l’acord mutu entre les parts, així com per la decisió unilateral d’una 
d’aquestes si l’altra part incompleix greument les obligacions que ha assumit.  
 
6. Tant la formalització del conveni com qualsevol dels supòsits de l’extinció s’han de publicar en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
 
 
La presidenta del Consell                                      El batle president de l’Ajuntament 
de Mallorca                                                            de Capdepera 
 
 
Maria Salom Coll 
 
 
El Batle explica que el Consell Insular de Mallorca amb aquest conveni vol oferir el mateix 
servei que dóna el Govern Balear, de finestreta única; és a dir, intentar atracar 
l’administració autonòmica a l’administrat local. Per tant, l’objectiu és que a través dels 
serveis de l’OAC de Capdepera es pugui tramitar de la mateixa manera que es tramita amb el 
Govern Balear, registrant d’entrada a Capdepera qualsevol document i que per finestreta 
única pugui arribar a qualsevol departament del Consell Insular de Mallorca. Per tant, duim 
aquí l’aprovació d’aquest conveni, que és productiu i intenta agilitar els tràmits 
administratius dels nostres ciutadans cap al Consell Insular de Mallorca. 
 
No hi ha intervencions.  
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Se sotmet a votació. 
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER UNANIMITAT 17 VOTS A 
FAVOR (UCAP-PSOE-EG-PP-PSM), ja que és DESSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són DESSET. 

 
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 35/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST MITJANÇANT SUPLEMENT DE 
CRÈDIT. 
 
El Batle cedeix la paraula al Regidor d’Hisenda, Mateu Melis Tous, que explica que una 
vegada feta la liquidació del pressupost de l’exercici 2013 hi va haver un superàvit 
pressupostari de 3.800.000 euros aproximadament i que la normativa ens diu que amb els 
romanents de tresoreria s’han d’eixugar deutes pendents dels Ajuntaments  anticipadament. 
 
 
Informe d'Intervenció. 
  

Se sotmet davant aquesta Intervenció proposta de modificació del vigent pressupost 
en la  modalitat de suplement de crèdit. 

  
En compliment del que disposa l'article 177.2 Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, el funcionari 
que subscriu emet el següent: 
  
 
Suplement de crèdit 
 
Segons la proposta presentada a aquesta Intervenció, es procediria a incrementar les 
aplicacions de despeses destinades a l'amortització de préstecs bancaris subscrits per la 
Corporació. Els motius exposats es fonamenten en la necessitat de d'haver de  complir amb 
el que disposa l'art. 32 de la LO 2/2012, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
Segons l'esmentat precepte, el superàvit pressupostari s'haurà de destinar a la reducció 
d'endeutament net. Hem d'entendre que dita obligació és improrrogable, i s'haurà de fer 
efectiva al present exercici presupostari, dins la mesura de les possibilitats municipals. 
 
La liquidació de l'exercici 2013 dóna com a resultat una capacitat de finançament positiva en 
3.817.477,52€. Feta consulta a la tresoreria municipal, es posa de manifest que intentar 
amortitzar deute per l´import abans esmentat podria generar tensions de tresoreria amb 
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conseqüències financeres negatives que afectarien també al termini de pagament als 
proveïdors. 
 
Aquestes circumstàncies fan recomanable dur a terme les modificacions de pressupost que 
permetin l'acompliment dels preceptes abans esmentats de forma escalonada. 
 
La liquidació de l'Ajuntament de Capdepera de l'exercici 2013 dóna com a resultat un 
romanent de tresoreria per a despeses generals de 6.314.306,74. Segons el que disposa l'art. 
36.1.a) del RD 500/1990, pot ser la font de finançament d'un suplement de crèdit com l'ara 
proposat. 
 
D'aquesta forma l'operació es finançaria amb el romanent de tresoreria per a despeses 
generals, i en tot cas s'haurien de suplementar les aplicacions del capítol 9 de despeses 
corresponents a les operacions financeres, amb un tipus d'interès mes elevat. En el nostre 
cas aquestes corresponen als darrers préstecs concertats per l'Ajuntament a través de 
l'Institut de crèdit oficial. 
Al pressupost d'ingressos s'hauria d'aplicar la modificació al capítol 8 d'actius financers per 
tal que es mantingui el preceptiu equilibri presupostari, minvant el RLTDG en la mateixa 
proporció.  
 
 
Crèdits d'alta ingressos:  
 
870 000 “Romanent líquid de tresoreria per a despeses generals”............+1.491.704,34 
 
 
Crèdits d'alta despeses: 
 
011 913009 “Amort. Prés. Banesto D. 4/2012”.....................................+262.048,56 
011 913024 “Amort. Caixa Bank D. 4/2012”........................................+606.390,74 
011 913025 “Amort. Sabadell D. 4/2012”.............................................+221.637,82 
011 913027 “Amort. Pres. Bankinter D. 4/2012”..................................+201.723,39 
011 913029 “Amort. Caja Mar D. 4/2012”............................................+199.903,83 
 
 
- S'informa que amb aquesta modificació s'habilita la possibilitat a nivell pressupostari 
d'amortitzar anticipadament bona part dels préstecs de l'Ajuntament, si bé aquesta 
possibilitat queda en tot cas condicionada per les disponibilitats de la tresoreria municipal; 
en tot cas, res impediria efectuar una segona modificació de pressupost i dur a terme un 
compliment estricte de l'art. 32 de la LOEPSF 2/2012. 
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L'òrgan competent per a la seva aprovació és el Ple de la Corporació, segons disposa l'article 
22.2.e) de la Llei 7/1985, i la tramitació serà la mateixa que la prevista per a l'aprovació del 
Pressupost General, que exigeix aprovació inicial, exposició al públic per un termini de 15 
dies, i s'entendria com definitivament aprovada sense necessitat de cap nou acord en cas 
que no es presentassin reclamacions; en cas contrari s'hauria de dur a terme un acte exprés 
d'aprovació definitiva. 
 
En virtut del que s'ha exposat 
 
S'INFORMA FAVORABLEMENT la modificació del pressupost proposada 
 
Capdepera, 24 de juny de 2014 
L´interventor 
 
Sgt. David Martínez Sánchez de Rojas 
 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que esmenta el següent:  
Si hi ha un superavit de 3.817.477,52€, per què es tornen només 1.491.704€. No hi ha mes 
préstecs a tornar?  
El Sr. Melis respon que es el que està previst per tornar, segons els informes d’Intervenció, 
són: a Banesto, Caixa Bank, Sabadell, Bankinter i Caja Mar, però s’han de crear les partides 
pressupostàries. 
El Sr. Ferrer demana si abans d'acabar l'any es podria amortitzar algun préstec més, ja que hi 
ha més de 2.400.000 € de superàvit. 
El Sr. Melis respon que és possible, però que primer s'ha de complir amb els proveïdors del 
dia a dia de l’Ajuntament. 
El Sr. Ferrer diu que donaran suport a la mesura, perquè tot allò que sigui un estalvi amb 
amortitzacions anticipades els pareix el més adequat i correcte.    
 
En segon lloc, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que 
demana a què es deu aquest superàvit. 
L’Interventor, Sr. David Martínez, explica que el superàvit s’identifica amb la capacitat de 
finançament, que ve a ser la diferència que hi ha entre els ingressos que s’han generat als 
capítols de l’1 al 7 i les despeses que hi havia als capítols de l’1 al 7, amb el límit que dóna el 
romanent líquid de tresoreria. Aquest superàvit s'ha generat arran d'una combinació de 
mesures de despesa amb un increment dels ingressos. 
El Sr. Fuster demana si no hi ha cap partida on el superàvit sigui major. L’Interventor respon 
que realment a l’informe del Compte General i liquidació hi ha un repàs de tots els ingressos 
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i  despeses. Concretament al capítol 2 d’ingressos hi ha un increment bastant gros en 
matèria d’inspecció tributària, que també afecta als capítols 1 i 3. 
No hi ha més intervencions.  
 
Se sotmet a votació. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER 15 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-EG-PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM), ja que és DESSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són DESSET. 

 
 
V.- DONAR COMPTE INFORMES INTERVENCIÓ ADVERTIMENTS MES DE 
JUNY. 
 
El Batle llegeix el següent informe: 
 
INFORME JUSTIFICATIU ALS ADVERTIMENTS D´INTERVENCIÓ 
 
En vista dels informes d'advertiment emesos per la Intervenció municipal a les despeses 
aprovades per Junta de Govern Local, cal realitzar-hi les següents observacions:  
 
A aquest Ajuntament s'està fent un important esforç en matèria de gestió de la despesa. 
Fruit d'aquest esforç són els bons resultats econòmics que ha presentat l'Ajuntament en els 
darrers dos exercicis. No obstant això encara queda una important tasca a l'hora de 
regularitzar contractes. 
 
D'aquesta forma, anualment s'està aconseguint a més de renovar les contractacions que van finalitzant afegir 
nous contractes que permeten regularitzar cada vegada en un percentatge major la despesa municipal. No 
obstant això la limitació de mitjans d'un Ajuntament com el nostre no permet dur un ritme de regularització 
superior, si bé es manté el compromís de continuar amb les tasques anuals de regularització, i d'estricte control 
de la despesa, de forma que les manques de procediment a les despeses encara no regularitzades en cap cas 
suposin un perjudici per a l'economia municipal. 

 
Capdepera, 1 de juliol de 2014 
El Batle 
 
Sgt: Rafel Fernández Mallol 
 
El Batle pren la paraula i comenta que queden grans temes per regularitzar, com ara 
l'enllumenat públic, etc; i a tall d'exemple volia avançar que la Federació Espanyola de 
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Municipis i Províncies (FEMP) ha proposat la signatura d’un conveni d’una central de 
contractació, i faran una comissió informativa sobre aquest tema. La Federació el que vol és 
que els Ajuntaments participin en una sèrie de convenis de contractació d'una sèrie de 
serveis que ajudarien Capdepera a abaratir uns serveis com l'enllumenat públic, telefonies i, 
fins i tot, de contractació de subministrament de vehicles. Per tant, això ho passaran per una 
comissió informativa i informa els distints grups polítics que se'ls passarà el dossier que 
s'envià de la Central de Contractació i en podran parlar llargament; creu que és important 
que el servei jurídic miri en què compromet a l'Ajuntament aquesta adhesió a la Central de 
Contractació, però el que està clar és que quants més pobles s'adhereixin a la Central més 
s'abaratiran els costos. Això és la feina que s'ha fet des de la FEMP. Creu que en temps de 
crisi com els actuals és molt bo intentar abaratir les despeses i reduir els costos. 
El que ha fet l’Interventor és un acte de consciència de la situació en què ens trobam, la 
feina que hem feta i el que ens queda, per tenir una idea clara de quina és l’agenda que 
tenim encara amb contractes que s'haurien de regularitzar tot i que no per això es facin de 
manera il·legal, perquè s’han dut a terme des que l’Ajuntament és Ajuntament, com per 
exemple el manteniment de l’enllumenat públic.     
 
Una vegada obert el torn d’intervencions el Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que esmenta el següent:  
Està content que l’Interventor li estiri les orelles. Ara fa un any ell com a representant del PP 
ja les hi va estirar quan varen presentar una moció en la qual demanaven que l’Equip de 
Govern realitzés les gestions i tasques pertinents per treure a concurs la contractació del 
subministre d’energia elèctrica. Avui fa un any que es va aprovar. Evidentment no s’ha fet 
res en un any, com unificar en un sol contracte tota la demanda elèctrica, despeses de les 
OCAS -sobre les quals se li va comunicar que ja estava fet però encara no se'n sap el resultat-
, i també es parlà d'incloure-hi les telefonies. 
 
El Batle demana al Sr. Ferrer si és conscient que quan ell governava tenia contractes 
irregulars, il·legals. 
 
El Sr. Ferrer respon demanant al Sr. Batle si és conscient que està tenint contractes irregulars 
i el Sr. Batle li respon que evidentment, i també replica al Sr. Ferrer que ell d'això també 
n'era conscient. 
 
El Sr. Ferrer respon que ell és conscient del que està fent ara. 
 
No hi ha més intervencions.  
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VI.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
Es donen per assabentats dels decrets 463 al 481 del llibre de 2013 - 2014. 
 
 
 
VII.-  PRECS I PREGUNTES 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que demana per les quadres 
de les galeres, si la ubicació és legal.  
La Regidora de Medi Ambient, Sra. Bel Blanes, respon que segons el zelador tot està 
correcte. El Sr. Ferrer insisteix en la qüestió urbanística, la Sra. Blanes diu que no sap si a 
nivell urbanístic compleix la normativa. 
 
El Sr. Ferrer demana ara a la Regidora d’Educació sobre les escoles d’estiu, quina inscripció hi 
ha haguda. 
La Sra. Antònia Caimari li respon que a l’escola d’estiu de Cala Rajada per al mes de juny hi 
va haver 22 al·lots inscrits i per al mes de juliol, 71. 
El Sr. Ferrer demana, en comparació a l’any passat, quines dades hi ha. La Sra. Caimari 
respon que no disposa d'aquesta informació. 
 
El Sr. Ferrer es dirigeix a la Regidora de Turisme. Diu que el passat hivern varen parlar que 
s'havien de fer tots els “folletos” nous, i demana si ja estan fets. 
La Sra. Carmen Riera diu que una vegada fetes totes les rutes noves es va enviar tot a traduir 
a tots els idiomes, es va fer un primer disseny però a l’Associació Hotelera no li va agradar i 
ara es troba en procés de disseny. 
 
El Sr. Ferrer es dirigeix de nou a la Regidora de Medi Ambient demanant-li pel Pla Bon Dia. La 
Sra. Blanes desconeix aquest tema. 
El Sr. Llull diu que no ha posat al dia la Sra. Blanes sobre aquest tema perquè no li ha donat 
prioritat. Del Pla Bon Dia se'n va parlar en el seu moment tant amb la Tècnica de Medi 
Ambient com amb l’Equip de Govern, per la manca de viabilitat d’aquest pla, donat que es 
tracta d’anar al carrer a certes hores del vespre a informar la gent de certes conductes 
incíviques que no són acceptables, amb educadors i altres. Aleshores el que es va fer és una 
proposta a l’empresa enfocada a conscienciar sobre el tema dels excrements dels cans que 
es deixen al carrer, o conscienciar sobre el manteniment de les dunes -que abans feia el SOIB 
i ara no es fa-; és a dir, accions més coherents que enviar un educador al carrer a les 4 del 
matí, al qual tanmateix no faran cas, i comentar que estam pendents de les propostes que 
faci l’empresa. Una vegada les tenguem es farà una comissió informativa i es durà endavant 
la que pareixi millor a tots, però vol constatar que està en marxa el substitut del Pla Bon Dia.  
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El Sr. Ferrer diu que a ells els pareix molt bé el Pla Bon Dia, i el Sr. Llull respon que una de les 
propostes era canviar l’horari d’actuació del Pla i fer la ronda a primera hora del vespre, en 
lloc de a les 4 del matí. 
 
El Sr. Joan Ferrer es dirigeix ara a la Regidora de Medi Ambient. Diu que al darrer Ple li va 
demanar que fes una Comissió per veure els informes de qualitat del servei de neteja viària i 
recollida fems. Sap que ha tengut una comissió però els informes de qualitat no s’han donat. 
La Regidora de Medi Ambient, Sra. Bel Blanes, respon que hi està al damunt, i el Sr. Llull 
comenta que la persona que s’ocupa del control de qualitat és en Nadal; sap que si rep una 
telefonada d'un regidor que vulgui veure el programa sobre el terreny ho pot fer; no hi ha un 
sistema d’impressió de seguiment. El que sí s’ha demanat al funcionari encarregat és que 
elabori informes per un costat de tema de qualitat i, per un altre costat, per compliment de 
contracte i quan els tinguin n'informaran immediatament. 
 
El Sr. Ferrer reitera com al darrer plenari va sol·licitar posar les tapadores dels contenidors 
de fems, atès que és l’estiu, fa calor, fa olor. 
La Sra. Blanes respon que aquest aspecte està en marxa. 
 
El Sr. Ferrer demana informació sobre una notícia apareguda a una revista digital sobre el 
camí de Sa Canova que s’ha tancat; el batle manifesta que no està assabentat del tema. 
També vol saber quantes famílies del nostre municipi viuen al llindar de la pobresa, avui 
mateix ha vist a Cala Rajada persones furgant els contenidors del fems del SYP. 
La Regidora de Serveis Socials, Sra. Ivon Renaud, respon que el tema de l’alimentació des 
dels Serveis Socials està cobert. Cada 15 dies vénen persones a cercar aliments a Capdepera i 
Cala Rajada; entre ells hi ha famílies i també persones soles, i també s'han becat 38 nens en 
total, tant a les escoles d’estiu com a la d’esports. 
 
El Sr. Ferrer diu que està interessat a saber si el nostre municipi està per damunt o per devall 
del llindar de pobresa de l’escala nacional. 
La Sra. Renaud respon que aquesta setmana es publicarà la Memòria anual del 2013, que al 
proper Ple de setembre es podrà avaluar.  
 
El Sr. Ferrer es dirigeix ara al Regidor d'Esports demanant-li quants de socis s’han fet per 
utilitzar la piscina o quantes persones la utilitzen diàriament. 
El Sr. Fernando Martínez diu que la informació del mes passat, que era de lliure entrada, va 
ser de 50 usuaris diaris. S’han fet talons de 100 entrades i des que es cobra entrada han 
entrat igualment uns 4 o 5 usuaris diaris. 
El Sr. Ferrer demana com es fa el manteniment de la piscina, quina empresa el fa o com s’ha 
adjudicat. 
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El Sr. Fernando Martínez respon que la neteja la fa una empresa privada contractada per 
l’Ajuntament, i el manteniment de l’aigua de la piscina la fa la brigada municipal, i les 
analítiques diàries les fa una empresa privada.  
 
El Sr. Ferrer es dirigeix ara al Batle per demanar-li a quin punt es troba l'arribada del Sr. 
Gómez com a Major de la Policia. 
El Sr. Batle respon que ens trobam a un punt de publicació de les bases per a que s'hi pugui 
presentar qui vulgui. Hi va haver una errada a partir d'una conversa amb Delegació de 
Govern amb una plaça que es va ofertar com a comissió de serveis quan  hauria hagut de ser 
una plaça interina. 
Sr. Ferrer demana qui fa ara de cap de la policia, i el Batle respon que el Cap, el Sr. López. 
 
El Sr. Ferrer demana ara al Batle si hi ha noves directrius sobre les sis setmanes conflictives 
que vénen ara de cara al turisme. El Batle li respon que les mateixes que l’any passat. 
El Sr. Ferrer demana ara pels torns de la Policia. 
El Sr. Batle respon que hi ha quatre dispositius a les platges. Com a màxim n'hi ha onze a la 
nocturna, i als torns de matí i capvespre hi ha: base, incidències i si no es pot cobrir 
totalment es fa amb torns extres, igual que l’any passat. 
 
El Sr. Ferrer diu al Sr. Batle que ja que avui en dia tenim la PDA per a posar multes als cotxes 
mal aparcats, també es podria aplicar als cotxes estacionats en zones de càrrega i descàrrega 
i als camions que fan càrrega i descàrrega en zones de vianants. I sobre això el Sr. Batle 
respon que aquestes directrius ja es van donar l’any passat, i ja se'n va parlar al Plenari. El Sr. 
Ferrer diu que tot continua igual. 
 
El Sr. Ferrer voldria saber sobre el tema dels renous de Costa Canyamel, a veure si hi ha cap 
tipus de directriu o si s'efectuarà. Diu al batle que encara que ja li hagi dit un parell de 
vegades que hi ha una normativa superior, a dia d’avui tenim l’article 60. I diu que mentre no 
s’aprovi per Ple la normativa superior li agradaria seure tranquil·lament i parlar d’aquest 
tema. 
El Batle l'informa que divendres passat va passar per Junta de Govern Local el protocol 
d'actuació dels expedient per infracció del tema de decibels. Per tant, tot d'una que es tingui 
el material avisa que faran una comissió informativa. 
 
El Sr. Ferrer recorda ara al Batle que el mes de maig li va demanar què havia de fer amb el 
dictamen del Sr. Eduardo Robon Ribas, davant el qual el batle li va contestar que després del 
Mercat Medieval en parlarien. Ha passat el Mercat Medieval, ha passat el mes de juny i 
recrimina al batle que no li ha dit res. I li diu que el varen acusar. 
El Batle respon que convocarà una Junta de Portaveus per parlar-ne. 
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El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que parla sobre el 
tancament del camí públic. Diu que li estranya que no se'n sabés res, ja que aquest tema 
s’ha publicat a un diari de gran tirada, a més d’una revista digital local. El camí forma part del 
Catàleg dels camins públics, que es va aprovar inicialment per Ple durant la legislatura 
passada, i que fa 6 o 7 anys que està pendent d’aprovació o de revisió per part del Consell de 
Mallorca. Les notícies que en tenim és que sobre aquest catàleg per ara el Consell no hi 
pensa fer res. Recorda el Sr. Fuster que va fer una pregunta a un Ple anterior sobre la 
possibilitat que això s'aprovés per part de l'Ajuntament a un Ple, simplement sense passar 
pel Consell. A part d’això són tres preguntes molt concretes les que vol plantejar al respecte: 
una, si l’Ajuntament pensa fer res per reobrir un camí que forma part del Catàleg públic 
aprovat inicialment per aquest Ajuntament i que, per tant, consta en els estudis del catàleg 
com a públic des de temps immemorials, utilitzat per tothom de la zona. La segona, si 
l’Ajuntament disposa de qualque llistat o dades de si hi ha algun camí més tancat que formi 
part d’aquest catàleg. I la tercera pregunta, què pensa fer l’Ajuntament, l’equip de govern, 
davant aquesta situació, on el catàleg dorm al Consell de Mallorca i mentrestant s’estan 
tancant camins públics que formen part d’aquest catàleg. Demana si l’Ajuntament prendrà 
mesures per aprovar aquest catàleg. 
 
El Sr. Batle respon a la primera pregunta dient que, evidentment, si és un camí públic es 
reobrirà. Pel que fa a llistat per detectar camins tancats que estan dins el catàleg, no en 
tenim cap. I pel que fa a saber què es pensa fer des de l'Ajuntament amb el tema de 
l’aprovació, doncs estem pendents de la publicació de la nova Llei del sòl a veure si això serà 
competència de l’Ajuntament o no. Per tant, quan ho tenguem clar i els Serveis Jurídics i 
Urbanisme i Medi Ambient ho tenguin clar, sí ho podem aprovar. Si és competència de 
l’Ajuntament s’aprovarà tot i es faran totes les esmenes que ens varen fer des del Consell 
Insular de Mallorca, perquè la Regidora de Medi Ambient d’aquell moment va qualificar 
camins com a privat però d’ús públic i per això ho tornaren del Consell Insular de Mallorca. 
Una vegada que esmenem això si la competència és nostra iniciarem tots els tràmits per a 
l'aprovació, tot i que la darrera paraula la té el Consell. El Sr. Fuster  demana al Batle el 
màxim d’agilitat amb aquest tema, i ara planteja sobre el camí de sa Canova que comença 
davant les cases de s’Heretat i acaba a la crta. cap a Son Servera.  
També demana, a petició d'algunes persones, si les obres de menys de 18.000€ les realitza 
sempre la mateixa empresa. El Batle li respon que sempre es demanen tres pressuposts per 
tal de saber qui ho fa més barat. 
 
El Sr. Fuster parla ara sobre la denúncia que va posar un grup de persones a les obres del 
Hayak de Canyamel per la invasió de l’ANEI veïnat i que la UIB ja havia informat que no era 
així. Sobretot recentment hi ha hagut una denúncia d'una sèrie de persones de Manacor i 
Capdepera. La qüestió és que l’Agència de Disciplina Urbanística ha contestat que això és 
competència de l’Ajuntament. I demana si es tendrà qualque possibilitat de tenir accés a 
qualque medició, delimitació. Diu al batle que se li va dir que l’empresa havia fet un acta 
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davant notari el dia que havien començat les obres, i el Batle el rectifica dient que el que va 
fer l’empresa davant notari era l’acte de replanteig. I el Sr. Fuster li demana si això ho 
podran veure algun dia, ja que diu que aixó es per sortir de dubtes, perquè quedi clar que 
aquesta obra no invadeix l’ANEI, i hi ha diverses formes de fer-ho: una és que l’Ajuntament 
faci aquest medició, o dues, que l’empresa faciliti a l'Ajuntament aquesta medició. I reitera 
que això ja ho va demanar i el que vol saber el PSM és si les obres de l’hotel Hayak 
excedeixen la zona urbana. 
 
D'altra banda, el Sr. Fuster afegeix que té més temes d’Urbanisme. Hi ha una obra a Cala 
Provençals on hi ha depòsits d’enderroc dins un solar sense llicència municipal. Tot i els 
advertiments municipals de paralitzar les obres, no n’han fet cas i han seguit amb tres munts 
nous d’enderrocs; tot i l’ordre de paralització de l’Ajuntament, ell amb això demanaria 
fermesa; és a dir, si hi ha obres que tenen una ordre de paralització de l’Ajuntament i no es 
compleix, que es precinti. 
El Batle respon que l’Ajuntament és ferm però s’ha de seguir el procés administratiu. 
 
Ara el Sr. Fuster demana a la Regidora de Mobilitat i al Batle sobre la possibilitat d’implantar 
un carril bici, tema sobre el qual la Sra. Carme Riera (Regidora de Turisme)  diu que ja s’ha 
posat en marxa. El Sr. Fuster demana que voldria estar informat sobre aquest assumpte. 
 
El Sr. Fuster demana al Batle sobre un assumpte que va succeir a Canyamel entre un Policia 
Local envers un establiment i demana si l’Ajuntament ha adoptat qualque mesura. El Batle 
respon que no disposa de l’informe de la Policia. Diu que en principi es va donar una 
actuació, la mateixa que va passar (administrativament es refereix) l’any passat amb un 
Policia que estava destinat allà, s’ha tornat repetir arran d'unes paraules fora de to per part 
d’aquest policia. Per això es va demanar un informe per part del Cap de la Policia. Afegeix 
que només en sap el que ha sortit a la premsa, i quan es tengui un informe de l’inspector el 
farà arribar. 
 
El Sr. Fuster demana què passa amb el botellot a les platges. El Batle li respon que durant el 
dia no n’hi ha, però no li pot dir què passa a partir de les 18’00 hores. A partir d'unes queixes 
de veïnats s'han plantejat el tema de canviar les franges horàries de vigilància a les platges. 
De fet, hi ha una proposta que suposa que es farà efectiva aquesta setmana: que un torn de 
dues unitats de platja comenci de les 10’00h a les 18’00 hores i l’altra de les 24’00h a les 8’00 
hores, bàsicament per a que hi ha una franja d'horari que els preocupa, de les 6’00 a les 
8’00, on tots els agents que participen a la platja saben que a partir de les 6’00 s'ha notat un 
increment de conductes inciviques. Per tant, s'ha parlat amb el cap d'unitats de platges i 
creu que ho veuen bé i la pròxima setmana començaran amb aquests nous torns. 
 
El Sr. Fuster ara demana sobre aquests llits que hi ha damunt la platja de Son Moll. Demana 
si els ha posat el concessionari. 
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Li respon el Sr. Llull, dient que les ha posat el concessionari. 
El Sr. Fuster demana si formava part de la seva oferta. 
El Sr. Llull respon que això és una concessió i les concessions funcionen per part de platja 
ocupada amb metres quadrats. Ells van demanar substituir els para-sols i gandules per 
aquests llits i Costes ho va autoritzar, els ho varen concedir. 
 
Ara el Sr. Fuster demana si es posen realment multes contra amos de cans pels excrements. 
Ho diu perquè repassant les sancions al respecte no hi ha multes contra els amos de cans 
que embruten amb excrements el carrer. 
El Sr. Llull li respon que abans hi havia tres zeladors de Medi Ambient i un d’ells es dedicava 
a aquest tema, però ara només n'hi ha un i no és possible controlar-ho. També comenta que 
durant l’any passat un agent de policia durant l’estiu es va dedicar primer a avisar i, després, 
a sancionar. 
 
I finalment demana pel tema de les boies de Cala Gat. I una reunió per xerrar de l’ocupació 
de via pública ja la deixarem per al setembre o a la legislatura que ve.  
 
El Sr. Batle dóna les gràcies a tots i els desitja un bon estiu. 
 

Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 21:25h, de 
la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia 3 de juliol, consta de vint-i-dos folis, numerats des del núm. 2014PLE000140 al  
2014PLE000161. 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 11/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
DE DIA 4 DE SETEMBRE DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                     Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    11 
Data de celebració:                       4 de setembre de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                    21:40 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
Secretària:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS  13.06.14 i 03.07.14. 
 
II.-  EXP. INTER NÚM. 32/2014: COMPTE GENERAL 2013. 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 37/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST CRÈDIT EXTRAORDINARI. 

IV.-  EXP. INTER NÚM. 42/2014: CRÈDIT EXTRAORDINARI: ADQUISICIÓ MOBILIARI OFICINA. 

 
V.- EXP. NÚM. 125AG/2014: CALENDARI LABORAL 2015.  
 
VI.- EXP. NÚM. 142AG/14: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSM-ENTESA I PSOE: DECLARACIÓ 
DE CAPDEPERA COM A MUNICIPI ANTITAURÍ. 

VII.- DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DEL MINISTERI D'HISENDA I ADMINISTRACIONS 
PÚBLIQUES DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA D’AJUST. 

VIII.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE LA INTERVENCIÓ MUNICIPAL SOBRE EL 
COMPLIMENT DEL PLA D’AJUST DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA.   

IX.- EXP. INTER NÚM. 43/2014: MODIFICACIÓ BASES EXECUCIÓ PRESSUPOST 2014. 

X.- EXP. 141AG/2014: RENÚNCIA CÀRREC REGIDOR SR. JOAN FERRER FLAQUER. 

 
XI.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
XII.-  PRECS I PREGUNTES 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS  
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els 
dies 13/06/14 i 03/07/14, de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a 
cada regidor perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles 
al·legacions, si fos el cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són disset, són aprovades 
les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els dies 13 de juny de 2014 i el 3 de 
juliol de 2014. 
 
 
II.-  EXP. INTER NÚM. 32/2014: COMPTE GENERAL 2013 
 
El Sr. Batle llegeix el dictamen emès per la comissió d’Assumptes Plenaris a la sessió del dia 
28 d’agost de 2014: l’Interventor explica que el Compte general de 2013 ha estat publicat 
sense que s’hi hagin presentat al·legacions i que el següent tràmit serà passar-lo pel Plenari. 
En conseqüència, es dictamina que aquest punt passi per al proper Ple.  
 
El Sr. Batle demana si hi ha al·legacions. 
 
No hi ha al·legacions al dictamen de la Comisió d’Assumptes Plenaris. 
 
Se sotmet a votació. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ EL COMPTE GENERAL 2013, S’APROVA PER 10 VOTS A 
FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el 
nombre legal de membres del Consistori i són DISSET els assistents. 
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III.- EXP. INTER NÚM. 37/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST CRÈDIT 
EXTRAORDINARI.  
 
El Batle llegeix la següent proposta: 

 
La prefectura de la Policia Local de Capdepera ha informat de la impossibilitat de 

continuar amb el normal funcionament del departament, a causa de les avaries que han 
deixat inutilitzables bona part dels vehicles que tenen adscrits. 

 
       -      Atès que dita situació s´ha intentat arreglar mitjançant la contractació d´un     
subministrament modalitat arrendament financer. 

 
      -      Atès que dita contractació ha quedat deserta. 

 
-    Atès que aquesta és una situació sobrevinguda, que s´ha d'aclarir en el present 

 exercici. 
 

3. Atès que la despesa per adquirir nous vehicles per a la policia local no estava prevista 
als pressuposts municipals 2014. 

 
Es proposa donar de baixa crèdits per un import de 30.000€ de l´aplicació pressupostària 
155 63705 “Embelliment centre Cala Rajada”, i crear una partida que prevegi la despesa més 
amunt esmentada. 
 
Capdepera, 20 d´agost de 2014 
El Batle, 
 
Sgt: Rafel Fernández Mallol 

 

Una vegada obert el torn d’intervencions, al Batle cedeix la paraula al membre del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que diu que hi havia una partida de rènting destinada a la compra, en la qual es 
preveia la compra de vehicles per a enguany. Demana a l’Interventor de quina partida es 
tracta. 

 
L’Interventor respon que la partida d’arrendament financer inicialment és la que estava 
pensada per a la contractació del rènting. Aqueixa partida era global i no estava pensada 
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únicament per a l'adqusisició d'aquest vehicle, però després es va estimar més econòmica la 
compra. 
 
El Sr. Ferrer recorda que el Batle es va comprometre que al capítol d’inversions que es va 
aprovar hi hauria un intent d’arribar a acords amb els partits de l’oposició. Afegeix la seva 
argumentació dient que per a l'adquisició d'aquest vehicle no s'ha ha demanat l’opinió del 
PP. Tenint en compte que les inversions previstes per a l’exercici 2014 ja no es duran a 
terme, se'ls hauria d’haver demanat si els pareixia bé o no comprar cotxes. Diu que entén 
que es necessita comprar el vehicle i que això els pareix bé, però voldria saber com es dura a 
terme. 
 
El Sr. Batle respon que això es farà com marqui la Llei. 
 
El Sr. Ferrer diu que s’abtindran en aquesta votació. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster. Fuster -més 
enllà de la necessitat d’aquesta adquisició, que ningú posa en dubte, així com tampoc la del 
següent punt d’adquisició de mobiliari- expressa que tots aquests doblers que es treuen d'un 
apartat pressupostari de 450.000 € havien d’anar destinats a Cala Rajada, i així va quedar a 
reflectit a un Ple. A través d'aquest acord de Ple s'establia el compromís de veure a quines 
actuacions s’havien de destinar, de les qual se n'informaria a través de Participació 
Ciutadana, per a que la gent de Cala Rajada els pogués donar el vistiplau. El Sr Fuster es 
queixa que som en el mes de setembre i no s'hea tingut cap notícia al respecte. Dubta molt 
que amb els mesos que falten es pugui arribar a un consens sobre quines actuacions s’han 
de fer a Cala Rajada i, sobretot, no queda temps per a gastar aquests 450.000 € enguany a 
Cala Rajada, tot i que estaven pressupostats per a executar-se dins el 2014. Fa una crítica a 
l’equip de govern dient que està molt bé anunciar que s’està eixugant el deute, però clar, si 
no s’executa el pressupost és normal que s’eixugui el deute. Voldria que s’expliqués si es 
pensa fer res enguany a Cala Rajada. 
 
El Sr. Batle contesta que en principi, al mes de setembre, a través de les juntes de portaveus 
s'ha de veure D'aquests 400.000 € que quedaran què es pot executar enguany. 
 
El Sr. Fuster afegeix que agrairia que se'ls convoqués aviat sobre aquest tema i afirma que 
tant en aquest punt com en el següent s’abstindran.  
 
No hi ha més intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 
 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000167 
 

Llibre Actes Plenaris 167 

 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA MODIFICACIÓ PRESSUPOST CRÈDIT EXTRAORDINARI, 
S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-
ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de membres del Consistori i són DISSET els 
assistents. 
 
 
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 42/2014: CRÈDIT EXTRAORDINARI: ADQUISICIÓ MOBILIARI OFICINA. 
 
El Batle llegeix la següent proposta: 
 
diversos responsables dels departaments municipals han informat de l´estat de 
deteriorament que actualment pateixen certs elements del mobiliari utilitzat a les oficines 
municipals. 
 
- Atès que alguns d´aquests elements afecten a les necessitats i drets prevists a la Llei 
31/1995, de prevenció de riscs laborals. 
- Atès que la despesa per adquirir nou mobiliari d´oficines no estava prevista als 
pressuposts municipals 2014. 
 
Es proposa donar de baixa crèdits per un import de 4.000€ de l´aplicació pressupostària 155 
63705 “Embelliment centre Cala Rajada”, i crear una aplicació pressupostària d´inversió a 
l´àrea de despesa 920, que prevegi la despesa a dalt esmentada. 
 
Capdepera, 27 d´agost de 2014 
El Batle 
 
Sgt: Rafel Fernández Mallol 
 
No hi ha intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ EL CRÈDIT EXTRAORDINARI: ADQUISICIÓ MOBILIARI 
OFICINA, S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 
2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de membres del Consistori i són DISSET 
els assistents. 
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V.- EXP. NÚM. 125AG/2014: CALENDARI LABORAL 2015.  
 
El batle manifesta que després de passar per comissió d’Hisenda i Assumptes Plenaris la 
proposta de dies festius corresponents a 2015, s'estableixen dia 16 DE JULIOL El Carme i dia 
24 D’AGOST Sant Bartomeu.  
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER UNANIMITAT (10 PSOE- 
UCAP – ES GRUP, 5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i són DISSET els assistents. 
 
 
 
VI.- EXP. NÚM. 142AG/14: PROPOSTA GRUPS MUNICIPALS PSM-ENTESA I PSOE: 
DECLARACIÓ DE CAPDEPERA COM A MUNICIPI ANTITAURÍ. 
 
El Sr. Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, que al mateix temps la 
cedeix a la Sra. Antònia Ballester. 
 
Els grups municipals del PSM-Entesa i PSOE a l’Ajuntament de Capdepera sotmeten a la 
consideració del PLE la següent: 
 

Moció per a la declaració de Capdepera com a municipi antitaurí 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
 Atès que Capdepera és un municipi sensible envers els animals i el tracte que han de 
rebre i que aquest tipus d'espectacle ens omple de vergonya i d'indignació, en tant que és 
manifestament contrari a la tendència evolutiva que estan demostrant la resta de països 
civilitzats del món.  
 Atès que és una voluntat manifesta d'aquest Consistori fomentar els valors del 
respecte a la natura i als éssers vius, la cura del medi ambient en totes les seves vessants, 
l'educació basada en el respecte, la convivència i representativitat en la societat, i que 
aquests espectacles no estan en consonància amb els esmentats valors i contribueixen a 
fomentar una educació contrària al respecte a la vida en totes les seves formes i expressions, 
fomentant la cosificació dels animals.  
 Atès que més de 50 municipis de l'Estat ja s'han declarat favorables als drets dels 
animals. I del reconeixement en considerar als animals com a organismes dotats de 
sensibilitat psíquica, a més de física.  
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Per tot això, proposam al plenari de l’Ajuntament de Capdepera l’adopció dels següents: 
 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Declarar Capdepera municipi amic dels animals i respectuosa amb els seus 
drets.  
 
 Segon.-  Declarar Capdepera municipi antitaurí, contrari a la pràctica de les curses de 
toros i a l'exercici de qualsevol violència innecessària envers els animals.  
 
 Tercer.- Manifestar la nostra voluntat que no se celebrin curses de toros ni altres 
espectacles on es produeixi la mort o s'infligeixi estrès psicofísic a un animal en cap plaça de 
toros de les Illes Balears, així com que aquests espais es converteixin en equipaments públics 
o tinguin altres finalitats, en consonància als acords d'aquesta moció.  
 
 Quart.- Sol·licitar al Parlament de les Illes Balears la redacció d'una nova Llei 
autonòmica de Protecció Animal que reguli la protecció integral dels animals tant domèstics 
com salvatges i que prohibeixi la tauromàquia en totes les seves formes, així com qualsevol 
espectacle que produeixi patiment a un animal. 
 
 Cinquè.- En cas d'esdevenir aprovada, fer arribar aquesta moció al Parlament de les 
Illes Balears, al Govern de les Illes Balears, al Consell de Mallorca, Federació d'Entitats Locals 
de les Illes Balears i a les entitats que treballen pel benestar animal de les Illes Balears 
  
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, al Batle cedeix la paraula al membre del PP,  Sr. 
Joan Ferrer, que diu que no està d’acord amb el segon punt, atès que els cavalls de galeres, 
els canaris engabiats, els porcs quan les duen a matar, etc, pateixen ansietat, por, patiment. 
 
El Sr. Pere Fuster, portaveu del PSM-ENTESA, diu que aquesta moció és una declaració de 
cara al futur. Quant al segon punt es cert que hi ha animals als que sels crea un estres com 
als porcs quan les duen a matar, proposa rectificar aquest punt que ara diu: 
   
Segon.-  Declarar Capdepera municipi antitaurí, contrari a la pràctica de les curses de toros i 
a l'exercici de qualsevol violència innecessària envers els animals que els pugui causar estats 
d’ansietat, por, maltractament, patiment o qualsevol dany físic o psicològic. 
  
I hauria de dir: 
Segon.-  Declarar Capdepera municipi antitaurí, contrari a la pràctica de les curses de toros i 
a l'exercici de qualsevol violència innecessària envers els animals. 
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El Sr. Batle està d’acord a rectificar el segon punt. 
 
El Sr. Joan Ferrer diu que en principi el seu vot era en contra i ara, després d’aquesta 
rectificació, s’abstindran. 
 
No hi ha mes intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA DELS GRUPS M UNICIPALS 
PSM-ENTESA I PSOE: DECLARACIÓ DE CAPDEPERA COM A MU NICIPI 
ANTITAURÍ, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (5 PSOE, 2 P SM-ENTESA, 1 
UCAP, 1 ES GRUP) I 8 ABSTENCIONS (5 PP, 3 UCAP), ja  que és DISSET el 
nombre legal de membres del Consistori i són DISSET  els assistents. 

 
 
VII.- DONAR COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DEL MINISTERI D'HISENDA I ADMINISTRACIONS 
PÚBLIQUES DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA D’AJUST. 
 
El Batle comenta que es va fer una sol·licitud de modificació del pla d’ajust al Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques i a continuació dóna compte de la resposta rebuda a 
dita sol·licitud per part de la Secretaría de Estado de Admnistraciones Públicas, Secretaría 
General de Coordinación Autonòmica y Local: 
  “... Tras analizar la información contenida en el plan de ajuste remitido per esa 
Entidad Local, esta Secretaría General lo valora FAVORABLEMENTE. 
 En consecuencia, esa entidad local podrá modificar las condiciones financieras de la 
operación u operaciones de préstamo a largo plazo formalizadas en aplicación del Real 
Drecreto-Ley 4/2012, en los términos que ha solicitado. 
 Cuanto antecede sin perjuicio del cumplimiento que debe dar y al que se ha 
comprometido en relación con las condiciones generales contenidas en los mencionados 
Acuerdo y Orden”. 
 

Els membres del Ple ES DONEN PER ASSABENTATS DE LA RESOLUCIÓ DEL MINISTERI 
D'HISENDA I ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA D’AJUST. 
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VIII.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE LA INTERVENCIÓ MUNICIPAL SOBRE EL 
COMPLIMENT DEL PLA D’AJUST DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA.   
 
El Sr. Batle dona la paraula al Sr. Mateu Melis per donar compte de cel compliment de pla 
d’ajust de l’Ajuntament de Capdepera. 
 
Informe de la Intervención Municipal sobre el cumplimiento del Plan de Ajuste del 
Ayuntamiento de Capdepera. 
 
En virtud de lo establecido en el artículo 10 del RD-ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se 
crea el Fondo para la financiación de los pagos a proveedores y en el artículo 4.1 b) de la 
Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de 
suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad 
Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, se emite el siguiente, 
 

INFORME 
PRIMERO,. Son de aplicación las disposiciones contenidas en los siguientes preceptos: 

4. Artículo 135 de la Constitución Española. 
5. Artículo 10 del RD – ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se crea el Fondo para la 

financiación de los pagos a proveedores. 
6. Artículo 10 de la Orden HAP/ 2015/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan 

las obligaciones de suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 
27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y sostenibilidad Financiera. 

7. Disposición Adicional Primera de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 
Estabilidad Presupuestaria y sostenibilidad Financiera – LOEPYSF. 

 
SEGUNDO.- Según lo establecido en el artículo 10.1 de la Orden HAP/2015/2012, de 1 de 
octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de suministro de información previstas en 
la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y sostenibilidad 
Financiera, la Administración que cuente con un plan de ajuste acordado con el Ministerio 
de Hacienda y Administraciones Públicas, durante su vigencia, deberá remitir al mencionado 
Ministerio antes del día 15 de cada mes, en el caso de la Comunidad Autónoma, y antes del 
día 15 del primer mes de cada trimestre en el caso de la Corporación Local, información 
sobre, al menos, los siguientes extremos: 
 

a) Avales públicos recibidos y operaciones o líneas de crédito contratadas: No se han 
dado operaciones en materia de avales públicos, ni se han contratado nuevas 
operaciones de crédito. 

 
Cabe destacar que a la vista del remanente líquido de tesorería positivo que se 

observa en la liquidación del ejercicio 2013, se procederá a la amortización anticipada de 
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préstamos de acuerdo con la disponibilidad de liquidez que indique la tesorería de la 
Corporación. 

 
b) Deuda comercial contraída clasificada por su antigüedad y su vencimiento:  

Durante el ejercicio 2013 y 2014 se han adoptado una serie de medidas que han 
permitido acortar notablemente el período medio de pago a proveedores, llevándose a 
cabo la mayoría de los pagos dentro de los plazos legalmente establecidos. 

 
No obstante, durante la transmisión de los datos de seguimiento del plan de ajuste, 

se han detectado importantes saldos pendientes de pago correspondientes a ejercicios 
cerrados, que casi con toda seguridad se trata de errores o duplicidades en la 
contabilidad, que distorsionan los datos obtenidos. 

 
Sobre dichos saldos, no consta a esta intervención reclamación alguna, y se 

procederá lo antes posible a la depuración de dichos saldos y a la rectificación de la 
contabilidad en su caso. 

 
c) Análisis de las desviaciones producidas en el calendario de ejecución o en las 

medidas del plan de ajuste. 
 
Actualmente se están cumpliendo en gran medida las previsiones del plan de ajuste, 

se observa que la ejecución del presupuesto, presenta un ritmo de gasto por debajo de 
previsiones, si bien es durante el segundo semestre del ejercicio donde se concentran 
mayor parte de los gastos presupuestados. 

 
El remanente líquido de tesorería queda muy por encima de las previsiones del plan 

de ajuste, el plazo de pago a proveedores debe ser analizado por los motivos antes 
expuestos y el nivel de endeudamiento se hq reducido por encima de las previsiones, si 
bien durante el segundo semestre se deberá proceder a la amortización anticipada de 
acuerdo con la capacidad de financiación y el RLTGG que refleja la liquidación del 
ejercicio 2013. 

 
Respecto a las previsiones de ingresos y gastos, cabe destacar que el presupuesto 

2014, igual que el ejercicio 2013, prevé una serie de gastos correspondientes a las 
dotaciones de servicios de las urbanizaciones del municipio, que se han de financiar con 
cuotas de urbanización. 

 
Estos gastos y sus correlativos ingresos no constan en el plan de ajuste al que está 

sometida la Corporación, si bien en el acuerdo plenario se ha acordado su inclusión en el 
marco de las medidas de flexibilización de las condiciones financieras de los préstamos 
afectos al plan de ajuste, se condiciona la ejecución de las obras a la efectiva recaudación 
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de los ingresos que las han de financiar, de forma anticipada, de esta forma, y 
cumpliendo los condicionantes antes citados, no se pondría en riesgo el cumplimiento de 
la estabilidad presupuestaria. 

 
TERCERO.- Según lo establecido en el artículo 10.3 de la Orden HAP/2015/2012, de 1 de 
octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de suministro de información previstas en 
la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y sostenibilidad 
Financiera, las Corporaciones Locales deberán remitir al Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas antes del día 15 de enero de cada año o antes del día 15 del 
primer mes de cada trimestre, si se trata de Corporaciones Locales incluidas en el ámbito 
subjetivo de los artículos 111 y 135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las 
Haciendas Locales, el informe sobre la ejecución del plan de ajuste, con el siguiente 
contenido: 
 
 Destaca en materia de contención del gasto, la importante reducción del capitulo 2, 
que ha permitido superar ampliamente las previsiones del plan de ajuste, se debe 
fundamentalmente a un minucioso control del gasto corriente acompañado del reajuste a la 
baja de determinados contratos, se observa una continuidad en dichas políticas, el capitulo 6 
tiene una ejecución todavía muy baja, tanto las obras financiadas con cuotas de urbanización 
(no iniciadas) como por el resto, este hecho debido en gran medida a las limitaciones de la 
temporada turística, genera un incremento del remanente de tesorería y una baja ejecución 
del presupuesto de gastos. 
 
 En materia de ingresos, se ha de destacar que durante el segundo semestre 2014, ya 
se ha procedido a la contabilización de diversos ingresos tanto presupuestarios como no 
presupuestarios, que permiten, hasta la fecha, dar cumplimiento a los objetivos del plan de 
ajuste y a los preceptos contenidos en la LO 2/2012 de estabilidad presupuestaria y 
sostenibilidad financiera. 
 
CUARTO.- De acuerdo con el artículo 10 del Real Decreto-ley 7/2012, de 9 de marzo, por el 
que se crea el Fondo para la financiación de los pagos a proveedores, del presente informe 
debe darse cuenta al Pleno de la Corporación. 
 
En Capdepera a 10 de julio de 2014. 
El Interventor. 
 
David Martínez Sánchez de Rojas. 
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Els membres del Ple ES DONEN PER ASSABENTATS DE L’INFORME DE LA 
INTERVENCIÓ MUNICIPAL SOBRE EL COMPLIMENT DEL PLA D’AJUST DE L’AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA.   
 
 
IX.- EXP. INTER NÚM. 43/2014: MODIFICACIÓ BASES EXECUCIÓ PRESSUPOST 2014. 
 
VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA PERQUÈ NO HI HA DICTAMEN. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA URGÈNCIA, S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-) i 7 ABSTENCIONS (5 PP i 2 PSM-ENTESA), ja que és DESSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són DESSET. 

El Batle llegeix la següent proposta: 
 

ROPOSTA DE BATLIA 

Atès que el RDL 8/2014, d´aprovació de mesures urgents per al creixement, la competitivitat i l´eficiència 
permet a les Corporacions locals acudir al mecanisme de renegociació del deute amb entitats financeres. 

Vist que actualment l´Ajuntament de Capdepera té un important volum de deute amb 
entitats financeres, destacant el que es va signar al marc del RDL 4/2012, per ser els que 
tenen les condicions mes desfavorables per a l´Ajuntament. 

Vist que l´esmentat mecanisme permet la renegociació de l´esmentat deute. 

Vist que dites operacions no estaven previstes als pressuposts municipals per a                      
l´exercici 2014, i que es fa necessari agilitar al màxim la concertació d´aquestes noves 
operacions que vendran a substituir les més oneroses,  vinculades al vigent pla d´ajust 
municipal. 

PROPOS:  

Que el plenari de l´Ajuntament aprovi la modificació de les vigents bases d´execució, la base 
36 del qual quedaria com segueix literalment:  

 
““Base 36. Endeutament 
 
1. Per al present l'exercici pressupostari s'autoritza la formalització d'operacions de crèdit 
que vendran a substituir les concertades al marc del RDL 4/2012, tot d´acord amb l´establert 
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al RDL 8/2014, segons el qual el muntant màxim del conjunt de les noves operacions no 
podrà excedir els 4.560.721,60€. Les operacions que poden ser objecte de renegociació son 
les següents:  

 

B. SANTANDER 628.051,02 

LA CAIXA  626.603,77 

BANKIA  626.082,39 

BBVA  2.140.034,05 

BMN  539.950,37 
 
2. El tipus d’interès, condicions, termini d’amortització i altres característiques de les 
operacions de crèdit a concertar es detallaran a l’expedient que aprovarà el Ple. Es podrà 
concertar l’endeutament previst en diverses operacions al llarg de l’any i adjudicar-ho entre 
més d’una de les ofertes presentades, sempre que allò sigui el més favorable als interessos 
de l´Ajuntament de Capdepera. 

 

Els aspectes a tenir en compte a l´hora de valorar l’operació o operacions de crèdit a 
concertar seran entre d´altres les següents: 

- Pla d’amortització. 
- Comissió d’obertura, estudi i d’altres. 
- Percentatge a aplicar sobre l’Euribor. 
- Interessos de demora. 
- Penalització per amortització anticipada. 
- Altres ofertes de millora. 

 
3. El tipus d'interès, condicions, termini d'amortització i altres característiques de les 
operacions de crèdit a concertar es detallaran a l'expedient que aprovarà el Ple, d'acord amb 
les condicions previstes al RDL 8/2014. 
 

4. Els préstecs es formalitzaran mitjançant un document administratiu signat per 
l'Alcalde i sota la fe del Secretari. Si l'entitat prestamista exigeix escriptura pública o la 
intervenció del corredor de comerç l'Alcalde queda facultat per a autoritzar els corresponents 
documents en nom de la Corporació i en tot cas per acceptar les clàusules i compromisos que 
es demanin i afectar els ingressos que s'exigeixin com a garantia. 
 
5. Quan hi hagi pendents de disposició préstecs concertats per l’Ajuntament i que no hagin 
de finançar les inversions per a les quals havien estat sol·licitats, bé perquè aquestes s’han 
anul·lat o perquè s’han produït baixes a les seves adjudicacions o liquidacions, el batle 
quedarà autoritzat per aprovar per decret la utilització d’aquestes quantitats per al  
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finançament de qualssevol altres inversions aprovades que estiguin mancades de 
finançament o tinguin un finançament insuficient. 
 
6. La contractació i la realització de les despeses que s’hagin de finançar amb fons provenint 
d’operacions de crèdit no es podran acordar fins que no s’acrediti la concessió del crèdit 
corresponent. 
 
7. El registre, seguiment i control comptable de les operacions d’endeutament s’ajustarà al 
que disposa la secció 2a. de la IC.” 
 
No obstant l´exposat, el Ple decidirà el que estimi més oportú per als interessos municipals. 

Capdepera, 2 de setembre de 2014 

El Batle 

Sgt. Rafel Fernández Mallol 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, al Batle cedeix la paraula al membre del PP, el Sr. 
Joan Ferrer, que diu que vist que el Banc Central Europeu ha establert el tipus d’interès al 05 
per cent, el interessos aniran a la baixa, sobretot per a exercicis vinents. Per tant, hi votaran 
a favor. 
 
En segon lloc, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster. 
Manifesta que hi votaran a favor, donat que una rebaixa a les despeses de les finances de 
l’Ajuntament sols pot repercutir beneficiosament per als ciutadans, sobretot en futurs 
exercicis. Malgrat això fa patent la seva oposició a l’operació d’on surt tot això, que és un pla 
(de pagament a proveïdors que està molt bé) per part del Govern Central de salvament dels 
bancs, creant una situació de penúria als Ajuntaments -inclòs aquest-, donat que s’han hagut 
de pagar interessos molt superiors als que els mateixos bancs han de pagar al Banc Central 
Europeu quan sol·liciten doblers.  
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA, S’APROVA PER UNANIMITAT (10 PSOE- 
UCAP – ES GRUP, 5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i són DISSET els assistents. 
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X.- EXP. 141AG/2014: RENÚNCIA CÀRREC REGIDOR SR. JOAN FERRER FLAQUER. 
 
El Batle comunica la renúncia expressa presentada el dia 22 d’agost amb Registre d’Entrada 
número 4728, pel Sr. Joan Ferrer Flaquer al càrrec de regidor per raons personals.   
 
El Batle llegeix la següent proposta:  
 
PROPOSTA ACORD: 
 
PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidor de l'Ajuntament que 
realitza el Sr. Joan Ferrer Flaquer. 
 
SEGON. Comunicar aquest Acord a la Junta Electoral Central perquè remeti les credencials 
de la Sra. Ángeles Espinosa Terrasa, següent a la llista, dels que van concórrer a les últimes 
eleccions municipals, perquè pugui prendre possessió del seu càrrec. 
 
Capdepera 2 de setembre de 2014 
 
El Batle 
 
Rafel Fernández Mallol 
 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, al Batle cedeix la paraula al membre del PP, el Sr. 
Joan Ferrer. 

Ferrer manifesta que, efectivament, com indica el seu escrit de renúncia, he dedicat els 
darrers 19 anys de la seva vida a la política local amb total dedicació i vocació de servei, 
sense mirar en cap moment les hores que ha dedicat a aquesta fantàstica labor i de la qual se 
sent plenament orgullós i satisfet per la tasca duta endavant. 

S’ha celebrat l’últim ple ordinari per a ell, és el darrer després de 19 anys de regidor; 
alternant govern i oposició. Ara bé, dels que està més satisfet és dels anys de govern i, molt 
principalment, de la legislatura 2003 a 2007, en la qual va esser Batle del seu poble. En 
aquella legislatura es dugueren endavant grapat de projectes i altres que s'acabaren a la 
següent legislatura, els quals de certa manera han canviat un poc el nostre municipi, dotant-
lo de certes infraestructures que l’han modernitzat. Vol dir que en el transcurs dels 19 anys 
ha tingut la sort de poder participar activament en un projecte de municipi modern. 

Això no vol dir que hagi estat un tasca perfecta, evidentment que no, però sí que amb errors i 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000178 
 

Llibre Actes Plenaris 178 

encerts ha treballat intensament per a que avui Capdepera sigui un municipi millor. Ara bé, hi 
ha molta feina que fer, hi ha un futur incert en el qual el nostre municipi necessita unes 
infraestructures turístiques urgents. S’ha de crear ja de manera urgent un Pla d’Estratègia 
Turístic, i aquest ha de ser consensuat amb tots els partits i amb el sector turístic, 
principalment l'hoteler, que en aquest moment és l’únic amb una associació potent i 
consolidada. 

Quan una persona encapçala un grup rep les felicitacions pels èxits i les garrotades pels 
fracassos. En ocasions, la majoria d’elles, amb una clara tendència a personalitzar. 
 
En el seu cas, ha de reconèixer que els èxits sempre han estat conseqüència d’un treball de 
grup, del qual formaven part moltes persones (de dins i de fora del grup municipal, de dins i 
de fora de l’ajuntament), i en ocasions s'ha emportat els mèrits quasibé en exclusiva de 
forma totalment immerescuda i desmereixedora de la feina que feien els seus companys. Pel 
que fa a les garrotades..., bé, ha de dir que mai li han fet por i que sempre ha estat disposat 
a parar l’esquena. Sempre ha tingut clar que per transformar les coses, per canviar 
dinàmiques i rutines, per defensar el que és de tots, cal fer sacrificis i suportar crítiques, i 
sempre ha estat predisposat a encaixar-les. Hi ha una frase que va dir en Abraham Lincoln 
que sempre ha tingut molt present en la seva vida “NO LI TENGUIS POR AL FRACÀS, QUE NO 
ET FARA MÉS DÈBIL, SINÓ MÉS FORT”. Aquesta frase ha estat una constant sempre en el seu 
treball, tant polític com personal. 
 
En aquest moment es recorda de molta gent. Vol recordar moltes persones i no  voldria 
oblidar ningú.  

És per això que vol agrair en primer lloc a tots els ciutadans de Capdepera, Cala Rajada, 
Canyamel, Font de sa Cala i de tot el municipi l’oportunitat que li han donat de poder 
treballar per a tots ells.  

En segon lloc, als que han confiat en l’opció política a la qual ha representat fins a dia d’avui. 
També a tots els que han vingut a aportar les seves idees, els seus suggeriments, les seves 
inquietuds, les seves necessitats. Tots són en essència els que han fet possible aquest 
projecte i als que espera no haver decebut. 

També vol agrair als seus companys de grup, als actuals i als de les seves candidatures 
anteriors, el seu recolzament, el seu treball i la seva implicació en aquest camí que han fet 
junts i que ha de continuar amb tanta o més força, independentment de les persones que hi 
hagi al capdavant. Però espera que tots entenguin que vulgui focalitzar el seu agraïment 
principalment als regidors i regidores actuals, que encara després d'una moció de censura als 
30 dies de govern, en cap moment s’han enfonsat i han seguit treballant pel nostre municipi 
amb la mateixa il·lusió, i ha tingut el privilegi de compartir les tasques de govern, encara que 
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fos només un poc més d’un més; ara bé, per a mi fou suficient per veure la seva capacitat de 
treball i la seva il·lusió fins al darrer dia. 

A totes las persones que l'introduïren en la política, ja que ell personalment mai havia pensat 
en aquesta comesa. Als membres de la Junta Local que l'obligaren a formar part de la 
candidatura de l'any 1995, ja que a partir d’aquell moment la seva vida féu un canvi.  

Vol igualment agrair als regidors i regidores dels altres partits el fet d’haver pogut compartir 
amb ells aquesta digna tasca que és la política local. Si en alguna ocasió ha estat 
insuportable, que sàpiguen que ha estat perquè considera que ha de ser tan exigent amb els 
altres com ho és amb ell mateix. Demana disculpes si en alguna ocasió no ha estat a l’alçada, 
però sempre ha procurat exercir les seves responsabilitats amb honradesa, transparència i 
dedicació. També vol demanar disculpes a tots aquells veïns i veïnes a qui no ha pogut 
complaure, però vol que sàpiguen que en tot moment l’ha mogut el servei al bé comú, a 
l’interès general, des de les seves conviccions, i que no li queda cap mena de ressentiment 
amb ningú.  

Per descomptat, avui també se’n recorda de la seva dona i dels seus fills, que han patit en 
primera persona les seves satisfaccions i les seves penúries, als qui mai va fer cas quan 
l’aconsellaven –insistentment- que no es fiqués en política, i a més a més han patit les seves 
absències. Tots ells l’han recolzat sempre de forma incondicional en la meva ferma voluntat 
de treballar pel poble. 

Gràcies, doncs, a tothom per formar part d’aquesta experiència inoblidable. 

 
En segon lloc, el Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, el 
qual expressa que malgrat les desavinences polítiques i diferències ideològiques vol reiterar 
el seu agraïment per la seva dedicació al poble durant tots aquets anys. Vol agrair també que 
hagi vingut a explicar al poble de Capdepera els motius pels quals deixa el càrrec i li desitja 
sort per al futur. 
 
El Batle cedeix la paraula al portaveu del GRUP, el Sr. Mateu Melis, el qual diu que vol 
destacar la figura de Joan Ferrer en la història de la política municipal d’aquest poble. Pensa 
que ha deixat una petjada forta, una gran empremta en la vida pública municipal. Tant quan 
ha estat al govern com quan ha estat a l’oposició no ha deixat indiferent ningú. Ha estat una 
personal valenta, entregada defensant per damunt de tot les seves idees i sabent diferenciar 
les dues vesant de vida pública i privada. I ja en l’aspecte personal vol dir que ha estat un 
plaer i un privilegi governar amb ell; han compartit una legislatura i mitja a l’oposició, i ara 
que són a distints costats de la taula sempre s’ha sentit respectat pel seu tarannà. Li desitja 
molta sort i molt d’encert a la seva futura tasca envers el municipi.  
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El Batle cedeix la paraula al portaveu d’UCAP, el Sr. Albert Llull. Aquest desitja al Sr. Ferrer 
tota la sort del món en el seu futur.  
 
I el Batle es dirigeix al Sr. Ferrer agraint-li la seva dedicació al poble durant 19 anys, amb tots 
els seus encerts i crítiques. No es pot fer bé per a tothom, creu que és molt d'agrair la seva 
tasca, tant com a Batle com com a cap de l’oposició. I referint-se a aquesta legislatura, el 
considera el Cap de l’oposició. Vol agrair també la seva ajuda durant aquesta legislatura per 
salvar l’estat de caos tecnicoeconòmic de Capdepera i només vol desitjar-li tant d’èxit al seu 
nou camí com el que ha tengut a l’Ajuntament de Capdepera. 
 
El Sr. Ferrer agraeix  totes les intervencions. 
 
Es fa un recés de 5 minuts. 
 
 

XI.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
Es donen per assabentats dels decrets 482 al 514 del llibre de 2013 - 2014. 
 
 
 
Abans del torn de precs i preguntes el Batle cedeix la paraula a la Sra. Mª Pilar Garcia. 
 
La Sra. Garcia expresa el següent:  
“Des del Partit Popular de Capdepera volem donar les gràcies a Joan Ferrer (Joan Prebe) pels 
20 anys de dedicació incansable de treball per al municipi de Capdepera. 
 
Per la incondicional ajuda de molts de la junta que li van donar suport en les seves 
campnayes, tant de partit com a nivell local. 
 
Persona incansable, lluitadora, que quan va assumir l’alcaldia de l’Ajuntament va aconseguir 
ser un dels alcaldes que, estant en minoria, va ser capaç de portar i executar projectes 
importants, com la Residència de sa Font de sa Cala, noves millores d’adequació al 
poliesportiu, l’escoleta, ampliació dels col·legis públics, parcs públics, millores 
mediambientals, posada en marxa de diferents associacions municipals, etc. 
 
Des de la Junta Local del PP de Capdepera agraïm a tots els habitants del nostre municipi la 
confiança dipositada en Joan Ferrer i el seu equip, durant les últimes tres legislatures, 
aconseguint que fos la llista més votada a les eleccions locals. 
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La Junta Local agraeix a Joan la dedicació que ha tingut en l’administració del Consistori, tant 
quan governava com quan estant a l’oposició, preocupant-se d’estar al dia en totes les 
qüestions referents al municipi, informant-se i buscant sempre la solució més adequada per 
als habitants d’aquest poble. Igualment, li estam agraïts per ser tan bon polític, bon 
company, amb un comportament ètic en els moments difícils en què estam immersos en 
aquests temps. 
 
Li desitjam en el seu nou camí tot el millor, ja que ens consta que amb la seva tenacitat i 
empenta segur que serà capaç de portar qualsevol projecte a bon terme. Molta sort i tot el 
nostre suport per al que necessiti”. 
 
 
XII.-  PRECS I PREGUNTES 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PP, el Sr. Miquel Riera.  
 
El Sr. Riera en primer lloc demana per les queixes rebudes per les galeres, concretament pels 
animals que no estan controlats i es troben en un estat lamentable. 
 
La Sra. Carme Riera li respon dient que el departament de Medi Ambient fa més d'un mes i 
mig va remetre un informe a la Conselleria de Medi Ambient i ara esperen la resposta. 
 
En segon lloc, el Sr. Riera expressa que hi ha moltes queixes per tancar carrers de Cala 
Rajada per col·locar-hi paradetes de fira durant les festes; considera que no se n’ha avisat 
amb prou antelació i per aquest motiu s’han posat moltes multes i retirat vehicles amb la 
grua, cosa que no ha passat a Capdepera, on canviaven els vehicles de lloc sense sancionar-
los. 
 
El Sr. Batle respon que s’avisa amb 48 hores d’antelació. Si això no es compleix, la persona 
sancionada pot presentar un plec de descàrrec i, evidentment, si els terminis no s’han 
complert, al ciutadà se li retornaran els doblers. 
 
En tercer lloc, el Sr. Riera demana pel mal funcionament del PAC de Capdepera. 
 
El Sr. Batle li respon que es va fer una queixa formal i cedeix la paraula a la Regidora de 
l'àrea, la Sra. Ivon Reanud Mas, que explica que al respecte es va enviar una carta tant a la 
Conselleria de Salut com a l’Ib-Salut que a continuació llegeix: 
 
“Des de l’Ajuntament de Capdepera volem sol·licitar informació sobre els fets ocorreguts al 
PAC de Capdepera diumenge passat, dia 3, i el de dimecres, dia 6 d’agost 2014, en relació 
amb la manca d’assitència mèdica, sol·licitada per la UNOC (Unitat nocturna) de la policia 
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loclal durant aquest torn. En ambdós casos els ferits van haver d’esperar que la UVI arribés al 
municipi amb una espera de més d’una hora. En un d’aquests serveis es tractava d’una 
fractura cranial. 
 
Per altra banda, volem recordar que durant l’estiu el municipi de Capdepera triplica la seva 
població en uns 40.000 habitants. 
 
Mentre restam a l’espera de notícies, rebeu una cordial salutació. 
 
El Batle, 
 
Rafel Fernández Mallol. 
 
Capdepera, 7 d’agost de 2014”. 
 
 
El dia 2 de setembre hem rebut contestació de la Conselleria de Salut de data 27 d’agost de 
2014, amb Registre de Sortida núm. 32239, de data 29 d’agost de 2014, que a continuació 
llegeix la Sra. Renaud: 
 
“Benvolgut senyor, 
 
En data 11 d’agost de 2014 (RGE 22525) vàrem rebre un escrit en el qual ens demanàveu 
informació sobre uns fets acorreguts al PAC  de Capdepera els passats dies 3 i 6 d’agost. 
 
Atesa l’especificitat de la informació sol·licitada, us inform que es va trametre una còpia del 
vostre escrit a la Gerència d’Atenció Primària de Mallorca, perquè aclarís les circumstàncies 
per vostè manifestades i que contactés amb vostès per poder donar resposta a la seva 
petició. 
 
Entenc que en la resposta donada per la Gerència d’Atenció Primària queda palesa la manca 
de voluntat de deixar sense servei sanitari la població de Capdepera i que els motius que ho 
provocaren varen esser sobrevinguts. 
 
Qued a la vostra disposició per tractar qualsevol tema que sigui del vostre interès i us reiter 
la meva voluntat d’aconseguir la millora constant del sistema sanitari públic amb criteris 
d’eficiència, qualitat i transparència. 
 
Atentament, 
 
Martí Sansaloni Oliver 
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Conseller 
 
Palma, 27 d’agost de 2014”. 
 
 
El Batle explica que la queixa va arribar a través d'un informe de la UNOC. Tot d’una es va 
actuar, va sortir a premsa i encara no sabem la resposta. En principi la coordinadora va dir 
que el metge estava indisposat, i estem a l'espera que ens donin cita. 
 
En quart lloc, el Sr. Riera demana a la Regidora Carme Riera com està la denúncia del tema 
dels taxis respecte al seu reglament. 
 
La Sra. Riera contesta que s’ha passat al departament jurídic, perquè fan al·legacions sobre 
un BOIB posterior a l’aprovació del reglament. 
 
En sisè lloc, el Sr. Riera fa al·lusió a una canonada del camí de s’Horta perquè hi ha hagut 
danys a animals i a una casa. Té entès que la Sra. Viejo hi va comparèixer i voldria sabre 
quina és la solució. 
 
La Sra. Monica Viejo respon que efectivament hi va anar, va veure el problema que hi havia, 
es va fer un inventari de les pèrdues que hi havia, juntament amb l’empresa que du a terme 
les obres, i a dia d’avui ja està tot reparat a càrrec de l’empresa.   
 
El Sr. Riera demana quan se solucionarà definitivament aquest tema. 
 
La Sra. Viejo diu que n’ha parlat i el problema és que les canonades són antigues i aguanten 
la pressió d'1 atmosfera; la pressió que impulsa és de 6 atmosferes, però actualment du una 
pressió de 2,5 atm. 
 
El Sr. Batle intervé dient que és un problema de l’empresa pública TRACSA i de tota la 
Conselleria que hi ha darrere; l’import per arreglar tot el tram és d'uns 200.000 € i planteja 
als diferents grups polítics que si volen presentar una proposta per instar el Govern a 
arreglar tot això des de l'Ajuntament no hi ha cap problema. 
 
El Sr. Riera contesta que la part privada hi hauria de participar d’alguna manera, donat que 
és un tema del camp de golf. Si només rega el camp de golf, no s'ha de desviar al Govern el 
que és una despesa privada. 
 
El Sr. Batle diu que és una proposta del PP que arregli aquest tema el Cap de golf Roca Viva. 
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En segon lloc, el Sr. Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere 
Fuster. 
 
El Sr. Fuster vol demanar en relació amb el compliment de partides pressupostaries i, en 
concret, sobre la partida destinada al Camí Vell des Far. 
 
El Batle respon sobre el que s’havia de fer i s’està mirant. Explica que des de l'Ajuntament es 
va decidir posar la meitat del que se suposava que estava pressupostat per fer els dos 
ramals; es va dir que es faria el ramal que està més aprop de la depuradora. El s’està mirant 
esporàdicament fins que s'arribi a veure si s’ha de fer com a prioritari és si aquesta 
modificació del projecte és tal que s’hagi de fer un projecte nou o no. Si s’ha de fer un 
projecte nou, es posarà sobre la taula i si es troba prioritari es farà. De tota manera diu que 
ja va expressar al portaveu del PP que en cap moment la idea de realitzar aquesta inversió 
anava supeditada a fer la inversió per fer-la, sinó que prioritzarien l’estabilitat econòmica i la 
liquidesa de l’Ajuntament de Capdepera. Per tant, no sap si hi haurà temps d'executar-lo a 
finals d’any, donat que s’ha de licitar i el procediment és complicat. 
 
El Sr. Fuster diu que si l’equip de govern considera que és prioritari eixugar deute per a 
l’estabilitat pressupostària, allò que s’hauria d’haver fet era quan s’elaborava el pressupost 
ja dedicar directament aquestes partides de millores de Cala Rajada a eixugar deute. 
 
El Batle respon que la intenció de l'equip de govern no era aquesta. Vistes les possibilitats 
que ha donat l’Estat de començar a renegociar deute, sí es va trobar prioritari rebaixar els 
interessos que paga el poble de Capdepera i, per tant, es va canviar un poc durant el primer 
semestre per eixugar aquest deute. 
 
El Sr. Fuster segueix insistint sobre aquest tema demant si, en definitiva, la partida del camí 
Vell des Far podria ser possible que s’executàs l’any que ve. 
 
El Batle respon que pentura es licitarà ara o s’executarà a final d’any i acabarà a principis de 
2015. 
 
En segon lloc, el Sr. Fuster també vol demanar com està el tema d'unes subvencions per a 
projectes d’embelliment de zones turístiques, potser convocades per la Conselleria de 
Turisme o una entitat pública, en les quals es va incloure el passeig Marítim de Cala Rajada. 
 
El Batle respon que encara no han dit el que han decidit. Va parlar amb el Conseller de 
Turisme i sembla que la primera quinzena de setembre diran a tots els que es van presentar 
quin és el projecte que ha tingut més punts i que s’adjudicaria. 
 
En tercer lloc, Fuster adreça una pregunta i una proposta a la Regidora de Mobilitat. 
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Per una banda, es refereix a un estudi de un carril bici a Cala Rajada que s’estava mirant. Vol 
saber si hi ha hagut algun avanç en aquest aspecte. 
 
Sra. Carme Riera diu que s’ha deixat aturat perquè va sortir una subvenció. La varen estar 
mirant però no era factible per a aquest Ajuntament ara mateix i ja tenen tres empreses 
distintes que presentaran pressuposts per fer aquest projecte. 
 
D'altra banda, el Sr. Fuster vol fer una proposta que pensa que s’hauria de posar en marxa 
per al mercat medieval de l’any que ve, fins i tot per les festes de Sant Bartomeu: facilitar els 
viatges de turistes i de gent del poble fins a Capdepera, atès que es tracta de dues festes en 
què es tanquen moltes places d’aparcament. Pentura no és tan car posar a disposició de 
turistes i veïnats de Cala Rajada i altres zones del municipi un bus que faci viatges fins a 
Capdepera a determinades hores del vespre. I a tal efecte el grup PSM-ENTESA demanarà 
que als pròxims pressuposts s’hi inclogui una partida al respecte. 
 
El Batle expressa que li pareix una bona idea.  
 
En quart lloc, el Sr. Fuster demana si Capdepera Ràdio està emetent. 
 
El Batle expressa que si no hi ha cap problema tècnic hauria de funcionar. 
 
En cinquè lloc, el Sr. Fuster vol demanar un resum de com ha anat a Cala Rajada el 
compliment de les ordenances, quin tipus de control hi ha hagut al respecte. 
 
El Sr. Batle respon que preferiria respondre sobre aquest tema en el proper Ple, en què ja 
s’haurà tancat la temporada, però fent un resultat parcial pot dir que han baixat molt les 
denúncies a la platja més important, que és la de Cala Agulla, gràcies al comportament més 
cívic dels ciutadans que ens visiten. A l’octubre s’entregarà un informe amb els totals -com 
es va fer l’any passat-. I referent a una notícia apareguda a la revista Interviu, referent al 
botellot a Cala Agulla, està basada en una informació sesgada, intencionada cap al nostre 
municipi, perquè va consultar les denúncies posades per aquest motiu i son quasi inexistents 
(en un mes s’han interceptat 5 botelles damunt la platja). Creu que -com el Sr. Fuster diu- 
s’ha d’educar el visitant amb les nostres normes de convivència. Passa a passa i any a any 
estem aconseguint que Cala Rajada no sigui un lloc de “tot val”. 
 
Seguint amb aquest tema, Fuster diu al Batle que el problema és un percentatge determinat 
de turisme que vé en una determinada època de l’any, i és el que ha ajudat a crear una mala 
imatge de Cala Rajada. Del 2012 cap aquí hi ha hagut avanços en el control de l’incivisme, 
però encara n'hii ha molt més del desitjable, i aquest incivisme d’aguns turistes està 
engegant uns altres turistes de suposada més qualitat. 
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El Batle respon que és clar que s'està molt lluny del que desitgem tots nosaltres, però creu 
que el consens entre tots els polítics i tots el agents que participen en aquesta destinació 
turística van per bon camí. Uns trobaran que s’ha de fer d’un dia per l’altre i altres que s’ha 
de fer passa a passa, per no crear un efecte rebuig. Aquesta actitud que tenim tots aquí 
s’hauria d’haver pres fa 10 anys. 
 
En sisè lloc el Sr. Fuster parla d’una festa que es va fer un divendres al bar de l’entrada de 
Cala Agulla, els decibels de la qual eren molt molestos per a altres usuaris de la platja. 
 
El Batle respon que aquesta festa que es va fer al nº 0 de la platja de cala Agulla no és 
concessionària nostra; es van demanar els permisos i els tenien. Per controlar males 
actuacions o mals comportaments es va modificar l’horari de la Policia de Platges. Li 
agradaria saber com uns usuaris de la platja han pogut adquirir un sonometre de 18.000 € 
per saber amb exactitud quins decibels hi havia. 
 
El Sr. Fuster expressa que això moltes vegades pot ser una sensació subjectiva. 
 
El Batle respon que es va mesurar i el resultat va ser negatiu. 
 
El Sr. Fuster demana si l’Ajuntament té un sonometre homologat. 
 
El Sr. Batle respon que la Llei exigeix complir una sèrie d'ítems que aquest sonòmetre no 
mesura perquè té una antiguitat de 10 anys, però sí que és suficient per fer mesuraments si 
hi ha una denúnica. 
 
En setè lloc, el Sr. Fuster volia demanar sobre l’escultura de la plaça de l’Orient, de la qual els 
nins es pengen i hi juguen. No sap si això està permès o si l’escultura s’hauria de protegir. 
 
El Sr. Batle respon que no disposa d'aquesta informació; va lligada a l’exposició que demà 
inaugurem i parlarà amb la tècnica de l’Arxiu a veure si aquesta escultura pot suportar la 
pressió del nostre poble. 
 
En vuitè lloc, el Sr. Fuster s'adreça a la Regidora de Medi Ambient demanant-li que expliqui 
sobre una petició que es va fer per tal de fer netes zones boscoses i no tan boscoses 
d’aquest municipi; ells van proposar que ho organitzés l’Ajuntament, que és qui té els 
mitjans per fer ho. 
 
La Sra. Bel Blanes respon que en va parlar a la comissió i amb COEXA. Es fan dues neteges 
cada any: una a principis d'any i una altra a finals. No saben si la gent que hi volgués venir 
podrà fer l’horari de l’empresa i es podrien organitzar altres actuacions. 
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El Sr. Fuster planteja que es podria obrir la proposta a associacions i particulars que hi 
vulguin anar. Esperarem notícies sobre aquest tema. 
 
En novè lloc, el Sr. Fuster demana a la Regidora d’Educació si pot explicar com es presenta la 
programació de l’escola d’adults per a aquest hivern. 
 
La Sra. Caimari respon que dimecres o dijous ja es repartiran els programes, i afegeix que 
enguany hi ha novetats: una són els cursos de preparació per a les proves lliures d’ESO i dos 
cursos de temps lliure, més els cursos que ja s'oferien els altres anys. 
 
 

Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 21:40 h, de 
la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia quatre de setembre, consta de vint-i-set folis, numerats des del núm. 
2014PLE000162  al  2014PLE000188. 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 12/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
DE DIA 2 D’OCTUBRE DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                     Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    12 
Data de celebració:                       2 d'octubre de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                    21:40 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                
NO HI ASSISTEIXEN: 
Sra. Carme Riera Barrantes 
 
Secretària: Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.   
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 04.09.14. 
 
II.-  EXP. NÚM. 164AG/2014: PRESA DE POSSESSIÓ DE REGIDORA DE LA SRA. ÁNGELES 
ESPINOSA TERRASA. 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 40/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA IBI. 
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 47/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST: TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT. 
 
V.- EXP. NÚM. 112 I 113AG/2014: MODIFICACIÓ PACTE FUNCIONARIS I CONVENI PERSONAL 
LABORAL.  
  
VI.- EXP. NÚM. 154 GMA/13: REVISIÓ TARIFES DE SUBMINISTRAMENT D’AIGUA. 
DISTRIBUCIONS NA TACONERA. 
  
VII.- EXP. NÚM. 59URB/13: MODIFICACIÓ NN.SS DEL VIAL DE COMUNICACIÓ CANYAMEL - 
FONT DE SA CALA. 
 
VIII.- DONAR COMPTE INFORMACIÓ FUNDACIÓ CASTELL DE CAPDEPERA.   
 
IX.- DONAR COMPTE INFORMES INTERVENCIÓ ADVERTIMENTS.   
 
X.- DONAR COMPTE ESCRIT RE NÚM. 5221 DE 19.09.14: PORTAVEU PARTIT POPULAR.  
 
XI.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
XII.-  PRECS I PREGUNTES 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
Abans de començar amb la sessió el Sr. Batle cedeix el torn de paraula al Sr. Pedro Sansó 
Flaquer, que manifesta que el PP vol felicitar els Policies Sr. Alejandro Ragosin Sepúlveda i el 
Sr. Bartolomé Fernández Oliver, per la seva ràpida i efectiva intervenció el passat dilluns 
evitant un suïcidi, impedint que un home es llancés des d'un tercer pis. 
 
El Sr. Batle diu que tots els presents se sumen a la felicitació. 
 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR  
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 
04/09/14, de la qual s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor 
perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles al·legacions, 
si fos el cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són setze, és aprovada 
l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 04/09/14. 
 
 
 
II.-  EXP. NÚM. 164AG/2014: PRESA DE POSSESSIÓ DE REGIDORA DE LA SRA. ÁNGELES 
ESPINOSA TERRASA. 
 
PROPOSTA BATLIA 

 
ANTECEDENTS 
 

L'Ajuntament, per acord del Ple que de la sessió ordinària de data 4 de setembre de 
2014, va acordar prendre coneixement de la renúncia voluntària del Sr. Joan Ferrer Flaquer 
del lloc de regidor a l'Ajuntament per raons personals, en compliment de l'article 9.4 del 
Reial Decret 2586/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals. 
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L'Ajuntament va sol·licitar a la Junta Electoral General que li fossin enviades les 
credencials de la Sra. ÁNGELES ESPINOSA TERRASA, següent en la llista de les eleccions 
municipals de data 22 de maig de 2011. Aquestes credencials van ser rebudes per 
l'Ajuntament el dia 22 de setembre, amb núm. 5241 d'entrada al Registre General de 
l'Ajuntament. 
 

El dia 2 d’octubre de 2014 ha presentat les corresponents declaracions sobre causes 
de possible incompatibilitat i sobre qualsevol activitat que li proporcioni o pugui 
proporcionar ingressos econòmics, juntament amb una declaració dels seus béns 
patrimonials. De conformitat amb les obligacions que estableixen la Llei orgànica 5/1985, de 
19 de juny, del règim electoral general; i la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases 
del règim local. 

 
Per tot això, es proposa al Ple d'aquest Ajuntament, que adopti el següent 

 
ACORD 
 
Acceptar la presa de possessió de la Sra. ÁNGELES ESPINOSA TERRASA del càrrec de regidora 
de l'Ajuntament en substitució del Sr. JOAN FERRER FLAQUER, després que aquest hagi 
manifestat la seva renúncia voluntària. 
 
I per a això, i complint amb el procediment legalment establert, la Sra. Espinosa manifesta el 
següent: 
 
«(Juro o promet) per la meva consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec 
de regidora de l'Ajuntament de Capdepera amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la 
Constitució, com a norma fonamental de l'Estat». 
 
Després de la presa de possessió com a regidora, la Sra. ÁNGELES ESPINOSA TERRASA 
s’incorpora a la Sessió. 
 
A continuació, el Sr. Batle pronuncia unes paraules de benvinguda a la regidora. 
 
 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 40/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA IBI. 
 
El Sr. Batle cedeix la paraula al Regidor d’Hisenda, el Sr. Mateu Melis, que llegeix l’informe 
d’Intervenció: 
La present ordenança regula determinats aspectes de l'Impost de Béns Immobles, que 
entren dins la potestat reglamentària de les entitats locals. Concretament es tracta d'establir 
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el coeficient aplicable per determinar la base liquidable dels béns de naturalesa rústica del 
municipi. 

 
En vista de l'increment que experimenta la base liquidable de l'IBI com a conseqüència de 
l'aplicació escalonada dels increments derivats de l'aplicació de la nova ponència de valors 
cadastrals, és tècnicament possible la modificació dels tipus impositius per tal de minorar la 
pressió fiscal. No obstant això, s'ha de tenir en compte que amb els tipus proposats, s'ha de 
permetre donar compliment a les estipulacions del vigent pla d'ajustament municipal. 
 

S'ha donat trasllat de la proposta de modificació de l'art. 5, que quedaria de redactat de la 
següent forma:  

 
ARTICLE 5 

 
1. De conformitat amb l’article 72 del Real Decret legislatiu 2/2004, el tipus impositiu es fixa: 
 
a) En béns urbans: 
 
Tipus de gravamen a aplicar en béns urbans: 0,66% 
 
Tipus de gravamen a aplicar al 10 per cent dels béns immobles d’ús industrial amb major 
valor cadastral: 0,88%. 
 
Tipus de gravamen a aplicar al 10 per cent dels béns immobles d’ús comercial amb major 
valor cadastral: 0,88%. 
 
Tipus de gravamen a aplicar al 10 per cent dels béns immobles d’ús oci i hosteleria amb 
major valor cadastral: 0,88%. 
 
Tipus de gravamen a aplicar al 10 per cent dels béns immobles d'ús oficines amb major valor 
cadastral: 0,68%. 
 
Tipus de gravamen a aplicar al 10 per cent dels béns immobles d’ús esportiu amb major 
valor cadastral: 0,68%. 
 
b) En béns rústics: 
 
Tipus de gravamen a aplicar en béns rústics: 0,57%. 
 
c) En béns immobles de característiques especials: 
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Tipus de gravamen a aplicar en béns de característiques especials: 0,65%”. 
 
S'informa que amb la modificació proposada es poden complir les previsions establertes al 
vigent pla d'ajustament municipal i, per tant, no es troba inconvenient per aprovar la 
modificació proposada. 
 
El procediment de tramitació de l'ordenança s'ha d'ajustar al que determina l'art. 17 del RDL 
2/2004, que aprova el Text Refós de la Llei d'Hisendes Locals. D'aquesta forma haurà de ser 
sotmès a aprovació inicial del Plenari de la Corporació, a exposició pública al tauler d'edictes 
de l'Ajuntament per un termini mínim de trenta dies, i inserir-ne un anunci al BOIB i a un 
diari de màxima difusió de la Comunitat Autònoma. L'aprovació definitiva es durà a terme 
mitjançant acord del Plenari de la Corporació, i l'ordenança s'entendrà aprovada 
definitivament en cas que no s'hi presentin reclamacions, una vegada hagi finalitzat dit 
termini. 
Una vegada aprovada definitivament, se n'haurà de publicar el text íntegre al Butlletí Oficial 
de les Illes Balears, i entrarà en vigor l'endemà d'haver-se publicat, conforme disposa l'art. 
17 del RDL 2/2004, pel qual s´aprova el Text Refós de la Llei d'Hisendes Locals. 
 
 
Capdepera, 9 de setembre de 2014 
L´interventor 
 
Sgt. David Martínez Sánchez de Rojas 
 
 
Acabada la lectura de l’informe, el Regidor d’Hisenda, el Sr. Mateu Melis, resumint, diu que 
el tipus que estava previst aplicar per enguany s'apujava del 0’7 al 0’73%. El que ha fet 
aquest Ajuntament és davallar del 0’7 al 0’66 %, per minvar l'apujada dels valors cadastrals 
dels béns urbans. A rústica es va aplicar l'apujada sencera per normativa dins l'any passat i el 
que s’ha fet és abaixar-ho del 0’6 al 0’57 %. I tota la resta queda igual. Això suposa una 
apujada d'entre 5 i 20 euros als rebuts de 2015. 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, al Batle cedeix la paraula a la portaveu del PP, la 
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa. Garcia diu que el Partit Popular està d’acord amb l'abaixada 
d’imposts, però aquesta és tan insignificant que els ciutadans no la notaran. Demana que es 
compleixi el pacte d'abaixar l’IBI entre el 0’50 i el 0’60%, que no s’ha complert. Per això 
expressa que el seu vot serà d’abstenció. 
 
El Sr. Melis respon que té raó, que l'Ajuntament va signar aquest pacte, que determinava 
que s’havia d'abaixar el tipus impositiu, s’havia de baixar la contribució. La voluntat de 
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l’equip de govern no era abaixar al 0’65, sinó al 0’63, cosa que permetia no apujar, sinó 
abaixar l’IBI un 1%, però també és cert que no queda més remei que complir el pla d’ajust 
que s’ha flexibilitzat (per exemple, amb un habitatge valorat cadastralment en uns 75.000 
euros, apujaria uns 16 euros). 
 
El Sr. Batle vol afegir que s’han vist en la tessitura de fer una revisió cadastral que no es va 
realitzar durant el mandat del Partit Popular. Es varen comprometre a una apujada del 10% 
anual i el seu compromís era abaixar-ne el tipus; els han abaixat fins al nivell que s’ha pogut 
pel pla d’ajust -previst fins al 2023- i gràcies a l’estalvi que s’ha fet en aquest Ajuntament 
s’ha pogut renegociar. 
 
En segon lloc, el Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere 
Fuster.  
Fuster diu que no s'està emetent el Ple per Capdepera Ràdio i en demana el motiu i prega 
que això se solucioni. 
 
La Regidora de TIC, la Sra. Bel Blanes, comunica que avui no serà possible emetre'l per ràdio 
per un problema d’Internet, però expressa que ella és la primera interessada que el Ple es 
pugui emetre en directe. 
 
Fuster continua inisistint sobre aquest tema. Vol que no es privi els ciutadans d’aquest 
municipi de la possibilitat de saber què passa als Plens Municipals.  
 
Pel que fa al tema de l’IBI, manifesta que el seu grup polític s’abstindrà, així com ja va fer en 
el seu moment quan es va aprovar la nova revisió cadastral i l'apujada. Els agradaria que es 
pogués abaixar més, però ja se sap que això és un pla d’ajust que ve de Madrid, però toca la 
butxaca dels ciutadans.  
 
No hi ha més intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 40/2014: MODIFICACIÓ 
ORDENANÇA IBI, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS 
(5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de membres del Consistori i els 
assistents són SETZE. 
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IV.-  EXP. INTER NÚM. 47/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST: TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT. 
 
El Batle llegeix la següent proposta:  
 
Ateses les noves necessitats que es donen a l’àrea de Festes, i de Biblioteques i Arxius. 
 
Atès que no cobrir dites necessitats pot alterar el correcte funcionament de dits serveis. 
 
Atès que estam dins el darrer trimestre de l’exercici pressupostari i certes despeses ja no es 
podran executar a la seva totalitat. 
 

PROPÒS: 
 
Que fets els tràmits oportuns previs, es modifiqui el pressupost de despeses municipals, 
mitjançant operacions de tranferència de crèdit, incrementant les aplicacions presupostàries 
que corresponguin, amb càrrec a l’aplicació 155 60920 “Camí vell d'es far”. 
 
Són les següents: 
 
 
338 226700 “Festes Populars” +45.000€ 

155 60920 “Camí vell d´es 
far” 

-45.000€ 

338 226094 “Mostra de sa 
llampuga” 

+25.000€ 

155 60920 “Camí vell d´es 
far” 

-25.000€ 

332 622050 “Inversions centre 
Melis Cursach” 

+8.000€ 

155 60920 “Camí vell d´es 
far” 

-8.000€ 

 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del 
PP, la Sra. Maria Pilar Garcia Rosa. Garcia diu que el seu vot a aquesta proposta serà en 
contra, atès que no estan d’acord a modificar els pressuposts per pagar factures per falta de 
previsió i no respectar les factures tancades i consensuades en el seu dia. Hi ha famílies molt 
necessitades a Capdepera i no li pareix just haver de pagar la totalitat del muntatge de la 
festa de la llampuga amb els doblers del poble. És llastimós fer una modificació sobre un  
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projecte d’inversió com és el camí del Far, un corredor verd que uneix Capdepera i Cala 
Rajada. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster. Fuster diu 
que creu que la festa de la llampuga s’ha de mantenir. Però que dels 100.000€ inicials 
pressupostats per a Festes se n'hi hagin d’afegir 45.000€ més, i que per a fer front a aquesta 
falta de previsió s’hagin de deixar fora fer projectes que estaven pressupostats i 
suposadament consensuats..., com el del Camí vell des Far. Voldria saber en què s’han gastat 
aquests 45.000€. 
 
La Regidora de Festes, la Sra. Carmen Corraliza, fa entrega d’un informe de les despeses de 
les Festes, aclarint que el pressupost de 100.000 € és per a tot l’any i no només per a les 
festes d’estiu. 
 
El Batle llegeix l'esmentat document, en què explica les despeses desglossades de Festes: 
Sant Antoni (3.600 €), Carnaval (4.200 €), festa motera (2.500 €); això suma 10.300 €. Llavors 
les despeses de les Festes d’estiu: El Carme (18.820,89 €), Canyamel (4.858,58 €), Sant Roc 
(35.207,69 €) i Sant Bartomeu (68.255,95 €). Totes les factures desglossades i relacionades 
punt per punt. En total la despesa és de 137.443,12 €, les que han quedat sense crèdit, com 
la de l'Atlètic Escolar de Bàsquet o un concert d’Anegats, i despeses relacionades amb 
intendència de les festes, com ambulàncies, vàters i altres. No és el mateix fer la previsió de 
despeses d’un pressupost dins l’any corrent, quan fins ara s'aprovaven en l’any en curs. No 
s’incrementa el pressupost. 
 
No hi ha més intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 47/2014: MODIFICACIÓ 
PRESSUPOST: TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT, S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES 
GRUP) I 7 VOTS EN CONTRA (5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres del Consistori i els assistents són SETZE. 
 
 
El Sr. Mateu Melis Tous surt de la sessió. 
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V.- EXP. NÚM. 112 I 113AG/2014: MODIFICACIÓ PACTE FUNCIONARIS I CONVENI 
PERSONAL LABORAL.  
 
PROPOSTA BATLIA 
 

Vist l’article 11 del capítol III de l’actual Pacte de Funcionaris, sobre la jornada 
laboral, calendari, horaris i descansos. 

 
Vist l’article 10. A) del capitol III de l’actual Conveni del personal laboral, sobre la 

jornada laboral, calendari, horaris i descansos. 
 
Vista l’acta de la sessió de dia 12 de setembre convocada per tractar el tema sobre 

la modificació de la jornada laboral del personal laboral i funcionari. 
  
 Aquesta Batlia proposa: 
 

1.- Modificar la redacció de l’art. 11 del Pacte de funcionaris, que quedaria de la 
següent forma: 

“ARTÍCULO 11º.- La jornada laboral de los funcionarios administrativos del 
Ayuntamiento será el establecido por la administración competente. Es decir, el mismo que 
en el resto de las administraciones públicas y para aquellos casos en que la tengan reducida 
el diferencial horario en caso de que exista. 

 

Como cláusula de salvaguarda, se establece que si la normativa legal modificase la 
jornada laboral de los funcionarios, disminuyéndola o aumentándola en el transcurso 
y vigencia del presente convenio, automáticamente el personal funcionario vería 
disminuida o aumentada su jornada, adaptándola a lo que establezca dicha 
normativa. 
A fin de compatibilizar la conciliación laboral y familiar, se acuerda una jornada flexible en 
virtud de la cual se podrá entrar entre las 07:30 y las 08:30h, siendo la salida entre las 
15’00h y las 16h. En cualquier caso será permanencia obligatoria en el centro laboral entre 
las 08:30 y las 14:00, y el horario de atención, de las 08:30 a las 14:00. 
Como consecuencia de la modificación dictada por la normativa estatal que regula que la 
jornada de trabajo será de 37,5 hrs. a la semana, se pacta que la jornada diaria a lo largo de 
todo el año será continuada de 7 horas y media, de lunes a viernes. 
Anexo I. En cuanto al horario de aquellos departamentos o negociados que por la naturaleza 
de su actividad deba ser distinto, tales como personal de información turística, biblioteca o 
cultura, visitadores familiares, etc., se establece que tendrán el horario especial. Éste será 
negociado con los representantes sindicales y los jefes de sección, dado a las necesidades del 
servicio que prestan, pero en ningún caso podrá excederse de lo estipulado legalmente, y en 
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conjunto deberán realizar las mismas horas que el resto de funcionarios, interpretándose en 
la comisión paritaria dichos horarios.” 

 
2.- Modificar la redacció de l’art. 10.A) del Conveni del personal laboral, que quedaria  

de la següent forma: 
 
“ARTÍCULO 11  
A) El personal laboral de oficina o administrativo tendrá el mismo horario en cuanto 

a distribución que los funcionarios administrativos, en cuanto a coincidir con la 
apertura al público de las dependencias municipales. 

  
 A fin de compatibilizar la conciliación laboral y familiar, se acuerda una jornada flexible 

en virtud de la cual podrá entrarse entre las 07:30 y las 08:30, siendo la salida entre las 
15:00 y las 16:00. En cualquier caso será permanencia obligatoria en el centro laboral 
entre las 08:30 y las 14:00, y el horario de atención de las 08:30 a las 14:00. 

 
Como consecuencia de la modificación dictada por la normativa estatal que regula que 
la jornada de trabajo será de 37,5h. a la semana, se pacta que la jornada diaria a lo 
largo de todo el año será continuada de 7 horas y media, de lunes a viernes, salvo 
excepción de las especificaciones que se señalarán más adelante, como brigada, 
biblioteca, oficina turística, y las que considere el Ayuntamiento que debe ser 
modificada para mejor atención al público.”. 

 
Capdepera,  15  de setembre de 2014 
El Batle, 

 
Sgt.: Rafel Fernández Mallol 
 
 
No hi ha intervencions. 
 
 
Se sotmet a votació. 
 
VOTACIÓ: SOTMESOS A VOTACIÓ ELS EXPEDIENTS NÚM. 112 I 113AG/2014: MODIFICACIÓ 
PACTE FUNCIONARIS I CONVENI PERSONAL LABORAL, S’APROVEN PER 8 VOTS A FAVOR 
(UCAP-PSOE-ES) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal 
de membres del Consistori i els assistents són SETZE. 
 
 
El Sr. Mateu Melis Tous s’incorpora a la sessió. 
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VI.- EXP. NÚM. 154GMA/13: REVISIÓ TARIFES DE SUBMIMISTRAMENT D’AIGUA. 
DISTRUBUCIONS NA TACONERA. 
 
El Sr. Batle cedeix el torn de paraula al Sr. Albert Llull, que explica que es va fer una 
modificació de les tarifes d’aigua, que necessitava ser revisada per l’Enginyer municipal. 
 
ASSUMPTE: Proposta d’aprovació de l’estudi de revisió de tarifes de subministrament 
d’aigua Distribuciones Na Taconera C.B. 
 

1. Antecedents 
  

Vist que es va detectar una incongruència en el model de tarifes progressives pel consum 
d’aigua al terme municipal de Capdepera, aprovat per acord de Ple de 3 de juny de 2008  i 
es va modificar la fórmula per al càlcul de la quota consum a la sessió celebrada el dia 2 de 
març de 2012. 
 
Vist que es va comunicar a l’interessat segons registre de sortida 5299, de 28/9/12, la 
necessitat d’ajustar les seves tarifes al nou model aprovat. 
 
Vist que l’interessat segons registre d’entrada 8245, de 4/12/13, ha presentat l’estudi de 
revisió de tarifes basat en el model rectificat per l’Ajuntament. 
 
Vist que els informes tècnics i d’intervenció municipal són favorables. 
 
 

2. Proposta 
 

Primer. Es proposa aprovar les tarifes següents de Distribuciones Na Taconera, C.B.:  
 
 
CUOTA DE SERVICIO 
 
 

USOS CUOTA (€/mes) 

Viviendas, Apt. turísticos 4,724 

Plazas hoteleras 1,890 

Comercios, talleres y locales 14,172 

Bares, cafeterías, restaurantes y discotecas 23,620 

Industrias, obras 18,896 
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Espacios deportivos 23,620 

Empresas con agua en el proceso productivo 42,516 

 
 
CUOTA DE CONSUMO 
 
 

Bloque 
(m3) 

Viviendas, 
Apt. 
Turísticos 

Plazas 
hoteleras 

Comercios, 
talleres, 
locales 

Bares, 
cafeterías, 
restaurantes, 
discotecas 

Industrias, 
obras 

Espacios 
deportivos 

Empresas 
con agua 

Cuota 
(€/m3) 

I 0-10 0-4 0-30 0-50 0-40 0-50 0-90 0,36 

II 10-25 4-10 30-75 50-125 40-100 50-125 90-225 0,54 

III 25-40 10-16 75-120 125-200 100-160 125-200 225-360 1,08 

IV >40 >16 >120 >200 >160 >200 >360 2,16 

 
 

Segon. Remetre l’expedient a la Comissió de Preus de les Illes Balears per a que l'aprovin. 
 
 
Capdepera, 19 de setembre de 2014 

 
Sgt: Bel Blanes Gayá 
La Regidora de Medi Ambient 
 
 
No hi ha intervencions. 
 
 
Se sotmet a votació. 
 

VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT  NÚM. 154GMA/13: REVISIÓ TARIFES DE 
SUBMIMISTRAMENT D’AIGUA DISTRUBUCIONS NA TACONERA, S’APROVA PER 9 VOTS A 
FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el 
nombre legal de membres del Consistori i els assistents són SETZE. 

 
 
VII.- EXP. NÚM. 59URB/13: MODIFICACIÓ NN.SS DEL VIAL DE COMUNICACIÓ CANYAMEL - 
FONT DE SA CALA. 
 
INFORME JURÍDIC SECRETARIA EN RELACIÓ AMB LA MODIFICACIÓ PUNTUAL 2/2013 DE 
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LES NNSS DE CAPDEPERA (VIAL FONT DE SA CALA-CTRA COVES) 
 
Assumpte: Aprovació inicial de la Modificació 2/2013 de les NNSS del TM de Capdepera, en 
relació amb el via de comunicació entre la Font de Sa Cala i la carretera de Ses Coves. 
 
De conformitat amb el que disposa l’article 173.1 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel 
qual s'aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, 
i atesa la providència de batlia de dia 17/09/13, s’emet el següent: 
 
INFORME 

 
Atès l’expedient 59URB/13, de modificació puntual 2/2013 de les NNSS de Capdepera (Vial 
Font de Sa Cala- Ctra Coves). 
 
Atesa la memòria i els plànols d’informació i ordenació redactats per l’arquitecte Mateu 
Carrió Muntaner, amb RE: 5745 de 17/09/13. 
 
Atès el decret de batlia d’inici de l’expedient de modificació puntual de les NNSS 2/2013, de 
17/09/13. 
 
Atès l’informe tècnic de l’arquitecte municipal Salvador Juan, de 26/09/13, s’han d’efectuar 
les següents observacions, atesa la proposta plantejada: 

a) Justificar de forma expressa la reducció de sòl destinat a equipaments que figura a la 
proposta. 

b) Considerar el desplaçament del vial pel llindar perimetral del solar destinat a 
equipaments. 

c) Justificar la propietat de la totalitat dels terrenys afectats pel vial (excepte la parcel·la 
d’equipament municipal). 

 
Atès l’informe jurídic de la TAG de 1/10/13, per continuar amb la tramitació caldrà fer el 
següent: 

a) Sol·licitar a la Comissió de Medi Ambient l’exoneració de l’avaluació ambiental 
estratègica. 

b) Emetre el pertinent informe de sostenibilitat econòmica. 
c) En relació amb la titularitat dels terrenys afectats pel vial, atesa la consulta 

descriptiva i gràfica del cadastre, la finca rústega per on hi ha grafiat el vial és la 
parcel·la 646 del polígon 12 i pertany a S’Heretat S.A. Aquesta mercantil va 
subscriure un conveni amb l’ajuntament (ratificat pel Ple de l’Ajuntament de 
Capdepera, a la sessió extraordinària del 29/09/1987), mitjançant el qual, i entre 
d’altres, es comprometia a l’execució a costa seva de la carretera que uneix 
Canyamel amb Sa Font de Sa Cala, d’acord amb les previsions de les NNSS; a 
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presentar el projecte i a satisfer les despeses de redacció del projecte. No consta la 
cessió dels terrenys necessaris per on discorre el vial. 
Sobre aquest assumpte, cal recordar l’art. 29 del RD Legislatiu 2/2008, de 20 de juny, 

pel qual s’aprova el Text refós de la Llei del sòl, que disposa que l’aprovació dels plans 
d’ordenació implica també la declaració d’utilitat pública de les obres i la necessitat 
d’ocupació dels terrenys amb la finalitat d’expropiació o imposició de servituds. 
 
Atesa la documentació aportada pel tècnic redactor de la proposta de modificació de les 
NNSS, amb RE: 7032, de 22/10/13, consistent en:  

a) Resum executiu, d’acord amb l’art. 11.3 del TRLS 08. 
b) Document en el qual es desenvolupen aspectes relatius a: memòria informativa, 

justificativa i descriptiva; evacuació d’impacte ambiental i estratègica; estudi 
econòmic financer i compliment de l’article 70.ter de la LBRL. 

c) Exposició de les possibles solucions en relació amb el traçat del vial per zona 
d’equipament. 

 
Atès l’informe de l’arquitecte municipal de 14/11/13, en quiè sol·licita un informe per part 
de l’assessor legal de l’ajuntament de Capdepera, per tal que analitzi la documental 
aportada i la seva validesa. 
 
Atès l’informe FAVORABLE CONDICIONAT de la Comissió d’Emergències i Protecció de les 
Illes Balears, RE: 2495, de 29/04/14, en relació amb el risc d’incendi, disposa el següent: 

a) La zona en qüestió es troba confrontada amb una zona amb risc d’incendi forestal 
molt alt. 

b) S’ha d’incloure una referència sobre l’exigència de redactar i implantar plans 
d’autoprotecció d’incendis forestals, donat que està confrontada amb zones de risc. 

 
Atès l’informe FAVORABLE CONDICIONAT de l’Agència Estatal de Seguretat Aèria, amb RE: 
3506, de 16/06/14, en relació amb les servituds aeronàutiques, les construccions 
proposades o objectes fixos (pals elèctrics, antenes, cartells, etc.) no vulnerin dites servituds. 
 
Atesa la memòria d'anàlisi ambiental, redactada pel biòleg Dani Ramon, amb RE: 5119, de 
15/09/14. 
 
Atès l’informe del jurista assessor, Joan Mir, de data 18/09/14, en relació amb la modificació 
2/2013 de les NNSS: 

a) La documental aportada pel redactor de la modificació de les NNSS 2/2013, amb RE: 
7032, de 22/10/13, compleix les exigències legals d’acord amb les determinacions de 
la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl de les Illes Balears, aplicable 
quant al contingut i tramitació, atès el que disposa la Disposició Transitòria Segona 
de la referida llei. 
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b) És procedent, doncs, l'aprovació inicial, que ha d’incloure la documentació del 
projecte i la Memòria anàlisi ambiental incorporada a l’expedient. 

c) Obrir un període d’exposició pública. 
d) Sol·licitar un informe de la comissió de Medi Ambient durant el període d’exposició 

pública. 
e) Sol·licitar els informes a què fa referència l’emès per la Tècnica d’Administració 

General que figuren a l’expedient. 
f) Decidir la solució políticament convenient, ateses les alternatives del tècnic redactor 

pel que fa a l’afecció del vial a la zona d’equipament municipal sobre la qual discorre 
el vial en el seu primer tram, considerant adequada la proposta formulada en la 
modificació. 

g) És procedent incorporar a l’expedient del document de compromís de cessió dels 
terrenys que ocupa el vial i les dotacions que s’hi han de dur a terme per part de la 
propietat dels terrenys. 

 
Atesa la documentació aportada pel tècnic redactor de la proposta de modificació de les 
NNSS, amb RE: 5257, de 23/09/14, consistent en aportació de documentació que substitueix 
l’anterior, atès que s’han inclòs a la memòria les disposicions addicionals segona i tercera 
relatives al pla d’autoprotecció d’incendis, a instància de la comissió d’emergències i 
Protecció de les Illes Balears. 
 
Atès tot l’anterior, els tràmits administratius necessaris per tal d’impulsar la tramitació de 
l’expedient són: 
 
Primer.- Per a l’aprovació inicial pel Ple, caldrà disposar d'un informe de Secretaria i 
dictamen de la Comissió d’Assumptes Plenaris. 
 
Segon.- En relació amb la competència: 
Atès l’article 53 de la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl de les Illes Balears, 
que disposa que la competència per a l’aprovació inicial i la tramitació dels plans urbanístics 
corresponen als ajuntaments.  
 
Tercer.- En relació amb l tràmit d’informació pública: 
Atès l’article 54.2 de la LOUS, aprovat inicialment, l’instrument de planejament urbanístic 
s’ha de sotmetre a informació pública juntament, si escau, amb la documentació 
corresponent a la seva tramitació ambiental. Aquesta informació s’anunciarà, almenys, en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears, en un del diaris de major difusió de les Illes Balears i a la 
seu electrònica de l’administració que tramita el procediment, en la qual ha de constar la 
seva documentació completa. Durant el termini d’informació pública se sol·licitarà igualment 
un informe de les administracions o els ens les competències dels quals es puguin veure 
afectades. El termini d’informació pública serà de 45 dies hàbils. 
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En vista del resultat de la informació pública, dels informes emesos i de la tramitació 
ambiental, s’introduiran les modificacions que siguin procedents i se sotmetran a una nova 
informació pública, si aquestes eren substancials. Si no ho eren, o un cop resolt el nou tràmit 
d’informació pública, es demanarà l’emissió dels informes previs preceptius, si n’és el cas, i, 
un cop introduïdes les modificacions que d’això resultassin, s’aprovaran provisionalment o 
definitivament, segons sigui procedent. 
 
Quart.- En relació amb l’aprovació provisional o definitiva: 
L’article 53.1b) de la LOUS disposa que en els municipis de més de 10.000 habitants, 
l’ajuntament aprovarà definitivament: les modificacions no estructurals del planejament 
general, entre d’altres, i, a més, l’òrgan que aprovi definitivament els plans que preveu 
aquest article haurà de trametre un exemplar diligenciat a l’Arxiu d’Urbanisme de les Illes 
Balears i al Consell Insular. 
 
Cinquè.- En relació amb la modificació dels instruments de planejament urbanístic: 
L’article 58 de la LOUS disposa que la modificació de qualsevol dels elements d’un 
instrument de planejament urbanístic se subjecta a les mateixes disposicions que en 
regeixen la formació. 
 
Sisè.- En relació amb la suspensió llicències a tot l’àmbit del nou traçat del vial: 
L’article 50 de la LOUS disposa que: 
1.- Els òrgans competents per poder aprovar inicialment els instruments de planejament 
urbanístic poden acordar, amb la finalitat d’estudiar la seva formació o la reforma, la 
suspensió de la tramitació i l’aprovació de plans de desenvolupament, d’instruments de 
gestió, així com l’atorgament de tota classe d’autoritzacions i llicències urbanístiques per a 
àrees o usos determinats, i la possibilitat de presentar comunicacions prèvies. 
2.- L’aprovació inicial dels instruments de planejament urbanístic determinarà per si sola la 
suspensió prevista en l’apartat anterior, almenys en els àmbits en què les noves 
determinacions suposin una modificació del règim urbanístic. L’acord pel qual se sotmet a 
informació pública l’instrument de planejament aprovat inicialment ha d’expressar 
necessàriament les zones del territori objecte del planejament afectades per la suspensió. La 
publicació de l’acord d’aprovació provisional dels instruments determinarà per si sola la 
pròrroga de la suspensió. 
3.- Mentre estigui suspesa la tramitació de procediments l’atorgament de llicències i la 
presentació de comunicacions prèvies en aplicació del que disposa aquesta disposició, es 
podran tramitar els instruments, atorgar les llicències o presentar les comunicacions prèvies 
que es basin en el règim vigent i siguin compatibles amb les determinacions del nou 
planejament inicialment o provisionalment aprovat. 
4.- Les suspensions de tramitacions, llicències i comunicacions previstes en els apartats 
anteriors tindran vigència: 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000206 
 

Llibre Actes Plenaris 206 

a) Durant un any o fins a l’aprovació inicial de l’instrument de planejament, en el 
supòsit de l’apartat 1 anterior. 

b) Durant dos anys o fins a l’aprovació provisional o, quan no hi hagi aquest tràmit, 
l’aprovació definitiva de l’instrument del planejament, en el supòsit de l’apartat 2 
anterior. 

c) Durant un any o fins a l’aprovació definitiva de l’instrument del planejament, en el 
supòsit de l’últim incís de l’apartat 2 anterior. 

5.- Quan s’hagués de repetir el tràmit d’informació pública posterior a l’aprovació inicial, es 
podrà acordar expressament l’ampliació del termini de l’apartat 4b) anterior fins a un màxim 
de tres anys, comptadors des de l’entrada en vigor de la primera suspensió. 
6.- Els terminis prevists en aquesta disposició podran acumular-se fins a un màxim de quatre 
anys, sempre que s’acordin successives aprovacions de caràcter inicial i provisional que els 
determinen. 
7.- L’aprovació definitiva de l’instrument de planejament en tràmit suposarà per si sola 
l’aixecament de les suspensions que estiguin vigents. També s’aixecarà per l’acord exprés de 
l’òrgan competent, en el supòsit de l’apartat 1 anterior, quan s’acordi deixar sense efecte la 
tramitació del nou instrument del planejament o la seva modificació o revisió. 
8.- Una vegada extingits els efectes de la suspensió en qualsevol dels casos que preveu 
aquesta disposició no es podran acordar noves suspensions amb idèntica finalitat sobre tot o 
part dels mateixos àmbits, fins que no hagin transcorregut, almenys, cinc anys des de la data 
d’extinció dels efectes. 
S’entendrà com a idèntica finalitat la formulació d’un instrument que tingui els mateixos 
objectius que el que motivà la primera suspensió. 
9.- Tots els acords esmentats en els apartats anteriors s’han de publicar en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears, en un dels diaris de major difusió de les Illes Balears i a l’adreça o el punt 
d’accés electrònic corresponent. 
10.- Les persones peticionàries de llicències sol·licitades, o que hagin presentat 
comunicacions prèvies amb anterioritat a la publicació de la suspensió i que resultin 
inviables amb l’ordenació proposada, tindran dret a ser indemnitzats pels cost dels projectes 
o de la part d’aquests que hagi de ser rectificada i a la devolució, si escau, de les taxes 
municipals. 
 
Setè.- L'aprovació inicial de la modificació del Pla General és competència i requereix el vot 
favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres del Ple, d’acord amb el que 
disposa en l’apartat II) de l’article 47.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
de règim local, i l'article 61 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local 
de les Illes Balears. 
 
De la qual cosa n'inform perquè en prengueu coneixement als efectes oportuns. Per això 
s’eleva la següent: 
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PROPOSTA D’ACORD 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació 2/2013 de les NNSS del TM de Capdepera, en 
relació amb el vial de comunicació entre la Font de Sa Cala i la carretera de ses Coves, i 
sotmetre’l a informació pública juntament amb la documentació corresponent a la seva 
tramitació ambiental. Aquesta informació s’ha d'anunciar, almenys, en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears, en uns del diaris de major difusió de les Illes Balears i a la seu electrònica de 
l’administració que tramita el procediment, en la qual ha de constar la seva documentació 
completa. Durant el termini d’informació pública se sol·licitarà igualment un informe de les 
administracions o els ens les competències dels quals es puguin veure afectades. El termini 
d’informació pública serà de 45 dies hàbils. 
 
SEGON.- Suspendre la tramitació i aprovació de plans de desenvolupament, d’instruments 
de gestió, així com l’atorgament de tota classe d’autoritzacions i llicències urbanístiques i la 
possibilitat de presentar comunicacions prèvies en tot l’àmbit del sòl rústic del traçat del 
vial. La suspensió determinada per l’aprovació inicial tendrà una durada màxima de dos 
anys. La zona afectada per la suspensió és tot l’àmbit del sòl rústic del traçat del vial que 
discorre per la parcel·la 646 del polígon 12 del TM de Capdepera. 
 
TERCER.- Sol·licitar a la Comissió de Medi Ambient l’exoneració de l’avaluació ambiental 
estratègica. 
 
QUART.- Sol·licitar un informe a tots els organismes que en resultin afectats, conforme amb 
la legislació sectorial específica, en els termes que consten a l’expedient. 
 
 
Capdepera, 24 d’octubre de 2014 
La secretària 
 
Mª del Mar Terol Andrés 
 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, al Batle cedeix la paraula a la portaveu del PP, la 
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa, que diu que el seu vot serà favorable al canvi puntual de les 
normes subsidiàries per crear un pulmó verd que unirà Font de Sa Cala amb Canyamel. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu 
que en principi hi estan a favor; el que els preocupa més és el projecte del traçat del vial. 
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El Batle explica que es tracta d’un vial per a vinanats i que s’han d’estudiar molt bé les 
partides. Ara es tracta de donar forma legal al caminet que hi ha.  
 
No hi ha més intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT 59URB/13: MODIFICACIÓ NN.SS DEL VIAL DE 
COMUNICACIÓ CANYAMEL - FONT DE SA CALA, S’APROVA PER UNANIMITAT AMB 16 VOTS 
A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP, 5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de 
membres del Consistori i els assistents són SETZE. 
 
 
 
VIII.- DONAR COMPTE INFORMACIÓ FUNDACIÓ CASTELL DE CAPDEPERA.   
INFORME DE SECRETARIA I INTERVENCIÓ 

Atesa la resposta rebuda pel Servei de Fundacions del Govern de les Illes Balears i de la 
documentació que obra a l’Ajuntament, referent a la naturalesa jurídica de la Fundació 
Castell de Capdepera, s’emet el següent informe des d’Intervenció i Secretaria. 

ANTECEDENTS 

PRIMER.- En data 16 de maig de 1983 s’aprova per unanimitat: 

- “Aceptar la cesión gratuita a favor de este Ayuntamiento de Capdepera de las once doceavas 
partes de la mitad indivisa del inmueble que constituye el Castillo de Capdepera y terrenos 
adyacentes. 

- Aceptando la voluntad de los enajenantes de constituir la Fundación denominada Castillo de 
Capdepera, cuya finalidad será la adecuada utilización y conservación del inmueble de que se 
trata. 

- Aprobar los Estatutos por los que se regirá la citada Fundación y cuyo texto figura en el 
expediente. 

- Se eleve a escritura pública única la donación de que trata la presente moción.”. 

SEGON.- A l‘informe emès pel Servei de Fundacions del Govern de les Illes Balears es 
qualifica la fundació castell de Capdepera com una fundació pública municipal, regulada pel 
Reglament de serveis de les corporacions locals de 1955. És a dir, un organisme autònom 
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local. 

TERCER.- No consta inscrita al Registre de Fundacions de la Conselleria de Presidència del 
Govern de les Illes Balears. 

QUART.- L’any 2006 es va adoptar un acord plenari per transformar dit organisme en 
fundació privada, regida per la Llei 50/2002. Des d’aquell acord ha funcionat com a fundació 
privada, sense haver complert els requisits i tràmits prevists a la Llei 50/2002.  

 

VALORACIÓ DE LA SITUACIÓ ACTUAL 

En vista de la resposta rebuda pel Servei de Fundacions del Govern de les Illes Balears, en 
l’actualitat ens trobem davant una fundació pública municipal, definida així al Reglament de 
serveis de les corporacions locals del 1955, però que actualment es qualifiquen com a 
Organismes autònoms locals. 

La legislació aplicable a l’Organisme autònom “Fundació Castell de Capdepera” és la següent: 

8. - Articles 85 (en la seva redacció donada per la LRSAL), i 85.bis de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les bases del règim local.  

9. - Article 95 del Text Refós del règim local, aprovat pel RD 781/1986, de 18 d'abril.  
10. - Articles 45 a 52 de la Llei 6/1997, de 14 d'abril, d'organització i funcionament de 

l'administració general de l'Estat, per remissió de l'article 85.bis de la Llei 7/1985, de 
2 d'abril, reguladora de les bases del règim local.  

11. - Article 42 a 43  i 85 a 88 del Reglament de serveis de les corporacions locals.  
12. - Articles 132 i 133 del Reglament d'organització i funcionament i règim jurídic de les 

entitats locals, aprovat pel RD 2568/1986, de 28 de novembre.  
13. - Article 164 del RDLeg 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei 

reguladora de les hisendes locals.  

  
Quant a la creació, composició i estatuts:  
 
El RD 2568/1986, de 28 de novembre, sobre el Reglament d'organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals, el seu art. 132 assenyala que "el Ple podrà acordar 
l'establiment d'ens descentralitzats amb personalitat jurídica pròpia, quan així ho aconsellin 
la necessitat d'una major eficàcia en la gestió, la complexitat de la mateixa, l'agilització dels 
procediments, l'expectativa d'augmentar o millorar el finançament o la conveniència 
d'obtenir un major grau de participació ciutadana en l'activitat de prestació dels serveis". 
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Conforme disposa l'art. 85.bis de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim 
local, la gestió directa dels serveis de la competència local prestats mitjançant organismes 
autònoms locals es regirà per allò disposat als arts. 45 a 52 de la Llei 6/1997, de 14 d'abril, 
d'organització i funcionament de l'administració general de l'Estat, amb les següents 
especialitats: 

• - La seva creació, modificació, refundició i supressió correspondrà al Ple de l'entitat 
local, el qual aprovarà els seus estatuts. Hauran de quedar adscrites a una Regidoria, 
Àrea o òrgan equivalent de l'entitat local.  

• - El titular del màxim òrgan de direcció dels mateixos haurà de ser un funcionari de 
carrera o laboral de les Administracions Públiques o un professional del sector privat, 
titulats superiors en ambdós casos, i amb més de cinc anys d'exercici professional en 
el segon. Als municipis assenyalats en el Títol X de la  LRBRL tindrà la consideració 
d'òrgan directiu.  

• - Haurà d'existir un consell rector, la composició del qual es determinarà als seus 
estatuts.  

• - El secretari / La secretària del Consell d'Administració, que ha de ser un funcionari 
públic al qual s'exigirà un titulació superior per poder-hi ingressar, exercirà les 
funcions de fe pública i assessorament legal dels òrgans unipersonals i col·legiats 
d'aquestes entitats.  

• - La determinació i modificació de les condicions retributives, tant del personal 
directiu com de la resta del personal, s'hauran d'ajustar en tot cas a les normes que, 
al respecte, aprovi el Ple o la Junta de Govern, segons correspongui.  

• - Estaran sotmesos a controls específics sobre l'evolució de les despeses de personal i 
de la gestió dels seus recursos humans per les corresponents regidories, àrees o 
òrgans equivalents de l'entitat local.  

• - El seu inventari de béns i drets es remetrà anualment a la regidoria, àrea o òrgan 
equivalent de l'entitat local.  

• - Serà necessària l'autorització de la regidoria, àrea o òrgan equivalent de l'entitat 
local a la qual es trobin adscrits per subscriure contractes de quantia superior a les 
quantitats prèviament fixades per aquella.  

• - Estaran sotmesos a un control d'eficàcia per la regidoria, àrea o òrgan equivalent de 
l'entitat a la qual estiguin adscrits.  

• - Qualsevol altra referència a òrgans estatals efectuada a la Llei 6/1997, de 14 d'abril, 
i resta de normativa estatal aplicable, s'entendrà realitzada als òrgans competents de 
l'entitat local.  

• - Les referències efectuades al present article a la Junta de Govern s'entendran 
efectuades al Ple als municipis en què no existeixi aquella.  
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Els estatuts hauran de ser aprovats i publicats amb caràcter previ a l'entrada en 
funcionament efectiu de l'organisme públic corresponent, i comprendran els següents 
extrems: 

• - La determinació dels màxims òrgans de direcció de l'organisme, ja siguin 
unipersonals o col·legiats, així com la seva forma de designació.  

• - Les funcions i competències de l'organisme, amb indicació de les potestats 
administratives generals que aquest pot exercitar.  

• - El patrimoni que se'ls assigni per al compliment de les seves finalitats i els recursos 
econòmics que hagin de finançar l'organisme.  

• - El règim relatiu a recursos humans, patrimoni i contractació.  

• - El règim pressupostari, economicofinancer, de comptabilitat, d'intervenció, control 
financer i control d'eficàcia, subjectes, en tot cas, a la legislació sobre les Hisendes 
Locals i al capítol III del títol X LRBRL.   

Pel que fa als Estatuts aprovats per ple en data 16 de maig de 1983, van seguir el 
procediment legalment establert, però s'atribueixen facultats al patronat que excedirien els 
límits que marca la normativa actual. Aquest fet fa necessari que siguin modificats, per tal 
d'adaptar-los a la normativa vigent (procediment de modificació segons l'art. 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local). 

L’Ajuntament, com a administració territorial creadora de l’organisme autònom “Fundació 
Castell de Capdepera”, té les facultats de control que li assigna la normativa general de Règim 
Local i de les administracions públiques, així com les que contenen els estatuts. 

Règim del Patrimoni 

1. El Patronat tindrà el seu patrimoni propi i independent de l'Ajuntament. Estarà constituït 
pels béns, drets i accions de què sigui titular l'organisme autònom. Li serà d'aplicació la 
normativa que regula el patrimoni de les Entitats Locals, amb les peculiaritats que es derivin 
de la naturalesa institucional del Patronat i d'aquests Estatuts. 

2. Els béns qualificats com a patrimonials no tindran més peculiaritats en el seu règim jurídic 
respecte de la mateixa naturalesa de l'Ajuntament que la seva diferent titularitat. 

3. Els béns del Patronat que estiguin afectes a un ús o servei públic i que posseeixin per a 
això naturalesa de domini públic, es regiran per la seva normativa especial. Podran ser de 
titularitat de l'organisme autònom quan es tracti de béns adquirits pel Patronat i els afecti un 
ús o servei públic de la seva competència. 

4. El Patronat no podrà adquirir, alienar, gravar ni cedir per cap títol béns immobles sense 
l'autorització expressa de l'òrgan a què està adscrit. 
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5. L'Ajuntament podrà adscriure béns patrimonials i de domini públic de titularitat municipal 
al Patronat, en el cas del qual únicament correspondrà al Patronat la seva utilització, 
administració, conservació i manteniment. 

Règim dels contractes 

El Patronat podrà subscriure quants contractes estimi convenients per al compliment de les 
seves finalitats, d'acord amb les normes que regulen els contractes de les Administracions 
Públiques i Locals, amb les limitacions que li imposen l'àmbit municipal i sectorial de la seva 
activitat i el compliment dels presents estatuts. 

Règim del personal 

El personal del Patronat podrà ser funcionari o laboral i es regirà per les normes pròpies del 
personal de les Entitats Locals, amb les particularitats pròpies dels Organismes Autònoms 
Locals. 

Règim econòmic 

El primer que cal posar de manifest és la definició que es dóna dels pressuposts generals de 
les entitats locals, a l'art. 162 RDL 2/2004, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals: “Los presupuestos generales de las entidades locales 
constituyen la expresión cifrada, conjunta y sistemática de las obligaciones que, como 
máximo, pueden reconocer la entidad, y sus organismos autónomos, y de los derechos que 
prevean liquidar durante el correspondiente ejercicio, así como de las previsiones de ingresos 
y gastos de las sociedades mercantiles cuyo capital social pertenezca íntegramente a la 
entidad local correspondiente.”  

En aquesta definició ja es posa de manifest que els pressuposts de l'Ajuntament estableixen 
límits que també afecten als seus organismes autònoms i, per altra banda, a    l'art. 164 ja es 
manifesta que els pressuposts generals estaran conformats pels de la pròpia entitat, els dels 
organismes autònoms, i societats mercantils íntegrament participades per l'entitat local. 
 

Per tant, queda clar que els organismes autònoms elaboren i aproven un avantprojecte de 

pressuposts que seran remesos a l'Ajuntament abans del 15 de setembre de cada any per ser 
integrats al projecte de pressuposts generals de l'Ajuntament i posterior aprovació pel 
Plenari, conforme disposa l'art. 168.2 del RDL 2/2004: 

 “El presupuesto de la entidad local será formado por su presidente y a él habrá de unirse la 
siguiente documentación: 
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a) Memoria explicativa de su contenido y de las principales modificaciones que presente 
en relación con el vigente. 

b) Liquidación del presupuesto del ejercicio anterior y avance de la del corriente, referida, 
al menos, a seis meses del ejercicio corriente. 

c) Anexo de personal de la entidad local. 

d) Anexo de las inversiones a realizar en el ejercicio. 

e) Un informe económico-financiero, en el que se expongan las bases utilizadas para la 
evaluación de los ingresos y de las operaciones de crédito previstas, la suficiencia de los 
créditos para atender el cumplimiento de las obligaciones exigibles y los gastos de 
funcionamiento de los servicios y, en consecuencia, la efectiva nivelación del presupuesto. 

2. El presupuesto de cada uno de los organismos autónomos integrantes del general, 
propuesto inicialmente por el órgano competente de aquellos, será remitido a la entidad local 
de la que dependan antes del 15 de septiembre de cada año, acompañado de la 
documentación detallada en el apartado anterior. 
 
3. Las sociedades mercantiles, incluso de aquéllas en cuyo capital sea mayoritaria la 
participación de la entidad local, remitirán a ésta, antes del día 15 de septiembre de cada 
año, sus previsiones de gastos e ingresos, así como los programas anuales de actuación, 
inversiones y financiación para el ejercicio siguiente. 
 
4. Sobre la base de los presupuestos y estados de previsión a que se refieren los apartados 1 y 
2 anteriores, el presidente de la entidad formará el presupuesto general y lo remitirá, 
informado por la Intervención y con los anexos y documentación complementaria detallados 
en el apartado 1 del artículo 166 y en el presente artículo, al Pleno de la corporación antes del 
día 15 de octubre para su aprobación, enmienda o devolución. 
 
5. El acuerdo de aprobación, que será único, habrá de detallar los presupuestos que integran 
el presupuesto general, no pudiendo aprobarse ninguno de ellos separadamente.” 
 
Quant al seu funcionament, cal posar de manifest que els òrgans del patronat seran 
competents per autoritzar i disposar les despeses amb els límits establerts als pressuposts 
anualment aprovats, i que anualment presentaran els comptes per ser integrats al compte 
general de la Corporació, conforme disposa l'art. 209.1 del RDL 2/2004, per a la seva rendició 
conjunta a la Sindicatura de Comptes. D'aquesta forma es podrà dur a terme el preceptiu 
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control intern i extern de la gestió economicofinancera i patrimonial de l'entitat. No fer-ho 
així podrà comportar responsabilitats.  
 
CONCLUSIONS 

L’acord de plenari de 2 de juny de 2006, a través del qual s’aprovaven uns estatuts nous per 
passar a constituir-se com a fundació privada, seran inaplicables si no compleixen els 
requisits establerts a la Llei 50/2002, de 26 de desembre, de fundacions. En cas de no 
continuar amb els tràmits legalment establerts dit acord s'haurà de deixar sense efecte. 

Des de l'any 2006 i fins a dia d'avui, la Fundació Castell de Capdepera, aparentment, ha estat 
funcionant com a fundació privada, sense haver complert els tràmits i requisits establerts 
per la Llei 50/2002. Dit acord ha tingut com a conseqüències més destacades que els seus 
pressuposts no s'hagin aprovat pel plenari de l'Ajuntament, que els seus comptes no s’hagin 
presentat a l'Ajuntament i, per tant, no s´hagin integrat al compte general, i que els seus 
actes no s´hagin sotmès al control jurídic i economicofinacer que marquen la Llei 4/2004, de 
la Sindicatura de Comptes de les Illes Balears; la Llei 7/1985, reguladora de les bases de 
règim local; el RDLeg. 2/2004, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals; i el RDL 2568/1986, pel qual s'aprova el Reglament d´organització i 
funcionament de les entitats locals. 

Segons l'art. 10 de la Llei 50/2002, el Patronat únicament podrà dur a terme els actes 
necessaris per realitzar la seva inscripció i els que resultin indispensables per conservar el 
seu patrimoni, per a la qual cosa disposarà d'un termini de sis mesos. Una vegada 
transcorregut aquest  termini sense que s'hagi donat compliment a dit tràmit, conforme 
disposa l'art. 13.2 de la Llei 50/2002, s'hauran de cessar els patrons, que respondran 
solidàriament de les obligacions contretes per la fundació, i dels possibles perjudicis derivats 
de la manca d'inscripció. 

Per tant, a judici dels subscrits, i tret d'opinió millor fonamentada en Dret, en vista que han 
transcorregut àmpliament els sis mesos a què fa referència la normativa reguladora, i tenint 
en compte que es tracta d'un organisme ja existent en el moment d'adoptar l'acord de Ple ja 
esmentat, s'hauria de procedir de la següent forma:  

A) En cas que es vulgui mantenir la naturalesa originària de la fundació:  

1r: Deixar sense efecte l'acord de transformació de l'any 2006 (L’òrgan competent és el 
plenari de l’ajuntament). 
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2n: Ajustar els seus estatuts originals i actuacions a allò exigible, d'acord amb la seva 
naturalesa originària, de fundació pública local (L’òrgan competent és el plenari de 
l’ajuntament). 

3r: Elevar a escriptura pública els Estatuts aprovats i constituir de forma adequada els 
organismes que la regiran. 

4t: Integrar els comptes de l'esmentat organisme als de l'Ajuntament, si bé, prèviament a 
dita integració, s’hauran realitzar les comprovacions necessàries dels comptes de la Fundació 
Castell de Capdepera, opinant els que subscriuen que aquesta auditoria es faci per una 
empresa especialitzada en la matèria.  

5è: Notificar dits acords als representants de la fundació, per tal que facilitin la 
documentació requerida per l´Ajuntament i remetin el projecte de pressuposts per a 
l'exercici 2015 al més aviat possible. 

B) En cas que s'acordi reintentar la transformació a fundació privada:  

1r: Adoptar un nou acord i modificar els estatuts. 

2n: Augmentar el patrimoni gestionat per la fundació, de forma que els béns públics suposin 
menys del 50% d'aquests béns. 

3r: Adequar a la normativa següent: Llei 50/2002, de fundacions; RD 1337/2005, pel qual 
s’aprova el Reglament de fundacions de competència estatal; i Decret autonòmic 61/2007, 
de regulació del registre únic de fundacions de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 

4t: Una vegada complerts dits tràmits, inscriure-la al registre de fundacions del Govern de les 
Illes Balears, amb l´advertiment de les responsabilitats que es poden derivar de 
l'incompliment de tots els tràmits dins el termini màxim de 6 mesos, conforme disposa  l'art. 
13.2 de la Llei 50/2002. (2. Transcurridos seis meses desde el otorgamiento de la escritura 
pública fundacional sin que los patronos hubiesen instado la inscripción en el correspondiente 
Registro de Fundaciones, el Protectorado procederá a cesar a los patronos, quienes 
responderán solidariamente de las obligaciones contraídas en nombre de la fundación y por 
los perjuicios que ocasione la falta de inscripción). 

Capdepera, 15 de setembre de 2014 
                L’Interventor                     La Secretària 

 
 

David Martínez Sánchez de Rojas        Maria del Mar Terol Andrés. 
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El Sr. Batle comenta que s’ha de prendre aquesta determinació no necessàriament avui. 
 
El Sr. Batle cedeix el torn de lparaula a la portaveu del PP, la Sra. Pilar García, qui diu que es 
pensava que qui prenia les decisions era el Patronat del Castell. 
 
El Sr. Fuster diu que troba que s’ha de fer una fundació pública, en tractar-se d’una propietat 
pública. Per això demana al Batle que l’Ajuntament presenti un esborrany d’estatuts. 
 
 

Els membres del Ple ES DONEN PER ASSABENTATS DE LA INFORMACIÓ SOBRE LA 
FUNDACIÓ CASTELL DE CAPDEPERA.   
   
 
 
IX.- DONAR COMPTE INFORMES INTERVENCIÓ ADVERTIMENTS.   
 
 
El Sr. Batle llegeix l’informe  
 

INFORME JUSTIFICATIU ALS ADVERTIMENTS D'INTERVENCIÓ 
 
 
En vista dels informes d'advertiment emesos per la Intervenció municipal a les despeses 
aprovades per Junta de Govern Local, cal realitzar-hi les següents observacions:  
 
 
A aquest Ajuntament s'està fent un important esforç en matèria de gestió de la despesa. 
Fruit d'aquest esforç són els bons resultats econòmics que ha presentat l'Ajuntament en els 
darrers dos exercicis. No obstant això, encara queda una important tasca a l'hora de 
regularitzar contractes. Fruit d'aquesta tasca, abans que finalitzi el present exercici haurem 
pogut regularitzar com a mínim un servei municipal més i mantenir tots els que fins al 
moment ja estaven regularitzats. 
 
D'aquesta forma, anualment s'està aconseguint, a més de renovar les contractacions que 
van finalitzant, afegir nous contractes que permeten regularitzar cada vegada en un 
percentatge major la despesa municipal. No obstant això la limitació de mitjans d'un 
Ajuntament com el nostre no permet dur un ritme de regularització superior, si bé es 
manté el compromís de continuar amb les tasques anuals de regularització, i d'estricte 
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control de la despesa, de forma que les manques de procediment a les despeses encara no 
regularitzades en cap cas suposin un perjudici per a l'economía municipal. 
 
Capdepera, 1 d'octubre de 2014 
El Batle 
 
Sgt: Rafel Fernández Mallol 
 
 

Els membres del Ple ES DONEN PER ASSABENTATS DE L’INFORME DE LA 

INTERVENCIÓ MUNICIPAL SOBRE EL COMPLIMENT DEL PLA D’AJUST DE L’AJUNTAMENT DE 

CAPDEPERA.   

 
 
X.- DONAR COMPTE ESCRIT RE NÚM. 5221 DE 19.09.14: PORTAVEU PARTIT POPULAR.  
 
El Sr. Batle dóna compte de l’escrit amb registre d’entrada 5221, de 19 de setembre de 2014, 
del Partit Polular.  
 

Els sotasignats, 
 

Sra. MARIA PILAR GARCIA ROSA 

Sr. PEDRO SANSO FLAQUER 

Sra. MARCALIDA SERVERÀ FERRER 

Sr. MIGUEL RIERA MUNOZ 
 

tots regidors del GRUP MUNICIPAL POPULAR DE CAPDEPERA, li notificam que després de la 

renúncia a l'acta de regidor del Sr. Ferrer, qui era el nostre portaveu fins al darrer 

plenari, a partir del dia d'avui désignem nou portaveu i també nou membre de la comissió 

per ple. 
 

EI portaveu del grup municipal popular serà la Sra. MARIA PILAR GARCIA ROSA. 
 

El portaveu adjunt del grup municipal popular serà el Sr. MIGUEL RIERA MUÑOZ. 
 

El representant a la comissió per ple serà la Sra. MARIA PILAR GARCIA ROSA. 
 

La qual cosa li comunico per al seu coneixement. 
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Capdepera, 17 de setembre de 2014 
 
 

Els membres del Ple ES DONEN PER ASSABENTATS DE L’ESCRIT RE NÚM. 5221, DE 
19.09.14, PORTAVEU PARTIT POPULAR. 
 
 
 
XI.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
Es donen per assabentats dels decrets 515 al 573 del llibre de 2013 - 2014. 
 
 
 
XII.-  PRECS I PREGUNTES 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la Sra. Maria Pilar Garcia Rosa.  
En primer lloc demana a la Regidora de Medi Ambient, Bel Blanes, sobre el catàleg de 
camins, que pareix ser que al mes de setembre hi ha 14  Ajuntaments que han presentat un 
catàleg de camins i l’Ajuntament de Capdepera no apareix en aquesta llista. 
 
El Sr. Albert Llull respon que davant la tessitura que el Consell no els fa, hi ha Ajuntaments 
que han decidit fer-lo ells mateixos. Prendre aquesta decisió s’ha de consensuar, fer una 
comissió i decidir si ho hem de fer noltros, perquè el Consell sempre ha dit que les 
revisarien. 
 
En segon lloc, la Sra. Garcia demana que s’expliqui el problema de la font de l’entrada de 
Canyamel. 
 
La Sra. Bel Blanes respon que es va aturar, donat que havia una ruptura i es perdia molta 
d’aigua. En aquest sentit, s’ha demanat un pressupost a COEXA per tal d’arreglar aquest 
problema. 
 
D'altra banda, la Sra. Garcia comenta que els veïns de Canyamel es queixen que hi ha molta 
brutor i abandó a la zona de costa i l’interior de Canyamel, i demana a la Sra. Bel Blanes que 
se n’ocupi. 
 
En quart lloc, la Sra. Garcia s'adreça a la Regidora de Vies i Obres. Li demana com i quan es 
fan nets els camins rurals de Capdepera. 
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La Sra. Mónica Viejo explica que els camins es van fent nets a mesura que se n’ha demanat la 
neteja. 
 
La Sra. Garcia es refereix a distints camins com Na Maians, Can Deià, Cala Mesquida (camins 
perpendiculars), Cala Moltó (camins transversals).  
 
En cinquè lloc, la Sra. Garcia s'adreça a la Sra Blanes i es queixa que els moixos proliferen.  
Demana què es pensa fer de cara a l’hivern. 
 
La Sra. Blanes respon que durant un mes s’han posat trampes i com que la gent dóna menjar 
als moixos, no se n’ha agafat cap; intenten trobar qui és la gent que els alimenta. 
 
En sisè lloc, la Sra. Garcia demana a la Regidora de Serveis Socials quin fons hi ha destinat a 
menjadors escolars i si hi ha sol·licituds. 
 
La Sra. Ivon Renaud respon que no hi ha cap sol·licitud per a menjador escolar, donat que el 
departament de Serveis Socials està pendent que als col·legis hi hagi menjador. No obstant 
això, si es crea aquesta necessitat es donaran ajudes.  
 
En aquest sentit, la Sra. Garcia demana si hi ha qualque partida per a això. 
 
La Sra. Ivon Renaud explica que hi ha una partida de suport des d’El Consell d'uns 12.000€ 
per a lluitar contra la pobresa infantil i com la partida per a aliments està dotada han decidit 
utilitzar aquest doblers per a ajudar a les famílies. 
 
La Sra. Garcia demana quantes famílies han demanat ajudes per a la compra de llibres. 
 
Las Sra. Renaud respon que, igual que l’any passat, li farà arribar la informació. 
 
En setè lloc, la Sra. Garcia demana al Regidor d’Hisenda, el Sr. Mateu Melis, si ja té els 
informes de Cap Vermell. 
 
El Sr. Melis diu que no depèn d’ell, sinó del Departament d’Urbanisme, al qual reiterarà la 
demanda. 
 
En vuitè lloc, la Sra. Garcia demana al Sr. Batle com estan les dotacions de serveis de les 
urbanitzacions i què pensa l’equip de govern on es pot construir amb fossa sèptica. 
 
El Batle respon que hi ha un informe jurídic i de serveis d’urbanisme que especifica que cap 
dels supòsits que marca la llei del sòl es pot aplicar a cada una de les urbanitzacions que 
tenim existents. Per tant, les dotacions de serveis continuen endavant ens hem assegurat el 
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primer a veure si es podia adherir a aquests supòsits. No hi ha aquesta possibilitat i s’ha 
començat amb les quotes d’urbanització de cala Provençals i s’ha fet exposició pública inicial 
de cala Gat. 
 
En novè lloc, la Sra. Garcia manifesta que es va fer una modificació de crèdit de 30.000 € per 
a la compra de vehicles, no per rènting. 
 
Batle respon que s’havien de comprar tres cotxes i dues motos, però un dels lots va quedar 
desert i ara amb les dues furgonetes que s’han de comprar per a la brigada es farà un lot i es 
compraran, en lloc de fer un rènting. 
 
En aquest moment el Sr. Miquel Riera demana el torn de paraula i es queixa de no ser 
convocat a la Comissió d’Urbanisme quan ell és portaveu del Partit Popular. 
 
En desè lloc, la Sra. Garcia diu que han rebut queixes dels veïnats. Des que s'ha fet la 
reforma circulatòria a la plaça Constitució, els dimecres i els dies de pluja els pares que 
acompanyen els nins a escola es troben amb un caos circulatori i demana que hi hagi més 
control policial. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster. Demana  
sobre les despeses de la Setmana del Turista, i sobre el pressupost de l’esdeveniment Mister 
Gai, que ha passat de 10 a 16.000 € de cost. 
 
El Sr. Albert Llull s’ofereix a facilitar aquestes dades al Sr. Fuster, donat que la Sra. Carmen 
Riera, responsable del tema, es troba de baixa i no és a la sessió. 
 
En segon lloc, el Sr. Fuster demana al Sr. Batle sobre els diners del pla d’obres i serveis. Es 
pensa asfaltar diversos carrers a Cala Rajada, al setembre de l’any 2009 es va aprovar a un 
Ple demanar al Consell de Mallorca el finançament de l’obra substitució de clavegueram a 
diferents zones de Cala Rajada i a un Ple d’octubre de 2010 es va aprovar l’expedient de 
sol·licitud de finançament al Consell Insular de Mallorca per a la primera fase de l’obra 
anomenada substitució de clavegueram a diferents zones de Cala Rajada. Aquests projectes 
no s’han dut a terme i vist que hi ha acords per unanimitat de plens, no és més urgent la 
inversió d'aquests doblers en el clavegueram de Cala Rajada? 
 
El Batle respon que quan es va fer aquesta sol·licitud optant per aquesta opció del Pla 
d’Obres i Serveis, el muntant de l’obra era superior i no es podia accedir als 20.000 €, perquè 
després es prorratejava, i teníem la possibilitat d’un 25% i quedar sense subvenció. Com es 
tenia previst asfaltar diversos carrers de Cala Rajada i sols hi havia un termini de 15 dies per 
presentar projecte, es va optar per presentar una memòria del que s’ha d’asfaltar de vies 
d’accés turístic, com l’Av. Mallorca. a C. Rajada i així rebre una subvenció de 200.000 €. 
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El Sr. Fuster demana per altres carrers de Cala Rajada que fan referència als expedients de 
què parlava inicialment. 
 
En tercer lloc, el Sr. Fuster comenta que el Batle de Son Servera va oferir als Batles d’Artà i 
Capdepera fer una ruta senderista entre Artà, Son Servera i Capdepera, que inclou 
informació també d’hostals, serveis, etc.. L’Ajuntament d’Artà ja s’hi ha adherit i falta que hi 
digui la seva l’Ajuntament de Capdepera. 
 
El Batle expressa que en breu la Regidora de Turisme reprendrà les tasques sobre rutes 
senderistes. 
 
En quart lloc, el Sr. Fuster parla i agraeix del control de la Policia Municipal sobre incivisme. 
Per exemple, durant el mes de maig passat hi va haver 39 denúncies per publicitat dinàmica; 
durant el juny, 47 i duant el juliol, 101. Opina que són moltes denúncies i voldria saber si hi 
ha reincidència i de quins establiments es tracta per poder actuar en conseqüencia. 
 
El Batle aconsella al Sr. Fuster que faci aquesta consulta a les dependències de la Policia 
Local, atès que hi ha tots els expedient al seu abast. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 21:40 h, de la qual 
jo, la Secretària, done fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia dos d’octubre, consta de trenta-quatre folis, numerats des del núm. 
2014PLE000189  al  2014PLE000222. 
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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM.: 13/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA DE DIA 21 D’OCTUBRE DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Extraordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    13 
Data de celebració:                       21 d’octubre de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   13:00 hores 
Hora de finalització:                    13:24 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                
No hi assisteixen: 
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sra. Ángeles Espinosa Terrasa                                       
 
Secretària.:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
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ORDRE DEL DIA 
 

I.- EXP. INTER NÚM. 48/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL EXPEDICIÓ LLICÈNCIES 
URBANÍSTIQUES. 

 
II.- RENEGOCIACIÓ DEUTE BANCARI.  
 
III.- ELECCIÓ MODALITAT DE PERSONALITAT JURÍDICA PATRONAT DEL CASTELL. 
 
 
 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 

I.- EXP. INTER NÚM. 48/2014: MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL EXPEDICIÓ LLICÈNCIES 
URBANÍSTIQUES. 

El Sr. Batle llegeix  la proposta de Batlia.  
 
PROPOSTA DE BATLIA 

ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER EXPEDICIÓ DE LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES. 

 
Atès que s´ha detectat una indefinició a l´art. 8 de l´Ordenança fiscal reguladora de la taxa 
per expedició de llicències urbanístiques. 
 
Atès que dita indefinició afecta la determinació del fet imposable de la taxa quan es 
produeixi un desistiment del peticionari abans de la resolució de l´expedient. 
 
Atès que dita indefinició ha estat causa de reclamacions judicials per part dels subjectes 
passius afectats. 
 
Propòs a aquest Plenari: 
 
Primer.- Modificar l´art.8 de l'esmentada ordenança, que quedaria de la següent forma:  
 
“ARTICLE 8 
  
1. Es merita la taxa i apareix l'obligació de contribuir quan s'inicia l'activitat municipal que en 
constitueix el fet imposable. Amb aquests efectes, s'entén que l'activitat s'inicia el dia en què 
es presenta l'oportuna sol·licitud de llicència urbanística, si el subjecte la formula expressa-
ment. 
  
2. Quan les obres s'hagin iniciat o executat sense haver-ne obtingut la corresponent llicència, 
la taxa es meritarà quan s'iniciï efectivament l'activitat municipal conduent a determinar si 
l'obra en qüestió és o no autoritzable, independentment de la iniciació de l'expedient 
administratiu que es pugui instruir per autoritzar aquestes obres o ordenar-ne la demolició si 
no fossin autoritzables. 
 
3. L'obligació de contribuir, una vegada apareguda no es veurà afectada de cap manera per 
la denegació de la llicència sol·licitada o per la concessió d’aquesta condicionada a la 
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modificació del projecte presentat, ni per la renúncia o el desistiment del sol·licitant una 
vegada aconseguida la llicència.  
 
4. No es tramitaran les sol·licituds sense que s'hagi efectuat el pagament corresponent. 
 
5. Quan per causes no imputables al subjecte passiu, l'activitat administrativa o el servei 
públic no es presti, serà procedent la devolució de l'import corresponent, d'acord amb el 
següent barem: En cas de desistiment a la petició de les llicències urbanístiques, es podrà 
obtenir la devolució de les quantitats abonades i no meritades, d´acord amb el següent 
barem:  
 

En cas que únicament s´hagi produït el registre de la documentació, revisió i informació 
bàsica, s´haurà produït el 10% del fet impossable. 
 
En cas que a més aquesta hagi estat comprovada per part dels serveis d'inspecció amb 
desplaçament, inspecció in situ i fotografies: 25% del fet impossable. 

 
Si també s´ha realitzat un informe tècnic, s´entendrà meritat el 60% del fet impossable i 
un 10% més per a cada informe tècnic addicional que s´hagi realitzat, fins a un màxim del 
80%. 

 
Si a més s´ha realitzat com a mínim un informe jurídic, prèviament a la presa de decisió 
per l´òrgan competent, s´entendrà meritat el 90% de la taxa. 

 
En cas que l'òrgan competent per poder concedir les llicències ja s'hagi pronunciat, 
s´entendrà meritat el 100% de la taxa i, per tant, no es tendrà dret a devolució en cas de 
desistiment.” 

 
Segon.- En cas que s´aprovi la proposta, l´anunci d´aprovació inicial s'ha de publicar al BOIB, 
al tauler d´edictes municipal i a un diari de màxima difusió. 
 
Capdepera, 8 d´octubre de 2014 
El Batle, 

 
 

Sgt: Rafel Fernández Mallol 
 
 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la Sra. Maria Pilar Garcia Rosa,  que al 
mateix temps la cedeix al Sr. Miquel Riera Muñoz, que diu que s’abstendran de la votació, 
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però els sembla bé aquesta modificació. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster. Fuster 
demana si aquestes quantitats que han de ser tornades depenent de la feina que hagi fet 
l’Ajuntament s’han pres de referència d’altres ajuntaments. 
 
El Sr. Interventor li explica que sí, que s’ha pres de referència l'ordenança d’altres 
Ajuntaments.  
 
Sobre aquest tema, a Fuster hi ha quantitats que li pareixen desorbitades, com les que retén 
l’Ajuntament en cas d’haver-se fet informe tècnic, en què sols es tornarà un 10%. 
 
L’Interventor, el Sr. David Martínez, es dirigeix al Sr. Fuster i li aclareix que no és exactament 
així; es tracta de fer un “devengo escalonado de la taxa”. S’ha intentat valorar quina és la 
feina municipal en els diferents moments de la tramitació, per si una persona vol sol·licitar la 
devolució de la taxa abans d’hora i se li pugui tornar. 
 
El Sr. Fuster diu que a primera vista pareixia una quantitat excessiva, però considera que 
podia tenir una apreciació equivocada. I manifesta que de tota manera, també s’abstindran 
en la votació d’aquest punt. 
 
No hi ha més intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 

VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT: INTER NÚM. 48/2014: MODIFICACIÓ 
ORDENANÇA FISCAL EXPEDICIÓ LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES, S’APROVA PER 8 VOTS A 
FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) i 6 ABSTENCIONS (4 PP, 2 PSM-ENTESA), atès que el nombre 
legal de membres del Consistori és DISSET i els assistents són CATORZE. 

 
 
 
II.- RENEGOCIACIÓ DEUTE BANCARI.  
 
El Sr. Batle llegeix l’informe d’Intervenció 
 
REFINANÇAMENT PER CANCEL·LAR OPERACIONS DE PRÉSTEC FORMALITZADES PER LES 
ENTITATS LOCALS AMB EL FONS PER AL FINANÇAMENT DEL PAGAMENT A PROVEÏDORS 
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INFORME DE VALORACIÓ DELS CANDIDATS 

 
En relació amb el procediment per adjudicar el refinançament per cancel·lar 

operacions de préstec formalitzades per les entitats locals amb el Fons per Finançar el 
Pagament a Proveedors, s'emet el següent 

 
INFORME:  

 
 
PRIMER. Entitats Financeres proposants: 
 
1. Banco Popular Español 
2. Caixabank, S.A 
3. BBVA 
4. Banco de Santander 
5. Colònia Caixa Pollença 
6. Solbank 
 
 
SEGON. Valoració de les propostes en base a les condicions mínimes exigides: 
 
El capital màxim de l'operació és de 4.500.000€ i cap oferta ha assolit dita 

quantitat. Cap de les entitats proposants ha presentat ofertes en què s'incloguin 
comissions d'obertura o d'alguna altra classe. Per tant, les ofertes es valoren en 
funció del tipus d'interès ofert, i totes utilitzen com a indicador l'euribor trimestral: 

 
— Valoració del Tipus de referència Euribor trimestral proposat: 
 

- Proposant 1: Banco de Santander (Euribor trimestral +1,04%) 
- Proposant 2: Caixabank S.A. (Euribor trimestral+1,08%) 
- Proposant 3: BBVA (Euribor trimestral+1,20%) 
- Proposant 4: Banc de Sabadell (Euribor trimestral+1,28%) 
- Proposant 5: Colònia Caixa Pollença (Euribor trimestral+1,28%) 
- Proposant 6: Banco Popular Español (Euribor trimestral+1,375%) 

 
 
TERCER. Una vegada exposats els aspectes de dit informe, es proposen com a 

candidates les següents entitats:  
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Banco de Santander, S.A., amb les següents condicions segons oferta presentada:  
-    Capital: Fins a l'import màxim ofert;  3.350.000€. 
14. Sense cap tipus de comissió. 
15. Interès aplicable: Euribor trimestral+1,04% 

 
 

Caixabank, S.A.  
16. Capital: Fins a completar el total de l'operació; 1.150.000€. 
17. Sense cap tipus de comissió. 
18. Interès aplicable: Euribor trimestral+1,08% 

 
 
Si s'adjudicassin dits préstecs, seguint les instruccions donades pel Ministeri d'Economia i 
Hisenda es calcula quin estalvi financer es donaria en cas d'adjudicar-se l'operació en els 
termes de la proposta. 
 
Aquests préstecs s'adjudicaren en el marc de les condicions establertes pel RDL 4/2012, en el 
qual s'establia un interès inicial de 5,939% per a una quantitat total de 6.489.911,80€. El cost 
financer de la part que ara es refinança (4.500.000€) era de 254.727,42€ anuals durant el 
primer any, i un cost financer total de l'operació dels darrers 8 anys s'apujava a 847.699,45€. 
 
En l'actualitat s'han modificat les condicions financeres del préstec de referència conforme al 
procediment establert a la resolució de 13 de maig de 2014, de la Secretaria General de 
Coordinació Autonòmica i Local, de modificació de les condicions financeres dels préstecs 
lligats als plans d'ajustament, i s'ha passat a un interès del 4,020% per al total de l'operació. 
D'aquesta forma el cost financer dels propers 12 mesos seria de 172.420,31€ i el cost 
financer fins al final de l'operació s'apujaria a 573.792,19€. 
 
Si s'accepten les ofertes incloses a la present proposta, el cost financer anual per als propers 
12 mesos seria de 48.518,83€ i el cost estimat per al total de l'operació seria de 209.983,12€. 
 
Per tant, l'evolució dels costs estimats per a l'operació de préstec que es pretén substituir 
seria: per als darrers 8 anys seria de 847.699,45€ en el moment inicial, de 573.792,19€ en el 
moment present, i de 209.983,12€ amb l'operació proposada. 
Per tant, l'estalvi generat amb l'operació projectada en relació amb l'operació subscrita l'any 
2012 seria d'uns 637.716,33€ i l'estalvi generat en relació amb les condicions actuals 
s'apujaria a 363.809,07€, tot això amb subjecció a les variacions que pogués patir l'índex de 
referència (euribor). 
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El RDL 8/2014 disposa que aquesta operació queda subjecta a l'autorització del Ministeri 
d'Economia i Hisenda. Per tant, l'adjudicació pel ple estarà condicionada a l'obtenció de 
l'esmentada autorització. 
 
Capdepera, 20 d'octubre de 2014 
L'Interventor 
 
 

Sgt.: David Martínez Sánchez de Rojas. 
 
 
Per tant, proposa que s'adopti el següent acord:  
 
Adjudicar a:  
 

Banco de Santander, S.A. amb les següents condicions segons oferta presentada:  
-    Capital: Fins a l'import màxim ofert;  3.350.000€. 
19. Sense cap tipus de comissió. 
20. Interès aplicable: Euribor trimestral+1,04% 

 
 

Caixabank, S.A.  
21. Capital: Fins a completar el total de l'operació; 1.150.000€. 
22. Sense cap tipus de comissió.  
23. Interès aplicable: Euribor trimestral+1,08% 

 
El RDL 8/2014 disposa que aquesta operació queda subjecta a l'autorització del Ministeri 
d'Economia i Hisenda. Per tant l'adjudicació pel ple en tot cas anirà condicionada a l'obtenció 
de l'esmentada autorització. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. Maria Pilar Garcia Rosa,  que 
diu que la renegociació del deute els pareix molt bé, atès que això suposa un gran estalvi per 
al poble. Per això hi votaran a favor. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que 
expresa que -com van dir a la reunió preparatòria- tot el que suposi un estalvi financer els 
pareix bé i, per tant, hi votaran a favor. 
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VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT: RENEGOCIACIÓ DEUTE BANCARI, S’APROVA 
PER UNANIMITAT 14 VOTS A FAVOR (8 UCAP-PSOE-ES GRUP, 4 PP, 2 PSM-ENTESA), atès 
que el nombre legal de membres del Consistori és DISSET i els assistents són CATORZE.  
 
 
 
III.- ELECCIÓ MODALITAT DE PERSONALITAT JURÍDICA PATRONAT DEL CASTELL. 
 
El Sr. Batle comenta que aquest punt ja havia passat pel Ple anterior i llegeix un resum de 
l’informe que havien emès els tècnics: 
 
Antecedents:  
 
A la sessió del Plenari de dia 2 d’octubre de 2014 es va donar compte de l’informe 
d’Intervenció i Secretaria, que posava de manifest la necessitat d’optar per alguna de les 
següents opcions: 

A) En cas que es vulgui mantenir la naturalesa originària de la fundació:  

1r: Deixar sense efecte l'acord de transformació de l'any 2006 (l’òrgan competent és el 
plenari de l’ajuntament). 

2n: Ajustar els seus estatuts originals i actuacions a allò exigible, d'acord amb la seva 
naturalesa originària, de fundació pública local (l’òrgan competent és el plenari de 
l’ajuntament). 

3r: Elevar a escriptura pública els Estatuts aprovats i constituir de forma adequada els 
organismes que la regiran. 

4t: Integrar els comptes de l'esmentat organisme als de l'Ajuntament, si bé prèviament a dita 
integració s’hauran de realitzar les comprovacions necessàries dels comptes de la Fundació 
Castell de Capdepera, on els que subscriuen opinen que aquesta auditoria la faci una 
empresa especialitzada en la matèria.  

5è: Notificar dits acords als representants de la fundació, per tal que facilitin la 
documentació requerida per l´Ajuntament i remetin el projecte de pressuposts per a 
l'exercici 2015 al més aviat possible. 

B) En cas que s'acordi reintentar la transformació a fundació privada:  

1r: Adoptar un nou acord i modificar els estatuts. 
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2n: Augmentar el patrimoni gestionat per la fundació, de forma que els béns públics suposin 
menys del 50% d'aquests béns. 

3r: Adequar a la normativa següent: Llei 50/2002, de fundacions; RD 1337/2005, pel qual 
s’aprova el Reglament de fundacions de competència estatal; i Decret autonòmic 61/2007, 
de regulació del registre únic de fundacions de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 

4t: Una vegada complerts dits tràmits, inscriure-la al registre de fundacions del Govern de les 
Illes Balears, amb l´advertiment de les responsabilitats que es poden derivar de 
l'incompliment de tots els tràmits dins el termini màxim de 6 mesos, conforme disposa  l'art. 
13.2 de la Llei 50/2002. (2. Transcurridos seis meses desde el otorgamiento de la escritura 
pública fundacional sin que los patronos hubiesen instado la inscripción en el correspondiente 
Registro de Fundaciones, el Protectorado procederá a cesar a los patronos, quienes 
responderán solidariamente de las obligaciones contraídas en nombre de la fundación y por 
los perjuicios que ocasione la falta de inscripción). 

 

Per tant, ES PROPOSA adoptar el següent ACORD: 

Primer. Deixar sense efecte l’acord de transformació de l’any 2006. 

Segon. Ajustar els seus estatuts originals i actuacions a allò exigible, d’acord amb la seva 
naturalesa originària. 

 

El Batle comenta que ja n'havien parlat, d’aquestes dues opcions que hi ha. Per tant, la seva 
opció és convertir-la en un organisme públic depenent de l’Ajuntament i modificar els 
estatuts des dels nostres serveis tècnics. Així, des de Secretaria ja s’està preparant una 
proposta de nous estatuts. 

 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. Maria Pilar Garcia Rosa, que 
diu que evidentment el que volen és que el Castell funcioni d’una forma pública, que per 
això és de tots els habitants del municipi. Volen que tot sigui legal i que s'elaborin uns 
estatuts en els quals tinguin cabuda les associacions que hi ha formades i que siguin elles les 
que duguin el règim intern del Patronat i que donin comptes clars en temes fiscals a 
l’Ajuntament. 
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El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu 
que és evident que si els béns d’aquesta Fundació són 100% públics no hi ha discussió. En 
aquest sentit, la Llei disposa que ha de ser un organisme públic. Per tant, no hi ha altra opció 
que tornar a la funció originària i que funcioni com una fundació pública depenent de 
l’Ajuntament. A partir d’aquí vendrà la segona fase, que és pactar, negociar i elaborar uns 
estatuts adequats a aquesta legalitat. L’Ajuntament haurà d'actuar en base a allò que marqui 
la Llei, si el pressupost s’ha d’aprovar pel Ple de l’Ajuntament i si els comptes s’han de dur 
des de la Intervenció de l’Ajuntament. A partir d’aquí ells com a MÉS per Capdepera ja 
anuncien que apostaran per a que el Castell i el Patronat -que el regeix com a òrgan 
d’aquesta fundació- segueixi sent dirigit pel poble. Això significa que en els estatuts que es 
redactin s’haurà determinar qui pot formar part d’aquest Patronat d’aquest òrgan de 
direcció, a fi i efecte que hi estigui representat tot el teixit associatiu i cultural d’aquest poble 
que tengui relació amb el Castell. I per acabar el Sr. Fuster vol preguntar què passarà amb els 
treballadors del Castell. 
 
El Sr. Batle diu que hi ha moltes possibilitats i que en arribar a aquest punt se solucionarà de 
la millor manera. 
 
El Sr. Fuster diu que atès que avui només es parla de la figura jurídica, ells hi votaran a favor. 
 
No hi ha més intervencions. 
 
Se sotmet a votació. 
 

VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT 177AG/2014: ELECCIÓ MODALITAT DE 
PERSONALITAT JURÍDICA PATRONAT DEL CASTELL, S’APROVA PER 10 VOTS A FAVOR (8 
UCAP-PSOE-ES GRUP, 2 PSM-ENTESA) i 4 ABSTENCIONS (PP,), atès que és DISSET el nombre 
legal de membres del Consistori i els assistents són CATORZE. 

 
 

Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 13:24h, de 
la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia vint-i-u d’octubre, consta de dotze folis, numerats des del núm. 2014PLE000223 al  
2014PLE000234. 
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 14/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
DE DIA 6 DE NOVEMBRE DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    14 
Data de celebració:                       6 de novembre de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                    21:30 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sra. María Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sra. Ángeles Espinosa Terrasa                                       
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                
No hi assisteixen: 
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sra. Antònia Caimari Bauzà                                   
 
Secretària:  Sra. Maria del Mar Terol Andrés. 
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 02.10.14 i 21.10.14. 
 
II.- EXP. INTER NÚM. 51/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST CRÈDIT EXTRAORDINARI (MEDI 

AMBIENT). 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 52/2014: SEGUIMENT PLA D’AJUST 3R TRIMESTRE.  
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 55/2014: REC 

 
V.- EXP. INTER NÚM. 57/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST/TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT 
TURISME. 
  
VI.- EXP. NÚM. 62AG/13: SUSPENSIÓ CAUTELAR DE L’ACORD DE PLENARI DE 20.01.2014. 
  
VII.- PROPOSTA DE NOMENAMENT MEMBRES DEL CONSORCI D’INFRAESTRUCTURES. 
 
VIII.- EXP. NÚM. 1SS-15/13: DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 25 NOVEMBRE 2014. DIA 

INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA CONTRA LES DONES.   
 
IX.-  EXP. INTER NÚM. 58/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST. 
 
X.- DECRETS I RESOLUCIONS  
 
XI.- PRECS I PREGUNTES 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS  
 
En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 
de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si algú té alguna 
observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els dies 02/10/14 
i 21/10/14, de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor 
perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles al·legacions, 
si fos el cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són quinze, són 
aprovades les actes de les sessions anteriors, que van tenir lloc els dies 2 i 21 d’octubre de 
2014. 
 
 
II.- EXP. INTER NÚM. 51/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST CRÈDIT EXTRAORDINARI (MEDI 
AMBIENT). 
 
El batle Llegeix la proposta de la Regidora de Medi Ambient, Sra. Bel Blanes: 
 
PROPOSTA DE LA REGIDORA DE MEDI AMBIENT 
 

Atès que l'Ajuntament de Capdepera ha decidit prescindir del servei de neteja de 
camins mancomunat amb els Ajuntaments d´Artà i Son Servera, per resultar clarament 
insuficient per a les necessitats municipals. 

 
Atès que aquesta decisió ha deixat temporalment sense dit servei el municipi. 
 
Atès que s’acosta l’època de major demanda de dits serveis. 
 
Atès que la urgència i complexitat de la matèria aconsellen acudir a serveis externs 

per a la redacció dels plecs necessaris per a la contractació del servei de manteniment 
integral de camins. 
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Es proposa donar de baixa crèdits per import de 15.000€ de l’aplicació pressupostària 155 
63705  “Embelliment centre Cala Rajada”, i crear una partida que prevegi la despesa més 
amunt esmentada, amb el mateix crèdit. 
 
 
Capdepera, 21 d´abril de 2014. 
La regidora de medi ambient 
 
Sig: Isabel Blanes Gayà 
 
 
El Batle explica que s’ha dictaminat per Comissió d’Assumptes Plenaris i era per pagar una 
factura d’una empresa que es dedica a fer plecs tècnics sobre el manteniment dels camins i 
carreteres de titularitat pública. 
 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la Sra. María Pilar Garcia Rosa, que diu 
que s’abstendran de votar aquesta proposta. I respon el Sr. Batle dient que la modificació de 
15.000 € ell els va explicar que servirà per al mateix pla general urbà; el PP espera que no 
passi com amb el Catàleg de Patrimoni, i esperen que no s’utilitzi més la partida 
d’embelliment de Cala Rajada.  
 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu 
que durant aquesta legislatura hi ha hagut aproximadament 20 o 25 modificacions de crèdit. 
El PSM-ENTESA no posa en dubte la necessitat que es contracti aquesta empresa per a la 
redacció dels plecs per manteniment de camins; tampoc no sap si hauria passat res si 
s'hagués esperat al gener per prendre aquesta decisió, però aquesta constant de buidar 
partides pressupostàries d’uns pressuposts als quals ells havien donat suport, sobre els quals 
al final hi ha un munt de partides que s’han buidat -com l’embelliment de Cala Rajada o el 
camí vell del Far-, aquesta improvisació constant a cada Ple, on hi ha transferències de crèdit 
i es buiden de contingut partides que estaven aprovades, tot això és el motiu que els du a 
abstenir-se. 
 
El Sr. Batle respon que hi ha una gran diferència entre aprovar el pressuposts a any vista que 
fer una previsió de despeses igual que es farà ara per al 2015; preveu que s’aprovaran entre 
dia 18 de novembre i dia 4 de desembre. És veritat que sorgeixen disfuncions i s’hi ha de 
trobar una solució. Vol aclarir que són petites quantitats que no afecten el projecte. Ara es 
durà a terme la renovació de la Plaça dels Mariners de Cala Rajada. Creu que es poden 
compaginar ambdues coses. Pel que fa al manteniment de camins i carreteres d’utilitat 
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pública, diu que no es podia esperar al 2015, bàsicament per tenir una provisió del que s’ha 
de gastar. Repeteix que aquests 15.000 € són per al contracte de la confecció del plec tècnic. 
Llavors ha d’anar licitat i posteriorment ha de tenir una partida pressupostària. 
 
El Sr. Fuster diu que no és el que s’està discutint si no si era necessari fer-ho enguany. 
Reitera que són massa canvis. Entén que hi ha imprevists, però que en aquesta legislatura 
s’ha fet de forma sistemàtica. 
 
El Sr. Batle respon que fent pressuposts a any vista s'ha de fer així. 
 
Fuster diu que li pareixen normal 3 o 4 imprevists durant una legislatura, però 20 o 25 
modificacions de pressuposts li pareix excessiu. Al PSM-ENTESA li fa la impressió que a l’hora 
d'elaborar els pressuposts cada regidoria té una falta de previsió.   
 
No hi ha més intervencions. 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 51/2014: MODIFICACIÓ 
PRESSUPOST CRÈDIT EXTRAORDINARI (MEDI AMBIENT), S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR 
(UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-ENTESA), atès que és DISSET el 
nombre legal de membres del Consistori i són QUINZE els assistents. 
 
 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 52/2014: SEGUIMENT PLA D’AJUST 3R TRIMESTRE.  
 
El Batle llegeix l’informe:  
 

Informe de la Intervención Municipal sobre el cumplimiento del Plan de Ajuste del 
Ayuntamiento de Capdepera. 

 En virtud de lo establecido en el artículo 10 del RD-Ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se 
crea el Fondo para la financiación de los pagos a proveedores; y en el artículo 4.1 b) de la 
Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de 
suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad 
Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, se emite el siguiente 

INFORME 

 PRIMERO.- Son de aplicación las disposiciones contenidas en los siguientes preceptos: 
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• - Artículo 135 de la Constitución Española. 

• - Artículo 10 del RD -Ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se crea el Fondo para la 
financiación de los pagos a proveedores. 

• - Artículo 10 de la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan 
las obligaciones de suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 
27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera.  

• - Disposicion Adicional Primera de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera -LOEPYSF-. 

SEGUNDO.- Según lo establecido en artículo 10.1 de la Orden HAP/2105/2012, de 1 de 
octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de suministro de información previstas en 
la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad 
Financiera, la Administración que cuente con un plan de ajuste acordado con el Ministerio de 
Hacienda y Administraciones Públicas, durante su vigencia deberá remitir al mencionado 
Ministerio, antes del día quince de cada mes, en el caso de la Comunidad Autónoma, y antes 
del día quince del primer mes de cada trimestre, en el caso de la Corporación Local, 
información sobre, al menos, los siguientes extremos: 
(En idénticos términos se expresa el apartado 4 de la Disp. Adic 1ª LOEPYSF; por tanto, a la 
vez que se informa sobre la ejecución del plan de ajuste deberá aportarse la información 
requerida en este precepto). 
 

Avales públicos recibidos y operaciones o líneas de crédito contratadas: No se han dado 
operaciones en materia de avales públicos. Respecto a las operaciones de crédito, 
destacar que no se han concertado nuevas operaciones, y que durante el periodo de 
referencia se ha procedido a la cancelación anticipada de parte de los préstamos 
vinculados al presente plan de ajuste, por importe total de 1.154.469,55€ 

 
Deuda comercial contraída clasificada por su antigüedad y su vencimiento. Igualmente, 
se incluirá información de los contratos suscritos con entidades de crédito para facilitar el 
pago a proveedores.  
 

En este punto cabe poner de manifiesto que actualmente se ha procedido a la depuración de 
los datos de la contabilidad municipal, por cuanto constaban en la misma obligaciones 
pendientes de pago anteriores al RDL 4/2012, por el cual se procedió a la liquidación de la 
deuda pendiente con los proveedores, dichos apuntes corresponden a errores y duplicidades 
en la fase O, que se ha procedido a corregir. 
 
 
c) Análisis de las desviaciones producidas en el calendario de ejecución o en las medidas del 
plan de ajuste. 
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Actualmente se están cumpliendo en gran medida las previsiones del plan de ajuste en 
materia de periodo de pago a los proveedores, quedando la práctica de los proveedores 
pagados antes de 60 días de la fecha de reconocimiento de la obligación, con la salvedad 
hecha en el apartado anterior. 
 
  
TERCERO.- Según lo establecido en el artículo 10.3 de la Orden HAP/2105/2012, de 1 de 
octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de suministro de información previstas en 
la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad 
Financiera, las Corporaciones Locales deberán remitir al Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas antes del día quince de enero de cada año o antes del día quince 
del primer mes de cada trimestre, si se trata de Corporaciones Locales incluidas en el ámbito 
subjetivo de los artículos 111 y 135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas 
Locales, el informe sobre la ejecución del plan de ajuste, con el siguiente contenido mínimo: 

 
Comparación de los detalles informativos anteriores con las previsiones contenidas en el Plan 
para ese año y explicación, en su caso, de las desviaciones: 
 
Destaca en materia de  contención del gasto la importante reducción del capítulo 2. Se ha 
detectado también un importante grado de inejecución en ciertas áreas que ha propiciado 
este resultado 
 
También cabe destacar la situación del capítulo 6 de gastos del presente ejercicio, de un total 
de 33.344.650,56€, del cual solo se han ejecutado hasta el tercer trimestre un total de 
170.513,92. 
Esta circunstancia se da principalmente por la inejecución de los proyectos de dotación de 
servicios que lleva aparejada también la inejecución del presupuesto de ingresos de las 
respectivas cuotas de urbanización. 
 
En materia de ingresos, cabe poner de manifiesto que se está ejecutando el presupuesto por 
encima de las previsiones en el capítulo 1, 3 y 4; se da una caida de la recaudación en el 
capítulo 2, debido a la bajada de ingresos por ICIO correspondiente a inversiones previstas 
que hasta la fecha no se han llevado a cabo. 
 
A la vista de los resultados obtenidos hasta la fecha, se informa que la realización del 
presupuesto de gastos hasta la fecha es 4.778.710,58€ menor al del presupuesto de ingresos 
generándose un superávit de tesorería de 2.572.868,99€, teniendo en cuenta apuntes 
presupuestarios y no presupuestarios, de esta forma se dan las condiciones que permiten 
cumplir los objetivos marcados en el vigente plan de ajuste. 
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CUARTO.- De acuerdo con el artículo 10 del Real Decreto-Ley 7/2012, de 9 de marzo, por el 
que se crea el Fondo para la financiación de los pagos a proveedores, del presente informe 
debe darse cuenta a Pleno de la Corporación. 
 
En Capdepera, a 14 de octubre de 2013. 
  
El Interventor 
 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. María Pilar Garcia Rosa, que 
diu que agraeix al Govern de l’Estat que hagi implantat el Pla d’ajust que obliga a pagar els 
proveïdors.   
 
El Batle diu que el pla d’ajust no és una obligació d’aquest equip de govern, l’única obligació 
és pagar els proveïdors a 30 o 60 dies. Per tant, la solució era un pla d’ajust que du 
aparejades unes obligacions dels resultats d'estalvi de les quals l’equip de govern està molt 
satisfet, en benefici dels nostres ciutadans. 
 
Donar comtpe 
 
 
No hi ha més intervencions. 
 
 
 
IV.-  EXP. INTER NÚM. 55/2014: REC 

 
El Batle llegeix l’informe:  
 
INFORME D’INTERVENCIÓ 
 
 
ASSUMPTE: Expedient de reconeixement extrajudicial 55/2014. 
 
David Martínez Sánchez de Rojas, interventor de l'Ajuntament de Capdepera. 
Vist l'expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 55/2014, incoat per aprovar 
despeses municipals que incompleixen la normativa contractual i/o pressupostària  per 
import total de 33.998,69€, segons el que disposa l'art. 26 RD 500/1990 i d´acord amb el que 
disposa l'article 214 RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, emet el següent informe: 
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PRIMER.- Es presenta a aprovació una relació de factures per import total de 33.998,69€ 
corresponents a despeses no aplicades als pressuposts dels exercicis que corresponen a cada 
despesa, i dites factures es troben conformades pels responsables del servei. 
A l´informe de data 5 de maig de 2014 ja es va fer referència a la factura presentada per 
l´entitat “El costurero de la xana, S.L.” per import de 25.202,44€, per no quedar 
correctament acreditat que fos titular dels drets de cobrament derivats de la prestació dels 
serveis referits a l'esmentada factura. En data 7 d´octubre de 2014 es presenta amb RE núm. 
5583 una escriptura on es manifesta que l'entitat reclamant és propietària de l'empresa que 
consta als albarans dels serveis objecte de reclamació. Per tant, s´acredita la titularitat del 
dret de cobrament que es pugui generar; aquesta despesa correspon a serveis prestats a un 
exercici ja tancat, excedint els crèdits presupostaris i la normativa contractual. 
S´adjunta també una factura de 8.796,25€ de Construcciones Quintero Terrassa, S.L. per 
obres realitzades al centre Melis Cursach, que d´igual forma incompleixen la normativa 
contractual i els crèdits pressupostaris. 
 
SEGON.- L´article 26 RD 500/1990, en concordança amb l´article 214 TRLRHL, disposa que 
amb càrrec als crèdits de l'estat de despeses de cada pressupost només es podran contreure 
obligacions derivades d'adquisicions, obres, serveis i d´altres prestacions o despeses en 
general realitzades dins l´any natural del propi exercici pressupostari. 
No obstant això -afegeix el mateix article-, s´aplicaran als crèdits del pressupost vigent, al 
moment del seu reconeixement, entre d´altres, les obligacions procedents d'exercicis 
anteriors a les quals fa referència l´article 60.2. del RD 500/1990. 
 
TERCER.- L'article 60.2. del RD 500/1990, al qual remet la base 19 de les d´execució del 
pressupost general de l´Ajuntament, concreta que correspon al Ple de l´entitat el 
reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
QUART.- No obstant el que disposen els esmentats articles, el reconeixement extrajudicial de 
crèdits pot suposar un incompliment del principi d'anualitat pressupostària i, igualment, de 
l'article 173.5. TRLHL, que prohibeix expressament          l'adquisició de compromisos de 
despeses d´un import superior als crèdits autoritzats als estats de despeses, circumstància 
que podria determinar l´exigència de responsabilitat dels gestors al servei de l´entitat que 
hagin realitzat les despeses. 
 
El reconeixement extrajudicial possibilita l'aprovació de despeses que, si bé s´han dut a 
terme sense respectar la normativa vigent, han suposat un benefici per a l´entitat que en tot 
cas, d´acord amb reiterada doctrina del Tribunal Suprem, està obligada a abonar el seu cost, 
per a evitar-ne un enriquiment injust.  
S´evita, igualment, el recurs per part dels creditors a la intervenció del poder judicial,  atès 
que l´article 21 de la Llei 47/2003, de 26 de novembre, General Pressupostària, fixa com a 
exigibles per la Hisenda Pública les obligacions resultants de sentències judicials. 
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Per tot l'exposat, es conclou que d´acord amb la normativa vigent, en opinió del subscrit, és 
possible el reconeixement extrajudicial dels crèdits, que haurà d´aprovar el Ple de la 
Corporació si ho considera convenient. 
 
Capdepera, 30 d´octubre de 2014 
L´interventor, 
Sig. David Martínez Sánchez de Rojas 
 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. María Pilar Garcia Rosa, que 
diu que hi votaran a favor, vist l’informe positiu d’intervenció, i considerant que tot està 
documentat correctament. 
 
 
No hi ha més intervencions. 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 55/2014: REC, S’APROVA PER 13 
VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP-PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM-ENTESA), atès que és 
DISSET el nombre legal de membres del Consistori i són QUINZE els assistents. 
 
 
 
V.- EXP. INTER NÚM. 57/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST/TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT 
TURISME. 
  
El Batle llegeix la següent proposta:  
 

PROPOSTA DE BATLIA 

Vist que les majors necessitats de despesa corrent de l´àrea de Turisme es poden compensar 
amb els crèdits destinats a realitzar certes inversions projectades a altres àrees de 
l'Ajuntament. 

Atès que dita operació és necessària per al correcte funcionament de l´àrea. 

PROPÒS: 

Que amb els tràmits oportuns previs, es modifiqui el pressupost de despeses municipals, 
mitjançant una operació de transferència de crèdit, incrementant en 6500€ l´aplicació 
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presupostària corresponent a despeses de publictat de l´àrea de Turisme, i reduint l'aplicació 
corresponent a les obres del Camí Vell d'es Far. 

Capdepera, 28 d´octubre de 2014 

El Batle 

Sig: Rafel Fernández Mallol 
 
 
El Batle explica que els 6.500 € del Camí Vell des Far que es donarien de baixa eIs passarien a 
la partida de Publicitat i Propaganda. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu 
que s’abstindran, donat que la partida del Camí Vell des Far ha quedat liquidada -almanco 
per enguany-, ja que els doblers han anat a altres despeses. El PSM -ENTESA no posa en 
dubte la necessitat d’aquesta inversió. Creuen que estava prevista inicialment, però els 
diners no han bastat. Ja està bé que es renovi la publicitat del municipi, però el Sr. Fuster no 
està d’acord amb aquest ball de números.  
 
No hi ha més intervencions. 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 57/2014: MODIFICACIÓ 
PRESSUPOST/TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT TURISME, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR 
(UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-ENTESA), atès que és DISSET el 
nombre legal de membres del Consistori i són QUINZE els assistents. 
 
 
 
VI.- EXP. NÚM. 62AG/13: SUSPENSIÓ CAUTELAR DE L’ACORD DE PLENARI DE 20.01.2014. 
 
El Batle llegeix el dictamen de la Comissió d’assumptes plenaris que explica la suspensió 
cautelar d’un dels acords que es varen prendre, que és el Catàleg de llocs de treball, que 
bàsicament és una nòmina del lloc de feina i que no du aparellat cap augment del capítol 1, 
però el TSJ entén que sé. Per tant, no es pot fer cap recurs i hem d’acatar el que ens diu el 
tribunal fins a la resolució del contenciós. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. Maria Pilar García Rosa, que 
diu que hi votaran a favor, donat que no queda altra solució que aplicar la suspensió.  
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El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu 
que s’abstindran i demana si la feina feta per aquesta empresa s’ajustava a les ordres del 
govern central quant a que no es podia augmentar la despesa de personal. 
 
El Batle cedeix la paraula a la Secretària de la corporació. La Sra. Terol explica al Sr. Fuster 
que en principi les corporacions locals tenen l’obligació de tenir una relació de llocs de feina i 
en aquest Ajuntament no estava feta. Per tant, l’encàrrec del treball està ben fet. El que 
passa és que Delegació de Govern ara mateix, segons la Llei de pressupostos, no permet que 
s’incrementi cap retribució, però la tasca realitzada en principi està ben feta. Ells el que feren 
va ser valorar i llavors els sindicats són els que varen adoptar el valor dels euros que tenia 
cada punt. La feina d’aquesta empresa no podem posar-la en dubte. Per una altra banda, el 
Contenciós encara no s’ha pronunciat; el que es demana és la suspensió. 
 
El Regidor de ES GRUP, Sr. Mateu Melis, surt de la sala abans de la votació. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 62AG/13: SUSPENSIÓ CAUTELAR 
DE L’ACORD DE PLENARI DE 20.01.2014, S’APROVA PER 12 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-PP) 
I 2 ABSTENCIONS (PSM-ENTESA), atès que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i són QUINZE els assistents. 
 
 
El Regidor de ES GRUP, Sr. Mateu Melis s’incorpora a la sessió. 
 
 
 
VII.- PROPOSTA DE NOMENAMENT MEMBRES DEL CONSORCI D’INFRAESTRUCTURES. 
 
El Batle llegeix la següent proposta:  
 
Proposta nomenament membres del Consorci d’Infraestructures de les Illes Balears. 
 
 
NOMENAMENT DELS REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN ELS ÒRGANS COL·LEGIATS I 
INSTITUCIONS EN LES QUALS HA DE SER REPRESENTADA.- 
 
 
- Consorci d’infraestructures de les Illes Balears: 

• Titular: Batle 
• Primer suplent: Regidora de Vies i Obres. Mónica Viejo Becerra. 
• Segon suplent: Regidora de Medi Ambient. Isabel Blanes Gayà. 
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Aquest acord es publicarà al Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma i al tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, sense perjudici de la seva efectivitat a partir de l'endemà de la seva adopció. 

Ho mana i ho signa el Sr. Batle-President, Rafel Fernández Mallol, a Capdepera, a 30 
d’OCTUBRE de dos mil catorze. 
 
El Batle   
 
 
No hi ha intervencions. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA PROPOSTA DE NOMENAMENT MEMBRES DEL 
CONSORCI D’INFRAESTRUCTURES, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 
7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-ENTESA), atès que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i són QUINZE els assistents. 
 
 
 
VIII.- EXP. NÚM. 1SS-15/13: DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 25 NOVEMBRE 2014. DIA 
INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA CONTRA LES DONES.   
 
El Batle cedeix la paraula a la Regidora de Serveis Socials, Sra. Ivon Renaud, explica que 
aquesta declaració l'ha tramesa l’Institut Balear de la Dona, que a continuació la llegeix: 
 
DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 25 NOVEMBRE 2014  
DIA INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLENCI A CONTRA 

LES DONES 
 

Reunits en sessió plenària ordinària, la qual tingué lloc el dia 6 de novembre de l'any 2014, hem 

aprovat la Declaració Institucional següent, amb motiu del 25 de novembre. Dia internacional per a l'eliminació de la 

violencia contra Ies dones. 

 

A la Conferencia Mundial de Beijing ja es va reconèixer la violencia contra Ies dones com un obstacle per a la igualtat, 

el desenvolupament i la pau dels pobles, que impedeix que les dones gaudeixin del drets humans i llibertats 

fonamentals. 
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L’eradicació de les vulneracions dels drets humans i llibertats fonamentals és un mandat normatiu derivat dels 

tractats internacionals de les Nacions Unides i la Unió Europea, ratificats pel Govern d'Espanya. Per tant, ha de ser 

tractada amb màxima prioritat a Ies agendes de les diverses administracions públiques com a garants dels drets de 

les dones. 

 

Lluny del mite que en Ies generacions més joves, la desigualtat entre dones i homes i la violència contra les dones ja 

estan superades, la realitat ens mostra que la incidència de la violència de gènere en la població juvenil és 

preocupant. 

 

Les dades indiquen un augment de l’assetjament sexual per part dels al·lots en edat adolescent, una major violència 

en les relacions de festeig i una baixada en l’edat de la interposició de les denúncies. És imprescindible promoure 

polítiques i actuacions adreçades a la sensibilització social i a una educació en el valor de la igualtat, així com també 

l’eradicació de la desigualtat estructural que encara avui persisteix en la nostra organització social. És molt clar: com 

més igualtat, menys violència. 

 

Reiteram, una vegada més, la nostra condemna ferma de qualsevol expressió de violència contra les dones i el 

nostre suport institucional i incondicional a les dones víctimes i als seus fills i filles. Cal recordar Ies 43 dones mortes 

assassinades enguany a Espanya i, especialment, les de les Illes Balears: Olha Yuriyiuna, Rosa Viaria Martínez i Isabel 

Rarceló. 

 

És per això que l’Ajuntament de Capdepera manifesta el compromís com a administració pública de 

compartir la lluita contra la violència de gènere per mitjà de polítiques i actuacions publiques dirigides a promoure la 
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igualtat entre dones i homes, com un valor social inqüestionable per a una societat que se sustenti sobre la defensa 

dels drets inalienables i irrenunciables per a la igualtat i la dignitat de totes les persones. 

 

En coherència amb aquest compromís, i des de la unitat de tota la corporació local, serveixi aquesta declaració 

institucional per fer palesa una responsabilitat compartida com a institució pública i com a poble a fi d’aconseguir 

una societat lliure de violència contra les dones. 

 
 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. Maria Pilar García Rosa, que 
expressa que s’acullen a aquesta declaració esperant eradicar aquesta xacra mundial.   
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, Diu que 
naturalment estan a favor d’aquesta declaració, però per eradicar aquesta xacra el que no es 
pot fer són retalls en política d’igualtat i politiques de defensa de la dona.      A continuació 
llegeix els retalls que hi ha quant a polítiques d’Estat durant l’any 2014; el programa 
d’actuacions per a la prevenció integral de la violència de gènere tendrà uns 21.1 milions 
d’euros a tot l’Estat. Això significa un 1’5% menys que l’any 2013 i un 22% menys que l’any 
2008, quan va començar la crisi. S’han imposat unes taxes judicials brutals en tots els 
processos de divorci, guàrdia i custodia i, en general, els processos de família que fan que 
moltes de les dones no puguin accedir a la justícia per defensar els seus drets davant la 
impossibilitat de fer front a aquestes taxes judicials. Quant a l’Institut Balear de la Dona, 
s’han tancat 7 oficines en col·laboració amb els pobles per a assistència jurídica, un telèfon 
gratuït que hi havia sobre assessorament sobre qüestions sexuals als joves, s’ha eliminat un 
centre a Via Alemanya on la Conselleria de Salut conjuntament amb l’Institut Balear de la 
Dona tenia un punt d’assessorament als joves en prevenció de salut afectiva sexual i en 
general molt menys pressupost que l’any 2003. Quant al Govern Balear, pel que fa a les 
oficines d’atenció a les víctimes de violència domèstica, el 31 de desembre de 2011 es varen 
tancar uns serveis que hi havia des de 1989, consistents en 10 oficines; actualment hi ha 1 
oficina per a totes les Balears. Pel que fa al Consell de Mallorca hi havia una Direcció General 
d’Igualtat i s’ha suprimit. En definitiva, manifesta que el PSM-ENTESA hi votarà a favor, però 
el camí és no desmantellar serveis. 
 
No hi ha més intervencions. 
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VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT NÚM. 1SS-15/13: DECLARACIÓ 
INSTITUCIONAL 25 NOVEMBRE 2014. DIA INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA 
VIOLÈNCIA CONTRA LES DONES, S’APROVA PER UNANIMITAT AMB 15 VOTS A FAVOR 
(UCAP-PSOE-ES GRUP- PP -PSM-ENTESA), atès que és DISSET el nombre legal de membres 
del Consistori i són QUINZE els assistents. 
 
 
 
IX.-  EXP. INTER NÚM. 58/2014: MODIFICACIÓ PRESSUPOST. 
 
VOTACIÓ DE LA RATIFICACIÓ de l’expedient 58/2014, atès que no ha pasat per la CAP. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA RATIFICACIÓ, S’APROVA PER 13 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM-ENTESA), atès que és DESSET el nombre legal de 
membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
El Batle llegeix la següent proposta:  

PROPOSTA DE BATLIA 

Atès que al registre de factures municipal consta una factura per import de 79,555,15€, 
corresponent a la modificació del projecte de dotació de serveis de Son Moll d´abaix, Sa 
Pedruscada, Son Bessó-N´Aguait. 

Vist que l'aplicació pressupostària corresponent posa de manifest la insuficiència de crèdits 
per a l'aprovació de dites despeses. 

PROPÒS: 

Que amb els tràmits oportuns previs, es modifiqui el pressupost de despeses municipals, 
mitjançant una operació de transferència de crèdit, d´acord amb les següents operacions:  

 

Aplicació pressupostària Variació 
151 640000 Projectes tècnics +79.556€ 
011 310020 int. BMN D. 4/2012 -4.000 
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011 310021 Int. Santander D. 4/2012 -5.000 

011 310022 int. BBVA D. 4/2012 -18.000 
011 310023 int. Pres. Banesto D. 
4/2012 

-4.960 

011 310025 int. Sabadell D. 4/2012 -4.448 
011 310027 int. Pres. Bankinter D. 
4/2012 

-3.797 

011 310029 int. Pres. Caja Mar D. 
4/2012 

-3.873 

330 131000 P.L. Eventual -35.478 

 

Capdepera, 3 de novembre de 2014 

El Batle 

Sig: Rafel Fernández Mallol 
 
 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. Maria Pilar García Rosa , que 
diu que hi votaran en contra, donat que creu que la via d’urgència s’hauria pogut evitar. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu no 
sabre a què corresponen aquestes factures. 
 
El Batle respon que es tracta de la modificació del projecte de dotació de serveis de Son Moll 
d’abaix, Sa Pedruscada, Son Bassó i N’Aguait. 
 
El Sr. Fuster troba precipitada aquesta votació i voldria parlar-ne en calma. Per tant, 
s’abstindran. 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 58/2014: MODIFICACIÓ 
PRESSUPOST, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) 5 VOTS EN CONTRA 
(PP) I 2 ABSTENCIONS (PSM-ENTESA), atès que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i són QUINZE els assistents. 
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X.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
Es donen per assabentats dels decrets 574 al 608 del llibre de 2013 - 2014. 
 
 
 
VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA: MOCIÓ PSM-ENTESA. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA URGÈNCIA, S’APROVA PER 15 VOTS A FAVOR (UCAP-
PSOE-PP-PSM-ENTESA), atès que és DESSET el nombre legal de membres de Consistori i els 
assistents són QUINZE. 

El Batle cedeix la paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que la cedéix a la 
Regidora Antònia Ballester Colom que llegeix la següent Moció:  
 
Els grups municipals del PSM-ENTESA i PSOE a l’Ajuntament de Capdepera presenten a la 

consideració del Ple la següent 

 

MOCIÓ  
 
ARRAN DE LA FUMIGACIÓ AMB INSECTICIDA AGRESSIU I NO SELECTIU CONTRA LA 
PROCESSIONÀRIA DEL PI. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El Govern està duent a terme una campanya de fumigació amb un insecticida agressiu i poc 
selectiu en contra de la processionària del pi.  
 
En concret, el Govern està fumigant les zones de pinar amb avioneta i helicòpter amb un 
insecticida anomenat DIMILIN Oliós B, el principi actiu del qual, el diflubenzuron, és un 
potent inhibidor del desenvolupament dels estadis de larva. Tot i que només estigui present a 
aquest producte amb una concentració de l'1,5% i que el pla de fumigació evita les finques 
inscrites al CBPAE (+ 100 metres a la rodona) i les caceres registrades, creim que es corre un 
risc innecessari, ja que hi ha alternatives viables com el Bacilus turingensis, prou efectiu i de 
vida activa de curta durada, que està permès en agricultura ecològica. Amb aquestes 
fumigacions hi ha el risc que l’insecticida arribi a les teulades d’algunes cases unifamiliars 
disperses i acabi als seus aljubs.  
 
Posam en dubte la necessitat d'aplicar aquest insecticida, no només per la seva persistència 
al medi ambient sinó també pel perill de deriva que suposa la seva fumigació aèria per als 
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nostres cultius ecològics. A més, encara que el DIMILIN Oliós B es descriu com a compatible 
amb les abelles, diversos estudis científics (Adamson et al. 2005, Devillers i Pham-Delegue 
2002, Tasei 2001, Thompson et al. 2005, Thompson et al. 2007) demostren que dosis menors 
a les letals afecten a la vida de l'insecte (efectes damunt el rendiment de la colònia, 
mortalitat de les larves i ous, etc.) i, per tant, poden tenir un efecte no menyspreable damunt 
les seves poblacions. 
 
Del document de TRACSATEC destacam el següent: 
 
“9.ZONA DE TRATAMIENTO Y SUPERFICIE TRATADA  
 
La superficie total a tratar será de 27.028 ha, distribuidas de la siguiente manera:  
MALLORCA  24.059 ha  
MENORCA     2.969 ha  
 
La relación de municipios con superficie de pinar objeto de tratamiento aéreo dentro del 
presente proyecto es la siguiente:  
Mallorca: Alaró, Alcudia, Algaida, Andratx, Ariany, Artà, Binissalem, Bunyola, Calvià, 
Campos, Capdepera, Costitx, Esporles, Felanitx, Inca, Lloret de Vistalegre, Llubí, Llucmajor, 
Manacor, Mancor de la Vall, Maria de la Salut, Marratxí, Montuïri, Muro, Palma, Petra, 
Porreres, Sant Llorenç des Cardassar, Santa Eugenia, Santa Margalida, Santa Maria del Camí, 
Santanyí, Selva, Sencelles, Ses Salines, Sineu, Son Servera y Valldemossa.  
 
Menorca: Alaior, Ciutadella, Es Mercadal, Es Migjorn Gran, Ferreries y Maó  
 
En los polígonos de tratamiento que se adjuntan, se han eliminado los núcleos de población, 
las colmenas de asentamientos apícolas, los cultivos agrícolas ecológicos y las masas de 
agua, estableciéndose una franja de seguridad o buffer de 100 m, tal y como marca el anejo 
VI del Real Decreto 1311/2012, de 14 de setiembre, por el que se establece el marco de 
actuación para conseguir el uso sostenible de los productos fitosanitarios. “ 
 
Per tot això, proposam al ple de l’Ajuntament de Capdepera l’adopció dels següents: 
 
                                                                 ACORDS 
 
24. 1.- Manifestar l’oposició del Ple de l’Ajuntament de Capdepera a la fumigació del terme 
municipal amb insecticides agressius com DIMILIN. 
 
25. 2.- Instar el Govern de les Illes Balears a no utilitzar insecticides agressius i no selectius 
contra la processionària del pi. 
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26. 3.- Instar el Govern de les Illes Balears a utilitzar mitjans més racionals i selectius per al 
tractament de la processionària del pi. 
 
4.- Trametre aquests acords al Govern de les Illes Balears i a l’Associació de Producció Agrària 
Ecològica de Mallorca (APAEMA). 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA MOCIÓ PSM-ENTESA PSOE, S’APROVA PER 10 VOTS A 
FAVOR (PSM-ENTESA-UCAP-PSOE-ES GRUP) I 5 ABSTENCIONS (PP), atès que és DISSET el 
nombre legal de membres del Consistori i són QUINZE els assistents. 
 
 
 
VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA: SOL·LICITUD PP. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA URGÈNCIA, S’APROVA PER UNANIMITAT, 15 VOTS A 
FAVOR (UCAP-PSOE-PP-PSM-ENTESA), atès que és DESSET el nombre legal de membres de 
Consistori i els assistents són QUINZE. 

El Batle cedeix la paraula a la portaveu del PP, la  Sra. María Pilar Garcia Rosa, que sol·licita el 
canvi de data del proper plenari ordinari, que hauria de ser el dia 4 de desembre. 
 
El Batle demana al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, si té inconvenient en el 
canvi da de data del proper ple ordinari, i el Sr. Fuster contesta que no. 
 
El Batle proposa que el proper ple ordinari se celebri el dia 1 de desembre a les 20’00 hores. 
 
VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ LA SOL·LICITUD DEL PP de canvi de data del proper ple 
ordinari, S’APROVA PER UNANIMITAT, 15 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-PP-PSM-ENTESA), 
atès que és DESSET el nombre legal de membres de Consistori i els assistents són QUINZE. 

 
 
XI.- PRECS I PREGUNTES 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la Sra. María Pilar Garcia Rosa, que 
demana si és veritat que hi ha un membre de l’equip de govern que cobra un plus de 
productivitat. 
 
El Batle respon que excepte un mes i mig d’aquesta legislatura, els regidors han cobrat els 
sous aprovats pel Plenari de l’Ajuntament de Capdepera. 
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La Sra. García demana ara si el pàrquing de la piscina municipal té llicència d’activitats, donat 
que allà es fa un entrenament de motocicletes. 
 
El Batle respon que és una activitat entre pares i fills, que varen demanar poder fer tot el 
recinte. Té llicència d’activitats, però s’ocuparà de saber quin és el marc legal exacte. 
  
La Sra. García s’interessa demana pel passeig marítim, si hi ha un projecte i en quin punt es 
troba. 
 
El Batle respon que hi ha un projecte que es va entregar a l’Agència de Turisme Balear per tal 
d’obtenir una subvenció. Ara s’està pendent de la publicació al BOIB dels pobles que rebran 
dita subvenció. Mentre això es produeix s’han avançat altres tràmits supramunicipals. 
 
La Sra. García demana què s’ha pensat fer amb l’edifici de l’Ajuntament vell. 
 
El Batle respon que l’Ajuntament vell actualment és la seu de l’arxiu municipal i el més 
urgent que s’ha de fer és habilitar una partida per arreglar el capell de l’edifici. 
 
La Sra. García demana sobre l’espigó del port de Cala Rajada. Si es té previst sol·licitar a Ports 
un estudi per a la seva reparació.  
 
El Batle respon que això ja es va demanar el 2011 o 2012. 
 
La Sra. García inisteix sobre aquest tema i demana si no es podria tornar a sol·licitar, donat 
que hi ha unes esquerdes enormes i es troba en males condicions. 
 
El Batle diu que sí que es tornarà demanar, però Ports ja va dir que no disposen de 
pressupost. 
 
La Sra. García manifesta que el PP per als propers pressuposts vol sol·licitar un pla estratègic 
de Turisme a termini màxim de 12 anys i sol·licitar també una plaça de tècnic de Turisme.  
 
El Batle respon que més tard o d’hora s’haurà de sol·licitar un pla estratègic, així com es va 
demanar per al Castell. La plaça d’un tècnic de Turisme és més complicada, donat que 
s’hauria de crear una plaça i Delegació de Govern l’hauria d’autoritzar.  
 
La Sra. García s'adreça a la Sra. Blanes. Li demana què passa amb el projecte de Son Terrassa 
i en quin punt es troba. 
 
La Sra. Blanes respon que va quedar clar que d'aquest tema se'n cuiden el Batle i el regidor 
Albert Llull. 
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En aquest sentit, el Sr Llull explica que des de l’Ajuntament es va decidir que es demanaria 
un informe pericial a una empresa externa. Ara ja tenim aquest estudi i el departament 
jurídic de l’Ajuntament el té i està estudiant quin tipus de recurs s’ha de dur a terme. 
 
D'altra banda, la Sra. García demana qui s’ocupa de zona enjardinada de l’edifici Cap 
Vermell. 
 
La Sra. Blanes respon que se n’ocupa l’empresa COEXA. 
 
El Sr. Llull diu que mentre ell va ser regidor de Medi Ambient es va acordar que en aquella 
zona s'hi sembrarien plantes autòctones que no supossin gaire manteniment, però quan hi 
ha actes es trepitgen, i és veritat que s’ha de fer una posada a punt. 
 
La Sra. García també demana pel manteniment del paviment de la plaça Castellet i el 
manteniment de la glorieta de davant la mar al Passeig Marítim. 
 
La Sra. Blanes respoen que s’ha donat avís a COEXA per a que es repari. 
 
D'altra banda, la Sra. García s'adreça al Regidor d’Esports, Fernando Martínez, i li demana 
sobre la piscina municipal: què es farà la pròxima temporada, quin cost ha tingut enguany i 
qui s’ocupa del manteniment i amb quina freqüència. 
 
El Sr. Martinez respon que es farà el mateix que aquesta temporada: obrir a principi d’abril 
fins a final d’estiu, i el manteniment es fa dos pics per setmana. No disposa del cost, però 
l’aportarà. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que 
demana al regidor d’Esports sobre les goteres del poliesportiu, atès que hi ha una empresa 
que s’ha ocupat d’arreglar-les però hi segueix havent goteres. El Sr Fuster demana si 
l’Ajuntament té pensat demanar responsabilitat a aquesta empresa? 
 
El Sr. Martínez respon que aquesta empresa ha vingut dues vegades amb un cost de  29.000 
euros: un primer cop, per a la impermeabilització de la part externa, amb garantia de 10 
anys. I va venir una segona vegada per reparar la claraboia, que es tracta de una altre feina. 
Vendrà per tercera vegada, però gratuïtament, per a reparar la impermeabilització, que no 
ha estat correcta. 
 
El Sr. Fuster manifesta al Sr. Martínez que vol que comuniqui a aquesta empresa el 
descontent per part dels usuaris. 
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El Sr. Llull comenta que ja des del principi se sabia que no seria una reparació d'una sola 
vegada, donat que hi havia moltes goteres. I, de fet, sempre que se'ls avisa vénen sense 
facturar cap cost a l'Ajuntament. 
 
El Sr. Fuster demana sobre el el parc infantil del c/ Feliu Morey, que es va tancar per fer-hi 
una pista de petanca. 
 
La Sra. Ivon Renaud, regidora de Gent Gran, explica que les dues associacions de la 3a edat 
del municipi havien demanat una pista de petanca. 
 
El Sr. Batle afegeix que a la legislatura passada el regidor de Vies i Obres ja va fer una 
inversió de parc infantil al poliesportiu, per tal d’eliminar aquest parc del carrer Feliu Morey. 
 
Per una altra banda, el Sr. Fuster Pere expressa que qüestiona la forma de fer política. Abans 
de prendre una determinació que afecta els veïnats s’ha de parlar i negociar amb ells.  
 
El Sr. Fuster demana al batle sobre la Plaça dels Mariners. L’any passat quan es negociaven 
els pressuposts hi va haver un principi d’acord en el qual hi havia una partida de 400.000 
euros prevists per a Cala Rajada, que es tractava que abans de decidir on anirien aquests 
doblers es passarien a Participació Ciutadana i els diferents partits, fins a cinc opcions. 
Aquest acord no s’ha complert. Directament l’equip de govern va dir que aquests doblers 
s'havien de destinar a la plaça dels Mariners. 
 
El Sr. Batle respon que en aquest cas es va escoltar els veïnats de la zona. 
 
El Sr. Fuster diu al Sr. Batle que ell va fer una reunió de Participació Ciutadana a la qual  
varen assistir els veïnats. A continuació, va passar el projecte als diferents partits politics. Vol 
saber si hi haurà rectificacions al projecte i quins. 
 
El Sr. Batle respon que hi haurà canvis referent als arbres, que seran morera borda, i també 
hi haurà canvis en el mobiliari. 
 
El Sr. Fuster demana que es mantinguin les gavetes dels extrems de la plaça i que es delimiti 
l’ocupació de via pública. 
 
El Sr. Batle l'informa que es tornaran a fer reunions de Participació Ciutadana sobre la Plaça 
dels Pins. 
 
Per una altra banda, el Sr. Fuster diu que el pressupost anual que s’aprovarà entre el 18 de 
novembre i l'1 de desembre, no hi ha temps material per revisar-lo. 
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El Sr. Batle respon que es durà a Comissió Informativa d’Hisenda.  
 
Ara el Sr. Fuster s'adreça a la regidora de Medi Ambient, Sra. Isabel Blanes. Li comenta que 
segueixen les queixes sobre les defecacions de cans, també rep queixes de les zones verdes 
enjardinades de la Font de Sa Cala, i finalment sobre una jornada de neteja que havia de fer 
COEXA conjuntament amb altres associacions. 
 
La Sra. Bñanes respon que es posarà en marxa molt aviat. 
 

Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 21:33h, de 
la qual jo, la Secretària, done fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                         Maria del Mar Terol Andrés 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia sis de novembre, consta de vint-i-cinc folis, numerats des del núm. 2014PLE000235  
al  2014PLE000259. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000260 
 

Llibre Actes Plenaris 260 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 15/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA 
DE DIA 1 DE DESEMBRE DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Ordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    15 
Data de celebració:                       1 de desembre de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   20:00 hores 
Hora de finalització:                    22:44 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sra. Angeles Espinosa Terrasa                                       
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                
No hi assisteixen: 
Sra. Carme Riera Barrantes 
 
Secretària Acctal.:  Sra. Sandra Ramírez Jurado. 
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000261 
 

Llibre Actes Plenaris 261 

 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 06.11.14. 
 
II.- EXP. INTER NÚM. 61/2014: REC 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 59/2014: PRESSUPOSTS 2015.   
 
IV.- DONAR COMPTE INFORMES INTERVENCIÓ ADVERTIMENTS. 
 
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS. 
 
VII.- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS  
 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. President demana als membres de la Corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior, que va tenir lloc el dia 
06/11/2014, de la qual s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor 
perquè en prengui coneixement, en rectifiqui les errades o hi formuli possibles al·legacions, 
si fos el cas. 
 

Sense haver-hi més intervencions, per ASSENTIMENT dels membres reunits, com que 
és disset el nombre legal de membres del Consistori i els assistents són setze, és aprovada 
l’acta de les sessió anterior, que va tenir lloc el dia 06/11/2014. 
 
 
 
II.- EXP. INTER NÚM. 61/2014: REC 
 
Vist l’informe d’Intervenció de reconeixement extrajudicial 61/2014 de data 27 de novembre 
de 2014. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la Sra. Maria Pilar Garcia Rosa,  que 
diu que s’abstindran. 
 
El Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere Fuster, que diu 
que ells també s’abstindran, però que voldria fer un aclariment del reconeixement 
extrajudicial d’aquest espedient. 
 
El Batle diu que aquesta factura es deu a les noves exigències del codi tècnic 
d’infrastructures urbanes i, per tant, el projecte que s’havia redactat ha sofert unes 
modificacions bàsicament en qüestions d’electrificació i, donat que l’Ajuntament està obligat 
a dotar de serveis totes les zones urbanes, això els ha obligat a fer aquestes modificacions. 
 
No hi ha més intervencions. 
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VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 61/2014: REC, S’APROVA PER 9 
VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 ABSTENCIONS (5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és 
DISSET el nombre legal de membres del Consistori i són SETZE els assistents. 
 
 
 
III.- EXP. INTER NÚM. 59/2014: PRESSUPOSTS 2015.   
 
El Batle cedeix la paraula al Regidor d’Hisenda, el Sr. Mateu Melis Tous. 
El Sr. Melis inicia la seva intervenció dient que s'intentarà no ser molt pesat amb el tema dels 
pressuposts, ja que se n’ha parlat en tres comissions informatives i, més o manco tothom té 
clar que són uns pressuposts condicionats per la reversió de la subvenció de l’abocador. 
 
S'ha preparat un PowerPoint per explicar el que són els grans números del pressupost 
municipal.  
 
Es comença amb els ingressos per després destinar-los a les despeses. 
 
Cal fer un parell de puntalitzacions vers aquests pressuposts, que tot seguit s'assenyalen: 
 
1.- Hi torna a haver tota la despesa al pressupost de l’Ajuntament, manco les concessions 
administratives que tenim vigents, i que es varen signar com a empresa pública (recollida de 
fems, neteja viària, jardineria i Tirme). Tota la resta està inclosa al pressupost de 
l’Ajuntament, ja que en no tenir personal adscrit a l’empresa, no té sentit traslladar la 
despesa, atès que com que no genera valor afeigit, no ens tornaran l’IVA de les operacions. 
Per tant, el pressupost de l’empresa pública davalla considerablement, i en canvi augmenta 
el capítol 2 del de l’Ajuntament. 
 
2.- Com a document adjunt, hi torna a figurar el pressupost del Patronat del Castell, ja que 
en ser un òrgan públic depenent de l’Ajuntament, i per a més transparència dels comptes 
públics, millor si figura al pressupost i així tothom ho pot consultar. 
 
3.- Només figuren pressupostades les dotacions de serveis que previsiblement es poden 
realitzar dins el 2015: Son Moll de Baix i Cala Gat. De tota manera, per anar  desglossant els 
pressupostos, i per l'elevada quantia d’aquestes, com que van finançades al 100% amb 
quotes d’urbanització, les obviarem, tant en parlar d’ingressos com de despeses. 
 
4.- Aquests pressuposts estan subjectes a molts de canvis normatius manats pel Govern 
Central, pels motius que tots coneixem de la necessitat de fiscalitzar les finances públiques. 
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5.- No cal cercar-hi grans inversions, perquè no hi són. En aquest capítol estam condicionats 
per la reversió de la subvenció de l’abocador, que s'apuja fins a 1.052.000’-€. 
 
6.- Tampoc no s'hi han de cercar “bellumes” de l’equip de Govern per ser el 2015 un any 
electoral. Veureu que les inversions reals només s'apujen a 374.101’-€. 
 
 
El pressupost del 2015 s'apuja un 3.7 % respecte del de 2014. (Fora dotacions de serveis) 
 
 
Despeses per capítols 
 
La despesa de personal queda pràcticament igual.  
 
La despesa corrent s'apuja una mica, ja que s’hi ha incorporat tot el de l’empresa pública i 
està previst arreglar alguns camins rurals per adequar-los com a rutes senderistes i 
cicloturistes. 
 
Les despeses financeres s'abaixen fins a un 75%. Això és perquè s’han fet els deures en 
matèria financera i s’han pogut tornar els préstecs anticipadament i així reduir la despesa 
financera. 
 
Les transferències de capital són per pagar el crèdit de la sala multiusos. 
 
I els passius financers és el que s'ha de tornar de préstecs. S'apugen un 25% respecte de 
l’any passat, ja que han acabat els terminis de carència. 
 
Quant a les inversions, el Sr. Melis avisa que ja en parlaran una mica més endavant, però 
vénen condicionades per la reversió de la subvenció de l’abocador. 
 
Despeses per funcionals 
 
En línies generals, es pot dir que totes es mantenen dins els mateixos paràmetres que en els 
anys anteriors. Si algunes s'apugen o abaixen la diferència és mínima, i sempre per mor de 
les petites inversions a cadascuna de les àrees.  
 
Cal destacar que: 
 
L’àrea d'Administració General s'apuja fins a un 35% més. Això és perquè per normativa s’hi 
han incorporat les partides de la Brigada Municipal. 
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Urbanisme s'apuja per la inversió de l’abocador, que fa distorsionar la partida d'aquest 
departament. 
 
I, evidentment, la partida d'Infraestructures Bàsiques s'abaixa, ja que molta part està inclosa 
a Administració General. 
 
Inversions 
 
Com ja es va explicar a les diferents comissions informatives, hi ha algunes inversions 
previstes que no han tingut cabuda al pressupost. De manera abreujada i perquè s'entengui, 
això és per complir la regla de despesa: no es pot gastar més que l’any anterior. Per tant, 
com que el 2014 s’ha contengut molt la despesa, al pressupost del 2015 ens veim limitats 
per aquest fet. Què s'hi pot fer? 
 
Una vegada liquidat el pressupost del 2014, i sabent que hi haurà un romanent important, 
s'incorporaran al pressupost del 2015 aquestes despeses financerament sostenibles i que 
també s'executaran dins el 2015: 
 

Desp financ. Sostenibles    

àrea despesa 161: obres 

sanejament  
200.000,00     Substit. xarxa  

Àrea 432 Turisme  30.000,00     pla estrat.  

Àrea 491 Informat.  30.000,00     Equips (920)  

Àrea 155 Vies Públiques  108.000,00     
voravies JC1 i pav. 

Carrers  

Àrea 933 gestió patrim.  29.900,00     RMC Centre Melis  

   

   

 397.900,00      

 
 
Quant a les demandes dels partits de l’oposició, es creu haver recollit tot el que ha estat 
possible. 
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Pel que fa a les partides de Cultura, Joventut, Esports, Serveis Socials -que en línies generals 
se'ls demanava que s'apugessin-, una vegada consultats els regidors, es creu que són 
suficients si no hi ha res extraordinari. Més o manco són com en els darrers anys. 
 
Pel que fa a la partida pel Pla Estratègic de Turisme, es considera suficient. En aquests 
darrers anys s’han fet altres estudis per a altres coses i 30.000’-€ donen per a molt. 
 
La partida de Salvament de Platges s'apuja, ja que per la classificació d’algunes platges ens 
demanen més recursos i, per tant, s'apuja el cost. 
 
Projecte Vies Cicloturistes i Senderisme. Hi ha prevista una partida important per tal 
d’arreglar els camins rurals i els trams de carreteres que són nostres. Amb aquestes partides 
és compromís de l’equip de govern anar arreglant esglaonadament els camins rurals per a 
que siguin practicables per poder-hi realitzar aquests esports o aficions. 
 
Pel que fa a traslladar el Centre Jove a Cala Rajada alguns dies a la setmana, també és un 
compromís, sempre i quan trobem un lloc per poder-hi fer activitats. De moment el que no 
està previst és “duplicar” el servei, ja que suposa un cost elevat. 
 
La il·luminació del parc de Sa Gravera consta als pressuposts. Va ser una petició dels dos 
partits de l’oposició i el compromís és dur-ho a terme. 
 
Pel que fa a la partida de Festes, que també es va demanar que s'abaixés, l’equip de govern 
aposta per mantenir les dues fires per excel·lència, com són la Llampuga i el Mercat 
Medieval. Es llogarà una carpa tot l’any (amb concurs previ) per així abaratir el cost de la 
llampuga i, de passada, poder-la utilitzar tot l’any per al que calgui. 
 
Pel que fa a la piscina municipal, malgrat tots sabem que en temporada d’estiu hi ha manco 
usuaris anirem fent passes per dinamitzar-la. El que no està previst és el cost de posada en 
funcionament a l’hivern, ja que parlam de 120.000’-€, pel cap baix. Ara mateix aquesta xifra 
és inassumible. 
 
Quant a la reparació de la via Joan Carles I, que es va demanar a l'equip de govern que fos un 
projecte integral, de moment per a 2015 està previst arreglar-la, ja que és la principal via de 
passeig dels nostres ciutadans i l’entrada per excel·lència dels turistes que ens visiten. 
 
En definitiva, el Sr. Melis justifica que aquests són uns pressuposts realistes, pensats per a 
2015, on com a mínim es tornarà 1.300.000’-€ de préstecs i, com ja s'ha dit reiteradament 
amb els capítols d’inversions, condicionats per la reversió de la subvenció de l’abocador. 
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El Sr. Mateu Melis continua desgranant el contingut del Power Point dels Pressuposts, i 
conjuntament amb el Batle remarquen que al capítol d’Inversions les despeses que suposen 
el 96,58% del pressupost es refereixen a les dotacions de serveis de Cala Gat i de Son Moll de 
Baix. Una està pressupostada en 3.526.000 € i, l’altra, en 6.000.000 €; més les obres de 
l’abocador de Son Terrassa, de 1.052.000 €, aclarint que les dues primeres s’ingressaran 
mitjançant quotes d’urbanització.  
 
El Sr. Melis segueix explicant que hi ha 400.000 € de transferències de capital per pagar el 
Consorci d’Infraestructures de les Illes Balears i el Batle afegeix que és el que resta pendent 
de pagament del Centre Cap Vermell. 
 
El Sr. Batle vol aclarir el tema de l’Empresa Pública. Explica que quan aquesta es va crear era 
per un tema de desgravació d'IVA i era una forma de que els Ajuntaments es poguessin 
endeutar. Evidentment això en la legislatura passada es va tallar de cop; el deute de 
l’Empresa Pública anava lligat a l’Ajuntament. Per altra banda, hi ha empreses públiques que 
funcionen perquè tenen personal. Nosaltres no hi vàrem inscriure personal quan es va 
constituir, s'ha anat desgravant l’IVA i per això l’Empresa Pública tenia totes les empreses 
que fossin susceptibles de desgravar l’IVA. L’any passat es va decidir que enguany deixarien a 
l’Empresa Pública allò que realment sí pot desgravar, que són contractes que ja estan lligats 
a l’E. P. Serà potestatiu del pròxim Ajuntament gestionar aquesta Empresa Pública. El que sí 
hauria de tenir és personal adscrit i a dia d’avui no en té.  Per tant, l’E. P. està com està per 
una situació de seguretat jurídica de l’Ajuntament de Capdepera i de tots els ciutadans. 
 
Sobre el Patronat del Castell, a l’anterior Ple es va tractar el tema de si es mantenia com una 
fundació privada o pública. En aquest sentit, al Plenari del Patronat es va tractar el tema de 
crear una fundació publica lligada als pressuposts de l’Ajuntament; són uns pressuposts per 
al 2015 votats pel plenari del Patronat i que han comptat amb el vistiplau de l’Interventor. El 
més important és que es vegin aquestes partides de manteniment, inversions i altres 
despeses. A un proper Plenari es durà a aprovació el Pla Integral del Castell de Capdepera, a 
15 anys, que necessiten inversió econòmica. Les tenim separades entre inversió (73.670 €), 
obres de manteniment (10.000 €), per ordre d’inversió en relació amb els ingressos que es 
tenen prevists. L’any passat el Patronat del Castell va gastar 125.000 € en intervencions al 
Castell, entre excavacions i tot el que són intervencions del matacat, etc. Prioritàriament, un 
tant per cent elevat de la recaptació del Castell ha de revertir en l’objecte social que suposa 
el mateix Castell. Enguany hi ha hagut inversions amb les quals no es comptava degudes a 
filtracions greus de la Capella i s’han hagut de fer aquests projectes. De totes aquestes 
inversions el Patronat va decidir que hi hauria un 60% d’intervencions i un 40% d’elaboració 
de la documentació i promoció del Castell.  
 
D'altra banda, el Batle aprofita per comentar que fa unes setmanes hi va haver un congrés a 
Toledo en el qual els dos arqueòlegs del Patronat varen presentar una comunicació de tot el 
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Pla Integral que havia aprovat el Patronat. Quan es publiquin les actes seran enviades a cada 
regidor. Cada vegada que hi ha una comunicació un tribunal les valora i cal assenyalar que 
vàrem quedar uns del primers a nivell nacional en això de revertir el que es recapta en 
entrades en el Castell en el mateix monument. Altres despeses es refereixen a llum, coses 
que s’espetllen i temes de promoció. 
 
El Sr. Mateu Melis continua desglossant i explicant diferents aspectes dels Pressupostos 
2015:  
 
Pel que fa a les partides dedicades a Policia i a Urbanisme, el Batle comenta que les actuals 
NNSS són de l’any 1986. És necessari elaborar un Pla General d'Ordenació Urbana que 
reflecteixi la zona urbana i la zona rústica. Cal elaborar un text refós de les NNSS, que serà 
l’índex per poder elaborar el Pla General d’Ordenació Urbana. 
 
Pel que fa a les diverses propostes rebudes dels partits de l’oposició sobre augmentar les 
partides de Cultura, Joventut, Esports i Serveis Socials, una vegada consultats els caps d’àrea 
s’ha arribat a la conclusió que són suficients, com en els darrers anys. 
 
 
Una vegada feta l'explicació dels Pressuposts per part de l'equip de Govern, el Batle cedeix el 
torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. Maria Pilar Garcia Rosa. 
 
La Sra. García manifesta que el PP està indignat i preocupat perquè no se'ls ha tingut en 
compte per elaborar el pressupost de 2015. Se'ls ha presentat el document ja tancat deu 
dies abans del Ple, fent referència que l’oposició també forma part d’aquest Ajuntament.  
 
Així mateix, vol agrair al Regidor d’Hisenda que hagi mencionat les seves propostes i 
trasmetre-li el seu descontent, donat que no n'han tingut en compte cap. I a continuació les 
enumera:  
- Abaixar el pressupost de Festes. 
- Intervencions al Clot de sa Grava, amb una inversió dels 50.000 € ja pressupostats l’any 
passat, donat que aquuest espai és un pulmó per al municipi. 
- Projecte a 4 anys del vial Juan Carles I. Amb 107.000 € no es pot fer tot el necessari per 
adequar aquest vial. 
- El Projecte del Camí del Far evidentment és un vial verd que uniria l’Institut amb el municipi 
i, d’aquesta manera, eliminaria la perillossitat del desplaçament dels nins a l’institut. 
- Pel que fa a Esports, s'hauria d'haver ampliat la partida, donat que abans hi havia escoletes 
municipals amb moltíssimes activitats esportives per als nin del municipi. A part d’això hi ha 
moltes deficiències al poliesportiu, com ara que la pista d’atletisme no es pot utilitzar, no es 
poden fer competicions, hi ha molts nins que no es poden pagar anar a classes privades o 
estar federats. 
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- Al Pla Estratègic de Turisme, no tan sols s'hi haurien de destinar 30.000 €, sinó elaborar un 
Pla Estratègic a 12 o 14 anys i fer una remodelació completa al poble. A la vegada, per a 
l’oferta complementària, hi ha de participar tot el poble. 
- Cal més partida per a Educació. Les Escoles d’Estiu tenen un cost per nin de 200€, i això 
suposa convertir Capdepera en el municipi on més es paga per aquest servei. Fa tres anys 
que el PP demana que s'abaixi el preu d’aquest servei i, en canvi, s’augmenta el pressupost 
de Festes en 130.000 €. Haver de pagar 200€ tant per a l’Escola Esportiva com per a l’Escola 
d’Estiu és un preu que no totes les famílies poden assumir. 
- Pel que fa al Projecte de Vies Cicloturístiques i Vies Verdes, a llarg termini podem ser el nou 
referent per a tot Mallorca. 
 
El Sr. Batle respon que no entén aquesta indignació manifestada pel PP, ja que se n’han 
rebut moltes de seves. Explica que la Llei marca unes dates per aprovar el pressupost i, per 
tant, s’han fet tres o quatre comissions informatives prèvies, temps  suficient per a que cada 
partit pugui consensuar amb els seus i estudiar les diferents partides. El Batle creu que sí que 
s'han consensuat una sèrie de partides:  
- La del Clot de Sa Grava, els 20.000 € per a l’enllumenat, que creu que està molt ben 
plantejada. 
- Els 50.000€ no eren d’inversió, eren per fer un projecte i estan dins la partida d’inversió. 
- Per al tema del projecte del vial Juan Carles I s’ha fet una previsió de 107.000 € perquè es 
té un pressupost del que costarà arreglar les voravies. Elaborar un projecte integral de tot el 
vial Juan Carles I sembla d'allò més encertat i diu a la Sra Garcia que si vol es pot fer un acord 
de Plenari i transmetre'l al Consell Insular, al Departament de Carreteres, per a que ens 
arreglin l'autovia Joan Carles I. A la legislatura passada era una de les peces que volíem 
canviar. Volíem donar la ctra de Cala Mesquida i quedar-nos l'autovia Joan Carles I, i el CIM 
va dir que ho tramitaria. Aquesta tramitació s’ha aturat, però està totalment d’acord amb el 
PP que l'autovia Joan Carles I està en mal estat. L'Ajuntament s'encarrega de les tasques de 
mateniment i des de la regidoria de Vies i Obres, a partir de la recollida de tots els problemes 
i denúncies, es va plantejar realitzar-hi una inversió de 107.000 € per arreglar les voravies de 
dalt a baix, però l'ajuntament no es pot es excedir de la seva competència. 
- Pel que fa al tema de la pista d’atletisme, la prioritat d’aquest equip de govern és tornar el 
deute el 2015. A partir del 2016 es podrà negociar amb el Govern Balear, a través d’alguna 
subvenció, poder fer la pista d’atletisme. 
- Pel que fa a l’oferta de les activitats esportives, s'han ofert les que han demanat els clubs i 
la gent; no s’ha demanat dansa clàssica o taekwondo. Pel que fa als preus dels cursos, es 
recorda que l’Ajuntament té habilitada una partida a Serveis Socials, tant si és per a 
matrícules de les Escoles Esportives com de les Escoles d’Estiu. 
- S'informa que la Regidoria de Serveis Socials ha habilitat una partida nova denominada 
Projecte Millora, bàsicament per a que amb una subvenció del Govern Balear la gent que 
venia a l’Ajuntament a sol·licitar una ajuda, a canvi obtingués la possibilitat de realitzar 
algunes feines, i això suposàs unes ganes renovades de formar part del món laboral i 
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autoestima. La Regidora ha refet les partides de Serveis Socials per crear aquesta partida 
sense augmentar-ne el pressupost. Per explicar millor aquest projecte el Batle cedeix la 
paraula a la Regidora de Serveis Socials, la Sra. Ivon Renaud, que diu que la partida de 
Serveis Socials s’ha incrementat respecte de l’any anterior perquè s’ha incrementat el capítol 
4, que és el de subvencions, els doblers que van directament a les persones, en 92.500 €. En 
aquest capítol s’ha creat la partida de 24.000 € per al Projecte Millora i el que s’ha disminuït 
és la despesa corrent, que és que no va a les persones. 
- Quant a les Festes Populars, el Batle es referix al total del capítol, que és de 269.000€. El 
total funcional és de 140.000€ i suposa les festes populars de tot l’any. La resta és decisió de 
l’equip de govern: hi ha una partida de 50.000 € per a la Fira de la Llampuga, que 
s’incrementa en 30.000€ per mor del lloguer de carpes (creuen que hi ha una possibilitat de 
treure un contracte de serveis que estipuli utilitzar les carpes segons un calendari, com per 
exemple les jornades interculturals, la fira de la llampuga, el mercat medieval; per tant, 
creuen que 50.000 € bastaran per a la fira de la Llampuga). En aquest sentit, hi ha dues fites 
molt importants per al nostre municipi: el Mercat Medieval i la fira de sa llampuga, com a 
inici i fi de la temporada turística. 
D'altra banda, hi ha 90.000 € més dins el capítol general de festes populars, aclarint que el 
total és de 140.000 € per aquest concepte. 
 
El Sr. Melis parla ara dels preus públics de les escoles d’estiu, igual que tots el preus públics 
des del 2011. S’ha de complir la regla de despesa. Les activitats que promou l’ajuntament 
sempre necessiten estar subjectes a un informe econòmic, per evitar així un desequilibri 
pressupostari. El dia que parlem que hi ha taxes i preus públics que s’han de revisar i canviar 
es mirarà si és possible. Comenta que s’han dut a terme tres comissions informatives abans 
del ple. 
 
Finalitzada l'explicació del contingut dels Pressupostos 2015 el Batle cedeix el torn de 
paraula a la portaveu del PP, M. Pilar García Rosa.  
 
Demana per la dotació de serveis Son Moll de Baix i Cala Gat, començararan enguany? El 
Batle respon que es començaran al 2015. 
 
I les de Costa Canyamel, Font de Sa Cala i es Marisc? El Batle respon que a Costa Canyamel 
es començarà el 2017; a Font de Sa Cala i es Marisc és la darrera que es farà, perquè és 
petita i sortirà molt car, perquè hi ha pocs veïnats. Queda la zona dels Pelats. 
 
Comenta que al pressupost d’Urbanisme, al capítol 1, hi ha una partida de 6.000 € per a 
tancaments de solars i s’interessa per quin ús se'n farà. El Batle li respon que és per dedicar 
a caigudes de parets. 
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Demana sobre l'enllumenat públic, pressupostat en 401.000 €. No es pot fer un concurs? El 
Batle respon que s’han posat en contacte amb personal qualificat i l’estudi tècnic tardarà uns 
8 mesos, per la dificultat del terme municipal. 
 
També demana per la partida per a Repetidors, de 2.000 €. El Batle diu que es refereix a les 
antenes, que tenen un contracte amb Multimedia. 
 
També demana per la partida de Salvament de Platges, en què de  195.000 € es passa a 
230.000 €. Afegeix que el Sr. Interventor li ha explicat que tenim una qualificació més alta i 
s’ha de contractar més personal. El Batle ho confirma. 
 
També demana per la Bonificació de taxa de fems de 14.000 €, a què correspon? La Regidora 
de Medi Ambient, Bel Blanes, explica que correspon a rebuig orgànic als hotels.  
 
Ara parla de les despeses de la guarderia i els centres de Primària. La despesa de la guarderia 
Eriçons el 2014 es va pressupostar en 110.000 € i ara es pressuposta per 140.000 €. La de la 
guarderia Es Ferreret el 2014 es va pressupostar en 110.000 € i ara en 79.000 €. Com és 
aquesta diferència? El Batle respon que el tema del Ferreret és perquè es va licitar amb una 
plica i els criteris varen esser diferents. Aquests 140.000 € són perquè és un any sencer i està 
a l’espera que enguany acaba i es licitaran tant Eriçons com Es Ferreret. 
 
I, finalment, comenta que en general la partida de Turisme és molt justa. Creu que s’hauria 
d’incrementar. L’any passat es va pressupostar per 178.356 € i, enguany, per 180.386 €. El 
Batle respon que l’equip de govern ha prioritzat dotar Policia, Vies i Obres, i manteniment 
per tenir a punt el poble per a la arribada de turistes. La  informació turística, mitjançant 
convenis amb l’Associació Hotelera i promoció, està assegurada. 
 
 
A continuació el Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM-ENTESA, el Sr. Pere 
Fuster. 
 
Fuster diu que després de la reunió de divendres passat han estat consultant i la proposta de 
la gent de MÉS per Capdepera és votar en contra dels pressuposts municipals. Ells en anys 
anteriors donaven un vot de confiança als pressuposts, amb la bona voluntat de pensar que 
les coses podrien millorar, però en deu dies no hi ha temps de reunir les persones del seu 
partit i comentar i fer propostes als pressuposts; avui dia les coses s’han de fer de cara als 
ciutadans i això comporta tractar un tema com el del pressupost anual durant mesos. Durant 
aquesta legislatura no s’ha donat opció a la ciutadania a expresar-se, els canvis a les distintes 
partides al pressupost de 2014 han estat constants i reiterades, per donar cabuda a faltes de 
previsió del propi equip de govern a l’hora de fer aquests pressuposts.  
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Per posar alguns exemples:  
- la partida del Camí Vell des Far va desaparèixer tota. 
- Dels 450.000 € prevists per a l’embelliment de Cala Rajada, on sota el compromís del batle 
aquests 450.000 € es pactarien i negociarien amb els partits polítics i entitats ciutadanes per 
decidir una sèrie de projectes que al final eligiria la gent, els ciutadans i els partits polítics, no 
se n’ha fet res. L’equip de govern va decidir directament invertir-los en la Plaça dels 
Mariners, i d’aquest pressupost inicial de 450.000 € per a l’embelliment de Cala Rajada al 
final se’n gastaran uns 300.000 €. La resta s'utilitzaran per cobrir desfasaments de Festes i 
altres qüestions. S'han sentit traïts amb els pressuposts de l’any passat. 
- De les inversions que es faran al 2015, la del Passeig Marítim al final la paga el Govern 
Balear i l’asfaltatge de Juan Sebastian Elcano i Castellet el paga el Consell de Mallorca.  
Aleshores demana què és el que realment s’ha invertit en Cala Rajada.  
- Enguany que es té partida per a l’abocador resulta que contant amb el Plec de 
manteniment de vies públiques i paviment de Cala Rajada hi ha 500.000 € menys que l’any 
passat. La inversió directa a Cala Rajada és anecdòtica.     
- D'altres qüestions com el carril bici, i que ells varen demanar l’any passat, estan contents 
que es faci. 
- En Festes no discutiran les inversions que es fan, però és cert que hi ha altres necessitats, 
com el cost de l’escola d’estiu, l’enllumenat de sa Gravera, una inversió al Centre Cap 
Vermell per arreglar el sistema de climatització, el portal d’entrada, les plaques solars, aigua 
calenta, etc. 
- Quant a l’Escola d’Adults, pensen que és totalment insuficient. 
- També hi havia el tema de més Promoció Turística especialitzada, com senderisme, 
cicloturisme i en general han fet una sèrie de propostes i l'única que s’ha acceptat és la del 
clot de sa Grava. 
Han d’entendre que aquesta partida no és suficient, comparant amb tot el que s'ha exposat 
fins ara, com perquè el seu vot fos avui una abstenció. Ho han consensuat amb la seva gent i 
han arribat a la conclusió que el seu vot serà en contra. Si altres anys s’havien abstingut 
havia estat per la seva opinió personal en contra d’una opinió majoritària dins el seu grup, 
perquè pensava que s’havia de donar una possibilitat d’entesa amb l’equip de govern 
respecte dels compromisos envers ells. Comenta que no és res personal contra el Sr. Melis. 
 
El Sr. Mateu Melis respon que li hauria agradat fer uns pressuposts més lluïts, tant a ell com 
a tot l’equip de govern, però són uns pressuposts que en 14 dies són més que suficients per 
ser explicats, com ja s’ha explicat al Power Point. 
 
Per la seva banda, el Sr. Batle creu que la participació que s’ha començat a dur a terme en 
aquest poble va passar per la confecció d’un reglament nou de Participació Ciutadana, donat 
que el que hi havia era de l’any 1992. Per tant, hi ha un Reglament de participació ciutadana 
que va passar per l’Agenda Local 21. I li va decepcionar molt que precisament no volguessin 
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participar ni decidir res en els pressuposts. Els pressuposts de 2015 forçosament s’han 
d’aprovar al 2014.  
I quant a participació, creu que se n’ha donada, si es compara la que ofereix l'actual equip de 
govern UCAP-POSE-ES GRUP amb la que es feia el 2007-2011, quan també hi governava el 
PSM-ENTESA.  
 
Pel que fa a l’embelliment, recorda que va dir al Plenari on es va tractar el pressupost 2014 
que es farien les inversions si hi havia doblers amb liquidesa. Si no, no se'n farien. Per tant, 
quan s’ha tingut clar quines eren les inversions que es podien executar -referint-se a 400.000 
€ i totes les inversions, excepte una partida de Festes- totes s’han fet per pagar projectes o 
coses de Turisme que creien prioritàries. Puntualitzant, el temps els va a la contra per 
adjudicar. Pentura és cert que la participació ciutadana l’han feta molt aviat i amb un 
projecte marcat perquè havien tingut queixes dels veïnats que hi viuen a la vora. Per tant, 
entén el seu posicionament i considera que no és una traïció. És un fet del dia a dia que els 
ha “menjat” el tema de consensuar aquest projecte fins a estar segur que es disposava 
d’aquests doblers. S’han fet una sèrie de millores a Cala Rajada -poques, sí-, però en 
comparació amb Capdepera la proporció és del 90%. Aquesta legislatura s’han centrat en 
Cala Rajada, tenint en compte la situació econòmica.  
 
El tema del carril bici es va haver de posposar pel mateix tema econòmic.  
Quan les circumstàncies han canviat s’ha posat en marxa i que s'apuja a 30.000 €.  
 
Pel que fa al tema de la participació a les Festes, pensa que sí que hi ha hagut participació 
mitjançant una comissió de festes. Els resultats creu que són positius, però pensa que per 
dur endavant participació ciutadana directament les decisions de les festes, així com hi ha 
una comissió de festes del Carme, que hi hagi una comissió de festes populars; seria allò 
ideal.  
 
Quant al tema de les Escoletes Esportives i les Escoletes d’Estiu, fins ara hi havia el tema que 
tots els serveis que eren deficitaris s’havien de suprimir, i s’han mantingut les activitats que 
podien ser sostenibles. I la gent que podia necessitar aquests serveis i necessitava ajuda hi 
podia accedir a través de les ajusdes de Serveis Socials. 
 
A la vegada, s’han mantingut els serveis per poder conciliar la vida laboral i familiar. Aquest 
equip de govern ha optat per l’ensenyament reglat, que és un títol oficial que atorga la 
Conselleria d’Educació, i que dóna l'opció de sortir a estudiar o preparar-se a altres bandes. 
De fet, enguany es fa el curs d’ESO a distància aquí [al municipi], a més dels cursos de 
l’Escola d’Hoteleria a les Illes Balears, impartint cursos al Centre Cap Vermell.  
 
Per la seva banda, l’Associació Hotelera està ultimant les vies de senderisme i les vol ampliar 
perquè sap que estam a punt de licitar el tema dels camins rurals, on hi ha una partida de 
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senyalitica per al senderisme. Per tant, és un tot global; no podem indicar un passeig i que hi 
hagi tanques de camins fetes amb somiers o parets caigudes. Per tant, es tracta d’un 
projecte de futur i creu que en 4 anys es veurà el canvi.  
 
El Sr. Fuster respon el batle dient-li que coneix el Reglament de participació ciutadana 
perquè és una còpia del d'Esporles, governat pel PSM des de fa molts d’anys, i que els va 
costar molt elaborar aquest reglament, que és fruit de les aportacions de les diverses 
associacions. Li complau que ara es vulgui aplicar en aquest municipi, però creu que la 
participació ciutadana no vol tocar els pressuposts..., sinó que és un tema de cultura de 
participació ciutadana. En aquest sentit, argumenta que possiblement Capdepera no està 
tan avançada en aquest aspecte com Esporles, però hem de ser capaços no de que la gent 
faci els pressupostos, sinó de fer-los partícips i que puguin opinar per Internet.  
 
Quant al tema de les inversions a Cala Rajada, ja sabem que a la gent no li importa qui paga. 
El que vol la gent és veure les coses arreglades i guapes, però per exemple al pressupost de 
2014 hi havia un pressupost de 200.000 € per al passeig maritim i finalment aquests doblers 
les abona el Govern. Aleshores es podrien haver dedicat a altres coses de Cala Rajada; o els 
450.000 € que hi havia en una altra partida i no s’han invertit, Cala Rajada ha de ser la 
prioritat. Amb el tema de promoció turística no ho ha de fer l’Ajuntament. L’Ajuntament, 
d’acord amb els hotelers, hauria pogut promocionar que venguessin més grups de 
cicloturistes a allotjar-se a Cala Rajada, o la reserva marina. Podria fer alguna cosa més 
l’Ajuntament per promocionar-la. 
 
El Batle respon que els 450.000 € de Cala Rajada varen quedar en uns 430.000 € per a 
necessitats de Turisme, però la partida està per la Plaça dels Mariners. Dels 200.000 € per al 
Passeig Marítim, l’Ajuntament en posa al 20%; i del tema del CIM d’asfaltatge, és una 
subvenció plurianual en la qual nosaltres pagam els 200.000 € i ells ens n’ingressen 100.000 
€ i al 2015 ens en tornaran ingressar 100.000 € (està reflectit al pressupost). 
 
 
No hi ha més intervencions. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT INTER NÚM. 59/2014: PRESSUPOSTS 2015, 
S’APROVA PER 9 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 7 VOTS EN CONTRA (5 PP, 2 PSM-
ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de membres del Consistori i són SETZE els 
assistents. 
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IV.- DONAR COMPTE INFORMES INTERVENCIÓ ADVERTIMENTS. 
 
Vist l’informe justificatiu als advertiments d’Intervenció de data 1 d’octubre de 2014.  
 
Es donen per assabentats 
 
 
 
VI.- DECRETS I RESOLUCIONS 
 
Es donen per assabentats dels decrets 609 al 644 del llibre de 2014. 
 
 
 
VII.- PRECS I PREGUNTES 

 
El Batle cedeix el torn de paraula a la portaveu del PP, la  Sra. Maria Pilar García Rosa, que 
demana si les deficiències del projecte de Son Terrassa s’han duit a fiscalia. El Batle respon 
que no.  
 
En segon lloc demana per la Plaça dels Mariners. Assenyala que hi ha hagut un canvi, quan el 
Batle va dir que es faria una reunió per informar-ne després de la reunió amb Participació 
Ciutadana. 
   
Referent a això el Batle comenta que es plantejà a Participació Ciutadana un tema de 
mobiliari urbà, es va fer una proposta de parc infantil que no va agradar, el tema de la font: 
alguns deien que es llevés perquè era un obstacle al mig de la plaça; ara s’ha de tornar a 
modificar perquè finalment hi hagi una font, però es convocarà tots els partits per mostrar-
los el projecte. 
 
També demana quan es podrà veure el projecte del passeig marítim. 
 
El Batle respon que quan estigui llest. A Urbanisme hi ha ja un projecte amb unes 
deficiències que no tenen a veure amb el traçat, sinó amb l’enllumenat, i quan estigui llest el 
definitiu se'ls convocarà. 
 
La Sra. García demana un informe de deficiències de l’edifici Cap Vermell per tal de demanar 
responsabilitats sobre goteres, etc. 
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El Batle respon que la pròxima setmana hi haurà una reunió amb amb el Sr. Toni Barceló i 
tots els contractistes i n'informa els assistents per si hi volen assistir, a més dels portaveus. 
 
 
Finalment, el Batle cedeix el torn de paraula al portaveu del PSM -ENTESA, el Sr. Pere Fuster. 
 
Demana a la Regidora de Medi Ambient si la jornada de neteja que ells varen demanar i que 
ella va dir que s’aprofitaria per fer-la amb COEXA. 
 
Bel Blanes respon que s'ha fet el projecte en comú amb els Serveis Socials i ara COEXA el que 
farà serà llevar els enderrocs. Havien pensat que a principi de temporada es podria fer una 
neteja en col·laboració de participació ciutadana. 
 
El Sr. Fuster diu que no es tracta només de netejar el pinar de l’Agulla, parla de la vorera de 
mar de tot el municipi, que després dels temporals necessita netejar.  
 
Ara el Sr. Fuster demana per unes plaques solars que hi ha al centre Cap Vermell, que no 
estan connectades o que no es fan servir.  
 
El Sr. Batle comenta que a la propera reunió per tractar les deficiències d’aquest edifici en 
parlaran. 
 
El Sr. Fuster també demana si hi ha cap novetat quant al cami de Sa Canova i si s’obrirà o 
s’haurà d’esperar a tenir el catàleg de camins. 
 
El Batle respon que s’obrirà aviat. 
 
  

Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 22:44 h, de 
la qual jo, la Secretària accidental, don fe. 

 
 

          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA ACCTAL 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                                     Sandra Ramírez Jurado 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia u de desembre, consta de devuit folis, numerats des del núm. 2014PLE000260 al  
2014PLE000277. 
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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA NÚM.: 16/2014 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA DE DIA 10 DE DESEMBRE DE 2014 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                              Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                           
Caràcter de la sessió:                    Extraordinària 
Convocatòria:                                 Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                    16 
Data de celebració:                       10 de desembre de 2014 
Lloc:                                                 Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                   9:30 hores 
Hora de finalització:                    9:41 hores  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
Sra. Mónica Viejo Becerra 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà                                   
Sra. Isabel Blanes Gayà 
Sr. Fernando Martínez Colom 
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa   
Sr. Pedro Sansó Flaquer                      
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Miquel Riera Muñoz 
Sra. Angeles Espinosa Terrasa                                       
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous 
                
No hi assisteixen: 
Sra. Carme Riera Barrantes 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard 
 
Secretària Acctal.:  Sra. Sandra Ramírez Jurado. 
Interventor: Sr. David Martínez Sánchez de Rojas.                                   
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ORDRE DEL DIA 
 
I.- EXP. 36URB/14. DECLARACIÓ DE NUL·LITAT DE LA LLICÈNCIA URBANÍSTICA 1-16/97.  
 
II.- CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSORCI PER A LA MILLORA DE LES 
INFRAESTRUCTURES TURÍSTIQUES I PER AL FOMENT DE LA DESESTACIONALITZACIÓ DE 
L’OFERTA DE L’ILLA DE MALLORCA I L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA, PER A L’EXECUCIÓ DE 
LES OBRES DEL PROJECTE DE “REFORMA DEL PASEO MARÍTIMO DE CALA RAJADA”. 
 
 
 
 
Hi assisteix el nombre legal de membres per poder-se celebrar la sessió de manera vàlida en 
primera convocatòria, per la qual cosa el president la declara oberta i pública. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- EXP. 36URB/14. DECLARACIÓ DE NUL·LITAT DE LA LLICÈNCIA URBANÍSTICA 1-16/97.  
 
El Batle llegeix la següent proposta:  
 
 

PROPOSTA DE BATLIA AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA EN RELACIÓ A LA 
DECLARACIÓ DE NUL·LITAT DE LA LLICÈNCIA URBANÍSTICA 1-16/97 
 
Atès que l’expedient 1-16/97 ubica el projecte d’obres a la parcel·la 32 del polígon 5 del TM 
de Capdepera. 
 
Atès el decret de batlia de 12 de juny de 2014, que ordena iniciar la revisió d’ofici de 
l’expedient 1-16/97. 
 
Atès el dictamen del Consell Consultiu, que disposa, en conclusions: 
1ª. Que el batle de Capdepera està legitimat per sol·licitar el dictamen sobre la revisió d’ofici 
tramitada i el Consell Consultiu és competent per emetre’l amb caràcter preceptiu. 
2ª. La resolució d’aquest procediment correspon al Ple de l’Ajuntament de Capdepera. La 
tramitació del procediment és conforme a dret. 
3ª. Pertoca la revisió d’ofici de l’acord de la Junta de Govern de l’Ajuntament de Capdepera 
d’1 de juny de 2011, pel qual s’atorga una llicència d’obres a la parcel·la 32 del polígon 5 del 
terme municipal de Capdepera. En conseqüència, pertoca que l’Administració municipal la 
declari nul·la de ple dret, de conformitat amb la consideració jurídic quarta. 
 
PROPÒS 

 
Que el Ple de l’ajuntament de Capdepera, d’acord amb el Consell Consultiu, acordi 
 
Primer.- Declarar la nul·litat de ple dret de la llicència d’obres a la parcel·la 32 del polígon 5 
del terme municipal de Capdepera, atorgada per la Junta de Govern Local d’1 de juny de 
2011. 
 
Segon.- Notificar l’acord a la persona interessada el proper dia 12 de desembre de 2014, i se 
la informi dels recursos que pot interposar contra aquesta resolució. 
 
Tercer.- Remetre una còpia de la resolució que conclogui el procediment al Consell 
Consultiu, en compliment de l’article 23.2 del Decret 24/2003, de 28 de març. 



                 

AJUNTAMENT DE CAPDEPERA        
          (ILLES BALEARS)                                                                                              2014PLE000281 
 

Llibre Actes Plenaris 281 

 
Capdepera, 1 de desembre de 2014 
El Batle 
 
Rafel Fernández Mallol 
No hi ha intervencions. 
 
 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ L’EXPEDIENT 36URB/14. DECLARACIÓ DE NUL·LITAT DE LA 
LLICÈNCIA URBANÍSTICA 1-16/97, S’APROVA PER 8 VOTS A FAVOR (UCAP-PSOE-ES GRUP) I 
6 ABSTENCIONS (4 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre legal de membres del 
Consistori i són CATORZE els assistents. 
 
 

II.- CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSORCI PER A LA MILLORA DE LES 
INFRAESTRUCTURES TURÍSTIQUES I PER AL FOMENT DE LA DESESTACIONALITZACIÓ DE 
L’OFERTA DE L’ILLA DE MALLORCA I L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA, PER A L’EXECUCIÓ DE 
LES OBRES DEL PROJECTE DE “REFORMA DEL PASEO MARÍTIMO DE CALA RAJADA”. 

  
El Batle llegeix la següent proposta:  
 
 
ANTECEDENTS: 

 
A la sessió de Plenari de dia 28 d’abril de 2014 es va aprovar participar en la 

convocatòria pública del Consorci per a la Millora de les Infraestructures Turístiques i per al 
Foment de la desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de Mallorca, per a la selecció dels 
projectes d’inversió i actuacions per a la millora de l’oferta turística a l’illa de Mallorca, 
corresponent a l’exercici 2014. 

 
La Junta Rectora del Consorci Borsa d’Allotjaments Turístics, a la sessió de dia 2 

d’octubre de 2014 va adoptar l’acord d’aprovar definitivament, entre d’altres, la proposta 
del projecte d’inversió de Reforma del Passeig Marítim de Cala Rajada (BOIB núm. 153, de 
6.11.14).  

 
Atès que per tal d’executar les obres del projecte de reforma del passeig marítim de Cala 
Rajada s’ha d’articular la col·laboració entre el Consorci per a la Millora de les 
Infraestructures Turístiques i per al Foment de la desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de 
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Mallorca i l’Ajuntament de Capdepera, mitjançant la signatura del corresponent conveni de 
col·laboració.  
 
Vistos els informes d’Intervenció i del lletrat assessor municipal, que consten a l’expedient.   
 
ES PROPOSA al Ple de la Corporació l’adopció del següent ACORD: 
 
Primer. Aprovar el conveni de col·laboració entre el Consorci per a la Millora de les 
Infraestructures Turístiques i per al Foment de la desestacionalització de l’Oferta de l’Illa de 
Mallorca i l’Ajuntament de Capdepera, per a l’execució de les obres del projecte de reforma 
del passeig marítim de Cala Rajada, T.M de Capdepera.  

 
Segon. Facultar el Sr. Batle per a la signatura del conveni abans esmentat. 
 

 
Capdepera, 4 de desembre de 2014 
El Batle  
 
Rafel Fernández Mallol 
 
 
El Sr. Miquel Riera Muñoz, regidor del PP,  s’incorpora a la Sessió  a les 9:39 hores. 
 
 

VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ EL CONVENI DE COL·LABORAC IÓ ENTRE EL 
CONSORCI PER A LA MILLORA DE LES INFRAESTRUCTURES T URÍSTIQUES I 
PER AL FOMENT DE LA DESESTACIONALITZACIÓ DE L’OFERT A DE L’ILLA DE 
MALLORCA I L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA, PER A L’EXECU CIÓ DE LES 
OBRES DEL PROJECTE DE “REFORMA DEL PASEO MARÍTIMO D E CALA 
RAJADA”, S’APROVA PER UNANIMITAT,  AMB 15 VOTS A FA VOR (8 UCAP-
PSOE-ES GRUP, 5 PP, 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET  el nombre legal de 
membres del Consistori i són QUINZE els assistents.  

Sense més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President aixeca la sessió a les 9:41h, de 
la qual jo, la Secretària accidental, don fe. 

 
          EL BATLE                                                      LA SECRETÀRIA ACCTAL 
 
 
Rafel Fernández Mallol                                                     Sandra Ramírez Jurado 
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DILIGÈNCIA :  Aquesta acta de la sessió de l’ajuntament de Capdepera en Ple que va tenir 
lloc el dia deu de desembre, consta de sis folis, numerats des del núm. 2014PLE000278 al  
2014PLE000283. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


